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ΠΡΟΑΕΓΟΜΕΝΑ

Στόχος της έρευνας αυτής είναι να προσδιορίσουμε τις σχέσεις του τοπι
κού τύπου μέ το Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο Καλαμάτας (Γ.Ν.Ν.Κ.). Δηλα
δή να παρατηρήσουμε μέσα από τα ποικίλου περιεχομένου δημοσιεύματα των 
ετών 1986 έως 2000, πως καταγράφεται η ζωή και η λειτουργία του Νοσοκομεί
ου Καλαμάτας.

Προκειμένου να γίνουν πιο κατανοητά τα στοιχεία της Πρωτογενούς 
Έρευνας Υλικού διακρίνουμε την έρευνα σε τρία (3) μέρη ως ακολούθως:

Α' ΜΕΡΟΣ: Στο τμήμα αυτό παρουσιάζονται γενικά στοιχεία για τον 
ρόλο των Μέσων Μαζικής Ενημέρωσης (Μ.Μ.Ε.) και πως αυτά επηρεάζουν, θε
τικά ή αρνητικά, την κοινωνία. Ενώ παρουσιάζονται και ιστορικά στοιχεία για 
την πορεία της ζωής του Νοσηλευτικού Ιδρύματος έως σήμερα.

Β' ΜΕΡΟΣ: Στο τμήμα αυτό παρουσιάζεται ο τρόπος συγκέντρωσης του 
πρωτογενούς υλικού καθώς και τα αποτελέσματα που προκύπτουν από την επε
ξεργασία του υλικού της έρευνας.

Γ' ΜΕΡΟΣ: Στο τμήμα αυτό ασχολούμαστε με τις Διαπιστώσεις -  Προ
τάσεις που εκμαιεύονται από την έρευνα που πραγματοποιήσαμε.

Το υλικό της παρούσας έρευνας -  εργασίας αντλήθηκε κατεξοχήν από τις 
εφημερίδες, «Ελευθερία», «Σημαία» και «Θάρρος». Τα φύλλα που συμπεριλή- 
φθηκαν στην έρευνα εκδόθηκαν στο χρονικό διάστημα 14-9-1986 έως τις 19-6- 
2000, έτος μεταφοράς του Νοσοκομείου στο νέο κτίριο.

Στην ολοκλήρωση της έρευνας -  εργασίας πολύτιμη ήταν η βοήθεια του 
Προέδρου της Λαϊκής Βιβλιοθήκης κ. Κουρή καθώς και των υπαλλήλων της. 
Όπως και του Διευθυντή της «Ελευθερίας» κ. Μπιτσάνη καθώς και των υπαλ
λήλων της Εφημερίδας, τους οποίους ευχαριστώ θερμά.

Πολύτιμη ήταν επίσης η βοήθεια και συνεργασία του Καθηγητή μου, του 
ΤΕΙ Καλαμάτας κ. Φώτη Δρούμπαλη, τον οποίο ευχαριστώ θερμά.

Πολύτιμη όμως όλων ήταν η βοήθεια των γονιών μου, που με την συναι
σθηματική και υλική τους στήριξη, τόσο κατά την διάρκεια των σπουδών μου 
όσο και τώρα, με βοήθησαν να πραγματοποιήσω την πτυχιακή αυτή εργασία, 
που σηματοδοτεί και το τέλος των σπουδών μου και τους ευχαριστώ ολόψυχα.

01  ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.
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I ΜΕΡΟΣ A' 1

1.1. ΕΙΣΑΓΩΓΗ.

Τα Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης (ΜΜ.Ε.) αποκαλούνται από πολλούς ως 

«Τέταρτη Εξουσία» και όχι αδικαιολόγητα, αφού καθημερινά εισβάλλουν στην 

ζωή μας και την επηρεάζουν άλλοτε θετικά και άλλοτε αρνητικά. Επιδράσεις που 

παρατηρούνται σε όλες τις πτυχές της ζωής του ανθρώπου. Τα Μ.Μ.Ε. έχουν 

τόσο μεγάλη δύναμη που μπορούν να κατευθύνουν έναν ολόκληρο λαό προς την 

μία ή την άλλη κατεύθυνση σύμφωνα με τις επιταγές της Πολιτείας. Γι’ αυτό άλ

λωστε υπάρχουν Νόμοι που ελέγχουν και περιορίζουν τα Μ.Μ.Ε.

Στην συνέχεια της εργασίας, θα αναφερθούμε ειδικότερα στις εφημερίδες 

που κυκλοφορούν στον Νομό Μεσσηνίας και την επίδραση που ασκούν στην 

τοπική κοινωνία.

Παράλληλα θα γίνει και μία αναφορά στην εξέλιξη που ακολούθησε το 

Νοσοκομείο Καλαμάτας μέχρι να φτάσει στην εικόνα που έχει σήμερα.

1.2 Ο ΡΟΛΟΣ ΤΩΝ Μ.Μ.Ε. ΣΤΗΝ ΚΟΙΝΩΝΙΑ ΜΑΣ.

Στη διαμόρφωση της κοινής γνώμης σημαντικό ρόλο παίζουν τα μέσα μα

ζικής ενημέρωσης (MME), όπως ο τύπος, το ραδιόφωνο, η τηλεόραση, ο κινη

ματογράφος.

Αναμφισβήτητο είναι ότι ο τύπος -  τόσο με την μορφή των εφημερίδων και των 

περιοδικών, όσο και με τη μορφή των βιβλίων -  αποτελεί το σπουδαιότερο μέσο 

όχι μόνο ενημέρωσης αλλά και επηρεασμού της κοινής γνώμης και εν γένει της
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κοινωνίας. Και τούτο, γιατί το γραπτό κείμενο δε δημιουργεί φευγαλέες μόνο 

εντυπώσεις Ο αναγνώστης έχει την ευχέρεια να το μελετήσει και να προσφύγει 

επανειλημμένα, για να εμβαθύνει στις απόψεις και ιδέες που αποτελούν το πε

ριεχόμενό του.

Ο τύπος όμως είναι δυνατό ν’ ασκήσει ευεργετική ή ολέθρια επίδραση 

στους αναγνώστες.

Ο υγιής τύπος, το πανίσχυρο όργανο της λαϊκής κυριαρχίας και της άσκη

σης, της ελευθερίας της σκέψης, είναι λειτουργία απαραίτητη στα σύγχρονα δη

μοκρατικά πολιτεύματα και προσφέρει μεγάλες υπηρεσίες στην κοινωνία: ενη

μερώνει, μας πληροφορεί για όσα συμβαίνουν καθημερινά στον κόσμο μορφώ

νει με εκλαϊκευμένα άρθρα πάνω σε διάφορα θέματα διαπαιδαγωγεί με την προ

σβολή του καλού προλαβαίνει και αποκαλύπτει σφάλματα, παραλείψεις, υπερ

βάσεις καθηκόντων ανωμαλίες του δημόσιου βίου, κρίνει και ελέγχει τις πράξεις 

των δημόσιων ανδρών, συντελεί στην καταχώρηση του δημοκρατικού πολιτεύ

ματος με το να προβάλλει και να υποστηρίξει τα αιτήματά τους. Προμαχεί για τα 

ευγενέστερα ανθρώπινα ιδανικά, εισάγει νέες ιδέες, προτείνει λύσεις στα προ

βλήματα που απασχολούν την κοινωνία, φέρνει σε επαφή άτομα και λαούς.

Πολλές φορές όμως ο τύπος εκτρέπεται από την αποστολή του, ξεφεύγει 

από τους κανόνες της δημοσιογραφικής δεοντολογίας και προδίνει την κοινωνι

κή του αποστολή. Αν χρησιμοποιήσει ο τύπος τη μεγάλη δύναμή του για εξυπη

ρέτηση ιδιωτικών σκοπών και συμφερόντων, αν αιχμαλωτιστεί από τα οργανω

μένα πολιτικά ή οικονομικά συμφέροντα, μπορεί να διασάλευση την ηθική βάση 

των κοινωνιών και να προκαλέσει μεγάλο κακό. Ο κίνδυνος εντείνεται από το 

γεγονός ότι ο τύπος περιέρχεται στα χέρια πανίσχυρων συγκροτημάτων, για τα 

οποία μοναδικό κίνητρο δραστηριότητας, αποτελεί η πραγματοποίηση όσο γίνε

ται μεγαλύτερων κερδών. Η επιδίωξη αυτή παρασύρει τους επιχειρηματίες στην 

αναζήτηση και δημοσίευση πληροφοριών κι απόψεων που να είναι κατάλληλες

Πηντί: Γ.Ν. Δαρδιώτης, «Μια μέθοδος προσέγγισης του μαθήματος της έκθεσης».
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να εντυπωσιάζουν την κοινή γνώμη, έστω κι αν ελάχιστα ή καθόλου δεν αντα- 

ποκρίνονται στην πραγματικότητα. Προκειμένου να αυξήσουν την κυκλοφορία 

των εντύπων τους, δεν διστάζουν να συκοφαντούν πρόσωπα, να διαστρέφουν τα 

γεγονότα, να δημοσιεύουν άσεμνες εικόνες, να περιγράφουν εγκλήματα, να συ

ντηρούν προλήψεις, να αναμοχλεύουν πάθη. Η έλλειψη κοινωνικής ευθύνης από 

αυτούς που διαθέτουν τα μέσα μαζικής ενημέρωσης δημιουργεί οξύτατο πρό

βλημα σε πολλές χώρες.

Ο πολίτης πρέπει να είναι επιφυλακτικός έναντι των δημοσιευμάτων του 

τύπου. Πρέπει να τα υποβάλλει σε προσεκτική βάσανο και να προσπαθεί να δια

πιστώσει, όσο είναι δυνατό, κατά πόσο ανταποκρίνονται ή όχι προς τα πραγμα

τικά δεδομένα. Πολλές φορές και η πολιτεία περιορίζει την ελευθερία του τύπου, 

όπως και κάθε άλλη μορφή ελευθερίας, για να μη βλάπτει την ελευθερία και τα 

νόμιμα συμφέροντα των άλλων πολιτών. Ορισμένες όμως φορές οι ιθύνοντες πε

ριορίζουν την ελευθερία έκφρασης με τον ανομολόγητο σκοπό να αποφύγουν 

την κριτική για σφάλματα και καταχρήσεις τους. Ο περιορισμός της ελευθεροτυ

πίας αποβαίνει σε τέτοιες περιπτώσεις σε βάρος των συμφερόντων του κοινωνι

κού συνόλου.

Έτσι λοιπόν, καταλήγει κάποιος που διαβάζει καθημερινά εφημερίδα, 

έρμαιο των εκδοτών με όλες τις απόψεις και τις αντιλήψεις που κουβαλούν, γίνε

ται μόνο το μέσο τους.

Σύμφωνα με όλα τα παραπάνω συμπεραίνουμε πως για να είναι σωστή η 

πληροφόρηση, πρέπει να είναι αντικειμενική κατά το μέτρο του δυνατού. Αυτό 

επιβάλλει να είναι: πλήρης, δηλαδή να μην αποσιωπά τα στοιχεία που δεν συμ

φέρουν στον πληροφορούντο ή στην εφημερίδα του, να τους δίνει, κατά την πα

ρουσίασή τους, μιαν έκταση ανάλογη με τη σημασία τους, ακόμη και μια τοπο

γραφική εμφάνιση επίσης ανάλογη. Με άλλα λόγια με την πληροφόρηση δεν 

πρέπει να κάνει πολιτική. Αυτό θα το κάνει με τις δικές του γνώμες, εντελώς χω

ριστά, ώστε ο αναγνώστης να μπορεί εύκολα να διακρίνει την πληροφορία από 

την γνώμη της εφημερίδας (του συντάκτη ή εκδότη). Η εξουσία της τυπωμένης 

λέξης είναι απεριόριστη.

5



ΟΙ ΣΧ Ε ΣΗ Σ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Κανείς δεν αμφισβητεί επίσης, και τον αποφασιστικό ρόλο της τηλεόρα

σης και του ραδιόφωνου στην πολιτική ζωή, στη διαμόρφωση κοινωνικών και 

πολιτιστικών προτύπων και αξιών, στον επιρρεασμό της κοινωνικής και αισθη

τικής αγωγής, των καταναλωτικών συνηθειών, της καθημερινής συμπεριφοράς, 

του γλωσσικού αισθητηρίου του πολίτη. Η τηλεόραση και το ραδιόφωνο δεν εί

ναι επομένως απλώς ισοδύναμη με τον τύπο, την παραδοσιακή «τέταρτη εξουσί

α» αλλά διαθέτει πολλαπλάσια δύναμη επιρροής, ως μέσο που συνδιάζει μα 

απείρως καθολικότερη και σημαντικότερη διείσδυση σε όλη την επικράτεια απ’ 

ότι όλες οι εφημερίδες μαζί.

Επιστρατεύει όχι μόνο την αμεσότητα της εικόνας, αλλά και τη δύναμη 

της σκηνοθεσίας, το συνδυασμό του λόγου, της μουσικής, της κίνησης, του χρώ

ματος, έτσι ώστε να δεσμεύει νου και αισθήσεις μαζί, να απευθύνεται ταυτόχρο

να στη λογική και στο υποσυνείδητο, στην αίσθηση και την αντίληψη.

Βλάπτει:

- Απόλυτη κυριαρχία στη ζωή μας.

- Απορροφά όλο τον ελεύθερο χρόνο μας (παλιότερα διαθέταμε καλύτερα τον 

ελεύθερο χρόνο: επισκέψεις σε φίλους, θέατρο, περίπατοι, ενασχόληση με 

πράγματα που μας ενδιέφεραν ιδιαίτερα -  τώρα: πολλές ώρες μπροστά στην 

τηλεόραση έλλειψη κάθε συζήτησης).

- Παθητική αποδοχή μηνυμάτων, αποκέντρωση της φαντασίας ιδιαίτερα των 

παιδιών, αποχαύνωση.

- Επηρεασμός, προπαγάνδα, αποπροσανατολισμός της κοινής γνώμης.

- Κακά προγράμματα (πολλά αποβλέπουν στη διέγερση ταπεινών παθών και 

ορμών του ανθρώπου, διαφημίσεις, στροφή προς τον καταναλωτισμό, αύξηση 

της εγκληματικότητας των νέων.

- Αποκοπή από τον πραγματικό κόσμο. Εμπειρίες από δεύτερο χέρι.

- Συμπερασματικά η τηλεόραση αποτελεί τέλειο μέσο επικοινωνίας, αλλά 

εμποδίζει την πραγματική επικοινωνία με τους ανθρώπους. Βέβαια κανείς δεν 

μας επιβάλλει την τηλεόραση. Αν θέλεις δεν την αγοράζεις. Ούτε μας εμποδί

ζει να έχουμε κι άλλες απολαύσεις που προσφέρει ο πολιτισμός.
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Για τις αρνητικές επιδράσεις δεν ευθύνεται η τηλεόραση, αλλά εμείς που 

δεν κάνουμε σωστή χρήση της.

Αναμφίβολα ωφελεί αφού προσφέρει:

- Καλή πληροφόρηση και άμεση ενημέρωση.

- Δυνατότητα μόρφωσης.

- Ψυχαγωγία (ποικιλία καλλιτεχνικών προγραμμάτων, δυνατότητα επιλογής).

- Επικοινωνία σε παγκόσμια κλίμακα, πλησίασμα των λαών.

Συμπερασματικά λοιπόν η τηλεόραση, όπως και οι άλλες τεχνικές επιτεύ

ξεις του ανθρώπου, και ωφελεί και βλάπτει. Μπορούν να μειωθούν οι αρνητικές 

συνέπειες με μια πιο υπεύθυνη αντιμετώπισή της από αυτούς που την ελέγχουν 

αλλά και από αυτούς που την παρακολουθούν.

1.3 ΙΣΤΟΡΙΚΗ ΕΞΕΛΙΞΗ ΤΟΥ Γ.Ν.Ν. ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Η πρώτη στέγη του Γενικού Νομαρχιακού Νοσοκομείου Καλαμάτας ήταν 

τα Αλεξανδράκεια Κληροδοτήματα, με την ονομασία «ΑΑΕΞΑΝΔΡΑΚΕΙΟΝ» 

προς αιωνία μνήμη του ιδρυτή του Σπυρίδωνα Αλεξανδράκη,1 που συνεστήθη- 

σαν κατά το έτος 1870 σύμφωνα με την Διαθήκη του Μεγάλου αείμνηστου ευ

εργέτη του. Η περιουσία του Σπυρίδωνα Αλεξανδράκη αποτέλεσε την βάση στην 

οποία στηρίχθηκε και λειτούργησε κατά τα πρώτα έτη, το ίδρυμα των Αλεξαν- 

δράκειων Κληροδοτημάτων και από τότε συνεχώς ενισχύονται από δωρεές και 

κληροδοτήματα. Μάλιστα έχει αναδειχθεί κατά τα τελευταία έτη σε ένα από τα 

πιο αξιολογότερα ιδρύματα της χώρας μας, χάρη στη συνετή διοίκηση και δια- 

χείρηση των πόρων αυτού.

1 Βλέπε παράρτημα.
Πηγές: Κανονισμός του εν Καλάμαις Αλεξανδράκειου Νοσοκομείου -  Πτωχοκομείσυ (έτος 1901).

Περί του εν Καλάμαις Αλεξανδρακείου Πτωχοκομείσυ και των εν αυτώ Νοσηλευθέιτων ασθε 
νών (έτος 1877).
Λογοδοσία χρήσεως 1960
Πτυχιακή Καμπάκη Κανέλλας -  Κατσικαρώνη Ευδοκίας με θέμα: Διαδικασία ανέγερσης και 
μεταφοράς του παλαιού Γ.Ν.Ν.Κ. στο νέο Γ.Ν.Ν.Κ. Καλαμάτας.
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Η περιουσία αυτή ανήρχετο, όπως φαίνεται από το Μητρώο Κληροδοτη

μάτων του 1929 του Υπουργείου Παιδείας, στο ποσό των 2.797.800 δραχμών 

ποσό κολοσσιαίο για την εποχή εκείνη. Τα Αλεξανδράκεια Κληροδοτήματα λει

τούργησαν κατά το έτος 1877 και έκτοτε λειτουργούν ανελλιπώς μέχρι σήμερα, 

σχεδόν 133 χρόνια έχοντας να επιδείξουν πλούσια και μεγάλη κοινωνική προ

σφορά.

Ήδη σε διάστημα εννιά (9) μηνών από Απρίλιο έως Δεκέμβριο 1877, ει- 

σήλθαν στο Αλεξανδράκειο Πτωχοκομείο, σύμφωνα με τα υπάρχοντα στοιχεία, 

πάσχοντες 81. Προς διατροφή μόνο 3, και απόντες 84. Εκ των οποίων πενήντα 

εννέα (59) άνδρες και είκοσι πέντε (25) γυναίκες. Οι ασθενείς αυτοί προέρχο

νταν τόσο από την πόλη της Καλαμάτας, από διάφορους δήμους της Μεσσηνίας 

καθώς από νησιά μέχρι και από Κωνσταντινούπολη. Για την εν γένει αξιόλογη 

δράση του έχει βραβευθεί και από την Ακαδημία Αθηνών με το Αργυρό παρά

σημο το έτος 1953.

Δικαίως λοιπόν η πόλη της Καλαμάτας ένιωθε χαρούμενη με την ίδρυση 

του Αλεξανδράκειου Πτωχοκομείου, αφού δεν υπήρχε καμία νοσοκομειακή πε

ρίθαλψη μέχρι τότε, εκτός από περιπλανόμένους γιατρούς και θεωρεί την εαυτό 

της ξεχωριστή πόλη με την απόκτηση και φιλανθρωπικού ιδρύματος.

Το Αλεξανδράκειο Νοσοκομείο -  Πτωχοκομείο χρησίμευε: 

α) Για την νοσηλεία των ομολογουμένων πτωχών 

β) Για την διατροφή των ανθρώπων που στερούνται των προς το ζην. 

γ) Για την νοσηλεία στερουμένων οικιακής περιποιήσεως ασθενών. Στο πτω

χοκομείο νοσηλεύονταν δωρεάν όλοι οι προσερχόμενοι άποροι ασθενείς, 

εκτός από αυτούς που έπασχαν από φρενοβλάβεια χρόνια. Επίσης την θερα

πεία τους επιμελείται ικανότατος γιατρός της πόλης που επισκεπτόταν το 

Αλεξανδράκειο κάθε μέρα. Ενώ η άδεια εισόδου διδόταν στους ασθενείς 

από τον γιατρό του πτωχοκομείου σε συνενόηση με τον πρόεδρο του Ιδρύ

ματος.

Το ίδρυμα διοικείτο από πενταμελή (5) επιτροπή σύμφωνα με τους κανο

νισμούς. Υπό την διοίκηση αυτή το φιλανθρωπικό κατάστημα «Αλεξανδρά-
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κειον» άρχισε τις εργασίες του στις 12 Απριλίου του 1877, έχοντας 10 κλίνες. Σε 

αυτές προστέθηκαν μετά από λίγο και άλλες 10 και εδύνατο να προστεθούν και 

άλλες εάν κρινόταν αναγκαίο.

Κατά τα πρώτα χρόνια το «Αλεξανδράκειο» λειτουργούσε ως πτωχονο- 

σοκομείο. Από το 1934 έγινε διαχωρισμός του Πτωχοκομείου από το Νοσοκο

μείο, το οποίο Νοσοκομείο στεγαζόταν και λειτουργούσε στα κτίρια του πτωχο

κομείου. Το έτος 1940 κατά την διάρκεια του Ελληνοίταλικού πολέμου, έγινε 

επίταξη του Νοσοκομείου από τα Ιταλικά στρατεύματα.

Εφτά (7) χρόνια αργότερα το έτος 1947 τέθηκαν οι βάσεις για την ίδρυση 

του Γ.Ν.Ν.Κ. Το φύλλο της εφημερίδας της κυβέρνησης (ΦΕΚ) που αποτέλεσε 

την αφετηρία ανέγερσης του Γ.Ν.Ν.Κ. ήταν το υπ’ αριθμό 296/29-12-19472 3 του 

Βασιλείου της Ελλάδος. Σ’ αυτό το φύλλο γίνεται η πρώτη αναφορά περί οργα

νισμού: «Με την κύρωση του Οργανισμού του Κρατικού Νοσοκομείου Καλα- 

μών». Συνιστάται λοιπόν στην πόλη της Καλαμάτας Νοσοκομείο με μορφή Νο

μικού Προσώπου Δημοσίου Δικαίου (Ν.Π.Δ.Δ.).

Σκοπός του ήταν η νοσηλεία Κοινών Νοσημάτων και η δύναμή του ορι

ζόταν στις 50 κλίνες. Το Νοσοκομείο διοικείτο από το Διοικητικό Συμβούλιο 

(Δ.Σ.).

Οι υπηρεσίες του διακρίνονται ως εξής:

1. Διοικητική Υπηρεσία (Διεύθυνση, Γραμματεία, Οικονομικές Υπηρεσίες, 

Βοηθητικές Υπηρεσίες).

2. Ιατρική Υπηρεσία (Παθολογική Κλινική, Χειρουργική κλινική, Μαιευτι

κή κλινική καθώς και τα αντίστοιχα εξωτερικά Ιατρεία, Εργαστηριακό 

Τομέα).

Δέκα χρόνια αργότερα το έτος 1957 γίνονται τα πρώτα σχέδια τμήματος 

του κτιριακού συγκροτήματος του Γ.Ν.Ν.Κ., που βρίσκεται στην δυτική είσοδο 

της πόλεως, το οποίο είχε χωρητικότητα 70 κλινών. Δύο χρόνια αργότερα δηλα

δή το έτος 1959 αρχίζει η λειτουργία του Γ.Ν.Ν.Κ. ενώ το ίδιο έτος πραγματο

2 Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο Καλαμάτας.
3 ΦΕΚ 296/29-12-47: Περί οργανισμού του Νοσοκομείου Καλαμάτας.
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ποιείται και η προσθήκη νέου τμήματος στο κτίριο που τότε χαρακτηρίζεται 

«Οίκος Αδελφών» και στεγάζει την Μέση Τεχνική Επαγγελματική Νοσηλευτική 

Σχολή (Μ.Τ.Ε.Ν.Σ.). Το ίδιο έτος πραγματοποιείται και η διεύρυνση του χώρου 

του Γ.Ν.Ν.Κ. Αποκτά πλέον χωρητικότητα 130 κλινών.

Στην συνέχεια της εξελικτικής πορείας το Νοσοκομείο μπορούμε να πούμε 

πως πέρασε από δύο κυρίως φάσεις, που έχουν δημοσιευθεί στο ΦΕΚ του 

Γ.Ν.Ν.Κ., για να φτάσει στην μορφή που βρίσκεται σήμερα. Συγκεκριμένα:

Α ' φάση. Στις 20 Φεβρουάριου του 19694 5 πραγματοποιείται η πρώτη ανα

μόρφωση στον Οργανισμό του Γ.Ν.Ν.Κ. Σκοπός του οποίου ήταν η Ιατρική και 

Νοσηλευτική περίθαλψη των ασθενών που πάσχουν από χρόνια και ανίατα νο

σήματα. Το Νοσοκομείο διοικείται από τον Διοικητικό Διευθυντή και οι υπηρε

σίες του ορίζονται ως εξής: 

ί) Διοικητική Υπηρεσία

ϋ) Ιατρική Υπηρεσία

ϋί) Νοσηλευτική Υπηρεσία 

ίν) Βοηθητική Υπηρεσία

Ανάμεσα στην πρώτη και την δεύτερη φάση της εξελικτικής πορείας του 

Οργανισμού του Νοσοκομείου και συγκεκριμένα το έτος 1980 πραγματοποιείται 

το τελευταίο στάδιο της κτιριακής εξέλιξης του Γ.Ν.Ν.Κ. με την προσθήκη της 

Νέας Πτέρυγας (Ν. Τ.) με αποτέλεσμα η δύναμη του Γ.Ν.Ν.Κ. να ανέρχεται σε 

250 κλίνες.

Β' φάση: Με την υπ’ αριθμ. 634 ΦΕΚ της 30 Σεπτεμβρίου του 19863 ο

ρίζεται ο Οργανισμός του Γ.Ν.Ν.Κ. που ισχύει μέχρι σήμερα.

Το Νοσοκομείο φέρει την επωνυμία:

«ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ»

Σκοπός του Γ.Ν.Ν.Κ. είναι:

α) Η παροχή, στο πλαίσιο και στην έκταση της διάρθρωσης της Ιατρικής Υπη

ρεσίας, Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας περίθαλψης. Περίθαλψης η

4 ΦΕΚ Β.Δ. 20 Φεβρ. 1969. Περί αναμορφώσεως του Γενικού Κρατικού Νοσοκομείου Καλαμών.
5 ΦΕΚ 634/30 Σεπτ. 1986: Περί αναμορφώσεως του οργανισμού του Γενικού Νοσοκομείου Καλαμάτας
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οποία θα παρέχεται ισότιμα σε κάθε πολίτη ανεξάρτητα από την οικονομι

κή, κοινωνική και επαγγελματική κατάστασή του, σύμφωνα με τους κανό

νες του Εθνικού Συστήματος Υγείας (ΕΣΥ), 

β) Η ανάπτυξη και προαγωγή της Ιατρικής Ερευνάς και 

γ) Η εφαρμογή προγραμμάτων ειδίκευσης, συνεχούς εκπαίδευσης γιατρών κα

θώς και εκπαίδευσης και επιμόρφωσης λειτουργών άλλων κλάδων υγείας 

(ΦΕΚ 634/30-9-86).

Όσον αφορά τις υπηρεσίες το Γ.Ν.Ν.Κ. απαρτίζεται από: 

α) Ιατρικές Υπηρεσίες 

β) Νοσηλευτικές Υπηρεσίες 

γ) Διοικητικές Υπηρεσίες

Η δύναμή του ορίζεται σε 250 κλίνες, οι οποίες είναι κατανεμημένες στους 

Τομείς ως εξής:

1) Παθολογικός τομέας: δύναμη 125 κλίνες

2) Χειρουργικός τομέας: δύναμη 115 κλίνες

3) Ψυχιατρικός τομέας: δύναμη 10 κλίνες.

Ακολουθεί πίνακας (πίνακας 1) με στοιχεία για την εξέλιξη της χωρητικό

τητας του Νοσοκομείου.

ΕΤΗ ΦΕΚ ΚΛΙΝΕΣ ΕΠΩΝΥΜΙΑ

1947 296/29-12-47 50 Γ.Ν.Ν.Κ.

1959 59 130 Γ.Ν.Ν.Κ.

1986 631/30-9-86 250 Γ.Ν.Ν.Κ.

Πίνακας 1: Παρουσίαση της εξέλιξης της χωρητικότητας του Νοσοκομείου κατά την 

διάρκεια της πορείας του μέχρι την σημερινή του μορφή.

Πυγή: Πτυχιακή εργασία (Καμπάκη -  Κατσικαρώνη).

Τέλος όσον αφορά την χωρητικότητα του Γ.Ν.Ν.Κ. παρουσιάζονται στον 

παρακάτω πίνακα (Πίνακας 2).
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ΧΩΡΟΙ Τετραγωνικά Μέτρα
η

Ποσοστό % 
(επί του συνόλου)

Οικόπεδο 21.000

Ακάλυπτος 13.800 65,7

Στεγασμένος 7.200 34,3

ΣΤΕΓΑΣΜΕΝΟΣ

Νοσηλείας 2.800 13,3

Θεραπείας 2.134 10,2

Υποστήριξης 2.266 10,8

ΣΥΝΟΛΟ 7.200 100

Ανά κλίνη 28,8

Πίνακας 2: Συγκεντρωτικά στοιχεία που αφορούν την χωροκατανομή του Γ.Ν.Ν.Κ.

Κτηριακή Κατανομή του ΓΝΝ Καλαμάτας

Διάγραμμα 1: Παρουσίαση κτιριακής κατανομής του ΓΝΝ Καλαμάτας 

Πηγή: Πτυχιακή εργασία ( Καμπάκη -  Κατσικαρώνη)

Με την πάροδο του χρόνου όμως αυξήθηκε τόσο ο πληθυσμός όσο και οι 

ανάγκες του, για νοσοκομειακή περίθαλψη. Με την υπάρχουσα όμως δυναμικό

τητα σε αναπτυγμένα τμήματα και εργαστήρια δεν μπορούσε το Γ.Ν.Ν.Κ. να 

ανταπεξέλθει στο έργο του και να καλύψει την ζήτηση σε Ιατρικές Υπηρεσίες.

12



Ο! ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Στα ήδη λοιπόν υπάρχοντα προβλήματα έρχονται να προστεθούν οι κατα

στροφικοί σεισμοί του 1986, οι οποίοι άφησαν το στίγμα τους στα κτίρια του 

Νοσοκομείου.

Κατά συνέπεια λοιπόν θεωρήθηκε επιτακτική η κατασκευή ενός καινούρ

γιου και σύγχρονου κτιριακού συγκροτήματος το οποίο θα εξασφάλιζε ποιοτική 

αναβάθμιση των παρεχόμενων υπηρεσιών με νέα τμήματα και εργαστήρια και 

καλύτερες ξενοδοχειακές υπηρεσίες.

Έτσι λοιπόν το έτος 1989 γίνεται η έναρξη για την θεμελίωση του Νέου 

Νοσοκομείου, για να φτάσουμε στην αποπεράτωσή του, το έτος 2000 και ήδη 

μέσα στους πρώτους μήνες του επομένου έτους να αρχίσει η λειτουργία του Νέ

ου Γ.Ν.Ν.Κ. σε νέο κτίριο.

Ακολουθεί διαγραμματική παρουσίαση της πορείας του Γ.Ν.Ν.Κ. μέχρι 

την σημερινή του μορφή.
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Αλεξανδράκειο
«Πτωχονοσοκομείο»

Διάγραμμα 2: Παρουσίαση της πορείας του Γ.Ν.Ν.Κ. μέχρι την σημερινή του μορφή
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Εν συνεχεία παρατίθεται φωτογραφικό υλικό με στιγμιότυπα από το 

«Αλεξανδράκειον» έως την σημερινή μορφή που έχει το Γ.Ν.Ν.Κ.

ΊδρυτοΟ Σπυρίδωνος Άλεξανδράκη
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Ο ΜΕΓΑΣ ΕΥΕΡΓΕΤΗΣ ΚΑΙ ΙΔΡΥΤΗΣ

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΑ6ΞΑΝΔΡΑΚΗΣ
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Ή  κεντρική είσοδος τον Γηροκομείου 

Δεξιά ή προτομή τοΟ Σπυρίδωνος Άλεξανδράκη
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Ό  Σεβασμιώτατος έν μέσω των Μελών τοΰ Δ. Σ. 
καί του ’Αδελφάτου την 12ην Δεκεμβρίου 1960

της νέας Πτέρυγας

των Εκτελεστών 
ημέραν εγκαινίων
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ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Ό  Σο; Μητροπολίτη? Μεσσηνία; καί Πρόεδρο; των Άλεξανδρακείων Κληροδοτημάτων

έν τη Μ. ΑΙθούση των Τελετών

Ή  τελετή των έγκαινίων τή ; Νέα; τττέρυγ·ο; τοΟ Γηροκομείου
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Ό  Σεβασμιώτατος Μ ητροπολίτης Μεσσηνίας 
καί Πρόεδρος του Δ. Σ. των Εκτελεστών, άγιάζω ν τάς νέας Αίθουσας
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| Μ ΕΡΟ Σ*?

2.1 ΕΙΣΑΓΩΓΗ.

Στο δεύτερο μέρος της έρευνας περιγράφεται αναλυτικά, ο τρόπος σκέψης 

για την επιλογή των εφημερίδων, της μεθόδου που θα εφαρμοσθεί για την συ

γκέντρωση των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με το Νοσοκομείο Καλαμάτας, 

καθώς και το χρονικό διάστημα που θα εκτεινόταν η έρευνα.

Και εν συνεχεία, ακολουθεί η κατηγοριοποίηση των άρθρων σε ενότητες 

ομάδες. Όπου η κάθε μία από αυτές ασχολείται με ένα ξεχωριστό θέμα. Οι ενό

τητες αυτές παρουσιάζονται στην συνέχεια αναλυτικά.

2.2 ΥΛΙΚΟ ΚΑΙ ΜΕΘΟΔΟΣ.

Η παρούσα έρευνα έγινε για την μελέτη και την καταγραφή της επίδρασης 

που ασκεί ο τοπικός τύπος, και κυρίως οι εφημερίδες, στην ζωή και την ομαλή 

λειτουργία της τοπικής κοινωνίας και ιδιαίτερα της μικρής κοινωνίας του Γενι

κού Νομαρχιακού Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Η έρευνα στηρίχθηκε σε άρθρα σχετικά με το Νοσοκομείο, που έχουν δη

μοσιευτεί κατά καιρούς στον τοπικό τύπο, κατά την χρονική περίοδο από τις 

14/9/81 έως 19/2/2001.

Πριν την έναρξη της έρευνας έγινε καθορισμός του χρονικού διαστήματος 

που θα περιλάμβανε η έρευνα αυτή. Η έρευνα λοιπόν ξεκινά από τις 14/9/86, 

ημερομηνία θλιβερή για την πόλη της Καλαμάτας, αφού τότε σημειώθηκε ο κα

ταστροφικός σεισμός, ο οποίος έπληξε και το κτίριο του Νοσοκομείου σε μεγάλο
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βαθμό και τότε θεωρήθηκε επιτακτική η λήψη της απόφασης για την ανέγερση 

ενός νέου κτιριακού συγκροτήματος, πιο σύγχρονου και μεγαλύτερου, ώστε να 

καλύπτει την ζήτηση για ποιοτική, Ιατρική και Νοσηλευτική περίθαλψη καθώς 

και πιο αναβαθμισμένες ξενοδοχειακές υπηρεσίες. Για να καταλήξει, στις 

19/2/2001, ημερομηνία έναρξης της λειτουργίας του καινούργιου Νοσοκομείου 

έτοιμου να καλύψει ακόμα και τις πιο εξειδικευμένες ανάγκες.

Εν συνεχεία ακολουθεί η επιλογή των εφημερίδων, στα φύλλα των οποί

ων θα άρχιζε το ψάξιμο των άρθρων που σχετίζονται με το Νοσοκομείο. Για αυ

τό το σκοπό επιλέξαμε τους τίτλους τριών (3) μεγάλων εφημερίδων της Μεσση

νίας. Φροντίσαμε επίσης οι επιλεγόμενες εφημερίδες να έχουν μεγάλο παρελθόν 

και να ανήκουν και σε διαφορετικούς κομματικούς χώρους, για την εξασφάλιση 

της αντικειμενικής καταγραφής των γεγονότων. Οι εφημερίδες αυτές είναι η 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ, η ΣΗΜΑΙΑ και το ΘΑΡΡΟΣ.-

Αφού λοιπόν έγινε ο καθορισμός του χρονικού διαστήματος που θα περι

λάμβανε η έρευνα και ο προσδιορισμός των εφημερίδων που θα αφορούσε η 

έρευνα ξεκίνησε η διαδικασία της έρευνας. Η έρευνα αυτή είχε διάρκεια περισ

σότερο από ένα (1) μήνα. Κάθε μέρα γινόταν επίσκεψη στο αρχείο της Βιβλιο

θήκης. Στο αρχείο υπήρχαν βιβλιοθετημένα τα φύλλα των εφημερίδων ανά έτος, 

κάτι που διευκόλυνε πολύ την διαδικασία της έρευνας. Σε καθημερινή βάση, 

πρωί και απόγευμα, γινόταν επίσκεψη στο χώρο του αρχείου όπου πραγματο

ποιείτο έρευνα των φύλλων μιάς εφημερίδας για ένα συγκεκριμένο έτος. Όταν 

λοιπόν εντοπιζόταν ένα άρθρο που αφορούσε το Νοσοκομείο καταγραφόταν ο 

τίτλος της εφημερίδας, ο αριθμός του φύλλου της εφημερίδας, η σελίδα που βρι

σκόταν το άρθρο και ο τίτλος αυτού. Αυτή η διαδικασία επαναλαμβανόταν, όπως 

αναφέρθηκε και πιο πάνω για διάστημα μεγαλύτερο από ένα (1) μήνα. Επρόκει- 

το όπως γίνεται αντιληπτό για μια χρονοβόρα και κουραστική έρευνα.

Μετά την ολοκλήρωση της παραπάνω διαδικασίας, έπρεπε να ακολουθή

σει η φωτοτύπηση των άρθρων αυτών. Απευθύνθηκα λοιπόν στις αντίστοιχες 

εφημερίδες για την φωτοτύπηση των σχετικών άρθρων, επειδή στην Βιβλιοθήκη 

υπήρχε πρόβλημα αφού έπρεπε να μεταφερθούν οι τόμοι, από το υπόγειο που
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βρισκόταν το αρχείο στον Πέμπτο όροφο που στεγάζεται η Βιβλιοθήκη. Ενώ 

συγχρόνως πρόκειται για τόμους, με μεγάλο όγκο και βάρος, και ήταν δύσκολη η 

μεταφορά τους. Έτσι λοιπόν απευθύνθηκα στους Διευθυντές των Εφημερίδων 

για την φωτοτύπηση των άρθρων από τα δικά τους αρχεία. Μόνο από τον Διευ

θυντή της ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΣ βρήκα θετική αντιμετώπιση ενώ στις δύο άλλες εφη

μερίδες ΘΑΡΡΟΣ και ΣΗΜΑΙΑ αντιμετώπισα την άρνηση, για την φωτοτύπηση 

των άρθρων. Έτσι λοιπόν αναγκαστικά απευθύνθηκα και πάλι στην Βιβλιοθήκη 

και με την βοήθεια του προσωπικού της, ολοκληρώθηκε και η διαδικασία της 

φωτοτύπησης και των άλλων άρθρων.

Μετά την αποπεράτωση της έρευνας στο αρχείο της Βιβλιοθήκης ακο

λούθησε μια σύντομη έρευνα στο Αλεξανδράκειο Γηροκομείο για την εξεύρεση 

στοιχείων σχετικά με την ιστορική εξέλιξη και πορεία του γηροκομείου καθώς 

και την ανακάλυψη φωτογραφικού υλικού. Επίσης μια παρόμοια έρευνα για πα

ρόμοια στοιχεία έγινε και στην βιβλιοθήκη με θετικά αποτελέσματα.

Αφού ολοκληρώθηκε η διαδικασία της έρευνας με την συγκέντρωση ενός 

μεγάλου αριθμού των άρθρων σε ομάδες ανάλογα με το θέμα τους και το έτος 

δημοσίευσής τους.

Η ομαδοποίηση των άρθρων έχει ως ακολούθως:

Η πρώτη ομάδα περιλαμβάνει άρθρα που αναφέρονται σε οικονομικά θέματα. Η 

δεύτερη ομάδα περιλαμβάνει άρθρα που αναφέρονται σε στατιστικά στοιχεία, 

συγκεντρωτικά στοιχεία για κάποιο χρονικό διάστημα συνήθως έτους. Στην τρί

τη ομάδα περιλαμβάνονται άρθρα που αφορούν τους χώρους του Νοσοκομείου 

και την λειτουργικότητά τους. Η τέταρτη ομάδα άρθρων αναφέρεται σε θέματα 

καθαριότητας και μόλυνσης του περιβάλλοντος. Ενώ η πέμπτη ομάδα περιλαμ

βάνει άρθρα που σχετίζονται, με τις Συνελεύσεις -  Συσκέψεις και Συνεδριάσεις 

που έχουν πραγματοποιηθεί κατά την συγκεκριμένη χρονική περίοδο, με μια 

πλειάδα θεμάτων. Όσον αφορά την έκτη ομάδα των άρθρων, αυτά αναφέρονται 

στα Διοικητικά θέματα του Νοσοκομείου. Η έβδομη ομάδα των άρθρων περι

λαμβάνει άρθρα που αναφέρονται στην παροχή της ιατρικής φροντίδας. Η όγδοη 

ομάδα περιλαμβάνει άρθρα που αναφέρονται σε ερωτήσεις που έχουν κατατεθεί
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κατά καιρούς είτε σε φορείς ή στην Βουλή. Η ένατη ομάδα άρθρων αναφέρεται 

σε θέματα ασφάλειας και εργασίας των εργαζομένων. Η δέκατη ομάδα άρθρων 

περιλαμβάνει άρθρα που αναφέρονται σε Ατυχή Περιστατικά. Σε περιστατικά 

ασυνήθιστα αλλά με μοιραίο αποτέλεσμα. Σχετικά με την ενδέκατη ομάδα άρ

θρων αυτή αναφέρεται σε διάφορες επισκέψεις που έχουν πραγματοποιήσει για

τροί, βουλευτές και άλλοι επώνυμοι στους χώρους του Νοσοκομείου. Η δωδέκα

τη ομάδα των άρθρων αναφέρεται σε διάφορες εκδηλώσεις που έχουν πραγμα

τοποιηθεί στο Νοσοκομείο. Η δέκατη τρίτη ομάδα των άρθρων αφορά τους Δια

γωνισμούς, τις Διακηρύξεις και τις Προκηρύξεις που διενεργούνται από το Νο

σοκομείο για την κάλυψη των αναγκών του σε ανθρώπινο δυναμικό. Μια άλλη 

πολύ μεγάλη ομάδα άρθρων η δέκατη τέταρτη είναι τα άρθρα που αναφέρονται 

στα ευχαριστήρια πολιτών προς διάφορους γιατρούς για τις υπηρεσίες που τους 

είχαν προσφέρει. Μια εξίσου μεγάλη ομάδα άρθρων η δέκατη πέμπτη είναι αυτά 

που αναφέρονται σε Διαμαρτυρίες -  Καταγγελίες πολιτών για διάφορα τρωτά 

που συμβαίνουν στον χώρο του Νοσοκομείου. Η δέκατη έκτη ομάδα περιλαμβά

νει άρθρα που σχετίζονται με την κυκλοφορία και κυρίως το πρόβλημα πρόσβα

σης ιδιαίτερα των πεζών στο Νοσοκομείο. Η δέκατη έβδομη ομάδα περιλαμβά

νει άρθρα με επιστολές πελατών και απαντήσεις ή αποφάσεις του Νοσοκομείου 

ή Υπηρεσιακών Παραγόντων. Ακολούθως η δέκατη όγδοη ομάδα περιλαμβάνει 

άρθρα που αναφέρονται σε Προτάσεις σχετικά με την μελλοντική αξιοποίηση 

του κτιρίου του Παλαιού Νοσοκομείου. Η δέκατη ένατη ομάδα περιλαμβάνει 

άρθρα που αναφέρονται σε Συνέδρια και Ημερίδες που έχει οργανώσει το Νοσο

κομείο κατά καιρούς. Όσον αφορά την εικοστή ομάδα, περιλαμβάνει άρθρα που 

αναφέρονται σε δωρεές, χρηματικές και υλικές καθώς και Προσφορές. Η εικο

στή πρώτη ομάδα περιλαμβάνει άρθρα που αναφέρονται σε Ανακοινώσεις του 

Νοσοκομείου για την κάλυψη αναγκών του σε διάφορα αναλώσιμα είδη. Η εικο

στή δεύτερη ομάδα περιλαμβάνει άρθρα που αναφέρονται σε εισφορές, χρηματι

κές και υλικές,, ή ενισχύσεις από τον Κρατικό Φορέα για την κάλυψη κάποιων 

οικονομικών αναγκών του Οργανισμού του Νοσοκομείου. Τέλος η εικοστή τρίτη
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ομάδα περιλαμβάνει άρθρα που αναφέρονται σε διάφορες Προσκλήσεις του Νο

σοκομείου σχετικά με ομιλίες, με την υποβολή προσφορών και άλλα.

Μέσα από την έρευνα του πρωτογενούς αυτού υλικού θα γίνει προσπά

θεια να καταγράψουμε και να αναλύσουμε τη σχέση του τοπικού τύπου με την 

μικρή κοινωνία του Γενικού Νομαρχιακού Νοσοκομείου Καλαμάτας. Μια πολύ, 

ευαίσθητου και ευάλωτου χαρακτήρας, κοινωνία.-

2.3.α ΕΝΟΤΗΤΑ: ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΕΣ - ΔΙΑΜΑΡΤΥΡΙΕΣ.

Στην Ενότητα αυτή θα ασχοληθούμε με τις διαμαρτυρίες και τις καταγγε

λίες πολιτών που έχουν δημοσιευθεί μέσα στην διάρκεια του χρόνου από τον το

πικό τύπο δηλαδή Ελευθερία -  Σημαία -  Θάρρος. Θα καταγραφούν οι τομείς 

δραστηριότητας του Νοσοκομείου, που αναφέρονται οι καταγγελίες και οι δια

μαρτυρίες των πολιτών καθώς και τρόποι αντιμετώπισής τους.

Ποσοστό 17,1% (17/97) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις κα

ταγγελίες -  διαμαρτυρίες αφορούν τις ελλείψεις Ιατρών βασικών ειδικοτήτων. 

Αναλυτικότερα, καταγγελίες -  διαμαρτυρίες σχετικά με τις ελλείψεις βασικών 

ειδικοτήτων, δημοσιεύονται στην Ελευθερία σε ποσοστό 11% (11/97) και στην 

Σημαία σε ποσοστό 6,1% (6/97). Ενώ στο Θάρρος δεν συναντάμε κανένα δημο

σίευμα (Πίνακας 3). Το Νοσοκομείο Καλαμάτας εξυπηρετεί τους κατοίκους ενός 

από τους μεγαλύτερους νομούς της χώρας μας (του Ν. Μεσσηνίας). Όμως, όπως 

φανερώνουν και οι καταγγελίες -  διαμαρτυρίες στερείται ιατρών βασικών ειδι

κοτήτων, ενώ μετράται ένας εξίσου μικρός αριθμός γιατρών που καλύπτουν τις 

άλλες ειδικότητες, με αποτέλεσμα να μην μπορούν να ανταποκριθούν στην ζή

τηση για παροχή φροντίδων Υγείας.

Ειδικότερα μιλάμε για ελλείψεις σε ειδικότητες, Ωτορινολαρυγγολόγου, Νευρο

λόγου, Αιματολόγου, Γαστρεντερολόγου και Παιδιάτρου. Δεν είναι λίγα τα πε

ριστατικά που γονείς σπεύδουν στο Νοσοκομείο για να ζητήσουν φροντίδες 

Υγείας για το παιδί τους και διαπιστώνουν προς επίπληξή τους πως το Νοσοκο-
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μείο δεν διαθέτει Παιδίατρο, παρακαλώντας την δικαιολογημένη οργή τους. 

"Ενας μεγάλος είναι και ο αριθμός των περιστατικών, που επισκέπτονται το Νο

σοκομείο καθημερινά, αναζητώντας τις υπηρεσίες ενός οφθαλμιάτρου, Ω.Ρ.Λ., 

Νευρολόγου και γιατρών άλλης ειδικότητας με αποτέλεσμα να ταλαιπωρούνται, 

λόγω της έλλειψης αυτών των ειδικοτήτων. Και αναγκάζονται οι ίδιοι να βρουν 

ιδιώτη γιατρό με δική τους οικονομική επιβάρυνση. Μια περίπτωση που δείχνει 

σε όλο της το μέγεθος την αδυναμία του συστήματος υγείας να περιθάλψει ακό

μη και απλά περιστατικά είναι η περίπτωση ασθενούς που του κάθησε ένα κόκα

λο στο λαιμό και το πλήρωσε πανάκριβα για να το βγάλει. Έχοντας λοιπόν ο 

άνθρωπος σοβαρό πρόβλημα, έσπευσε στο Νοσοκομείο το οποίο όμως δεν δια

θέτει ωτορινολαρυγγολόγο και αναγκάστηκε να προσφύγει σε ιδιώτη. Πλήρωσε 

20.000 δρχ. και μετά πήγε στο ΙΚΑ για να πάρει τα λεφτά του, όπου διαπίστωσε 

ότι το ΙΚΑ του καλύπτει μόνο με 6.000 δρχ. Όλα αυτά τα τραγελαφικά σύμφωνα 

με καταγγελία — διαμαρτυρία ασθενούς στην εφημερίδα «Ελευθερία» με τίτλο 

«Ένα κόκκαλο 14 χιλιάδες!»

Ένα κόκκαλο 
14 χιλιάδες!

ΤΟΥ κάθισε στο λαιμό το κόκκαλο 
και το πλήρωσε πανάκριβα.

Μια περίπτωση που δείχνει σε όλο 
μας το μεγαλείο την αδυναμία του συ
στήματος περίθαλψης να καλύψει ακό
μη και απλά περιστατικά.

Έχοντας σοβαρό πρόβλημα ο άν
θρωπος, έσπευσε στο Νοσοκομείο.

Το οποίο όμως δεν διαθέτει ωτορι
νολαρυγγολόγο (τι γίνεται με αυτή την 
υπόθεση;) και αναγκάσθηκε να προ- 
σφύγει σε ιδιώτη.

Πλήρωσε 20.000 δρχ. και μετά πήγε 
στο ΙΚΑ για να πάρει τα λεφτά του.

Για να διαπιστώσει ότι το ΙΚΑ τον 
καλύπτει μόνο με 6.000 δρχ.

Χρειάζονται και σχόλια;

Πηνύ: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4216/7-11-1995, σελίδα 1.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Κ α τ α γ γ ε λ ίε ς  α ν ά  
έτο ς  γ ια  ε λ λ ε ίψ ε ις  
β α σ ικ ώ ν  ε ιδ ικ ο τ ή 

τ ω ν

1986 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

1987 1/97 = 0,01= 1% 1/97 = 0,01 = 1%

1988 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1% 2/97 = 0,02 = 2%

1991 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

1992 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

1993 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1% 2/97 = 0,02 = 2%

1995 4/97 = 0,04 = 4% 4/97 = 0,04 = 4%

1996 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

1999 2/97 = 0,02 = 2% 1/97 = 0,01 = 1% 3/97 = 0,03 = 3%

2000 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

ΣΥΝΟ ΛΑ 11/97 =  0 ,1 1 =  1 1 % 6/97  = 0 ,06  = 6 % 17/97 = 0,17 = 1 7 %

Πίνακας 3: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αναφέρεται 
στην έλλειψη βασικών ειδικοτήτων κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 6,1% (6/97) των δημοσιευμάτων, που σχετίζονται με διαμαρτυ

ρίες -  καταγγελίες, αφορούν την ποιότητα των Υπηρεσιών Υγείας. Αναλυτικό

τερα καταγγελίες -  διαμαρτυρίες για την ποιότητα των παρεχόμενων υπηρεσιών, 

δημοσιεύονται στην Ελευθερία σε ποσοστό 4,1% (4/97) και στην Σημαία σε πο

σοστό 2% (2/97). Ενώ στο Θάρρος δεν δημοσιεύεται καμία καταγγελία -  δια

μαρτυρία. (Πίνακας 4).

Πρόκειται για καταγγελίες που έχουν διατυπωθεί από ασθενείς οι οποίοι δεν έτυ- 

χαν μας δέουσας προσοχής όταν χρειάστηκαν την φροντίδα γιατρών με την ειδι

κότητα του ακτινολόγου, του ορθοπεδικού, του οφθαλμιάτρου, του Νευρολόγου, 

λόγω του μικρού αριθμού των γιατρών και μιας αυξημένης ζήτησης για παροχή 

Ιατρικής περίθαλψης. Αντιπροσωπευτικό παράδειγμα των προβλημάτων που δη-
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μιουργούνται από τον ανεπαρκή αριθμό γιατρών, ιδίως σε κάποιες ειδικότητες, 

είναι η περίπτωση μας αναγνώστη που ένιωσε δυνατούς πόνους στο πόδι του και 

απευθύνθηκε στο Νοσοκομείο. Ο γιατρός μετά από εξέταση τον παρέπεμψε να 

βγάλει ακτινογραφία, την οποία ακτινογραφία το ακτινολογικό θα εκτελούσε, 

κατόπιν ραντεβού, μετά από έναν μήνα. Σύμφωνα με σχετικό άρθρο που φιλοξε

νείται στην «Ελευθερία», με τίτλο «Μπορεί να ... περιμένει».

Μπορεί να ... περιμένει

Δυνατούς πόνους στο πόδι ένοιωθε 
μας αναγνώστης μας και είπε να πάει 
στο Νοσοκομείο Καλαμάτας να δει τι 
συμβαίνει.

Τον εξέτασε λοιπόν ο γιατρός και 
του έδωσε χαρτί να βγάλει μια ακτινο
γραφία.
Στο ακτινολογικό μας του έδωσαν ρα
ντεβού για μετά από ένα μήνα.

Δικαιολογημένα ο άνθρωπος μας 
έλεγε χθες: «Μέσα σε ένα μήνα ή θα 
έχω κουτσαθεί ή θα μου έχει περάσει.
Γιατί να πάω τότε;»

Πτιγη: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 6013/20-7-1999, σελίδα 2.

Πρόβλημα αντιμετωπίζουν και οι φοιτητές, κάθε χρόνο για τις ακτινο

γραφίες που χρειάζονται για την εγγραφή τους στις Πανεπιστημιακές σχολές. 

(Ανάλογη κατάσταση αντιμετώπισε ένας γονέας που πήγε το παιδί για μια επεί

γουσα εξέταση στον οφθαλμίατρο ο οποίος του είπε πως θα μπορούσε να εξετά

σει το παιδί μετά από έναν μήνα. Και εύλογα αναρωτιέται κανείς, μήπως οι άν

θρωποι που ζητούν Ιατρική Φροντίδα, ζητούν πολλά πράγματα τα οποία ενώ αλ

λού είναι αυτονόητα στη χώρα μας τελικά είναι ακόμα δύσκολα; Την άσχημη 

αυτή πραγματικότητα έρχεται να ενισχύσει και η ανακοίνωση -  καταγγελία των 

γιατρών του ΓΝΝΚ, στην εφημερίδα της «Σημαίας» με τίτλο «Υποβάθμιση της 

λειτουργίας του Γ.Ν.Ν.Κ.». Σύμφωνα με την καταγγελία των γιατρών απορρί

πτεται η αίτησή τους για παραμονή των ειδικευμένων γιατρών στο Νοσοκομείο 

όπως μέχρι τώρα ίσχυε μετά την λήξη της σύμβασής τους. Ενώ παρατηρείται το
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φαινόμενο ότι σε άλλα Επαρχιακά Νοσοκομεία π.χ. Βόλο, Τρίπολη όπου οι ανά

γκες είναι λιγότερες εγκρίνεται η παραμονή Ιατρών μετά την λήψη της ειδικότη

τάς τους, μέχρις ότου να πάνε σε ποιο κεντρικό Νοσοκομείο. Ενώ σοβαρό πρό

βλημα υπάρχει κατά τις απογευματινές και βραδινές ώρες, πολλών ημερών κατά 

την διάρκεια του μήνα, όπου το Νοσοκομείο μένει ακάλυπτο από ειδικευμένους 

γιατρούς. Σημειωτέον ότι το Νοσοκομείο έχει 33 θέσεις ειδικευμένων και καλύ

πτονται παγίως μόνον οι 15 θέσεις. Περισσότερες λεπτομέρειες παρατίθονται 

στο σχετικό άρθρο που ακολουθεί.

Υποβάθμιση της 
Λειτουργίας του 

Γ. Ν. Νοσοκομείου 
Καλαμάτας

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ -  
ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ

Η Γενική Συνέλευση των 
Ιατρών του Γ.Ν.Ν.Κ. της 25- 
9-91 κάνει γνωστό στο 
Μεσσηνιακό λαό τα παρα
κάτω:

- Απορρίφθηκε η αίτηση 
παραμονής ειδικευόμενων 
Ιατρών στο Γ.Ν.Ν.Κ. όπως 
μέχρι τώρα ίσχυε, μετά τη 
λήξη της σύμβασής τους.

- Ευνόητη είναι η κακή 
λειτουργία του Νοσοκομείου 
με όλο και λιγότερο ειδικευ
όμενους ιατρούς να εξυπη
ρετούν τις ανάγκες του Νο
μού Μεσσηνίας που ως 
γνωστό είναι από τους με
γαλύτερους νομούς της χώ
ρας και σε ικανή απόσταση 
από την Αθήνα.

- Σημειωτέον ότι το Νο
σοκομείο έχει 33 θέσεις ει- 
δικευομένων και καλύπτο
νται παγίως 15 -16  θέσεις.

- Παρατηρείται το φαινό
μενο ότι σε άλλα επαρχιακά 
Νοσοκομεία π.χ. Βόλος, 
Τρίπολη, κλπ. όπου ίσως οι 
ανάγκες είναι λιγότερες, να 
εγκρίνεται η παραμονή ια
τρών μετά τη λήξη της ειδι
κότητάς τους και μέχρις ό
του συνεχίσουν την ειδικό
τητά τους σε κεντρικότερα 
νοσοκομεία. Η παραμονή 
τους οφείλεται σε θετική 
εισήγηση των Προέδρων 
των Δ.Σ. των ανωτέρω Νο
σοκομείων, εισήγηση την 
οποία αρνείται ο Πρόεδρος 
του Δ.Σ. του Γ.Ν.Ν.Κ. κ. 
Σόλων Καντής. Το αποτέ
λεσμα θα είναι η αναπόφευ
κτη υποβάθμιση των παρε- 
χομένων υπηρεσιών στον 
πληθυσμό του Νομού.

- Το αίτημά μας για πα
ράταση της παραμονής των 
ειδικευομένων ιατρών είναι 
εύλογο καθόσον έχει σχέση 
με τρία βασικά κοινωνικά 
δικαιώματα: α) δικαίωμα 
του Μεσσηνιακού λαού στην 
Υγεία, β) Το δικαίωμα των 
ειδικευομένων στην Ιατρική 
εκπαίδευση και γ) Το δι
καίωμα στην εργασία.

Πηγή; Σημαία, Αρ. φύλ. 24665/26-9-1991, σελίδα 1.
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Ευνόητη είναι λοιπόν, η κακή λειτουργία του Νοσοκομείου με όλο και λι

γότερο ειδικευόμενους γιατρούς, να εξυπηρετούν τις ανάγκες του Νομού που ως 

γνωστό είναι από τους μεγαλύτερους νομούς της χώρας. Έτσι οι ασθενείς που 

χρειάζονται αυτούς τους γιατρούς ταλαιπωρούνται και υποφέρουν αφάνταστα να 

βρουν οι ίδιοι γιατρούς. Κατάσταση απαράδεκτη και μειοτική για ελεύθερους 

πολίτες. Αποτέλεσμα «η ζωή και η υγεία μας να βρίσκονται σε σημείο μηδέν» 

όπως αναφέρει χαρακτηριστικά σε δημοσίευμά της η «Σημαία».

Σε σημείο μηδέν η ζωή 
και η υγεία μας.

Γιατροί: Το Νοσοκομείο υπολειτουργεί 
Πρόεδρος: Δεν υπάρχει πρόβλημα

Το Νοσοκομείο Καλαμά
τας υπολειτουργεί, μένει ακά
λυπτο από ειδικευμένους 
γιατρούς τις απογευματινές 
και βραδινές ώρες πολλών 
ημερών του μήνα και ως εκ 
τούτου υπάρχει κίνδυνος για 
την ζωή ασθενών.

Αυτά τόνισαν οι γιατροί 
του Νοσοκομείου, χθες σε 
συνέντευξη τύπου για την 
κατάσταση που διαμορφώ
θηκε μετά την εισαγωγή του 
«προεδρικού» - όπως το χα
ρακτήρισαν -  προγράμματος 
εφημεριών.
Ειδικότερα, ο κ. Μιχάλης Μι
χαήλ, μιλώντας για τη συνά
ντηση που είχαν με τον υ
πουργό Υγείας κ. Παπαδήμα 
στην Αθήνα, είπε ότι αυτός 
δήλωσε άγνοια για το γεγο
νός ότι τα χρήματα των εφη
μεριών του Νοσοκομείου κά
λυψαν και τα Κέντρα Υγείας, 
ενώ σε άλλα π.χ. Κυπαρισ
σία, ήταν ξεχωριστά.

Όταν οι γιατροί του είπαν να 
είναι ενιαίος ο προϋπολογι
σμός άλλαξε θέση λέγοντας 
ότι είναι υπερβολικό το πο- 
σόν των 150 εκ. που δόθη
καν για τα Κ.Υ., ενώ ο ετή
σιος προϋπολογισμός τους 
δεν πρέπει να υπερβαίνει τα 
30 -  35 εκ. δρχ., που τώρα 
είναι 50 εκ.

Δέχθηκε ότι είναι χαμη
λός ο προϋπολογισμός του 
Νοσοκομείου που είναι κα
θημερινής εφημερίας, πα
ραδέχθηκε ότι οι αποδοχές 
των γιατρών είναι χαμηλό
τερες του μέσου όρου και 
υποσχέθηκε να επανορθώ
σει στον επόμενο προϋπο
λογισμό.

Δικαιολογώντας την 
πρόσθετη χρηματοδότηση 
32 νοσοκομείων και Κ.Υ. 
που πήραν από 20 έως 160 
εκ. (σ.σ. η οποία όλως πε
ριέργως έχει σχέση με τις 
μονοεδρικές και τον εκλογι

κό χάρτη εν όψει Ευρω
εκλογών μιάς και η 
υπουργική απόφαση 
επιχορήγησης φέρει 
ημερομηνία 26.5.99), ο 
κ. υπουργός είπε ότι 
είχαν κάνει λάθη τα Δ.Σ. 
των ιδρυμάτων.

Μας δημιουργείται η 
υποψία ότι εδώ δεν κα
ταρτίσθηκαν διαφορετι
κοί προϋπολογισμοί για 
το Νοσοκομείο και τα 
Κ.Υ., αλλά τ’ ανακάλυψε 
στο δρόμο, είπε ο κ. 
Μιχαήλ, σημειώνοντας 
ότι από τις 20 Ιουλίου η 
Ένωση Γιατρών ΕΣΥ 
Ν. Μεσσηνίας, έστειλε 
έγγραφο με ερωτήματα 
στον Πρόεδρο κ. Π. 
Παπαδόπουλο αλλά 
αυτός δεν απάντησε.

ΠΟΤΕ ΒΡΙΣΚΟΥΜΕ 
ΓΙΑΤΡΟ
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Πριν αρχίσουν οι περικο
πές, ο ασθενής έβρισκε του
λάχιστον έναν ειδικευμένο 
γιατρό στις κλινικές ή στα 
τμήματα, είπε ο κ. Μιχαήλ, 
προσθέτοντας ότι για 12 
ημέρες όλο το 24ωρο συν 
τέσσερις ημέρες ετοιμότητα, 
για 16 ημέρες υπήρχε πνευ- 
μονολόγος, νευρολόγος και 
ψυχίατρος, ενώ τώρα βρίσκε
ται για 8 ημέρες το μήνα και 
μόνο μέχρι τις 9.30 το βράδυ.

Όσον αφορά τις άλλες 
ειδικότητες ανά μήνα: Δερμα
τολόγος 6 ημέρες σε ετοιμό
τητα, αιματολόγος 5 ετοιμό
τητα, γαστρεντερολόγος 5 
ετοιμότητα, ακτινολόγος -  
μικροβιολόγος 15 ημέρες 
μέχρι 9.30 μ. μ. και μετά ετοι
μότητα, ενώ δεν προβλέπεται 
μετά 1,5 χρόνο λειτουργίας 
του αξονικού τομογράφου να 
λειτουργεί σε επείγοντα.

Αιμοδοσία 10 ημέρες δεν 
υπάρχει (και ποιος θα δια
σταυρώνει αίμα;), παιδία

τρος 17 ημέρες το μήνα μέ
χρι τις 9.30 μ. μ. και τις υπό
λοιπες όλο το 24ωρο. Κλινι
κές 15 ημέρες όλο το 
24ωρο και 16 ετοιμότητα 
έστω κι αν έχει ασθενείς. 
Χειρουργική, υπάρχει δια
φορά μεταξύ των δύο κλινι
κών, η μία έχει έναν και η 
άλλη ένα συν σε ετοιμότητα. 
Ορθοπεδική, που κάνει το 
θέρος το 50% της δουλειάς, 
ένας γιατρός για το 24ωρο 
που θα βλέπει επείγοντα, 
θα επισκέπτεται ασθενείς 
και θα κάνει μόνος του τις 
μικροεπεμβάσεις (οι μεγά
λες θα ... διακομίζονται). 
Ουρολογική, 10 ημέρες χω
ρίς γιατρό, Μαιευτική 23 
ημέρες σε ετοιμότητα. Καρ
διολογική όλο το 23ωρο και 
Οδοντίατρος μόνο Σαββα
τοκύριακα για επείγοντα.

Ο κ. Μιχαήλ συνέστησε 
στους ασθενείς «να απευ
θύνονται στον κ. Πρόεδρο ή 
τον κ. Υπουργό» γιατί οι

γιατροί δεν φέρουν κα
μία ευθύνη για το πρό
γραμμα των εφημεριών.

Από την πλευρά του 
ο Πρόεδρος είπε ότι δεν 
κινδυνεύει η ζωή ασθε
νών, το Νοσοκομείο 
λειτουργεί κανονικά και 
οι μόνοι που μπορούν 
να δημιουργήσουν 
προβλήματα είναι οι 
γιατροί που θέλουν «δια 
της τεθλασμένης των 
εφημεριών, να βγάλουν 
περισσότερα χρήματα». 
Τέλος ο κ. Παπαδόπου- 
λος, κάλεσε τους για
τρούς να συντάξουν 
πίνακα εφημεριών με τις 
«πραγματικές ανάγκες 
που προκύπτουν από 
τα στατιστικά στοιχεία 
των προηγούμενων 
ετών».

Πηγή: Σημαία, Αρ. φυλ. 27913/28-7-1999, σελίδα 1.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Καταγγελίες ανά  
έτος για την ποιό
τητα Υπηρεσιών.

1991 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1999 4/97  =  0,041 =4 ,1% 1/97 =  0,01 =  1% 5/97 =  0,05 =  5%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 4/97  =  0,041 =4 ,1% 2/97  =  0,02 =  2% 6/97 =  0,06 =  6,1%

Πίνακας 4: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αναφέρεται
στην ποιότητα των παρεχόμενων Υπηρεσιών κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 14,4% (14/97) δημοσιευμάτων, που σχετίζονται με διαμαρτυρί
ες - καταγγελίες, αφορούν την έλλειψη επαγγελματισμού. Αναλυτικότερα. Τέ
τοιου είδους καταγγελίες δημοσιεύονται στην Ελευθερία σε ποσοστό 11,3%
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(11/97), στην Σημαία σε ποσοστό (1/97) και στο Θάρρος σε ποσοστό 2% (2/97) 
(Πίνακας 5). Πρόκειται για καταγγελίες -  διαμαρτυρίες των πολιτών σχετικά με 
την έλλειψη επαγγελματισμού και ανθρωπιάς που χαρακτηρίζει όλο το προσωπι
κό του Νοσοκομείου ξεκινώντας από το Ιατρικό προσωπικό και το Νοσηλευτικό 
για να καταλήξει μέχρι το Διοικητικό. Το πρόβλημα δεν είναι περιπτωσιολογικό. 
Δεν αναφερόμαστε σε κάποιες «κακές στιγμές» του ιδρύματος, ούτε βέβαια σε 
κάποιους κακούς εργαζόμενους. Αναφερόμαστε σε μια ολόκληρη νοοτροπία την 
οποία οι εκάστοτε διοικούντες φρόνησαν να διαμορφώσουν. Αναφερόμαστε σε 
στοιχειώδη ζητήματα διοίκησης ενός κραηκού ιδρύματος, το οποίο έχει άμεση 
σχέση με την υγεία του πληθυσμού και την ζωή των πολιτών. Καταγγελία χωρίς 
προηγούμενο, που φανερώνει την γύμνια και την εγκλημαηκή αδιαφορία των 
υπευθύνων και των εργαζομένων του Νοσοκομείου, είναι αυτή που εν όψει θα
νατηφόρου ατυχήματος μόλις 50 μέτρα από το Νοσοκομείο, αδιαφόρησαν πα
ντελώς για την περίθαλψη ασθενούς με βαριά κρανιοεγκεφαλική κάκωση. Στην 
έκκληση για μεταφορά, του ασθενούς, στο Νοσοκομείο αρνήθηκαν με την δικαι
ολογία ότι δεν υπάρχει αλλά ούτε προ βλέπεται οδηγός, ενώ υπήρχε ασθενοφόρο. 
Τελικά ο άτυχος ασθενής μεταφέρθηκε στο Νοσοκομείο με αγροηκό αυτοκίνη
το. Όπως αναφέρει χαρακτηρισηκά άρθρο που δημοσιεύτηκε στην «Ελευθερία».

ΘΥΜΑ ΤΡΟΧΑΙΟΥ
50 μέτρα από το Νοσοκομείο και μεταφέρθηκε με αγροτικό!

Η μοίρα έπαιξε άσχημο παιχνίδι σε δύο 
συνομήλικους και συμπατριώτες.

Λίγο μετά τις 4 το απόγευμα χθες στην 
οδό Αθηνών συγκρούσθηκαν λεωφορείο του 
ΚΤΕΛ με οδηγό το Θεόδωρο Δ. Μπίτσικα 35 
χρονών από τη Σπερχογεία και δίκυκλο μο
τοποδήλατο με οδηγό τον Κωνσταντίνο Η. 
Δαγκλή από τη Σπερχογεία επίσης.

Ο οδηγός του δικύκλου υπέστη βαριά 
κρανιοεγκεφαλική κάκωση και μεταφέρθηκε 
σε κωματώδη κατάσταση στην Πάτρα, έχο
ντας ακόμη και κάταγμα μηρών.

Σοβαρή καταγγελία όμως για τα όσα ακο
λούθησαν τη σύγκρουση, έκανε στην εφημε
ρίδα μας ο αρχιτέκτονας Δημήτρης Μυλω- 
νόπουλος, που βρέθηκε στο χώρο του δυ
στυχήματος.

Ο κ. Μυλωνόπουλος μας είπε: «Καταγ- 
γέλω επώνυμα την εγκληματική αδιαφορία 
των υπευθύνων του Νοσοκομείου Καλαμά
τας διότι μπροστά στο τραγικό ατύχημα το 
οποίο έγινε σήμερα 50 μέτρα από την είσο
δο του Νοσοκομείου, αδιαφόρησαν παντε
λώς για τη ζωή του ατυχούς συνανθρώπου. 
Συγκεκριμένα στις επαννηλειμένες εκκλή
σεις δικές μου και άλλων για τη μεταφορά 
του μας αρνήθηκαν λέγοντας ότι δεν υπάρ
χει αλλά ούτε και προβλέπεται οδηγός, ενώ 
υπήρχε ασθενοφόρο. Εύχομαι να μην σας 
συμβεί οτιδήποτε σε αυτή την πόλη».

Όπως μας είπε ο κ. Μυλωνόπουλος, 
τελικά ο άτυχος οδηγός του δικύκλου μετα
φέρθηκε στο Νοσοκομείο με αγροτικό αυτο
κίνητο!

Πτιγύ: Ελευθερία. Αρ. φύλ. 3520/16-7-1993, σελίδα 1.
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Παρόμοια περιστατικά, που να καλείται ένα ασθενοφόρο και να μην υπάρ

χει ή να βρίσκεται σε άλλο περιστατικό και να φτάνει στο σημείο της κλήσης με

τά από κάποια στιγμή και μάλιστα χωρίς γιατρό ή έστω έναν νοσοκόμο, έχουν 

καταγραφεί και δημοσιευθεί ουκ ολίγες φορές. Ενώ μια καθόλου ασυνήθιστη 

εικόνα για το Νοσοκομείο, κυρίως το καλοκαίρι λόγω των αδειών, είναι αυτή 

που άτομα με σοβαρά προβλήματα υγείας περιμένουν μέσα στον ήλιο να βρεθεί 

ασθενοφόρο και νοσοκόμος για την μεταφορά τους. Ίδια αντιμετώπιση υπάρχει 

και για τα επείγοντα περιστατικά. Διαμαρτυρίες -  καταγγελίες που επιβεβαιώ

νουν περίτρανα την έλλειψη επαγγελματισμού και ανθρωπιάς δημοσιεύονται, 

κατά καιρούς στον τύπο, και σχετίζονται με τα προβλήματα της τήρησης των 

ωραρίων των Νοσοκομειακών γιατρών και της ποιότητας των παρεχόμενων. 

Χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί γιατρός υπεύθυνος για την λειτουργία της 

Εντατικής απούσιαζε, από τα καθήκοντά του κατά τις απογευματινές ώρες.

Σύμφωνα με το ακόλουθο άρθρο που φιλοξενείται στα φύλλα της «Ελευ

θερίας».

Βάρεσε διάλυση το Νοσοκομείο ....

Ψάχνοντας την είδηση για την ηθοποιό Δέσπω 
Διαμαντίδου, τηλεφωνήσαμε το απόγευμα στο Νοσο
κομείο Καλαμάτας, για να μιλήσουμε με τον γιατρό 
που την κουράρει. Το κέντρο μας συνέδεσε με την 
Εντατική, αλλά γιατρός δεν υπήρχε. Μας είπαν να ξα- 
ναπάρουμε μετά τις 6.30.

Δηλαδή αν εκείνη τη στιγμή πήγαινε ένα σοβαρό 
περιστατικό τι θα γινόταν;

Μα θα μας πείτε: δεν έχετε βαρεθεί να ρωτάτε σε 
μια χώρα που έχει καταντήσει ένα .... Απέραντο φρε
νοκομείο;

Πηγιί: Ελευθερία, Αρ. φυλ. 6024/1-8-1999, σελίδα 2.

Όσον αφορά την ποιότητα των παρεχόμενων υπηρεσιών, ως αντίχτυπο 

της ανυπαρξίας επαγγελματισμού, η περίπτωση του Διευθυντή της Ουρολογικής 

κλινικής, δίνει την πραγματική διάσταση του προβλήματος. Ο Διευθυντής της
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προαναφερόμενης κλινικής καταγγέλλεται για τα σοβαρά προβλήματα που επι

κρατούν στον χώρο, και εμποδίζουν την εύρυθμη λειτουργία της κλινικής και 

την παρεμπόδιση της ολοκληρωμένης περίθαλψης των ασθενών. Ταυτόχρονα 

διώκεται και για ποινικά αδικήματα. Αντίχτυπο είχε την διακοπή της λειτουργίας 

της κλινικής και την ταλαιπωρία των ασθενών. Περισσότερες λεπτομέρειες πε- 

ριέχονται στο σχετικό άρθρο που ακολουθεί, με τίτλο «Σε απολογία ο Διευθυ

ντής της Ουρολογικής» και φιλοξενείται στις σελίδες του «Θάρρους».

Μετά από καταγγελίες ασθενών του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

ΣΕ ΑΠ Ο ΛΟ ΓΙΑ
Ο Διευθυντής της Ουρολογικής

Σοβαρά προβλήματα εύρυθμης λειτουρ
γίας και παροχής ολοκληρωμένης περίθαλ
ψης στους ασθενείς έχουν δημιουργηθεί 
στην Ουρολογική Κλινική του Νοσοκομείου 
Καλαμάτας, όπως προκύπτει από δηλώσεις 
του Προέδρου του Διοικητικού Συμβουλίου 
του Ιδρύματος Παναγιώτη Παπαδόπουλου.

Το Διοικητικό Συμβούλιο μετά από καταγ
γελίες ασθενών σε βάρος του Διευθυντή της 
Ουρολογικής Κλινικής κ. Ιωάννη Καρμπα- 
λιώτη, κάλεσε τον κ. Καρμπαλιώτη σε απο
λογία.

Το Διοικητικό Συμβούλιο συνεδρίασε στις 
6 Ιουλίου 1999, εξέτασε τις καταγγελίες και 
το απολογητικό υπόμνημα του κ. Καρμπα
λιώτη και σύμφωνα με χθεσινή ανακοίνωση 
του Προέδρου Π. Παπαδόπουλου αποφάσι
σε ομόφωνα την επιβολή πειθαρχικής ποι
νής στέρησης των αποδοχών του συγκεκρι
μένου Διευθυντή για 235 ημέρες, ως πρό
στιμο για τα πειθαρχικά αδικήματα που δια
πίστωσε.

Χθες επίσης ο κ. Παπαδόπουλος, μετά 
από συνεργασία με τους υπεύθυνους του 
Υπουργείου Υγείας -  Πρόνοιας, δημοσιο
ποίησε και άλλες αποφάσεις του Διοικητικού 
Συμβουλίου, σχετικές με την υπόθεση. Οι 
αποφάσεις αυτές είναι:

• Να παραπεμφθεί ο φάκελος της υπόθε
σης στον Εισαγγελέα για πιθανά αδικήμα
τα, τα οποία διώκονται αυτεπαγγέλτως.

• Να διαβιβαστεί η απόφαση του Δ.Σ., προς 
αξιολόγηση της βαρύτητας κάθε αδικήμα
τος, στο Υπουργείο Υγείας -  Πρόνοιας, 
για τις δικές του ενέργειες.

• Να ζητήσει από το Υπουργείο Υγείας -  
Πρόνοιας την έγκριση απόφασης για 
αναστολή της λειτουργίας της Ουρολογι
κής Κλινικής έως ότου δημιουργηθούν οι 
απαραίτητες προϋποθέσεις για την εύ
ρυθμη λειτουργία της.

Σε γραπτές δηλώσεις του ο Πρόεδρος 
του Δ.Σ. του Νοσοκομείου Καλαμάτας τονί
ζει ότι η Διοίκηση θα προασπίσει με κάθε 
νόμιμο μέσο το δικαίωμα των ασθενών και 
των πολιτών για ιατρική περίθαλψη. Ευχα
ριστεί όλους τους πολίτες και ασθενείς οι 
οποίοι ξεπερνώντας κοινωνικά προβλήμα
τα, που δημιουργούνται στις περιπτώσεις 
αυτές, «περιέγραψαν εγγράφως την ταλαι
πωρία τους στην Ουρολογική Κλινική, από 
τον αναφερόμενο Διευθυντή και δηλώνει ότι 
η Διοίκηση, με συνέπεια και αποφασιστικό
τητα, θα συνεχίσει να εργάζεται για τη βελ
τίωση και παροχή ιατρικών υπηρεσιών 
στους πολίτες»

Πηγή: Θάρρος, Αρ. φυλ. 30071/2-9-1999, σελίδα 1.

36



ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Τέλος η έλλειψη ενδιαφέροντος και ευαισθησίας, για συντήρηση και 

παρακολούθηση, άγγιξε και τον τεχνολογικό εξοπλισμό αφού τις πιο πολλές 

φορές το ακτινολογικό και ο αξονικός τομογράφος είναι εκτός λειτουργίας από 

μια μικρού μεγέθους ζημιά τις πιο πολλές φορές. Τόσο δύσκολο είναι να 

επισκευαστεί ή οφείλεται στην έλλειψη ενδιαφέροντος. Άξιον απορίας είναι, η 

αρμόδια υπηρεσία του Νοσοκομείου δεν διαθέτει ειδικό τεχνικό για την 

παρακολούθηση παρακολούθηση και συντήρηση αυτών των πανάκριβων 

μηχανημάτων, που θα μπορούσε να κάνει το Σαββατοκύριακο και να 

εξασφαλίζεται η εύρυθμη λειτουργία του όλη την υπόλοιπη εβδομάδα.
Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Κ α τ α γ γ ε λ ίε ς  α νά  

έ το ς  γ ια  τ η ν  έλ 
λ ε ιψ η  ε π α γ γ ε λ 

μ α τ ισ μ ο ύ .

1987 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1991 1/97 =  0,01 = 1% 1/97 =  0,01 =  1%

1993 1/97 =  0,01 = 1% 1/97=0,01=1% 2/97 = 0,02 = 2%

1994 1/97 =  0,01 = 1% 1/97 =  0,01 =  1%

1995 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 = 1%

1999 7/97=0,072=7,2% 1/97=0,01=1% 8/97 = 0,08 = 8,2%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 11/97=0,113=11,3% 1/97 =  0,01 = 1% 2/97=0,02=2% 14/97=0,144=14,4%

Πίνακας 5: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αναφέρεται 
στην έλλειψη επαγγελματισμού που έχει καταγραφεί κατά το χρονικό 
διάστημα 1986 -  2000.

Ποσοστό 10,3% (10/97) δημοσιευμάτων, που σχετίζονται με διαμαρτυρί

ες -  καταγγελίες, αφορούν την βραδυπορία που παρατηρείται στις υπηρεσίες. 

Αναλυτικότερα τέτοιου είδους καταγγελίες δημοσιεύονται στην Ελευθερία σε 

ποσοστό 8,2% (8/97), στο Θάρρος σε ποσοστό 2% (2/97), ενώ στην Σημαία δεν 

συναντάμε τέτοιου είδους δημοσιεύματα. (Πίνακας 6). Πρόκειται για μια συνη

θισμένη κατηγορία καταγγελιών. Εδώ και πολλά χρόνια έχουμε επαναλαμβανό

μενα παράπονα για την ταχύτητα με την οποία φθάνουν τα ασθενοφόρα στον τό
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πο του συμβάντος από την στιγμή της κλήσης. Σε αυτό συμβάλλει και το γεγονός 

πως ο αριθμός των ασθενοφόρων και των οδηγών είναι μικρός σε σχέση με τις 

ανάγκες. Σ’ αυτό αναφέρεται και το ακόλουθο δημοσίευμα, που φιλοξενείται 

στην Εφημερίδα του «Θάρρους», με τίτλο «Ένας οδηγός ασθενοφόρου για μια 

πόλη 60.000 κατοίκων». Ενώ πολλές φορές έχει συμβεί ασθενοφόρο να καλείται 

για την διακομιδή έκτακτου περιστατικού και να μην διαθέτει γιατρό με θλιβερή

κατάληξη τις πιο πολλές φορές.
Σε ακινησία τα ασθενοφόρα μετά τις 11.00 μ.μ.

Ενας οδηγός ασθενοφόρου για μια πόλη 60.000 κατοίκων
Τραυματίας παρέμεινε μισή ώρα στο δρόμο χθες

Η γύμνια του Νοσοκομεί
ου της Καλαμάτας φάνηκε για 
άλλη μια φορά χθες τα ξημε
ρώματα -  ευτυχώς χωρίς 
ανεπανόρθωτες συνέπειες. 
Ένας εικοσιεξάχρονος, που 
είχε τραυματισθεί στο κεφάλι 
κάτω από άγνωστες συνθή
κες, παρέμεινε επί μισή ώρα 
τουλάχιστον ξαπλωμένος στο 
πεζοδρόμιο, γιατί δεν υπήρχε 
οδηγός στο Νοσοκομείο για 
να τον παραλάβει!

Τελικά ο νεαρός μεταφέρ
θηκε στο Νοσοκομείο από 
περιπολικό της Αστυνομίας 
και εκεί διαπιστώθηκε ότι δεν 
είχε πάθει κάτι σοβαρό. Ω
στόσο, το περιστατικό κατα
δεικνύει ότι σε μια ανάλογη 
περίπτωση στο άμεσο μέλ
λον, όπου μια ανθρώπινη 
ζωή θα κινδυνεύει, πολύτιμος 
χρόνος για τη σωτηρία της 
θα χαθεί στην αναζήτηση 
οδηγού για να κινηθεί κάποιο 
από τα έξι ασθενοφόρα που 
διαθέτει το Νοσοκομείο.

Ο Τραυματισμός
Το περιστατικό συνέβη 

λίγο πριν από τις πέντε τα 
ξημερώματα, χθες. Ένας 
οδηγός ταξί αντιλήφθηκε τον

26χρονο Χρήστο Καρα- 
γιώργο πεσμένο στο οδό
στρωμα, στη συμβολή των 
οδών Παλαιολόγου και Στα
δίου. Ο άνθρωπος, συνει
δητοποιώντας ότι είχε 
τραύμα στο κεφάλι, δε δια
κινδύνευσε να τον μεταφέ
ρει ο ίδιος, πήγε όμως στο 
Νοσοκομείο και ενημέρωσε 
σχετικά. Από εκεί εισέπραξε 
την απάντηση ότι δεν υ
πήρχε ασθενοφόρο γιατί ο 
μοναδικός οδηγός που δου
λεύει τις νύχτες είχε φύγει 
στις τρεις τα ξημερώματα 
για να μεταφέρει ασθενή σε 
Νοσοκομείο της Αθήνας. 
Έτσι, ο ταξιτζής πήγε στην 
Αστυνομική Διεύθυνση και 
ενημέρωσε εκεί για τον 
τραυματία. Περιπολικό με- 
τέβη στο σημείο όπου βρι
σκόταν ο Χρήστος Καρα- 
γιώργος και το Κέντρο της 
Αστυνομίας τηλεφώνησε 
στο Νοσοκομείο ζητώντας, 
εκ νέου, ασθενοφόρο. Η 
απάντηση, όμως, ήταν και 
αυτή τη φορά αρνητική. 
Έτσι, οι αστυνομικοί μετέ
φεραν τον τραυματία -  που 
είχε τις αισθήσεις του -  με 
το περιπολικό στο Νοσοκο

μείο. Εκεί παρελήφθη 
από τους εφημερεύο- 
ντες γιατρούς, οι οποίοι 
έκαναν συρραφή του 
τραύματος στο κεφάλι. 
Ο νεαρός αποχώρησε 
τέσσερις ώρες αργότε
ρα από το Νοσοκομείο, 
για το σπίτι του.

Ωστόσο από την 
ώρα που τον αντιλή- 
φθηκε ο οδηγός του ταξί 
τραυματισμένο, άγνω
στο κάτω από ποιες 
συνθήκες - πιθανολο
γείται ότι είχε πέσει μό
νος του με τη μηχανή 
που οδηγούσε -  μέχρι 
τη στιγμή που έφθασε 
στο Νοσοκομείο, είχε 
περάσει τουλάχιστον 
μισή ώρα. Ο χρόνος 
αυτός θα μπορούσε σε 
άλλη περίπτωση να 
αποβεί μοιραίος ...

Ο κ. Φωτόπουλος
Από την πλευρά του 

ο Πρόεδρος του Νοσο
κομείου Καλαμάτας κ. 
Κ. Φωτόπουλος επιβε
βαίωσε, μιλώντας στο 
«Θάρρος» ότι, πράγμα
τι, αυτή την περίοδο,

38



ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

που οι ανάγκες είναι αυξημέ
νες, μόνο ένας οδηγός έχει 
βάρδια τις νύχτες στο Νοσο
κομείο: «Μας φυλάει και ο 
Θεός και δεν έχει συμβεί κάτι 
σοβαρό», είπε χαρακτηριστι
κά στο «Θάρρος» ο κ. Φω- 
τόπουλος και συνέχισε: «Στο 
Νοσοκομείο υπηρετούν οκτώ 
οδηγοί, εκ των οποίων οι δύο 
βρίσκονται με αναρρωτικές 
άδειες αυτές τις ημέρες. Κα
νένας δεν έχει πάρει ακόμη 
κανονική άδεια. Βρίσκονται 
ανά δύο στις δύο ημερήσιες 
βάρδιες, υπάρχει ένα ρεπό 
και ένας νυχτερινός. Αν συμ
βεί κάτι έκτακτο, τότε αναζη

τούμε αυτόν που έχει ρεπό 
ή κάποιον από την επόμενη 
βάρδια. Έχει συμβεί να 
αναζητήσουμε οδηγό για το 
ασθενοφόρο μέσω της 
Αστυνομίας, που έψαχνε με 
περιπολικό...

Όπως είπε ο κ. Φωτό- 
πουλος, το Νοσοκομείο 
διαθέτει έξι ασθενοφόρα, 
αλλά μόνο τα δύο από αυτά 
μπορούν να ταξιδεύσουν 
εκτός Μεσσηνίας, καθώς τα 
υπόλοιπα βρίσκονται σε 
πολύ κακή κατάσταση. 
Πρόσθεσε ακόμη ότι έχουν 
εγκριθεί άλλες τρεις θέσεις 
οδηγών που περιλαμβάνο

νται στις 48 θέσεις βοη
θητικού προσωπικού 
που έχουν εγκριθεί για 
το Νοσοκομείο Καλαμά
τας (τριάντα από αυτές) 
και για τα Κέντρα Υγείας 
(οι υπόλοιπες 18). Τέ
λος, σημείωσε ότι αύριο 
δημοπρατείται η αγορά 
ενός ασθενοφόρου για 
το Νοσοκομείο, το 
οποίο δε θα τεθεί στη 
διάθεσή του πριν από 
τα μέσα του Σεπτέμβρη.

Μ ατίνα Ηρειώτου

Πηγτί: Θάρρος, Αρ. φύλ. 28907/20-8-1995, σελίδα 7.

Παρόλες τις ανάγκες που υπάρχουν, η διάθεση ασθενοφόρων στο Νοσοκο

μείο Καλαμάτας θα γίνει με ταχύτητα χελώνας, μετά από 9 μήνες, σύμφωνα με 

ανακοινώσεις του αρμοδίου υπουργείου στο «Θάρρος».

Παρά τις ανάγκες που υπάρχουν 
Ασθενοφόρα στη Μεσσηνία μετά από 9 μήνες

Το Εθνικό Κέντρο Άμεσης Βοήθειας με 
έγγραφο που έστειλε στα Νοσοκομεία Κα
λαμάτας και Κυπαρισσίας γνωστοποίησε 
στους Προέδρους των Δ.Σ. ότι η παραλαβή 
και διάθεση ασθενοφόρων στα κατά τό
πους Νοσοκομεία θα γίνει μετά 9 μήνες.

Στο έγγραφο του ΕΚΑΒ αναφέρεται ότι 
έχει κατακλυσθεί από αιτήματα για διάθεση 
ασθενοφόρων από όλους τους υγειονομι
κούς σχηματισμούς της χώρας.
Και προσθέτει:

«Από το 1989 μέχρι σήμερα ενώ θα 
έπρεπε να έχουν προμηθευτεί οι προηγού
μενες διοικήσεις τουλάχιστον 400 καινούρ-

Πηγιί: Θάρρος, Αρ. φύλ.

για ασθενοφόρα δυστυχώς έχει γίνει προ
μήθεια μόνον 20».
Από την ημέρα που ανέλαβε το νέο Δ.Σ. 
του ΕΚΑΒ ξεκίνησε τις διαδικασίες για την 
αγορά εκατό νέων ασθενοφόρων και πι
στεύουν ότι αυτά θα παραληφθούν μετά 
από 9 μήνες περίπου. Και το έγγραφο κα
ταλήγει:

«Λυπούμαστε πολύ, που βρισκόμαστε 
σε αυτή τη θέση, αλλά δυστυχώς αυτή ήταν 
η πολιτική που εφαρμόστηκε από την 
προηγούμενη πολιτική ηγεσία και έτσι αδυ
νατούμε σήμερα να ικανοποιήσουμε αιτή
ματα παραχώρησης ασθενοφόρων».

28505/20-4-1994, σελίδα 8.
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Τα επαναλαμβανόμενα αυτά παράπονα δείχνουν πως ο τομέας αυτός χρειά

ζεται ριζική αναδιοργάνωση και ιδιαίτερη προσοχή από την Διοίκηση του Νοσο

κομείου. Χρειάζεται να πιέσει η Διοίκηση, τις καταστάσεις και να ενισχύσει το 

προσωπικό και τον τεχνολογικό του εξοπλισμό όσο και την ετοιμότητα της υπη

ρεσίας. Στην βραδυπορία, με την οποία κινούνται όλα, λόγω του τέρατος της 

γραφειοκρατίας, αναφέρονται και καταγγελίες σχετικά με τις προμήθειες σε τε

χνολογικό εξοπλισμό. Ο λόγος για τον αξονικό τομογράφο, ένα υπερσύγχρονο 

μηχάνημα που έχει ως σκοπό με την λειτουργία του να λύσει πολλά προβλήματα 

στην λειτουργία του Νοσοκομείου του οποίου η προμήθεια και η άδεια λειτουρ

γίας του έχουν κολλήσει στα γρανάζια της γραφειοκρατίας. (Ανάλογη περίπτωση 

και μια δωρεά ενός ολοκληρωμένο συγκροτήματος, ακριβών ακτινολογικών μη

χανημάτων όπως παρουσιάζεται στο ακόλουθο άρθρο που φιλοξενείται στην 

«Ελευθερία» με τίτλο «Το τέρας και η δωρεά».

ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Το τέρας και η δωρεά.

Με αυτόν τον τίτλο φιλοξενεί σχό
λιο η εφημερίδα «Τα Νέα», για τις 
πρωτοβουλίες του Λευτέρη Παπανι- 
κολάου σχετικά με τα ακτινολογικά 
μηχανήματα από τη Γερμανία. Επικοινώνησε και με τον 

Υπουργό Υγείας, τον κ. Αλ. Παπα- 
δόπουλο -  ο οποίος τον ενθάρρυ- 
νε. Αμ δε -  έμπλεξε ο άνθρωπος 
με τη γραφειοκρατία του Υπουρ
γείου και τώρα δεν αποκλείεται να 
πάνε ... αλλού τα μηχανήματα.

ολόκληρο συγκρότημα ακριβών 
ακτινολογικών μηχανημάτων, που 
τα προόριζε για το Νοσοκομείο της 
Καλαμάτας...

Και γράφει:
Προσπαθούσε από ‘δώ, προ

σπαθούσε από 'κεί, τελικά νόμιζε ότι 
τα κατάφερε ο Μεσσήνιος Βουλευτής 
της ΝΔ, χειρουργός στο επάγγελμα, 
κ. Λ. Παπανικολάου.

Εξασφάλισε, που λέτε, μια μεγά
λη δωρεά από τη Γερμανία-ένα

Ε, πήγε και ξαναείπε τον πόνο του 
στον Υπουργό -  και περιμένει ...

Πηγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 6440/17-12-2000, σελίδα 2.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Κ α τ α γ γ ε λ ίε ς  α ν ά  

έτο ς  σ χ ε τ ικ ά  μ ε  

τ η ν  β ρ α δ υ π ο ρ ία  
τ ω ν  Υ π η ρ ε σ ιώ ν .

1992 2 /9 7  =  0,02 =  2% 2/97 =  0,02 =  2%

1994 1/97=0,01=1% 1/97 =  0,01 =  1%

1995 2 /9 7  =  0,02 =  2% 1/97=0,01=1% 3/97  =  0,03 =  3%

1996 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1998 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

2000 2 /9 7  =  0,02 =  2% 2/97  =  0,02 =  2%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 8/97  =  0,08 =  8,2% 2/97=0,02=2% 10/97=0,103=10,3%

Πίνακας 6: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αναφέρεται
στην βραδυπορία των Υπηρεσιών κατά το χρονικό διάστημα 1986 -  2000.

Ποσοστό 7,2% (7/97) δημοσιευμάτων, που σχετίζονται με διαμαρτυρίες -  

καταγγελίες, αφορούν την κατάσταση που επικρατεί στην Μονάδα του Τεχνητού 

Νεφρού (Μ.Τ.Ν.). Αναλυτικότερα τέτοιου είδους καταγγελίες δημοσιεύονται 

στην Ελευθερία σε ποσοστό 6,1% (6/97) και στην Σημαία σε ποσοστό 1% (1/97) 

ενώ το Θάρρος δεν φιλοξενεί τέτοια δημοσιεύματα (Πίνακας 7). Πρόκειται για 

μια σημαντική κατηγορία καταγγελιών -  διαμαρτυριών. Πόσες φορές δεν έχουμε 

γίνει μάρτυρες των απαράδεκτων συνθηκών που επικρατούν στο υπόγειο, όπου 

στεγάζεται η Μονάδα (ΜΤΝ). 'Ενας εσωτερικός αποχετευτικός αγωγός που περ

νούσε μέσα από την Μονάδα έσπασε και πλημμύρισε ο τόπος βοθρολύματα. Οι 

ασθενείς μη μπορώντας να διακόψουν την αιμοκάθαρση, ολοκλήρωσαν την θε

ραπεία μέσα στις ακαθαρσίες, τα μικρόβια και τις απαίσιες οσμές. Η κατάσταση 

αυτή περιγράφεται στο άρθρο που ακολουθεί και φιλοξενείται στα φύλλα της 

«Σημαία».
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ΠΛΗΜΜΥΡΙΣΕ ΛΥΜΑΤΑ 
Η ΜΟΝΑΔΑ ΑΙΜΟΚΑΘΑΡΣΗΣ 

Απαράδεκτη καθυστέρηση 
Στην ανέγερση νέου χώρου

Απαράδεκτη κατάσταση διαμορφώ
θηκε στην Μονάδα Τεχνητού Νεφρού 
του Νοσοκομείου Καλαμάτας, όταν την 
Πέμπτη, γύρω στις 11 το πρωί, έσπασε 
ο εσωτερικός αποχετευτικός αγωγός 
που περνάει μέσα από την Μονάδα και 
πλημμύρισε ο τόπος βοθρολύματα.

Οι ασθενείς την ώρα εκείνη έκαναν 
αιμοκάθαρση και βρισκόταν ξαπλωμέ
νοι στα ειδικά κρεβάτια με τα σωληνά
κια. Ήταν αδύνατον να διακοπεί η αι
μοκάθαρση την οποία ολοκλήρωσαν 
μέσα στις ακαθαρσίες, τα μικρόβια και 
τις απαίσιες οσμές!

Η αποκατάσταση της βλάβης καθυ
στέρησε δύο περίπου ώρες την επόμε
νη βάρδια αιμοκάθαρσης.

Είναι περιττό να γράψουμε ότι επι
βάλλεται να γίνει επίσπευση των εργα
σιών για την κατασκευή νέου χώρου 
στέγασης της Μονάδας. Ήδη έχει ακυ
ρωθεί μία δημοπρασία και βρισκόμα
στε στον δρόμο για την δεύτερη.

Πρέπει όμως το συντομότερο να 
τελειώνει αυτή η ιστορία με το υπόγειο 
του Νοσοκομείου όπου στεγάζεται η 
Μονάδα. Εκτός των άλλων είναι ακα
τάλληλο για ασθενείς δεδομένου ότι 
δεν αερίζεται κανονικά.

Σημειώνουμε ότι οι ασθενείς είχαν 
πραγματοποιήσει προ μηνών διαμαρ
τυρία για την κατάσταση που επικρατεί 
στη Μονάδα και τότε, είχαν πάρει δια
βεβαιώσεις ...

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 27279/14-6-1997, σελίδα 1.

Ενώ ένα άλλο εξίσου σοβαρό πρόβλημα που αντιμετωπίζουν στην Μ.Τ.Ν. 

είναι η κατάσταση με τις κατσαρίδες που υπάρχουν στους χώρους της Μονάδας. 

Για την αντιμετώπιση της κατάστασης γίνονται οι απαραίτητες απολυμάνσεις 

αλλά κατά καιρούς έχουν δημιουργηθεί δυσάρεστες καταστάσεις. Αφού το φάρ

μακο, λόγω και του γεγονότος ότι βρίσκεται στο υπόγειο η Μονάδα, έχει συμβεί 

πολλές φορές να μην έχει εξατμιστεί, με αποτέλεσμα οι ασθενείς και οι νοσοκό

μοι να αντιμετωπίζουν αναπνευστικά προβλήματα, εμετούς, λιποθυμίες. Ο κ. 

Σπανέας δήλωσε στην «Ελευθερία» χαρακτηριστικά πως «οι κατσαρίδες έχουν 

αποκτήσει ανθεκτικότητα και αν οι νεφροπαθείς παραμείνουν στο υπόγειο θα κά

νουν αιμοκάθαρση μαζί με τις κατσαρίδες. Αν θέλουμε να τις εξοντώσουμε θα εξο

ντώσουμε και τους νεφροπαθείς». Επίσης ο χώρος είναι περιορισμένος και ανε- 

Π πυιί: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4522/16-11-1996, σελίδα 1006.
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παρκής για να εξυπηρετήσει όλους τους Μεσσήνιους νεφροπαθείς, οι οποίοι 

αναγκάζονται να ξενητεύονται σε άλλες μονάδες τεχνητού νεφρού, σε διπλανούς 

νομούς ή στην Αθήνα, με όλες τις δυσκολίες κατεξοχήν οικονομικές και τους 

κινδύνους που συνεπάγονται λόγω της μετακίνησής τους αυτής. Όλη αυτή η κα

τάσταση έχει προκαλέσει την δικαιολογημένη οργή των νεφροπαθών και έχει 

καταστήσει επιτακτική ανάγκη την άμεση επέκταση της Μονάδας σε καινούργιο 

χώρο με καλύτερες συνθήκες. Το θέμα συζητείται εδώ και πάρα πολύ καιρό. Και 

αφού η κατασκευή του κτιρίου είχε περάσει κυριολεκτικά από «σαράντα κύμα

τα» αφού κάθε τόσο προφασίζονταν διάφορα προβλήματα αναφορικά με την θέ

ση, την αισθητική της Νέας Μονάδας, έφτασε η ώρα των εκσκαφών και των θε- 

μελιώσεων. Τότε άρχισαν οι φωνές διαμαρτυρίες που οδήγησαν στην ταχύτατη 

διακοπή των εργασιών επέκτασης της Μονάδας, με την αιτιολογία πως για την 

μονάδα δεν είχε εκδοθεί οικοδομική άδεια και επομένως ήταν αυθαίρετο. Και 

τότε η υπόθεση έφθασε μέχρι την ματαίωση. Εύλογα μπορεί να οδηγηθεί ο 

οποιοσδήποτε, πως δήλωσε το Δ.Σ. του Συλλόγου Νεφροπαθών στην «Ελευθε

ρία», στο συμπέρασμα «ότι κάποιοι δεν θέλουν να γίνει η Μονάδα. Θεωρούν πως 

τα χρήματα που θα διατεθούν γι ’ αυτήν την Μονάδα Τεχνητού Νεφρού είναι σπα

τάλη, το λένε στις κατ ’ ιδίαν συζητήσεις αλλά βεβαίως δεν το διατυπώνουν ευθέως. 

Και τότε. Θα δυναμώσει το παραμύθι: Αφού σε ένα χρόνο θα τελειώσει το Νέο 

Νοσοκομείο γιατί να κατασκευασθεί λυόμενη μονάδα Τεχνητού Νεφρού; Και έτσι 

θα κυλήσει ο χρόνος και από εμπόδιο σε εμπόδιο μετά από χρόνια μπορεί να φθά- 

σει και η σειρά της μεταστέγασης στο Νέο Νοσοκομείο πλέον». Οι υπεύθυνοι - 

ανεύθυνοι αυτό, μπορεί να το θεωρήσουν κατόρθωμα. Το βέβαιο είναι πως θα 

κατορθώσουν να συγκεντρώσουν την οργή και την πίκρα των νεφροπαθών, του 

συγγενικού και φιλικού τους περιβάλλοντος, των ανθρώπων που γνωρίζουν περί 

τίνος πρόκειται και η ευαισθησία τους φθάνει μακρύτερα από τα στενά πλαίσια 

των συμφερόντων τους.

Πηγύ: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4772/20-9-1997, σελίδα 5.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Καταγγελίες ανά 
έτος για την 
Μ.Τ.Ν.

1996 2/97 = 0,02 = 2% 2/97 = 0,02 = 2%

1997 3/97 = 0,03=3% 1/97 = 0,01 = 1% 4/97 = 0,04 = 4,1%

1999 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 6/97 = 0,061 =6,1% Ν©IIν-Η

οθ'IIΓ~-Τ
-Η 7/97 = 0,072 = 7,2%

Πίνακας 7: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αναφέρεται 
στην κατάσταση που επικρατεί στην Μ.Τ.Ν. κατά το χρονικό 
διάστημα από το 1986 -  2000.

Ποσοστό 4,1% (4/97) δημοσιευμάτων, που στεγάζονται με διαμαρτυρίες 

-  καταγγελίες, αφορούν τα προβλήματα της τηλεφωνικής επικοινωνίας. Αναλυ

τικότερα τέτοιου είδους καταγγελίες δημοσιεύονται μόνο στην Ελευθερία σε πο

σοστό 4,1% (4/97) ενώ οι άλλες δύο εφημερίδες δεν δημοσιεύουν σχετικά άρ

θρα. (Πίνακας 8). Πρόκειται για μια κατηγορία καταγγελιών που σχετίζονται με 

την δυσκολία με την οποία επιτυγχάνεται η τηλεφωνική επικοινωνία με το κέ

ντρο του Νοσοκομείου. Αν θελήσει κανένας να επικοινωνήσει με το Νοσοκομείο 

Καλαμάτας χρειάζεται ιώβεια υπομονή για να βρει ελεύθερο το τηλέφωνο ενώ 

αν δεν σταθεί τυχερός κινδυνεύει να τον πάνε στο Νοσοκομείο με νευρικό κλο

νισμό. Και αυτό συμβαίνει γιατί υπάρχουν μόνο τρεις γραμμές, από τις οποίες 

ουσιαστικά μόνο οι δύο λειτουργούν. Πως είναι δυνατόν να εξυπηρετήσουν την 

μεγάλη κίνηση και δεν μιλάμε για οποιαδήποτε άλλη υπηρεσία αλλά για το ΝΟ

ΣΟΚΟΜΕΙΟ. Αρκεί να σημειώσουμε πως οι διαμαρτυρίες -  καταγγελίες με τρα

γικές διηγήσεις για τα «τηλεφωνικά κατορθώματα» είναι πάρα πολλές. Χαρα

κτηριστική περίπτωση τέτοιας καταγγελίας αποτελεί το παρακάτω άρθρο, του 

προσωπικού της Ελευθερίας με τίτλο «Τα τηλέφωνα του Νοσοκομείου». Όπου 

αναφέρεται πως ενώ προσπαθούσαν να επικοινωνήσουν και μετά από περιπέτεια 

μιάς ώρας! Εν μέσω αιματολογικού, μικροβιολογικού και γυναικολογικού και 

ενώ ήταν στην αναμονή με την γραμμή ανοιχτή, ο άνθρωπος που ζητούσαν προ
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σπαθώντας να τηλεφωνήσει από το Νοσοκομείο στο σπίτι του «έπεσε» πάνω 

στην ανοιχτή γραμμή. Ειδικότερα.

Τα τηλέφωνα του Νοσοκομείου

Αν θελήσει κανένας να επικοινωνήσει με το Νοσοκομείο Καλαμά
τας τηλεφωνικά και δεν σταθεί τυχερός κινδυνεύει να τον πάνε στο 
Νοσοκομείο με ... νευρικό κλονισμό!

Προσπαθούσαμε την Πέμπτη να επικοινωνήσουμε και μετά από 
«περιπέτεια» μιάς ώρας εν μέσω αιματολογικού, μικροβιολογικού και 
γυναικολογικού και ενώ είμαστε στην αναμονή με την γραμμή ανοιχτή, 
ο άνθρωπος που ζητούσαμε προσπαθώντας να τηλεφωνήσει από το 
Νοσοκομείο στο σπίτι του, «έπεσε» πάνω στην ανοιχτή γραμμή!

Έτσι εμείς γλιτώσαμε μεν την ... εισαγωγή στη νευρολογική, αλλά 
η κατάσταση με τις τηλεπικοινωνίες του Νοσοκομείου δεν πάει άλλο.

Τρεις γραμμές όλες και όλες, από τις οποίες οι δύο ουσιαστικά λει
τουργούν, είναι αδύνατον να εξυπηρετήσουν τη μεγάλη κίνηση. Και 
βεβαίως δεν μιλάμε για την πιστότητα του τηλεφωνικού κέντρου γιατί 
αυτό είναι υπόθεση άλλων ειδικών.

Θα σημειώσουμε μόνο ότι οι διαμαρτυρίες είναι πολλές και οι διη
γήσεις για τα «τηλεφωνικά κατορθώματα» του Νοσοκομείου, ιλαρο- 
τραγικές.

Πολλοί προτιμούν να πάνε ως εκεί με τα πόδια παρά να περιμέ
νουν στο τηλέφωνο, ενώ σε ώρες αιχμής τα επείγοντα «αναμένουν 
στο ακουστικό» τους!

Τέλος πρέπει να πούμε απλά για τις συγκρίσεις, ότι το Νοσοκομείο 
Κυπαρισσίας έχει έξι γραμμές.

Κάθε απάντηση δεκτή. Αλλά πρέπει να γίνει και κάτι!

Πηγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 3683/8-2-1994, σελίδα 2.

Άλλοι πάλι προτιμούν να πάνε ως το Νοσοκομείο με τα πόδια παρά να περι

μένουν στο τηλέφωνο, ενώ σε ώρες αιχμής, άκουσον, περιμένουν στο ακουστικό 

τους επείγοντα περιστατικά. Προβλήματα υπάρχουν και με τα ΑΣΤΙΚΑ κοινό

χρηστα τηλέφωνα εντός του Νοσοκομείου τα οποία έχουν πάθει έμφραγμα αφού 

κανένα δεν λειτουργεί και για να εξυπηρετηθεί κάποιος πρέπει να ψάξει για το 

πλησιέστερο περίπτερο. Η κατάσταση με τις τηλεπικοινωνίες του Νοσοκομείου 

δεν πάει άλλο, πόσο μάλλον αν αναλογιστεί κανείς πως στο Νοσοκομείο της 

Κυπαρισσίας υπάρχουν έξι γραμμές. Θα πρέπει λοιπόν να γίνει μια σύγχρονη και
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πολύ μεγαλυτέρων δυνατοτήτων εγκατάσταση. Ο πρόεδρος λοιπόν έχει τον λό

γο.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Καταγγελίες ανά 
έτος για την τη
λεφωνική επι
κοινωνία.

1991 2 /9 7  =  0,02 =  2% 2/97  =  0,02 =  2%

1994 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1998 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 = 0,01 = 1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 4/97  = 0,041 = 4,1% 4/97 = 0 ,0 4 1 = 4 ,1 %

Πίνακας 8: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αναφέρεται
στην δυσκολία που υπάρχει στην τηλεφωνική επικοινωνία κατά τα έτη 
1986-2000.

Ποσοστό 6,1% (6/97) δημοσιευμάτων, που σχετίζονται με διαμαρτυρίες -  

καταγγελίες, αφορούν την έλλειψη καθαριότητας. Τέτοιου είδους καταγγελίες 

δημοσιεύονται στην Ελευθερία σε ποσοστό 6,1% (6/97), ενώ στη Σημαία και 

στο Θάρρος δεν συναντάμε τέτοιου είδους δημοσιεύματα (Πίνακας 9). Πρόκει

ται για καταγγελίες -  διαμαρτυρίες που έχουν διατυπωθεί για το τομέα της κα

θαριότητας και όχι αδίκως, βέβαια. Δεν είναι ευχάριστο θέαμα, τα όσα αντικρί

ζουν στους διαδρόμους του Νοσοκομείου αλλά και έξω από αυτό στον περίβολο 

χώρο, οι ασθενείς και επισκέπτες. Ντροπής πράγματα θα πρέπει να θεωρείται, η 

θέα του ξεστημένου ακτινολογικού μηχανήματος, το οποίο καλύπτει τον μισό 

χώρο της αίθουσας αναμονής συν του ότι αποτελεί εστία μολύνσεως όπως και τα 

αμνημονεύτων χρόνων, εγκαταλειμμένα άχρηστα μηχανήματα αιμοκάθαρσης, 

όπου σημειωτέον είναι χώρος όπου στεγάζεται η Μονάδα του Τεχνητού Νεφρού 

και η εξασφάλιση χώρου είναι σημαντική. Μια άλλη καταγγελία, περί καθαριό

τητας στο Νοσοκομείο που δημοσιεύθηκε στην «Ελευθερία»' και παρουσιάζει 

ανάγλυφα την απελπιστική κατάσταση που επικρατεί, είναι η παρακάτω που κά

νει λόγο για τους δίσκους του φαγητού που έχουν εγκαταλειφθεί στους θαλά-
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μους, σεντόνια που έχουν αφεθεί λερωμένα και τουαλέτες σε άθλια κατάσταση, 

με τίτλο «περί καθαριότητας στο Νοσοκομείο».

Περί καθαριότητας στο Νοσοκομείο.

ΒΡΕΘΗΚΕ βράδυ στο Νοσοκομείο Καλαμάτας αναγνώστρια της 
στήλης και αττογοητεύθηκε.

Πρώτη παρατήρηση οι δίσκοι του φαγητού οι οποίοι είχαν εγκαταλη- 
φθεί στους θαλάμους μετά τη ... χρήση τους, με αποτέλεσμα να δη- 
μιουργείται μια καθόλου ευχάριστη κατάσταση.

Και ακολουθούν όλα εκείνα που χαρακτηρίζουν ... νυκτερινές κατα
στάσεις στο χώρο του Νοσοκομείου: Άνθρωποι μοναχικοί που δεν 
μπορούν να συγυριστούν, σεντόνια λερωμένα, ατμόσφαιρα αποπνικτι- 
κή.

Ίσως σοκάρεται όποιος χρειαστεί να βρεθεί ξαφνικά στο χώρο του 
Νοσοκομείου και μάλιστα τις νυχτερινές ώρες.

Δυστυχώς όμως αυτή είναι πραγματικότητα και όλοι θέλουμε να πι
στεύουμε ότι θα καταβληθεί κάθε προσπάθεια ώστε να αλλάξει άρδην 
στο Νέο Νοσοκομείο.

Πτιγιί: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 6143/9-12-1999, σελίδα 2.

Ευτυχώς που υπάρχει και ο Γρηγόρης, γραφική φιγούρα του Νοσοκομείου, ο 

οποίος κάνει κυριολεκτικά χίλιες δουλειές μέχρι και τις τουαλέτες φροντίζει, 

εφοδιάζοντάς τες με χαρτί υγείας, είδος εν ανεπάρκεια. Η κατάσταση επιβαρύνε

ται περισσότερο και με την καταστρατηγήσει των πινακίδων που απαγορεύουν 

το κάπνισμα, ακόμα και στα πιο ευαίσθητα σημεία του Νοσοκομείου. Η ντροπή 

συνεχίζεται και στον προαύλειο χώρο του Νοσοκομείου όπου τα απορρίμματα 

έχουν σχηματίσει σωρούς, αφού ο Δήμος αρνείται να προχωρήσει στην αποκο

μιδή των απορριμμάτων του ιδρύματος τα οποία δεν αποκαλούνται «οικιακά». 

Πρόκειται για απορρίμματα που προέρχονται από τα χειρουργεία και τα εργα

στήρια του ιδρύματος τα οποία μπαίνουν στους συνηθισμένους κάδους όπου 

«κουκουλώνονται» από άλλα «οικιακά» απορρίμματα και αποτελούν κίνδυνο για 

την δημόσια υγεία. Αυτό όμως θα σταματήσει και πρέπει να σταματήσει όπως
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άλλωστε δήλωσε στην «Ελευθερία» ο αντιδήμαρχος. Περισσότερες λεπτομέρειες 

για το θέμα περιέχονται στο άρθρο που ακολουθεί.

Αντίδραση Νταγιόπουλου για τα απορρίμματα του Νοσοκομείου.

Δεν αποδέχεται την επιβολή τετελε
σμένων ο Δήμος Καλαμάτας δήλωσε 
χθες ο αρμόδιος για την καθαριότητα 
αντιδήμαρχος Γιώργος Νταγιόπουλος, 
με αφορμή το έγγραφο της γενικής δι
ευθύντριας του Νοσοκομείου Ευγενίας 
Κωνσταντοπούλου προς τον Εισαγγε
λέα Πρωτοδικών, με το οποίο ζητά την 
επέμβασή του για να αρχίσει και πάλι ο 
Δήμος την αποκομιδή των απορριμμά
των του Ιδρύματος που -  όπως υπο
στηρίζει -  έχει σταματήσει εδώ και εί
κοσι ημέρες.

Ο κ. Νταγιόπουλος, διέψευσε κατ’ 
αρχήν ότι έχει σταματήσει η αποκομιδή 
των απορριμμάτων του Νοσοκομείου, 
διευκρινίζοντας ωστόσο πως ο Δήμος 
παίρνει μόνο τα αποκαλούμενα «οικια
κά» απορρίμματα σε όλη τη διάρκεια 
της εβδομάδας, του Σαββατοκύριακου 
συμπεριλαμβανομένου. Σημείωσε, 
όμως, πως η δέσμευση μεταξύ Δήμου 
και Νοσοκομείου αφορούσε μόνο τα 
συγκεκριμένα απορρίμματα και όχι τα 
υπόλοιπα, που προέρχονται από τα 
χειρουργεία και τα εργαστήρια του 
Ιδρύματος: «Γι' αυτά τα μολυσματικά 
απορρίμματα ας μου υπογράψει χαρτί 
το Νοσοκομείο ότι δεν αποτελούν κίν
δυνο για τη δημόσια υγεία» είπε ο 
αντιδήμαρχος, που αναρωτήθηκε γιατί 
η παραγγελία προς τον Εισαγγελέα δεν 
κάνει την απαραίτητη αποσαφήνιση 
του είδους των απορριμμάτων που δεν 
αποκομίζει ο Δήμος.

ΚΛΙΝΙΚΕΣ - ΕΡΓΑΣΤΗΡΙΑ
Ωστόσο, ο κ. Νταγιόπουλος ετπσή- 

μανε πως το θέμα των επικίνδυνων για 
τη δημόσια υγεία απορριμμάτων δεν 
σταματά στο Νοσοκομείο, αλλά αφορά 
επίσης τις ιδιωτικές κλινικές και τα μι
κροβιολογικά εργαστήρια, προς τα 
οποία αποστέλλεται αυτές τις ημέρες 
σχετική επιστολή από το Δήμο. Σύντο
μα θα δρομολογηθούν μέτρα και για 
την αντιμετώπιση αυτών των περιπτώ
σεων, ανακοίνωσε ο αρμόδιος για την 
καθαριότητα αντιδήμαρχος.

«Θα τεθούν προ των ευθυνών τους 
οι ιδιοκτήτες των κλινικών και των ερ
γαστηρίων» είπε ο κ. Νταγιόπουλος, ο 
οποίος σε ερώτηση για το τι γίνονται 
μέχρι τώρα τα απορρίμματα αυτών των 
ιδιωτικών νοσηλευτικών ιδρυμάτων και 
εργαστηρίων υποχρεώθηκε να δηλώ
σει πως μπαίνουν στους συνηθισμέ
νους κάδους, όπου «κουκουλώνονται» 
από άλλα «οικιακά» απορρίμματα: 
«Αυτό, όμως, θα σταματήσει» κατέληξε 
ο αντιδήμαρχος επαναλαμβάνοντας 
την πρόθεση του Δήμου να ασκήσει 
πολιτική καθαριότητα ίσων αποστάσε
ων από όλους.

Πηγη: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4833/4-12-1999, σελίδα 2.
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Ποιόν υπεύθυνο μπορεί να αναζητήσει κανείς για την βελτίωση της κατά

στασης σχετικά με την καθαριότητα των χώρων του Νοσοκομείου, όταν εδώ και 

κάτι μήνες ένα σκουριασμένο φορείο περιφέρεται στον περιβάλλοντα χώρο και 

κανείς δεν ενδιαφέρθηκε να δώσει εντολή για την απομάκρυνσή του. Σχετικό 

άρθρο δημοσιεύθηκε στην «Ελευθερία», με τίτλο «Το σκουριασμένο φορείο».

Το σκουριασμένο φορείο.

Υπάρχει κανένας αρμόδιος να φρο
ντίσει για να συμμαζευτεί λίγο η κατά
σταση στο νοσοκομείο;

Κατά καιρούς έχουμε γράψει για 
διάφορα μηχανήματα που βρίσκονται 
σε διαδρόμους και για σκόρπια αντικεί
μενα στον περιβάλλοντα χώρο.

Εδώ και κάτι ... μήνες, παρακολου
θούμε την τύχη ενός σκουριασμένου 
φορείου το οποίο περιφέρεται στον 
περίβολο του νοσοκομείου.

Πριν λίγες ημέρες ήταν .... παρκα- 
ρισμένο στο πεζοδρόμιο κάτω από την 
καρδιολογική κλινική. Χθες το είδαμε 
στα υπόστεγα που βάζουν τα αυτοκί
νητά τους διάφοροι παράγοντες του 
νοσοκομείου.

Πιστεύουμε ότι η μετακίνηση έγινε 
... κατά τύχη, αλλά εκεί που πήγε ίσως 
το δει κανένας για να δώσει εντολή να 
απομακρυνθεί.

Πηγη: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4493/12-10-1996, σελίδα 2.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Καταγγελίες ανά 
έτος για την έλ
λειψη καθαριό
τητας.

1994 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1996 2 /97  =  0,02 =  2% 2/97 =  0,02 =  2%

1997 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1998 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1999 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 = 0 ,0 1  =  1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 6 /9 7  =  0,061 = 6 ,1 % 6/97  =  0,061 = 6 ,1%

Πίνακας 9: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αναφέρεται 
στην έλλειψη καθαριότητας στους χώρους του Νοσοκομείου, κατά την 
διάρκεια των ετών 1986 -  2000.
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Όσον αφορά το πρόβλημα της κυκλοφορίας ποσοστό 12,3% (12/97) των 

δημοσιευμάτων καταγγελιών -  διαμαρτυριών, ασχολείται με το πρόβλημα αυτό. 

Εκ των οποίων το 11,3% (91/97) των δημοσιευμάτων καταγγελιών - διαμαρτυ

ριών φιλοξενείται στην Εφημερίδα της «Ελευθερίας». Στο «Θάρρος» δημοσιεύ

ονται καταγγελίες -  διαμαρτυρίες για το πρόβλημα της κυκλοφορίας σε ποσοστό 

1% (1/97) ενώ στην «Σημαία» δεν συναντάμε κανένα τέτοιου είδους δημοσίευμα 

(Πίνακας 10). Πρόκειται για ένα πολύ σοβαρό θέμα. Η κεντρική είσοδος του 

Νοσοκομείου βρίσκεται στην οδό Αθηνών σε έναν δρόμο πυκνής κυκλοφορίας 

όπου η διάβαση των ανθρώπων από και προς τους χώρους του Νοσοκομείου γί

νεται με μεγάλο κίνδυνο. Όπως αναφέρει χαρακτηριστικά σε δημοσίευμά της η 

«Ελευθερία» με τίτλο «ποιος ασχολείται!..», θέλοντας να περιπέξει την κατά

σταση αυτή «η διάβαση γίνεται μόνο με την ... ελπίδα πως είναι δίπλα το Νοσο

κομείο και θα ... παρασχεθούν οι πρώτες βοήθειες».

Ποιος ασχολείται!..

Αμέτρητοι άνθρωποι καθημερινά 
διασχίζουν την Αθηνών κάθετα, προ- 
κειμένου να περάσουν στο Νοσοκομείο 
ή να φύγουν από το χώρο του.

Και στο σημείο εκείνο η κυκλοφορία 
είναι τόσο πυκνή, που η διάβαση γίνε
ται μόνο με την ... ελπίδα πως είναι 
δίπλα το Νοσοκομείο και θα .... παρα
σχεθούν οι πρώτες βοήθειες.

Το ερώτημά μας είναι γιατί στο έργο 
ανακατασκευής της Αθηνών, δεν προ- 
βλέφθηκε ένα σύστημα φωτεινών ση
ματοδοτών για τη διευκόλυνση της 
διάβασης των πεζών.

Από τη στιγμή κατά την οποία βε
βαίως δεν έχει ολοκληρωθεί η ανακα- 
τασκευή του δρόμου, είναι αυτονόητο 
πως δεν υπάρχει ούτε στοιχειώδης 
διαγράμμιση διαβάσεων εκεί κοντά.

Πηγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4403/28-6-1996, σελίδα 2.

Ενώ κάποιος άλλος αγανακτισμένος αναγνώστης, όπως είπε ο ίδιος σε 

άρθρο που ακολουθεί, και δημοσιεύθηκε στα φύλλα της «Ελευθερίας» ήταν ανα

γκασμένος να «παριστάνει τον κουτσό μήπως και συγκινηθεί κανένας».
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Παριστάνει τον ... κουτσό!

Τα παράπονά του στο Δήμαρχο κάνει αναγνώστης μας 
για το θέμα της διάβασης του Νοσοκομείου.

Γιατί παρά το γεγονός ότι τα διατύπωσε η στήλη την 
προηγούμενη εβδομάδα, δεν έγινε καμία ενέργεια η οποία 
να δείχνει ότι λήφθηκαν υπόψη.

Η απλούστερη όλων είναι η διαγράμμιση, μήπως και 
βρεθεί κανένας οδηγός να δώσει προτεραιότητα στον πε
ζό-

Ο ίδιος μας είπε ότι παριστάνει τον ... κουτσό μήπως 
και συγκινηθεί κανένας.

Το συνεργείο και ... λίγη μπογιά για να ικανοποιηθεί το 
αίτημα.

Γιατί το πρόβλημα απασχολεί πολύ κόσμο.

Πτιγη: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4158/30-8-1995, σελίδα 2.

Άμεση λύση στο πρόβλημα αυτό αποτελεί η διαγράμμιση. Ενώ πιο απο

τελεσματική αντιμετώπιση του προβλήματος αποτελεί η τοποθέτηση φωτεινού 

σηματοδότη που θα λειτουργεί για λογαριασμό του πεζού, με το πάτημα ενός 

κουμπιού που θα βρίσκεται στο στύλο του φωτεινού σηματοδότη. Όμως όλες οι 

προτάσεις αυτές έχουν κολλήσει στα γρανάζια της γραφειοκρατίας. Δεν είναι λί

γες οι φορές στο παρελθόν όπου η κεντρική είσοδος του Νοσοκομείου έχει γίνει 

αιτία σοβαρών ατυχημάτων και μάλιστα θανατηφόρων. Σε αυτό συνηγορεί και 

το γεγονός πως στο ύψος του Νοσοκομείου και κατά μήκος του δρόμου παρκά

ρουν αυτοκίνητα που δυσχεραίνουν την είσοδο και περιορίζουν την ορατότητα 

κατά την έξοδο προς την οδό Αθηνών. Πρόβλημα από τα παρκαρισμένα αυτοκί

νητα υπάρχει και στην 10η πάροδο της οδού Αθηνών απ’ όπου μπαίνουν και 

βγαίνουν τα ασθενοφόρα. Απαγορευτική πινακίδα παρκαρίσματος, υπάρχει την 

οποία βέβαια πρέπει να ψάξει κανείς πίσω από τα θεριεμένα δέντρα για να την 

βρει. Από την άλλη έχουμε να κάνουμε με την εγκληματική αμέλεια ορισμένων 

οδηγών ταξί, οι οποίοι κάνουν επιτόπιες στροφές 180 μοιρών. Μια επικίνδυνη 

κίνηση που μπορεί να κοστίσει ανθρώπινες ζωές. Η κατάσταση επιβαρύνεται και 

από την έλλειψη θέσεων παρκαρίσματος στους χώρους του Νοσοκομείου. Για να
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βρει κάποιος να σταθμεύσει στο Νοσοκομείο τις πρωινές ώρες είναι κάτι παρό

μοιο με το να του κληρωθεί ο πρώτος αριθμός του λαχείου. Έτσι είναι αναγκα

σμένοι να παρκάρουν όπου βρίσκουν χώρο κατά μήκος της οδού Αθηνών και να 

δημιουργούνται κυκλοφοριακά προβλήματα. Όπως το γεγονός που δημοσιεύθη- 

κε στην «Ελευθερία» μάλιστα χωρίς προηγούμενο. Κάποια στιγμή «φράκαραν» 

τα πράγματα εξαιτίας ενός μεγάλου φορτηγού αυτοκινήτου το οποίο στην προ- 

σπάθειά του να μπει στον χώρο του Νοσοκομείου και να «ξεφορτώσει», φράκα- 

ρε λόγω του μικρού χώρου της εισόδου του Νοσοκομείου και των παρκαρισμέ- 

νων αυτοκινήτων. Με αποτέλεσμα να μην μπορεί κανένας ούτε να μπει αλλά ού

τε και να βγει από το Νοσοκομείο. Έχει σκεφθεί άραγε κανείς, από τους υπεύ

θυνους, τι θα μπορούσε να γίνει εκείνη την ώρα, που έχει αποκοπεί η είσοδος και 

έξοδος του Νοσοκομείου, αν χρειαζόταν να μετακινηθεί ένα ασθενοφόρο για 

κάποιο επείγον περιστατικό;

Πυγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4540/7-12-1996, σελίδα 2.

ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜ Π Ο ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Καταγγελίες ανά 
έτος για κυκλο
φορία.

1992 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

1995 4/97 = 0,041 =4,1% 4/97 = 0,041 =4,1%

1996 4/97 = 0,041 =4,1% 4/97 = 0,041 =4,1%

1997 1/97 = 0,01 = 1% 1/97=0,01=1% 2/97 = 0,02 = 2%

1999 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01= 1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 11/97 = 0,113 = 11,3% 1/97=0,01=1% 12/97 = 0,123 = 12,3%

Πίνακας 10: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αναφέρεται 
στο πρόβλημα της κυκλοφορίας έξω από το Νοσοκομείο κατά τα έτη
1986-2000.
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Ποσοστό 12,4% (12/97) δημοσιευμάτων, που σχετίζονται με διαμαρτυρί

ες -  καταγγελίες, αφορούν την ελλειπή Διοίκηση του Νοσηλευτικού Ιδρύματος. 

Τέτοιου είδους καταγγελίες δημοσιεύονται στην «Ελευθερία» σε ποσοστό 9,2% 

(9/97), στην «Σημαία» σε ποσοστό 1% (1/97) και στο «Θάρρος» σε ποσοστό 2% 

(2/97). (Πίνακας 11).

Πρόκειται για καταγγελίες -  διαμαρτυρίες, που αφορούν την Διοίκηση 

του Νοσοκομείου και το έργο που αυτή εκτελεί. Διαμαρτυρίες που έχουν γενικό

τερη σημασία αφού φανερώνουν τι είδους ευαισθησία «βασιλεύει» σε αυτό που 

ονομάζουμε Δημόσια Διοίκηση. Δεν είναι λίγες οι καταγγελίες εργαζομένων ότι 

στο Νοσοκομείο, αλλοδαπές παράνομα, εργάζονται ως αποκλειστικές Νοσοκό

μες. Χωρίς βέβαια να διαθέτουν ούτε τα στοιχειώδη προσόντα, όπως αναφέρει 

στο ακόλουθο δημοσίευμα η εφημερίδα του «Θάρρους».

Αλλοδαπές εργάζονται ως αποκλειστικές 

Νοσοκόμες στο Νοσοκομείο 

Καταγγέλλει το Εργατικό Κέντρο.

Τη στελέχωση σε ιατρικό και ττα- 
ραϊατρικσ ττροσωτπκό, με πρόβλεψη 
έντασης στο μόνιμο προσωπικό όλων 
όσων ασχολούνται στην παροχή οικο
νομικών υπηρεσιών (όπως αποκλει
στικές αδελφές νοσοκόμους), ζητά σε 
έγγραφό του που απευθύνει προς τον 
Πρόεδρο του Νοσοκομείου Καλαμάτας 
το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Καλαμά
τας ενώ ζητά και την προστασία των 
αποκλειστικών νοσοκόμων.

Τέλος, στο έγγραφό του το Εργατι
κό Κέντρο σημειώνει ότι θα εντείνει 
τους ελέγχους μαζί με το ΙΚΑ και την 
Επιθεώρηση Εργασίας για εξάλειψη 
αυτού του φαινομένου και ζητά από 
τον Πρόεδρο του Νοσοκομείου να επι- 
ληφθεί προσωπικά τη διενέργεια των 
ελέγχων, για να υπάρξει τήρηση της 
νομιμότητας και άρση της αδικίας, γιατί 
διαφορετικά θα κλιμακώσει τις ενέρ- 
γειές του.

οι οποίες δεν συμπεριλαμβάνονται στο 
σωματείο, δεν έχουν τις απαιτούμενες 
προϋποθέσεις για το συγκεκριμένο 
έργο, είναι ανασφάλιστες και οι αμοιβές 
τους φθάνουν στα όρια της εκμετάλ
λευσης και του εξευτελισμού.

Στη συνέχεια στο έγγραφο αναφέ- 
ρεται ότι αντιπροσωπεία του Εργατικού 
Κέντρου και του Σωματείου αποκλει
στικών αδελφών νοσοκόμων πραγμα
τοποίησε έλεγχο στις κλινικές του Νο
σοκομείου στις 23 Μαρτίου 1999 και 
διαπίστωσε ότι εργάζονται αλλοδαπές

Πηγή: Θάρρος, Αρ. φύλ. 29947/6-4-1999, σελίδα 6.
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Επίσης το Σωματείο Αποκλειστικών Νοσοκόμων, καταγγέλλει ότι το Νο

σοκομείο χρησιμοποιεί ως αποκλειστικές μαθητευόμενες Νοσοκόμες με συνέ

πεια να μειώνονται τα ημερομίσθια των μελών του Σωματείου. Η σχετική καταγ

γελία δημοσιεύεται στην εφημερίδα της «Σημαία» και αναφέρει χαρακτηριστικά.

Διαμαρτυρία των αποκλειστικών

Αδελφών Νοσοκόμων
Το Σωματείο Αποκλειστικών Αδελφών Νοσοκό

μων Νομού Μεσσηνίας με έγγραφό του στο υπουρ
γείο Πρόνοιας αναφέρει ότι διαθέτει 37 μέλη για την 
εξυπηρέτηση των ασθενών του Νοσοκομείου που 
διαθέτει 15 κλίνες.

Το Νοσοκομείο όμως χρησιμοποιεί ως αποκλει
στικές -  αναφέρονται στο έγγραφο -  και μαθητευό
μενες νοσοκόμες με συνέπεια να μειώνονται τα ημε
ρομίσθια των μελών του Σωματείου τα οποία δεν 
ξεπερνούν τα 6-8 ημερομίσθια το μήνα και έτσι δυ- 
σχεραίνεται η οικονομική τους κατάσταση.
Έτσι ζητούν να υπάρξει κανονισμός εργασίας που 
καθορίζει τον αριθμό τους βάσει των κλινών του 
Νοσοκομείου.

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 26616/30-3-1995, σελίδα 1.

Καταγγελίες επίσης έχουν δημοσιευθεί στον τύπο, από το Σωματείο των

Εργαζομένων προς το Νοσοκομείο λειτουργεί ως συγκοινωνούν δοχείο με τον κ.

Αναστασόπουλο και αποτελεί μέρος διακίνησης προεκλογικού υλικού, όπως και

οι αριθμοί αιτήσεων των υποψηφίων προς πρόσληψη στο Ίδρυμα οι οποίες

έχουν παρατυπίες και θα χαρακτηριστούν άκυρες. Εν συνεχεία ο κ. Σκούληκας

ως αντιπρόεδρος του Σωματείου εργαζομένων καταγγέλλει και τα κατά καιρούς

πληρωμένα δημοσιεύματα των τοπικών εφημερίδων, στα οποία ο κ. Αναστασό-

πουλος ανακοινώνει την διάθεση διαφόρων κονδυλίων στο Νοσοκομείο,

διαψεύδοντας ότι ήλθαν ποτέ τέτοια ποσά αφού δεν υπήρξε καμιά έκτακτη

επιχορήγηση παρά μόνο η τακτική του πέμπτου διμήνου του 1993 με 225

εκατομμύρια δρχ. Καταγγελίες προς την Διοίκηση έχουν και με παρατυπίες που

σημειώνονται κατά την διενέργεια διαγωνισμών. Συγκεκριμένα, σύμφωνα με

καταγγελία προμηθευτή που δημοσιεύθηκε στην «Ελευθερία», το Νοσοκομείο
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τή που δημοσιεύθηκε στην «Ελευθερία», το Νοσοκομείο είχε προκηρύξει Δημό

σιο μειοδοτικό διαγωνισμό για την προμήθεια επίπλων. Έληγε η προθεσμία υ

ποβολής των προσφορών στις 12 η ώρα. Στις 12.30 ο εν λόγω προμηθευτής πλη

ροφορείται από το γραφείο προμηθειών ότι η αρμόδια επιτροπή για τον διαγωνι

σμό δεν θα συνεδριάσει την ίδια μέρα για λόγους υπηρεσιακούς και ότι θα γινό

ταν γνωστό πότε επρόκειτο να ανοιχτούν οι προσφορές. Βέβαια ο διαγωνισμός 

δεν διενεργήθηκε και δεν ακολουθήθηκε η νόμιμη και διαφανής διαδικασία. Πε

ρισσότερες λεπτομέρειες σχετικά με την καταγγελία αυτή παρουσιάζονται στο 

άρθρο που ακολουθεί με τίτλο «Καταγγελία παρατυπίας διαγωνισμού του Νοσο

κομείου Καλαμάτας».

ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ ΠΑΡΑΤΥΠΙΑΣ ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟΥ 

ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΤΗΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Φίλε κ. Διευθυντά,
Λυπάμαι που θα απα

σχολήσω τις στήλες της 
εφημερίδας με ένα περι
στατικό στο οποίο συμμε
τέχω προσωπικά. Όμως 
ισχυρίζομαι ότι έχει γενικό
τερη σημασία αφού φανε
ρώνει τι είδους «ευαισθη
σία» βασιλεύει σε αυτό 
που ονομάζουμε δημόσια 
διοίκηση.

Στις 30-3-1987 Το Γενι
κό Νοσοκομείο Καλαμάτας 
είχε προκηρύξει ΔΗΜΟΣΙΟ 
μειοδοτικό διαγωνισμό για 
την προμήθεια επίπλων, 
στον οποίο συμμετείχα.

Έληγε η προθεσμία 
υποβολής προσφορών τις 
12 η ώρα. Στις 12.30' 
απευθύνθηκα στον υπάλ
ληλο που είχα δώσει την 
προσφορά ο οποίος και με 
παρέπεμψε στο γραφείο 
προμηθειών, όπου και 
κατάπληκτος άκουσα ότι

«η αρμόδια επιτροπή για 
τον διαγωνισμό δεν θα συ
νεδριάσει σήμερα για λό
γους υπηρεσιακούς».

Διαμαρτυρήθηκα και μου 
υποσχέθηκαν ότι θα μας 
ειδοποιήσουν όταν πρόκει
ται να ανοιχθούν οι προ
σφορές.

Κατά τη διαμαρτυρία μου 
παρευρίσκετο και άλλος 
συνάδελφος, που είχε δώ
σει προσφορά. Ετσι ο δια
γωνισμός δεν «ενεργήθηκε» 
και φυσικά δεν ακολουθή
θηκε η ΝΟΜΙΜΗ και ΔΙΑ
ΦΑΝΗΣ διαδικασία. Από 
δημόσιος μετατράττηκε σε 
ΚΡΥΦΟ! Πενήντα μέρες 
μετά τον διαγωνισμό, και 
αφού μάταια περίμενα την 
οφειλόμενη ειδοποίηση, στις 
18-5-1987 έστειλα επιστολή 
στο Διοικητικό Συμβούλιο 
του Νοσοκομείου με την 
οποία τους γνώριζα την 
παράνομη και αδιαφανή

διαδικασία που ενεργήθη
κε ο διαγωνισμός. Διαδι
κασία η οποία δημιουργεί 
υποψίες γι’ αυτούς που 
την ακολούθησαν. Πλη- 
ροφορήθηκα ότι το Δ.Σ. 
του Νοσοκομείου προ
σπαθεί να ακυρώσει τον 
διαγωνισμό. Η ακύρωση 
όμως ούτε την παρανομία 
θεραπεύει, ούτε και τις 
κατηγορίες αναιρεί.

Έτσι είχαν τα πράγμα
τα -  και εγώ βέβαια είχα 
και έχω πάρει τις αποφά
σεις μου -  όταν χθες το 
πρωί (5-6-1987) μου τη
λεφώνησε ο διευθυντής 
του Νοσοκομείου (δεν τον 
γνωρίζω ούτε στην όψη) 
και σε ύφος «διευθυντικό» 
συνοπτικά είπε τα εξής: 

α) Παραδέχεται ότι η 
διαδικασία που ακολου
θήθηκε στον διαγωνισμό 
είναι παράνομη (αυτό το 
δέχεται και ο πρόεδρος
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του Δ.Σ.
β) Δεν δέχεται ότι ο δια

γωνισμός είναι αδιαφανής 
επειδή υπάρχουν πολλές 
προσφορές.

γ) Ισχυρίζεται ότι η όλη 
παράνομη διαδικασία 
οφείλεται σε αβλεψία και 
αμέλεια ενός υπαλλήλου, 
και

δ) Λέει ότι υπάρχει νό
μος του «υπουργείου 
Εμπορίου», που δίνει το 
δικαίωμα στην επιτροπή 
διαγωνισμού να δεχθεί και 
προσφορά η οποία ταχυ
δρομήθηκε από οποιοδή- 
ποτε μέρος της Ελλάδας 
την ημέρα του διαγωνι
σμού. Του απαντώ δημό
σια για να απαντήσει δη
μόσια και ο κ. διευθυντής. 
Για την παράνομη διαδικα
σία αφού οι πάντες την 
αποδέχονται δεν χρειάζεται 
συνέχεια. Για τον δεύτερο 
ισχυρισμό του κ. διευθυ
ντή, ότι δηλαδή ο διαγωνι
σμός έχει διαφάνεια, επι
καλούμαι τη μαρτυρία πα
ντός συνανθρώπου με 
ελάχιστη κρίση. Είναι δεί- 
να-

τον διαγωνισμός ΔΗΜΟ
ΣΙΟΣ, που διενεργήθηκε 
παράνομα και που τελικά 
από δημόσιο μετατράττηκε 
σε ΚΡΥΦΟΣ, επαναλαμβά
νω, είναι δυνατόν να χαρα- 
κτηρισθεί διαφανής;

Αφού ο κ. διευθυντής του 
νοσοκομείου είχε πολλές 
(έξι) προσφορές, γιατί περί- 
μενε την ΠΑΡΑΝΟΜΗ προ
σφορά; Μήπως αυτή η 
προσφορά ήταν ο μοναδι
κός λόγος που για «υπηρε
σιακούς λόγους δεν συνήλ
θε, όπως ήταν υποχρεωμέ
νη από τον νόμο, η επιτρο
πή διαγωνισμού; Και αφού 
είναι βεβαιότατο ότι η επι
τροπή διαγωνισμού δεν συ
νήλθε, ποιος αποδέχθηκε 
την ταχυδρομημένη εκ των 
υστέρων προσφορά; Μή
πως η εκ των υστέρων τα
χυδρομημένη προσφορά 
είναι του μειοδότη; Αν πράγ
ματι η προσφορά είναι του 
μειοδότη, τότε το θέμα μας, 
από παράνομο και ύποπτο 
γίνεται αποκαλυπτικότατο.

Ο κ. διευθυντής μιλάει για

«αβλεψία και αμέλεια 
υπαλλήλου». Επί 61 ημέ
ρες μετά τον διαγωνισμό, 
και αφού διενεργήθηκαν 
όλες οι γραφειοκρατικές 
διαδικασίες (πρακτικά επι
τροπής -  εγκρίσεις - απο
φάσεις -  αναθέσεις κλπ), 
ο κ. διευθυντής του Νοσο
κομείου ισχυρίζεται ότι τα 
περί παρανόμου διαδικα
σίας πληροφορήθηκε την 
5-6-1987.

Δίκαια λοιπόν εγώ, σαν 
πολίτης, τον κατηγορώ για 
αμέλεια και αβλεψία.

Τελειώνοντας και με 
την ευκαιρία είναι υπο
χρεωμένος και δημόσια 
να ομολογήσω (από δική 
μου εμπειρία) ότι η ιατρική 
και γενικότερα νοσοκο
μειακή περίθαλψη που 
παρέχεται σήμερα στο 
νοσοκομείο μας, είναι 
ασύγκριτα υψηλότερη από 
άλλες εποχές.

Καλαμάτα, 6-6-1987 
Με εκτίμηση

Γ. ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ

ΠτίΎΐί: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 1790/10-6-1987, σελίδα 1.

Ενώ δείγματα που επιβεβαιώνουν την έλλειψη ευαισθησίας και εύρυθμης 

λειτουργίας της Διοίκησης του Νοσοκομείου είναι καταγγελίες εργαζομένων 

όπου ζητούσαν αίθουσα από τον πρόεδρο να συνεδριάσουν και αυτός όχι μόνο 

τους αρνήθηκε αλλά κλείδωσε και όλες όσες υπήρχε κίνδυνος να χρησιμοποιη

θούν. 'Αλλο δείγμα έλλειψης ευαισθησίας και υπευθυνότητας της Διοίκησης 

αποτελούν οι διαμαρτυρίες που φιλοξενούνται στην «Ελευθερία», που εκφρά

ζουν φόβους για το τι μπορεί να συμβεί από την στιγμή που ένας Ρουμάνος κρα-
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τούμενος νοσηλεύεται, φρουρούμενος, μαζί στον ίδιο θάλαμο με 3-4 ηλικιωμένα 

άτομα με ορθοπεδικά προβλήματα. Δεν θα έπρεπε να υπάρχει κάποιος ειδικά 

διαμορφωμένος θάλαμος; Όλα αυτά σύμφωνα με το άρθρο που ακολουθεί με 

τίτλο «Ξεχωριστή νοσηλεία».

Ξεχωριστή νοσηλεία

Σ το  Νοσοκομείο συνεχίζει να νοση
λεύεται ο Ρουμάνος που τραυματίστηκε 
στη Χώρα όταν αστυνομικοί «μπλοκά- 
ρισαν» συμμορία συμπατριωτών του 
που έκλεβε κινητά τηλέφωνα.
Και χθες είχαμε τηλεφωνήματα διαμαρ
τυρίας για το γεγονός ότι νοσηλεύεται 
σε θάλαμο όπου υπάρχουν 3-4 ηλι
κιωμένοι άνθρωποι με ορθοπεδικά 
προβλήματα.

Στην ουσία οι διαμαρτυρίες εξέφραζαν 
έναν φόβο για το τι μπορεί να συμβεί, 
καθώς μάλιστα βλέπουν ότι ο κρατού
μενος θεωρείται επικίνδυνος και νοση
λεύεται φρουρούμενος.
Δεν θα έπρεπε σε αυτή αλλά και σε 
ανάλογες περιπτώσεις να γίνεται η νο
σηλεία σε ειδικό χώρο στον οποίο δεν 
θα υπάρχουν ασθενείς και συγγενείς;

Πτνγη: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 6121/24-11-1999, σελίδα 2.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Κ α τ α γ γ ε λ ίε ς  α ν ά  
έ το ς  γ ια  τ η ν  ελ 

λ ε ιπ ή  Δ ιο ίκ η σ η  
τ ο υ  Ν ο σ ο κ ο μ ε ί
ου.

1987 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1990 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1991 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1993 1/97 =  0,01 =  1% 1/97=0,01=1% 1/97=0,01= 1% 3/97 =  0,01 =  1%

1995 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1996 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1999 3 /9 7  =  0,01 =  1% 3/97  = 0,01 =  1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 9 /9 7  =  0,092 =  9,2% 1/97=0,01=  1% 1/97=0,01=1% 12/97=0,123= 12,3%

Πίνακας 11: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που σχετίζονται 
με την ελλειπή Διοίκηση του Νοσοκομείου κατά τα έτη 1986 -  2000.
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Όσον αφορά τα οικονομικά θέματα ποσοστό 3% (3/97) των δημοσιευμά

των, διαμαρτυρίες -  καταγγελίες, ασχολείται με το πρόβλημα αυτό. Εκ των 

οποίων το 2% (2/97) των δημοσιευμάτων φιλοξενείται στην Ελευθερία, στο 

Θάρρος δημοσιεύονται σε ποσοστό 1% (1/97), ενώ στην Σημαία δεν συναντάμε 

σχετικά δημοσιεύματα (Πίνακας 12). Πρόκειται για καταγγελίες που έχουν υπο

βληθεί από το Σωματείο των εργαζομένων στο Νοσοκομείο για το γεγονός της 

καθυστέρησης της υποβολής των μισθών αλλά και του τρόπου πληρωμής με το 

απαράδεκτο φαινόμενο μέσω «ουράς». Μια συνηθισμένη εικόνα, όταν ανακοι

νωθεί η πληρωμή των μισθών, είναι η δημιουργία μιάς τεράστιας ουράς έξω από 

το ταμείο, με αποτέλεσμα να χάνονται ώρες εργασίας μα κυρίως η αξιοπρέπεια 

των ανθρώπων που φροντίζουν για την υγεία μας. Μάλιστα συνέβη και το εξής 

απίθανο: Θα ήταν περίπου 1.25 το μεσημέρι και ενώ η ουρά καλά κρατούσε ο 

ταμίας ανακοίνωσε πως τελείωσαν τα λεφτά και ότι θα πήγαινε στην τράπεζα να 

φέρει άλλα. Όπως είναι φυσικό κανένας δεν κάθισε να περιμένει τον τροφοδότη 

ταμία. Λύση για την εξάλειψη αυτού του προβλήματος έχει προταθεί από παλιά 

και έχει τεθεί εν γνώσει του Δ.Σ., με την εγκατάσταση συστήματος πληρωμής 

από την τράπεζα αλλά ακόμη δεν έχει γίνει κάποια ενέργεια προς αυτή την κα

τεύθυνση. Περισσότερες λεπτομέρειες σχετικά με την καταγγελία αυτή στο άρ

θρο που ακολουθεί και έχει δημοσιευθεί στην «Σημαία», με τίτλο «Πληρωμή με 

ουρά στο Νοσοκομείο».

ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Πληρωμή με ουρά στο Νοσοκομείο.

Μία απαράδεκτη κατάσταση που δεν λέει να φύγει

Όπως μας είπαν, συνεχίζεται η 
πληρωμή μέσω «ουράς» - τρόπους 
που παραπέμπει σε εργοτάξια και 
ορυχεία της δεκαετίας του ' 50.

Το απαράδεκτο φαινόμενο του τρό
που πληρωμής των εργαζομένων στο 
Νοσοκομείο Καλαμάτας, μας κατήγγει
λαν μια άλλη μία φορά χθες εργαζόμε
νοι σε αυτό.

Όταν ανακοινωθεί η πληρωμή η 
ουρά που σχηματίζεται έξω από το 
ταμείο είναι τεράστια, με αποτέλεσμα 
να χάνονται πολύτιμες ώρες εργασίας 
και μαζί η στοιχειώδης αξιοπρέπεια 
των ανθρώπων που φροντίζουν για 
την υγεία μας.

Χθες μάλιστα πληροφορηθήκαμε ότι 
συνέβη και το εξής απίστευτο: Θα ήταν
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περίπου 1.25' το μεσημέρι και ενώ η 
ουρά καλά κρατούσε, ο ταμίας ανακοί
νωσε ότι «τελείωσαν τα λεφτά» και ότι 
θα πάει στην τράπεζα να φέρει άλλα.

Όπως ήταν φυσικό κανένας δεν 
κάθισε να περιμένει την τροφοδότηση 
του ταμείου με χρήματα, και έτσι, ανα
μένουν -  όσοι δεν πληρώθηκαν -  τη 
Δευτέρα!

Σημειώνουμε ότι παλαιότερα ο εκ
πρόσωπος των γιατρών στην Διοίκηση 
κ. Μιχάλης Μιχαήλ, είχε δηλώσει ότι το 
θέμα έχει τεθεί στο Δ.Σ. και έχει ζητηθεί 
να εγκατασταθεί σύστημα σύγχρονο 
της πληρωμής από τράπεζα, αλλά 
ακόμη δεν έχει γίνει κάποια ενέργεια 
προς την κατεύθυνση αυτή.

Πηγή: Σημαία, Αρ. Φύλ. 27120/30-11-1996, σελίδα 1.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Καταγγελίες ανά 
έτος για  τα οικο
νομικά προβλή
ματα.

1991 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

1996 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

1998 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/97 = 0,02 = 2% 1/97=0,01= 1% 3/97 = 0,03 = 3%

Πίνακας 12: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αναφέρονται 
σε οικονομικά θέματα, κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 5,1% (5/97) δημοσιευμάτων, που σχετίζονται με διαμαρτυρίες -  

καταγγελίες, αφορούν την εγκληματική αδιαφορία που επιδεικνύουν οι υπεύθυ

νοι. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους καταγγελίες δημοσιεύονται στην Ελευθερία 

σε ποσοστό 3% (3/97), στην Σημαία σε ποσοστό 2% (2/97), ενώ στο Θάρρος δεν 

συναντάμε τέτοιου είδους δημοσιεύματα. (Πίνακας 13). Πρόκειται για μια κατη

γορία καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αποκαλύπτει την αδιαφορία των πάσης 

φύσεως αρμοδίων, που πολλές φορές μπορεί να καταλήξει εγκληματική. Ο λόγος 

για την αδιαφορία σχετικά με τις επισκευές που έπρεπε ήδη να έχουν γίνει στο 

κτίριο του Νοσοκομείου μετά τους σεισμούς. Για την τήρηση του ωραρίου του 

επισκεπτηρίου που πολλές φορές από τους δεκάδες συγγενείς ασθενών που 

μπαινοβγαίνουν δημιουργείται μία κατάσταση η οποία κάθε άλλο παρά σε νοση

59



ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

λευτικό ίδρυμα ταιριάζει. Στην αδιαφορία και την έλλειψη υπευθυνότητας και 

ευαισθησίας συνηγορεί και το γεγονός της ανυπαρξίας ενός ασθενοφόρου, κατά 

την καλοκαιρινή κυρίως περίοδο, τουλάχιστον στην Μάνη για την μεταφορά των 

έκτακτων περιστατικών όπως τραυματίες από τροχαία ατυχήματα, όπου ο χρόνος 

είναι πολύτιμος για την ζωή των τραυματιών. Ένα άλλο γεγονός που αποδεικνύει 

περίτρανα και με τραγικό τρόπο την εγκληματική αδιαφορία των εργαζομένων, 

είναι σύμφωνα με καταγγελία από συνοδό ασθενούς η προσφορά γιαουρτιών τα 

οποία ήταν ληγμένα εδώ και πέντε ημέρες. Η υπόθεση είναι πολύ σοβαρή. Μή

πως θα έπρεπε να υπάρξουν τροφικές δηλητηριάσεις για να ευαισθητοποιηθούν 

οι υπεύθυνοι; Δημοσίευμα που φιλοξενείται στην «Σημαία», με τίτλο «Ελεγχος 

για τα γιαούρτια», ακολουθεί για περισσότερες λεπτομέρειες.

ΕΛΕΓΧΟΣ Π Α  ΤΑ ΓΙΑΟΥΡΤΙΑ

Γιαούρτια με ημερομηνία λήξης 25 
Δεκεμβρίου ττροσφέρθηκαν προχθές 
το βράδυ μαζί με το βραδινό γεύμα 
στους ασθενείς της καρδιολογικής κλι
νικής του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Το πρωί χθες ο Διοικητής του Τμή
ματος Αγορανομίας Καλαμάτας, Αστυ
νόμος Α ' κ. Δη. Μάντης μαζί με κτηνία
τρο της Διευθύνσεως Κτηνιατρικής 
Μεσσηνίας επισκέφθηκαν το Νοσοκο
μείο και πραγματοποίησαν έλεγχο για 
το θέμα αυτό. Από τον έλεγχο δεν δια
πιστώθηκε η ύπαρξη άλλων γιαουρ
τιών με ληγμένη ημερομηνία.

Ακόμη από τη Διεύθυνση του Νο
σοκομείου είπαν ότι πρόκειται για λά
θος, σπάνιο βέβαια, που όμως δεν δι
καιολογείται γι'αυτό ο Πρόεδρος του 
Δ.Σ. του Νοσοκομείου κ. Κων. Φωτό- 
πουλος κάλεσε σε έγγραφη απολογία 
την διαιτολόγο, την επιτροπή παραλα
βής τροφίμων και την τραπεζοκόμο.

Πάντως το πόρισμα του ελέγχου 
της Αγορανομίας θα υποβληθεί στον κ. 
Εισαγγελέα και ο κ. Φωτόπουλος είναι 
αποφασισμένος να τιμωρήσει όσους 
αποδειχθεί ότι ευθύνονται για το περι
στατικό.

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 26545/31-12-1994, σελίδα 1.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Κ αταγγελίες ανά 
έτος για εγκλη
ματική αδιαφο
ρία.

1988 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1993 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1994 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1995 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 =  0,01 =  1%

1999 1/97 =  0,01 =  1% 1/97 = 0,01 =  1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 3/97  =  0,03 =  3% 2/97= 0 ,02=  2% 5/97 =  0,051 =  5,1%

Πίνακας 13: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που αναφέρεται 
στην εγκληματική αδιαφορία, κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 2% (2/97) δημοσιευμάτων που σχετίζονται με καταγγελίες - 

διαμαρτυρίες, αφορούν τις ελλείψεις που παρατηρούνται σε βασικά είδη. Αναλυ

τικότερα τέτοιου είδους καταγγελίες, δημοσιεύονται στην Ελευθερία σε ποσο

στό 2% (2/97) ενώ στην Σημαία και το Θάρρος δεν συναντάμε τέτοιου είδους 

δημοσιεύματα (Πίνακας 14).

Πρόκειται για καταγγελίες που σχετίζονται με ελλείψεις που παρατηρού

νται σε βασικά είδη όπως είναι αντιτετανικοί οροί, τόσο στο φαρμακείο του Νο

σοκομείου όσο και σε ολόκληρη την πόλη της Καλαμάτας. Ενώ ελλείψεις κα

ταγγέλλουν και οι υπεύθυνοι στον σταθμό αιμοδοσίας. Το αίμα, το πολυτιμότερο 

αγαθό, αποτελεί είδος σε ανεπάρκεια και πολυτελείας. Όταν συνειδητοποιή

σουμε όλοι ότι «δίνοντας αίμα σώζουμε ζωές συνανθρώπων και των δικών μας 

ανθρώπων» τότε μόνο μπορούμε να ελπίζουμε σημειώνει ο Διευθυντής του 

τμήματος Αιμοδοσίας σε άρθρο που ακολουθεί και φιλοξενείται στην 

«Ελευθερία», με τίτλο «Με δυσκολία βρίσκει αίμα το Νοσοκομείο Καλαμάτας».
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Με δυσκολία βρίσκει αίμα το Νοσοκομείο Καλαμάτας

Είδος σε ανεπάρκεια και... πολυτε
λείας, το πολυτιμότερο αγαθό για τη 
ζωή του ανθρώπου, αποτελεί σήμερα 
το αίμα.

Για το Νοσοκομείο της Καλαμάτας η 
κατάσταση δεν είναι διαφορετική από 
τη γενική και συνηθισμένη σ’ όλη την 
Ελλάδα δυσάρεστη πραγματικότητα.

«Από το συγγενικό και φιλικό περι
βάλλον των ασθενών καλύπτονται τα 
περιστατικά, όπως άλλωστε ορίζει και 
η νομοθεσία» μας λέει ο διευθυντής 
του τμήματος Αιμοδοσίας γιατρός 
Κωνσταντίνος Σταυριανάκος.

Οι ανάγκες για αίμα είναι μεγάλες 
και παρά τις προσπάθειες οι ελλείψεις 
κάποιες φορές δεν καλύπτονται.

Όταν δεν υπάρχει αίμα οι ασθενείς 
παίρνουν το δρόμο για τα νοσοκομεία 
της Αθήνας.

«Κάπου -  κάπου γίνεται κι αυτό 
εφόσον δεν υπάρχει αίμα. Αυτό συμ
βαίνει όταν πέφτουν πολλά περιστατι
κά μαζί, όπως έγινε την περίοδο των 
Χριστουγέννων» παραδέχεται ο κ. 
Σταυριανάκος.

«Οι συγγενείς και οι φίλοι των 
ασθενών καλύπτουν τις μεγαλύτερες 
ανάγκες, αφού οι εθελοντές αιμοδότες 
είναι λίγοι και δεν είναι συνεπείς στις 
υποχρεώσεις τους» επισημαίνει ο δι
ευθυντής του τμήματος Αιμοδοσίας.

Από τις μόνιμες Τράπεζες αίματος 
των Υπαλλήλων του Δήμου Καλαμά
τας, των Τραπεζοϋπαλλήλων και των

Υπαλλήλων της Νομαρχίας υπάρχουν 
σήμερα 120 εθελοντές. 'Αλλοι 80 εθε
λοντές έχουν δώσει αίμα στο Νοσοκο
μείο.

«Απ’ αυτούς κάποιοι έχουν δώσει 
αίμα μια φορά και από τότε δεν έχουν 
πάλι εμφανιστεί» σημειώνει ο κ. Σταυ- 
ριανάκος.

Από τις καταστάσεις που καθημερι
νά συναντά αναφέρει με λύπη περι
πτώσεις, όπου συγγενείς προσπαθούν 
να αποφύγουν να δώσουν αίμα για το 
δικό τους άνθρωπο και περιμένουν 
από τους άλλους.

Ωστόσο ο κ. Σταυριανάκος εκφράζει 
την ικανοποίησή του για τη λειτουργία 
του τμήματος και τονίζει ότι παρά τα 
προβλήματα πάντα υπάρχει ένα από
θεμα για έκτακτα επείγοντα περιστατι
κά.

Όπως υπολογίζεται το Νοσοκομείο 
της Καλαμάτας διακινεί κάθε χρόνο 
3500 με 4000 φιάλες αίμα.

Όταν υπάρχει μεγάλο πρόβλημα το 
Ίδρυμα προμηθεύεται φιάλες από το 
Υπουργείο Υγείας, που εισάγει 50.000 
φιάλες το χρόνο από την Ελβετία.

Αρκετές από τις φιάλες προορίζο
νται για τα άτομα που έχουν μεσογεια
κή αναιμία.

«Στο Νοσοκομείο μεταγγίζονται 40 
με 45 παιδιά και κάθε μήνα απαιτού
νται 70 με 80 φιάλες» υπογραμμίζει ο 
κ. Σταυριανάκος.

Πηγιί: Αο. φύλ. 3070/10-1-1992, σελίδα 1
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Καταγγελίες ανά 
έτος για βασικές 
ελλείψεις.

1992 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

1995 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/97 = 0,02 = 2% 2/97 = 0,02 = 2%

Πίνακας 14: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών σχετικά με 
τις βασικές ελλείψεις κατά τη διάρκεια των ετών 1986 -  2000.

Ποσοστό τέλος 1% (1/97) δημοσιευμάτων που σχετίζονται με καταγγελί

ες, αφορούν την έλλειψη μέτρων ασφάλειας. Αναλυτικώτερα τέτοιου είδους κα

ταγγελίες δημοσιεύονται στην Ελευθερία ποσοστό 1% (1/97) ενώ δεν συναντάμε 

παρόμοια δημοσιεύματα στην Σημαία και στο Θάρρος (Πίνακας 15). Πρόκειται 

για καταγγελίες και διαμαρτυρίες που έχουν διατυπωθεί σχετικά με την ασφά

λεια των ασθενών και των επισκεπτών του Νοσοκομείου Καλαμάτας. Οι ασθε

νείς όπως και οι επισκέπτες έχουν πέσει πολλές φορές θύματα κλοπής, ενώ ανα

ζητούσαν φροντίδες Υγείας. Η καταγγελία 68χρονης επιβεβαιώνει την πραγμα

τική αυτή κατάσταση. Εξιστορεί, ότι βρισκόταν στο Νοσοκομείο με τον ασθενή 

σύζυγό της, άγνωστος της έκλεψε από το πορτοφόλι που είχε σε κομοδίνο ποσό 

115 χιλιάδων από 158 χιλιάδες που είχε συνολικά. Απαράδεκτα πράγματα αυτά 

που συμβαίνουν. Κάποιος πρέπει να λάβει δραστικά μέτρα. Το σχετικό άρθρο 

που ακολουθεί δημοσιεύθηκε στην «Ελευθερία».

Κατήγγειλε ότι της κλέψανε λεφτά στο Νοσοκομείο

Η 68χρονη Δήμητρα Αντωνοπούλου αττό το Βλαχόπου
λο κατήγγειλε στην Αστυνομία ότι τη νύχτα του Σαββάτου 
προς Κυριακή, ενώ βρισκόταν στο Νοσοκομείο Καλαμάτας 
με τον ασθενή σύζυγό της, άγνωστος της έκλεψε σπό το 
πορτοφόλι που είχε σε κομοδίνο ποσόν 115 χιλιάδων 
δραχμών από 158 χιλιάδες που είχε συνολικά.

Πηγή: Ελευθερία. Αρ. φύλ. 1724/16-3-1987, σελίδα 1.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Καταγγελίες ανά 
έτος για έλλειψη 
μέτρων ασφα
λείας.

1987 1/97 = 0,01 = 1% ν
ΟIIοθ
'IIΓ~- 

*—<

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/97 = 0,01 = 1% 1/97 = 0,01 = 1%

Πίνακας 15: Συγκεντρωτικός πίνακας καταγγελιών -  διαμαρτυριών που σχετίζονται 
με την έλλειψη μέτρων ασφαλείας.

Συμπερασματικά, οι καταγγελίες -  διαμαρτυρίες στον τοπικό τύπο δυσα- 

ρεστημένων πολιτών προς τους εργαζόμενους και την Διοίκηση του Νοσοκομεί

ου Καλαμάτας όσο και των ιδίων των εργαζομένων προς την Διοίκηση του 

Ιδρύματος συναντώνται σε πληθώρα. Καταγγελίες και διαμαρτυρίες που έχουν 

να κάνουν τόσο με τις ελλείψεις του προσωπικού, την έλλειψη επαγγελματισμού 

και ανθρωπιάς όσο και με την καθαριότητα, βραδυπορία Υπηρεσιών και την κυ

κλοφορία. Καταγγελίες επίσης που σχετίζονται με διοικητικά και οικονομικά θέ

ματα, με ελλείψεις σε βασικά είδη, με τον βαθμό ασφάλειας των ασθενών και 

επισκεπτών καθώς και την δυσκολία επικοινωνίας και την αδιαφορία για ουσια

στικά θέματα, που μπορεί να καταλήξουν σε δυσάρεστες καταστάσεις. Τέλος 

καταγγελίες και διαμαρτυρίες για την κατάσταση στη Μ.Τ.Ν. Οι λύσεις για όλα 

αυτά τα προβλήματα όπως αναδύθηκαν μέσα από τις καταγγελίες και τις διαμαρ

τυρίες, και οδηγούν σε τραγελαφικές καταστάσεις. Είναι απλές και λογικές. Λύ

σεις που έχουν προταθεί από καιρό πολύ και περιορίζονται σε απλές ενέργειες 

έχουν κολλήσει στα γρανάζια της γραφειοκρατίας. Τα οποία σε συνδυασμό με 

την μεγαλύτερη συνειδητοποίηση και ευαισθητοποίηση του προσωπικού του 

Νοσοκομείου μπορούν αν όχι να εξαλείψουν, να περιορίσουν την απαράδεκτη 

αυτή κατάσταση. Αρκεί να σκεφτούν όλοι τους ότι βρίσκονται σε έναν χώρο πο

λύ ευαίσθητο όπως είναι ο χώρος της Υγείας και επιτελούν έργο που καμιά σχέ

ση έχει με το έργο που εκτελούν οι άλλες Δημόσιες Υπηρεσίες.
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2.3β. ΕΝΟΤΗΤΑ: ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ - ΜΟΛΥΝΣΗ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ

Στην ενότητα αυτή θα ασχοληθούμε με το πρόβλημα της αποκομιδής των 

σκουπιδιών και απορριμμάτων του Νοσοκομείου Καλαμάτας. Ένα πρόβλημα 

που ενδιαφέρει όλους αφού από την σωστή τους διαχείριση εξαρτάται η Δημόσια 

Υγεία.

Οσον αφορά τα δημοσιεύματα που ασχολούνται με την υπόθεση της απο

κομιδής των σκουπιδιών του Νοσοκομείου της Καλαμάτας φιλοξενούνται στην 

εφημερία της Ελευθερίας σε ποσοστό 90% (9/10) και του Θάρρους σε ποσοστό 

10% (1/10), ενώ στην Σημαία δεν συναντάμε τέτοιου είδους δημοσιεύματα. 

Αναλυτικότερα (πίνακας 16). Η υπόθεση της αποκομιδής είναι ένα πρόβλημα 

που δημιουργείται συνεχώς. Δεν είναι λίγες οι φορές, που για τρεις ημέρες τα 

σκουπίδια παραμένουν στον χώρο του Νοσοκομείου ενώ παρόμοια κατάσταση 

έχει δημιουργηθεί και προηγουμένως, όταν σκουπίδια παρέμεναν για δέκα ημέ

ρες ασυμμάζευτα, σχηματίζοντας «Βουναλάκια» με κίνδυνο την Δημόσια Υγεία. 

Και αυτό γιατί ο Δήμος Καλαμάτας αρνείται να προχωρήσει στην αποκομιδή 

των σκουπιδιών, προβάλλοντος τον ισχυρισμό ότι η διαλογή των μολυσματικών 

δεν είναι σωστή, με αποτέλεσμα να πηγαίνουν στο Εργοστάσιο σκουπίδια που 

είναι και μολυσματικά. Ως αντίλογος του Νοσοκομείου, υποστηρίζεται ότι ο Δή

μος γνωρίζει πως εφαρμόζεται το σύστημα αποστείρωσης και αδρανοποίησης 

των μολυσματικών απορριμμάτων. Διαδικασία που έχει ανατεθεί σε ιδιωτική 

εταιρία επεξεργασίας μολυσματικών. Όμως οι υπηρεσίες καθαριότητας του Δή

μου δεν κάνουν την αποκομιδή επικαλούμενη πότε πρόβλημα του Εργοστασίου 

λιπασματοποίησης και πότε κλείσιμο της χωματερής. Όλα αυτά αναφέρονται σε 

δημοσίευμα της «Ελευθερία», που ακολουθεί παρακάτω για περισσότερες λε

πτομέρειες.

65



ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Βουναλάκια... τα σκουπίδια 
του νοσοκομείου

Πρόβλημα δημιουργείται διαρκώς 
με την υπόθεση των σκουτπδιών του 
νοσοκομείου.

Πριν λίγες ημέρες ο Πρόεδρος του 
νοσοκομείου Βασ. Αλάμαρας, με επι
στολή του προς το Δήμο Καλαμάτας 
έκανε γνωστό πως για τρεις ημέρες τα 
σκουπίδια παρέμεναν στο χώρο ενώ 
παρόμοια κατάσταση είχε δημιουργη- 
θεί και προηγουμένως όταν τα σκουπί
δια παρέμεναν για δέκα ημέρες... α
συμμάζευτα.

Ο κ. Αλάμαρας αναφέρει πως παρά 
το γεγονός ότι έχει ανατεθεί σε ιδιωτική 
εταιρία η επεξεργασία των μολυσματι
κών οι υπηρεσίες καθαριότητας του 
δήμου δεν κάνουν την αποκομιδή επι
καλούμενες «πότε προβλήματα του 
εργοστασίου λιπασματοποίησης και 
πότε κλείσιμο της χωματερής».

Και για τα μολυσματικά

Στη συνέχεια της επιστολής του ο κ. 
Αλάμαρας αναφέρει πως από τις υπη
ρεσίες του δήμου προβάλλεται ο ισχυ
ρισμός ότι η διαλογή των μολυσματι
κών δεν είναι σωστή με αποτέλεσμα να 
πηγαίνουν στο εργοστάσιο σκουπίδια 
που είναι και μολυσματικά.

Όμως το χώρο του νοσοκομείου 
επισκέφθηκε Επόπτης Δημόσιας Υγεί
ας και διαπίστωσε ότι αυτά που θεω
ρήθηκαν ως μολυσματικά ήταν... απλά 
οικιακά (κενές φιάλες και γραμμές 
ορών που δεν είχαν έρθει σε επαφή με 
βιολογικά υγρά).

Μετά από όλα αυτά προβάλλεται το 
αίτημα της άμεσης αποκομιδής.

Πηγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 3152/10-1-1998, σελίδα 2.

Σημειώνεται επίσης σε κάποιο σημείο, σε δημοσίευμα της «Ελευθερίας» 

με τίτλο «άξιον προσοχής» ότι ο κλίβανος έχει την δυνατότητα κλιβανισμού μό

νο για τα «κίτρινα» κουβαδάκια με αιχμηρά αντικείμενα, βελόνες κ.λ.π Οσο δε 

για το αυτόκαυστο δεν επιτρέπεται να λειτουργεί σε καθημερινή βάση λόγω της 

θέσης του Νοσοκομείου σε κατοικημένοι περιοχή. Το εν λόγω δημοσίευμα με 

τίτλο «άξιον προσοχής» ακολουθεί:

Άξιον προσοχής
Σημειώνεται ακόμη ότι ο κλίβανος έχει δυνατότητα κλιβανισμού 

μόνο για τα «κίτρινα κουβαδάκια με αιχμηρά αντικείμενα, βελόνες 
κλπ.» και ότι «το αυτόκαυστο δεν επιτρέπεται να λειτουργεί σε κα
θημερινή βάση λόγω της θέσης του Νοσοκομείου σε κατοικημένη 
περιοχή».

Η επιτροπή σημειώνει ότι πρέπει να ενημερωθεί ο Νομίατρος και 
από κοινού «να ζητηθεί συνεργασία με την υπηρεσία του Δήμου για 
την προμήθεια ειδικού απορριμματοφόρου οχήματος».

Πηγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4167/9-9-1995, σελίδα 2.
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Παρόλη την έλλειψη συνεννόησης, όπως εμφανίζεται από τα παραπάνω, 

μεταξύ των υπηρεσιών του Νοσοκομείου και του Δήμου για το πρόβλημα των 

σκουπιδιών και τις ανακοινώσεις και διαβεβαιώσεις από την πλευρά του Ιδρύμα

τος της σωστής διαχειρίσεις και επεξεργασίας των μολυσματικών απορριμμάτων 

η Ενδονοσοκομειακή Επιτροπή Λοιμώξεων του Νοσηλευτικού Ιδρύματος επι

σημαίνει σε αναφορά της προς την Διοίκηση του Ιδρύματος, σοβαρές ελλείψεις 

αλλά και σφάλματα που επιβαρύνουν την Δημόσια Υγεία. Αφού κάπου 600 κιλά 

μολυσματικών απορριμμάτων φεύγουν καθημερινά από το Νοσοκομείο Καλα

μάτας, σαν «οικιακού» τύπου. Το γεγονός αυτό επισημαίνεται σε πόρισμα της 

ενδονοσοκομιακής επιτροπής λοιμώξεων, που φιλοξενήθηκε στις σελίδες του 

«Θάρρους», και το οποίο κοινοποιήθηκε στον Δήμο και επισημαίνεται ότι αυτός 

ο τρόπος αποκομιδής τα καθιστά πολύ «επικίνδυνα». Ενώ σοβαρά σφάλματα, 

σύμφωνα με το ίδιο πόρισμα της «Επιτροπής» σχετίζονται με την μεταφορά των 

φαγητών και σκουπιδιών που γίνεται με το ίδιο ασανσέρ. Οι αρμόδιοι εκτιμώ

ντας την σοβαρότητα του προβλήματος αυτού και ταυτόχρονα του απαράδεκτου 

γεγονότος της συσσώρευσης σκουπιδιών στον χώρο του Νοσοκομείου και του 

εξίσου απαράδεκτου γεγονότος να φθάνουν στο εργοστάσιο λιπασματοποίησης 

μολυσματικά σκουπίδια προχώρησαν στην πρόταση μέτρων αντιμετώπισης των 

προβλημάτων αυτών. Χαρακτηριστικά αναφέρουμε ορισμένες πρώτες σκέψεις. 

Για παράδειγμα να γίνεται διαχωρισμός και κάποια υλικά να μεταφέρονται με 

ειδικό απορριμματοφόρο για καύση σε κλειστούς κλιβάνους ενώ κάποια άλλα σε 

αποτεφρωτήρες να αποφεύγεται κάθε κίνδυνος για την Υγεία. Ενώ σχετικά με το 

θέμα της μεταφοράς των σκουπιδιών και φαγητών προτείνεται η επαναχρησιμο- 

ποίηση του ασανσέρ της παλιάς πτέρυγας για την μεταφορά από τα μαγειρεία 

των φαγητών της νέας πτέρυγας. Το εν λόγω δημοσίευμα με περισσότερες λε

πτομέρειες ακολουθεί με τίτλο «Μολυσματικά απορρίμματα του Νοσοκομείου 

διαχειρίζονται όπως τα οικιακού τύπου».
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Η Ετατρ. Ενδονοσοκομειακών Λοιμώξεων εττισημαίνει: 

Μολυσματικά απορρίμματα του Νοσοκομείου 

διαχειρίζονται όπως τα οικιακού τύπου

Σοβαρές ελλείψεις αλλά και σφάλ
ματα ττου αφορούν τη δημόσια υγεία, 
όπως το ότι 600 κιλά μολυσματικών 
απορριμμάτων διαχειρίζονται ως 
σκουπίδια οικιακού τύπου κλπ, επιση
μαίνει, σε αναφορά της προς τη Διοί
κηση του Νοσοκομείου Καλαμάτας, η 
Επιτροπή Ενδονοσοκομειακών Λοιμώ
ξεων του Νοσηλευτικού Ιδρύματος.

Η Επιτροπή είχε συνεδριάσει στις 
15 Ιουνίου, με τα εξής θέματα:
♦ Προμήθεια φαρμάκου Α.Ζ.Τ.
♦ Προμήθεια στολής πλαστικής, α

διαπέραστης από βιολογικά υγρά.
♦ Μεταφορά σκουπιδιών και φαγητών 

με διαφορετικά ασανσέρ.
♦ Μέτρα προφύλαξης των αδελφών 

κατά τη διάλυση και χρήση χημειο
θεραπειών.

♦ Διαχείρηση μολυσματικών νοσοκο
μειακών απορριμμάτων.

♦ Νοσηλευόμενοι με T.B.C. (Φυματί
ωση).

♦ Θέση της Παθ/κής Κλινικής ανάμε
σα σε Παιδιατρική και Μαιευτική, 
κοινή κουζίνα Μαιευτικής - Παθολο
γικής.

Σαν κοινά απορρίμματα.
Τότε είχε αποφασίσει να προτείνει 

στη Διοίκηση του Νοσοκομείου να ενη
μερωθεί αρχικά ο Νομίατρος και στη

συνέχεια από κοινού με την Επιτροπή 
να ζητηθεί η συνεργασία με την υπη
ρεσία του Δήμου, για την προμήθεια 
ειδικού απορριμματοφόρου οχήματος. 
Και αυτό γιατί, όπως αναφέρεται στα 
Πρακτικά:

«Τα μολυσματικά απορρίμματα 
(600 περίπου κιλά την ημέρα) φεύγουν 
από το χώρο παραγωγής τους σαν 
οικιακού τύπου, γεγονός που τα καθι
στά πολύ επικίνδυνα.

Ο κλίβανος έχει τη δυνατότητα να 
κάψει μόνο τα κίτρινα κουβαδάκια με 
αιχμηρά αντικείμενα, βελόνες κλπ.

Το δε αυτόκαυστο δεν επιτρέπεται 
να λειτουργεί σε καθημερινή βάση, λό
γω θέσης του Νοσοκομείου σε κατοι- 
κημένη περιοχή».

Με το ίδιο ασανσέρ
Το πρόβλημα όμως δε σταματά 

εδώ. Όπως προκύπτει από τα θέματα 
της ημερήσιας διάταξης, η μεταφορά 
φαγητών και σκουπιδιών γίνεται με το 
ίδιο ασανσέρ και η επιτροπή αποφάσι
σε να ζητήσει την «επαναχρησιμοποί- 
ηση του ασανσέρ της παλιάς πτέρυ
γας, για τη μεταφορά από τα μαγειρεία 
των φαγητών της νέας πτέρυγας».

Πηγή: Θάρρος, Αρ.φύλ. 28916/2-9-1995, σελίδα 5

Τέλος ένας άλλος μικρός σκουπιδότοπος, που έρχεται να επιβαρύνει την 

ήδη άσχημη κατάσταση που επικρατεί στο Νοσοκομείο με τα σκουπίδια, βρίσκε

ται στην Βορειοδυτική πλευρά του συγκροτήματος, δημιουργώντας μια επιπλέον
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εστία μολύνσεως του περιβάλλοντος και σοβαρούς κινδύνους για την Δημόσια 

Υγεία. Αναφερόμαστε ¿στα σκουπίδια, στα λείψανα κλιβάνων, παλιές σιδηρό-
*  -λ

/

πόρτες και άλλα σιδερικά. Μια εικόνα «απείρου κάλλους» όπως αναφέρετε χα

ρακτηριστικά -σε σχετικό άρθρο που φιλοξενείται στην «Ελευθερία», Το εν λόγω 

δημοσίευμα έχει τίτλο «Έχει άδικο;» και περιγράφει με λεπτομέρειες την κατά

σταση που επικρατεί καθώς και την απλή λύση της απομάκρυνσης των σιδερι

κών χωρίς καμιά δαπάνη, με την συγκέντρωση αυτών από έναν τσιγγάνο.

Έχει άδικο;

Το σχόλιο γραμμένο όπως το έφερε 
αναγνώστης μας:
«Κανένας αρμόδιος (κάποιος για πα
ράδειγμα από τις τόσες επιθεωρήσεις) 
δεν έτυχε να περάσει από την ανατολι
κή πύλη του Νοσοκομείου; Φαίνεται 
πως όχι. Γιατί αλλιώς θα ‘βλεπε το χάλι 
που υπάρχει εκεί.

Στην πύλη λοιπόν αυτή υπάρχει 
θυσαυρός: Λείψανα κλιβάνων, παλιές 
σιδηρόπορτες και διάφορα άλλα «σιδε
ρικά» «ων ουκ έστι αριθμός». Η εικόνα 
είναι «απείρου κάλλους». Και μην

ισχυρισθεί κάποιος ότι χρειάζεται δα
πάνη για την απομάκρυνσή τους. Και 
ότι τάχα δεν προβλέπεται τέτοιο κον
δύλι στον προϋπολογισμό του Νοσο
κομείου. Έναν τσιγγάνο που μαζεύει 
παλιοσίδερα, αν φωνάξουν, θ’ απαλ
λάξει τον τόπο από την ασχήμια και θα 
τους πληρώσει και από πάνω.

Ας συντάξουν λοιπόν ένα πρακτικό 
καταστροφής οι αρμόδιοι, για να δικαι
ολογήσουν την «εξαγωγή» των πραγ
μάτων. Τα υπόλοιπα είναι σκέτη ρουτί
να».

Πηγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4444/15-8-1996, σελίδα 2.

Βέβαια η κατάσταση γίνεται ανυπόφορη και από την παρουσία των Τσιγ

γάνων, πίσω από ένα μικρό κτίριο, που έχουν μετατρέψει τον χώρο σε απόπατό 

και σε μια νέα εστία μόλυνσης του περιβάλλοντος και κινδύνου μολύνσεως της 

Δημόσιας Υγείας. Όλα αυτά φιλοξενούνται σε δημοσίευμα της «Ελευθερίας». 

Το εν λόγω δημοσίευμα ακολουθεί με τίτλο «Σκουπίδια και... απόπατος στο 

Νοσοκομείο».
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Σκουπίδια και... απόπατος στο Νοσοκομείο!
Εντονες διαμαρτυρίες από αναγνώστη μας, ο οποίος... 

συνορεύει με το Νοσοκομείο.
Μας είπε λοιπόν ότι στη βορειοδυτική πλευρά του συ

γκροτήματος, η κατάσταση είναι απαράδεκτη.
Κατ’ αρχήν υπάρχουν σκουπίδια τα οποία δεν τιμούν 

καθόλου ένα χώρο στον οποίο παρέχονται υπηρεσίες 
υγείας.

Και πίσω από ένα μικρό κτίριο μας είπαν ο χώρος έχει 
μεταβληθεί σε... απόπατο από τους τσιγγάνους(;)

Η Διοίκηση του Νοσοκομείου καλό θα ήταν να ελέγξει 
τις καταγγελίες και να αποκαταστήσει τα πράγματα όπως 
επιβάλλεται.

Πηγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4159/31-8-1995, σελίδα 2.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα  
ανά έτος σχετικά 
με τα σκουπίδια  
του Νοσοκομεί
ου Καλαμάτας.

1991 1/10 = 0,1 = 10% 1/10 = 0,1 = 10%

1992 1/10 = 0,1 = 10% 1/10 = 0,1 = 10%

1995 2/10 = 0,2 = 20% 1/10=0,1= 10% 3/10 = 0,3 = 30%

1996 1/10 = 0,1 = 10% 1/10 = 0,1 = 10%

1987 1/10 = 0,1 = 10% 1/10 = 0,1 = 10%

1998 3/10 = 0,3=30% 3/10 = 0,3 =30%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 9/10 = 0,9 = 90% 1/10=0,1= 10% 10/10 = 0,10 = 100%

Πίνακας 16: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με τα σκουπίδια του 
Νοσοκομείου Καλαμάτας κατά τα έτη 1986 -  2000.

Συμπερασματικά παρατηρώντας τα δημοσιεύματα του τοπικού τύπου 

αναφορικά με το πρόβλημα των σκουπιδιών του Νοσοκομείου Καλαμάτας κατα

λήγουμε πως πρόκειται για μια εστία μόλυνσης αφού σχετίζεται άμεσα με την 

Δημόσια Υγεία. Και καθιστά επιτακτική την ανάγκη αποκατάστασης ενός διαύ

λου επικοινωνίας και επιτόπιας αντιμετώπισης του προβλήματος.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΧΩΡΟΣ

Στο κεφάλαιο αυτό θα ασχοληθούμε με την χωροκατανομή του Νοσοκο

μείου. Τον βαθμό καταλληλότητας της θέσεως και της τετραγωνικής έκτασης 

των διαφόρων χώρων όπου φιλοξενούνται τα Ιατρεία. Καθώς επίσης θα εξετά

σουμε και το κατά πόσο οι κτιριακές εγκαταστάσεις δημιουργούν προβλήματα 

στην λειτουργία του Νοσοκομείου.

Ποσοστό 20% (3/15) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τους χώ

ρους αφορούν την καταλληλότητα της θέσεως των διαφόρων Ιατρείων στο χώρο 

του ιδρύματος. Αναλυτικότερα αυτού του είδους τα δημοσιεύματα φιλοξενού

νται στην Εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 13,3% (2/15) και στο Θάρρος 

σε ποσοστό 66% (1/15), ενώ στην Σημαία δεν συναντάμε παρόμοια δημοσιεύμα

τα (Πίνακας 17). Πρόκειται για δημοσιεύματα σχετικά με το θέμα της χωροκα

τανομής το οποίο εντοπίζεται κυρίως στα εξωτερικά ιατρεία του ιδρύματος. Η 

κατάσταση που επικρατεί είναι απαράδεκτη αφού διαπιστώνεται μια πρόχειρη 

μετατροπή των διοικητικών γραφείων σε ιατρεία ενώ μια εντυπωσιακή επιγραφή 

δεσπόζει στην είσοδο ενημερώνοντας για τα εξωτερικά ιατρεία. Αυτή η πραγμα

τικότητα υποβαθμίζει και το πλέον στοιχειώδες δικαίωμα στους ασθενείς για «α

πόλαυση του πλέον εφικτού επιπέδου Υγείας», που προβλέπει «Αρχή της Πα

γκόσμιας Οργάνωσης Υγείας και που διακηρύσσει κατά κόρον το Ε.Σ. Υ. Ως αί

θουσες αναμονής λειτουργούν οι διάδρομοι όπου στιβάζονται οι ασθενείς με 

τους συνοδούς τους επί 4 με 5 ώρες περίπου, για να εξετασθούν. Ενώ ο κίνδυνος 

μεταδόσεως λοιμωδών νοσημάτων εύκολα γίνεται κατανοητός από οποιοδήποτε 

επισκέπτη. Μια επίσκεψη από το πνευμονολογικό Ιατρείο είναι αρκετή για να 

καταλάβει κάποιος την απαράδεκτη προχειρότητα των υπευθύνων. Αφού εκεί 

περιμένουν ασθενείς με ανοικτές μορφές φυματιώσεως οι οποίοι βήχουν σκορπί

ζοντας στους ανυποψίαστους, βακίλλους της φυματιώσεως. Η ίδια εικόνα επι

κρατεί και στο οφθαλμολογικό, όπου πλήθος κόσμου περιμένουν στον διάδρομο 

μπροστά από μια κλειστή πόρτα για να εξετασθεί. Όλη αυτή η κατάσταση σε 

συνδυασμό και με την έλλειψη επαρκούς εξαερισμού, δικαιολογεί τα συνεχή δη-
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μοσιεύματα στον τύπο με αύξηση των κρουσμάτων της φυματιώσεως. Και η κα

τάσταση γίνεται ακόμα πιο απελπιστική, στο ακτινολογικό εργαστήριο όπου εκεί 

περιμένουν, όρθιοι να εξετασθούν εσωτερικούς ασθενείς και εξωτερικά φορεία 

με τους συνοδούς τους. Και μέσα σε αυτό το πλήθος των υπερηλίκων ασθενών 

και την ατμόσφαιρα επιβαρημένη αποπνηκτικά με τους ιούς να χορεύουν 

«BREAK DANCE» όπως αναφέρει δημοσίευμα στην «Σημαία». Θέλοντας να 

περιγελάσει την κατάσταση, νεογέννητα μωρά ή πάσχοντα βρέφη και μικρά παι

διά περιμένουν να εξετασθούν από τον Παιδίατρο.

Πυγή: Σημαία, Αρ., φύλ. 23299/16-4-1987, σελίδα 1 & 8

Ακόλουθο δημοσίευμα στην «Ελευθερία» επιβεβαιώνει την δραματική πραγμα

τικότητα. Σύμφωνα με το άρθρο αυτό μητέρα είχε πάει το παιδί της στο Νοσο

κομείο για να του κάνει αντιφυματικό εμβόλιο. Στην διάρκεια της αναμονής για 

το εμβόλιο περνούσαν δίπλα τους φορεία και ασθενείς, δημιουργώντας μιαν α

τμόσφαιρα και ψυχολογικά αλλά και ιατρικά βεβαρημένη. Δεν θα έπρεπε να λη- 

φθούν υπόψη το γεγονός πως έχουμε να κάνουμε με παιδιά και να αναζητηθεί 

ένας άλλος χώρος;

Να βρεθεί άλλος χώρος

Διαμαρτυρία από μητέρα που πήγε το παιδί της στο Νοσοκο
μείο για να κάνει αντιφυματικό εμβόλιο.

Ουρές είχαν σχηματισθεί στο διάδρομο και οι πιτσιρικάδες πε- 
ρίμεναν για το εμβόλιο την ώρα που περνούσαν δίπλα τους φο
ρεία και ασθενείς.

Μια ατμόσφαιρα και ψυχολογικά αλλά και ... ιατρικά βεβαρυ- 
μένη.

Μήπως θα έπρεπε να αναζητηθεί κάποιος άλλος χώρος για 
αυτή τη δουλειά, στον οποίο θα παίρνεται υπόψη το γεγονός ότι 
έχουμε να κάνουμε με παιδιά;

Ελευθερία: Αρ. φύλ. 3933/25-11-1994, σελίδα 2.
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Ενώ ένα άλλο πρόβλημα που επιβεβαιώνει την ακαταλληλότητα των χώ

ρων είναι αυτός που στεγάζεται το νεκροτομείο. Αφού εκτός του ότι δεν είναι ότι 

πιο ευχάριστο να υπάρχει τέτοιος χώρος στο ίδρυμα από την άλλη το γεγονός 

πως γειτνιάζει με άλλους λειτουργικούς χώρους του Νοσοκομείου κάνει ανα

γκαία την άμεση μεταφορά του. Το θέμα της μεταφοράς σε άλλο χώρο έχει απα

σχολήσει πολλές φορές την Διοίκηση. Και κρίνεται απαραίτητο να υπάρξει με

ταξύ του Δήμου Καλαμάτας και του Ιδρύματος συνεννόηση για την λύση του 

προβλήματος.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος για  την 
καταλληλότητα  
των θέσεων των 
Ιατρείων.

1987 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

1994 2/15 = 0,133 = 13,3% 2/15 = 0,133 = 13,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/15 = 0,133 = 13,3% 1/15=0,066=6,6% 3/15 = 0,20 = 20%

Πίνακας 17: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που αφορούν την 
καταλληλότητα των θέσεων των ιατρείων του Γ.Ν.Ν.Κ. 
κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 20% (3/15) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τους χώ

ρους αφορούν την έκταση αυτών. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα 

φιλοξενούνται στις στήλες της Ελευθερίας σε ποσοστό 6,6% (1/15) και του 

Θάρρους σε ποσοστό 13,3% (2/15) ενώ στην Σημαία δεν συναντάμε παρόμοια 

δημοσιεύματα (Πίνακας 18). Πρόκειται για δημοσιεύματα σχετικά με την τετρα

γωνική έκταση των χώρων, του ιδρύματος και ειδικότερα των χώρων όπου στε

γάζονται τα Ιατρεία. Πράγματι ο χώρος όπου στεγάζονται τα ιατρεία είναι πολύ 

μικρός. Ειδικότερα στο Ορθοπεδικό Ιατρείο προσέρχονται ημερησίως τουλάχι

στον 50 με 60 άτομα τα οποία εξετάζονται από έναν ορθοπεδικό, ενώ το Νοσο

κομείο διαθέτει τρεις γιατρούς με την ειδικότητα του ορθοπεδικού. Και τούτο 

γιατί ο μικρός χώρος του Ιατρείου δεν επιτρέπει την ταυτόχρονη εξέταση από
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δύο ή τρεις γιατρούς ταυτόχρονα. Έτσι ένας γιατρός είναι υποχρεωμένος να δια

θέτει. Λίγα μόνο λεπτά για την εξέταση κάθε ασθενούς, γιατί διαφορετικά δεν θα 

τελείωνε ποτέ. Το μέγεθος του προβλήματος της έλλειψης χώρου επιβεβαιώνεται 

και από την πραγματικότητα που επικρατεί στο Καρδιολογικό Ιατρείο. Πρόκει

ται για ένα Ιατρείο διαστάσεων 2 x 4 .  Που αν μέσα σε αυτό το Ιατρείο υπάρξει 

μια ανακοπή και χρειαστεί να γίνει μια ανάνηψη, ηλεκτροσόκ, κλπ. δεν μπορεί 

να κινηθεί παρά μόνον ένας γιατρός, ενώ σε αυτές τις περιπτώσεις χρειάζονται 

να βοηθήσουν 3 και 4 άνθρωποι μαζί. Όλα αυτά δημοσιεύονται στο «Θάρρος» 

σε άρθρο με τίτλο «οι ανάγκες του Νοσοκομείου Καλαμάτας».

Οι ανάγκες του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Τα εξωτερικά ιατρεία.
Σε άλλη ερώτηση, αν οι κτιριακές εγκαταστάσεις δημιουρ

γούν προβλήματα ο διευθυντής της Καρδιολογικής Κλινικής 
τόνισε: «Το κύριο πρόβλημα των κτιριακών εγκαταστάσεων 
είναι τα εξωτερικά ιατρεία. Εκεί γίνεται πάρα πολύ μεγάλος 
συνωστισμός. Το εξωτερικό Καρδιολογικό Ιατρείο είναι ένα 
ιατρείο διαστάσεων 2 χ 4. Αν μέσα σ' αυτό το ιατρείο υπάρχει 
μια ανακοπή, για να γίνει ανάνηψη, ηλεκτροσόκ κ.λπ. δεν 
μπορεί να κινηθεί παρά μόνο ένας γιατρός, ενώ σ’ αυτές τις 
περιπτώσεις χρειάζονται να βοηθήσουν 3 και 4 άνθρωποι 
μαζί. Όλα τα εξωτερικά ιατρεία αντιμετωπίζουν πρόβλημα. 
Αυτό θα λυθεί με το Νέο Νοσοκομείο».

Πηγή: Θάρρος, Αρ. φύλ. 28679/13-11-1994, σελίδα 7.

Επίσης προβλήματα δημιουργούνται και για τα άτομα με ειδικές ανάγκες, 

λόγω της έλλειψης κατάλληλων χώρων για τα φορεία και αναπηρικά καθίσματα. 

Όλα αυτά σύμφωνα με δημοσίευμα που ακολουθεί, και φιλοξενήθηκε στο 

«Θάρρος», μέσω του οποίου το Δ.Σ. του Νοσοκομείου ζητά την κατασκευή ενός 

υπόστεγου που θα εξυπηρετήσει την υδραυλική ράμπα ασθενών και ατόμων με 

ειδικές ανάγκες.
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Υπόστεγο στο Νοσοκομείο για τα άτομα με ειδικές ανάγκες.

Την κατασκευή ενός υπόστεγου, για φορεία και αναπηρικά 
καθίσματα, ζητά από τις Τεχνικές Υπηρεσίες του Δήμου Καλαμά
τας το Διοικητικό Συμβούλιο του Νοσοκομείου.

Όπως αναφέρει στο έγγραφό του το Δ.Σ. του Νοσοκομείου, το 
έργο αυτό -  η δαπάνη του οποίου πιθανολογείται να ανέλθει στο 
ποσό των 700.000 δραχμών -  θα εξυπηρετήσει την υδραυλική 
ράμπα ασθενών και ατόμων με ειδικές ανάγκες, που κατασκευά
σθηκε από την Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου το 1993, μέσω του 
Ευρωπαϊκού Προγράμματος «Horizon», για άτομα με ειδικές ανά
γκες.

Πηγή: Θάρρος, Αρ. φύλ. 28940/30-9-1995, σελίδα 8.

Την στενότητα των χώρων του Νοσοκομείου διαπίστωσε και ο Νομάρχης, 

ο οποίος δήλωσε χαρακτηριστικά στην εφημερίδα της «Ελευθερίας», ύστερα από 

την πραγματοποίηση επίσκεψης, «Πως το μοναδικό πρόβλημα του Νοσοκομείου 

είναι η στενότητα του χώρου και λύση στο θέμα μπορεί να δώσει μόνο η λει

τουργία του «Νέου Νοσοκομείου». Οι σχετικές δηλώσεις φιλοξενούνται στο άρ

θρο που ακολουθεί.

Στενότητα χώρου στο Νοσοκομείο.

Διαπίστωσε ο Νομάρχης

«Το μοναδικό πρόβλημα είναι η 
στενότητα του χώρου», είπε ο Νομάρ
χης, απαντώντας σε ερώτησή μας και 
σημείωσε ότι λύση στο θέμα μπορεί να 
δώσει το νέο Νοσοκομείο.

«Από την πλευρά της Νομαρχίας θα 
καταβληθεί προσπάθεια για την κατα
σκευή του Νοσοκομείου, που για τη 
Μεσσηνίας αποτελεί ζωτικό έργο» 
εκτίμησε ο κ. Τριανταφύλλου.

Το Νομάρχη υποδέχθηκαν κατά την 
άφιξή του στο Νοσοκομείο ο Πρόεδρος 
του Δ.Σ. Σόλων Καντής, ο Διευθυντής 
των Υπηρεσιών Σταύρος Παρθένιος 
και η Διευθύνουσα του Νοσηλευτικού

Προσωπικού Παναγιώτα Μπερδέκλη.
Συνοδευόμενος από τον κ. Καντή 

επισκέφθηκε διαδοχικά τα εξωτερικά 
ιατρεία, τις κλινικές και συνομίλησε με 
ασθενείς και ιατρικό προσωπικό, τα 
τμήματα, όπου έχουν εγκατασταθεί 
μηχανήματα σύγχρονης τεχνολογίας 
και τη Νοσηλευτική Σχολή, όπου συζή
τησε με τις μαθήτριες και το εκπαιδευ
τικό προσωπικό.

Η πιο ευχάριστη έκπληξη για τον κ. 
Τριανταφύλλου ήταν ένα υγιέστατο 
αγοράκι αποτέλεσμα εξωσωματικής 
γονιμοποίησης που γεννήθηκε πριν 
από δύο ημέρες.

Πυγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 3303/17-10-1992, σελίδα 1.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα  
ανά έτος σχετικά  
με την έκταση 
των χώρων του 
Γ.Ν.Ν.Κ.

1992 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

1994 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

1995 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/15=0,066=6,6% 2/15 =  0,133 =  13,3% 3/15 =  0 ,20  =  20%

Πίνακας 18: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με την έκταση 
των χώρων του Γ.Ν.Ν.Κ. κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 40% (6/15) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τους χώ

ρους αφορούν την ακαταλληλότητα της θέσης και της έκτασης της Μονάδας του 

Τεχνητού Νεφρού. Αναλυτικότερα σχετικά δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην 

Εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 13,3% (2/15) στην Σημαία σε ποσοστό 

20% (3/15) και στο Θάρρος σε ποσοστό 6,6% (1/15). (Πίνακας 19). Πρόκειται 

για ένα πολύ σοβαρό θέμα και γίνεται ακόμη πιο σοβαρό αφού αφορά την ευπα

θή ομάδα των Νεφροπαθών. Οι διαμαρτυρίες πολλές πάρα πολλές. Και πώς να 

μην είναι αφού η μονάδα λειτουργεί στο υπόγειο. Η έλλειψη χώρου, φυσικού 

φωτός και εξαερισμού κυρίαρχα στοιχεία. Ακόμα και η καθαριότητα είναι ελλι

πής. Η μόνη ανάσα για τους Νεφροπαθείς η κατασκευή μεγαλύτερης μονάδας ή 

έστω και λυόμενων βαρέως τύπου που θα έλυνε και το πρόβλημα με τα άλλα ια

τρεία. Οι δεσμεύσεις και υποσχέσεις για την άμεση λύση του θέματος πολλές, το 

αποτέλεσμα όμως το ίδιο. Παραμένει στην ίδια θέση. Δημοσιεύματα όπως το 

ακόλουθο με τίτλο «Μεταστεγάζεται η Μονάδα Τεχνητού Νεφρού» που φιλοξε

νήθηκε στην «Ελευθερία» αποτελούν ανάσες για τους Νεφροπαθείς. Ας ελπί

σουμε στην υλοποίηση των δεσμεύσεων αυτών αφού πείρα και δημοσιεύματα 

του παρελθόντος δίνουν την εικόνα πως λόγια μένουν όλα αυτά.
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Ανάσα στους νεφροπαθείς.

Σημαντικό είναι το θέμα της λει
τουργίας της μονάδας τεχνητού νεφρού 
του Νοσοκομείου, για την οποία κατα
βάλλονται μεγάλες προσπάθειες τόσο 
από το προσωπικό του Νοσοκομείου 
όσο και από το Σύλλογο Νεφροπαθών.

Ο Σύλλογος με έγγραφό του προς 
το υπουργείο Υγείας, ζήτησε να λη- 
φθούν υπόψη οι ανάγκες και στο νέο

Νοσοκομείο να προβλεφθεί η κατα
σκευή μεγαλύτερης μονάδας.

Το έγγραφο αυτό ο υφυπουργός 
Υγείας Ν. Φαρμάκης το κοινοποίησε 
προς τη ΔΕΠΑΝΟΜ, με την υπόδειξη 
να το πάρει υπόψη της και να κατα
σκευαστεί η αιτούμενη μονάδα.

ΓΓηγη: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4184/29-9-1995, σελίδα 2.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος για  την 
καταλληλότητα 
της θέσης και 
έκτασης του 
Μ.Τ.Ν.

1987 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

1994 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

1995 2/15=0,133=13,3% 2/15 =  0,133 =  13,3°Λ

1996 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

1997 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/15=0,133=13,3% 3/15=0,20=20% 1/15=0,066=6,6% 6/15 =  0 ,40 =  40%

Πίνακας 19: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με την καταλληλότητα 
της θέσης και έκτασης της Μ.Τ.Ν. κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 20% (3/15) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τους χώ

ρους αφορούν την καταλληλότητα των κτιριακών εγκαταστάσεων του Γ.Ν.Ν. 

Καλαμάτας. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην 

Σημαία σε ποσοστό 13,3% (2/15) και στο Θάρρος σε ποσοστό 6,6% (1/15), ενώ 

η Ελευθερία δεν φιλοξενεί στις σελίδες της παρόμοια άρθρα (Πίνακας 20). Πρό

κειται για τα προβλήματα που αντιμετωπίζει το ίδρυμα με τις κτιριακές του
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εγκαταστάσεις. Το κτίριο που στεγάζεται το Νοσοκομείο είναι πολύ παλιό, σχε

δόν 50 χρόνων, και όπως είναι φυσικό έχει εξαντλήσει όλες τις δυνατότητές του 

για να στεγάσει τις υπηρεσίες του (Διοικητικές Εργαστηρίων και Ιατρείων). Μια 

μερική αντιμετώπιση της κατάστασης και καθυστέρησης της φθοράς στις κτι- 

ριακές εγκαταστάσεις θα αποτελούσαν οι επισκευές σε μικρές έκτασης ζημιές. 

Όπως οι ζημιές που προήλθαν κυρίως από τους σεισμούς. Επισκευές που έχουν 

προγραμματιστεί αλλά δεν έχουν υλοποιηθεί. Χαρακτηριστικό δημοσίευμα το 

ακόλουθο που φιλοξενείται στην «Σημαία» για ανάθεση επισκευών σε ζημιές 

περιορισμένης έκτασης οι οποίες μέσα σε δύο μήνες θα μπορούσαν να επισκευ

αστούν, αλλά δυστυχώς τίποτα δεν έχει κινηθεί προς την κατεύθυνση αυτή.

Το Νοσοκομείο
Η νέα πτέρυγα του Γενικού Νοσοκομείου έχει υποστεί περιορισμένες 

ζημιές από τους σεισμούς και σε δύο μήνες μπορούσε να είχε επισκευ- 
ασθεί. Παρά ταύτα, μέχρι σήμερον, δεν έγιναν οι επισκευές και οι ασθε
νείς στοιβάζονται στο παλαιό κτίριο ή στους διαδρόμους.

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 23526/23-1-1988, σελίδα 1.

ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Δημοσίευμα που παρουσιάζει γραφικότατα την κατάσταση γενικότερα 

του Νοσοκομείου και ειδικότερα των εγκαταστάσεων είναι αυτό που ακολουθεί

με τίτλο «Βαριά άρρωστο το Νοσοκομείο Καλαμάτας». Το σχετικό άρθρο φιλο

ξενήθηκε στις στήλες της «Σημαία».

Βαρειά άρρωστο το Νοσοκομείο Καλαμάτας.
Σε όλους τους Μεσσήνιους είναι 

γνωστή η ταλαιπωρία που υφίστανται 
στο Νοσοκομείο Καλαμάτας. Ένα νο
σοκομείο παλιό, με ανεπαρκές επιστη
μονικό, νοσηλευτικό και λοιπό προσω
πικό και ακατάλληλους χώρους. Ό
ποιος επισκέπτης της πόλης έχει την 
ατυχία να βρεθεί σε αυτό, σίγουρα θα 
αναρωτιέται πως και δεν αντιδρούν οι 
κάτοικοι αυτού του Νομού.

Η εξήγηση ίσως υπάρχει στις ελπίδες

που τρέφουμε χρόνια τώρα, για την 
ανέγερση και λειτουργία του νέου Νο
σοκομείου, το οποίο όλοι ελπίζουμε 
πως δεν θα λειτουργεί όπως το παλιό. 
Ελπίζουμε να έχει επαρκές επιστημο
νικό και νοσηλευτικό προσωπικό, ια
τρικά μηχανήματα, που θα καλύπτουν 
όλες τις περιπτώσεις ασθενειών και 
φυσικά εντατική μονάδα για να μην 
ξενιτευόμαστε αναγκαστικά στο «κρά
τος των Αθηνών», όπου, ως εκ θαύμα
τος υπάρχουν τα πάντα.

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 27967/29-9-1999, σελίδα 16-17
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος σχετικά 
με την καταλλη
λότητα των ε
γκαταστάσεων 
του Γ.Ν.Ν.Κ.

1988 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

1994 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

1999 1/15=0,066=6,6% 1/15=0,066=6,6%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/15=0,133=  13,3% 1/15=0,066=6,6% 3 /1 5 = 0 ,2 0  =  20%

Πίνακας 20: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με την καταλληλότητα 
των κτιριακών εγκαταστάσεων του Γ.Ν.Ν.Κ. κατά τα έτη 1986 -  2000.

Συμπερασματικά μέσα από το δημοσίευμα στον τοπικό τύπο σχετικά με 

την χωροκατανομή του Ιδρύματος καταλήγουμε πως η κατανομή των ιατρείων 

στις διάφορες θέσεις δεν είναι κατάλληλη καθώς και ο χώρος, σε έκταση, που 

στεγάζονται τα ιατρεία χαρακτηρίζεται από στενότητα. Αποτέλεσμα να μην χα

ρακτηρίζονται για την λειτουργικότητά τους και να μην μπορούν να εξυπηρετή

σουν τις ανάγκες του Ιδρύματος. Παρατηρείται έλλειψη χώρου και άτακτη τοπο

θέτηση των Ιατρείων, εργαστηρίων. Ενώ οι κτιριακές εγκαταστάσεις δεν αντέ

χουν άλλο θεωρούνται ακατάλληλες να στεγάσουν τις υπηρεσίες του Ιδρύματος. 

Το Νοσοκομείο νοσεί αλλά όλοι ρίχνουν τις ελπίδες τους στην ολοκλήρωση του 

Νέου Νοσοκομείου.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΑΣΦΑΛΕΙΑ ΚΑΙ ΕΡΓΑΣΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ

Στην ενότητα αυτή θα ασχοληθούμε με θέματα που έχουν να κάνουν με 

τις συνθήκες εργασίας των εργαζομένων. Και όταν λέμε συνθήκες εργασίας 

αναφερόμαστε τόσο στα θέματα σχετικά με τους όρους εργασίας όσο και στην 

ασφάλεια που περιέχεται από την Διοίκηση, στους εργαζόμενους. Συνθήκες οι 

οποίες επηρεάζουν την ποιότητα των παρεχόμενων Υπηρεσιών και την ομαλή 

λειτουργία του Ιδρύματος.

Κάνοντας μια μικρή εισαγωγή αναφορικά με τις συνθήκες τους όρους ερ

γασίας των εργαζομένων κυρίως, Ιατρών και Νοσηλευτικού προσωπικού, διαπι

στώνουμε πως η κατάσταση που επικρατεί είναι απελπιστική. Τα προβλήματα 

του Νοσοκομείου Καλαμάτας όπως παρουσιάζονται εκ στόματος του Προέδρου 

του Σωματείου των εργαζομένων με δήλωσή του στην «Σημαία», ο οποίος ανα

φέρει συγκεκριμένα ότι οι συνθήκες εργασίας είναι αντίξοες, το Νοσηλευτικό 

προσωπικό ολιγάριθμο, δεν παίρνουν τα συσσωρευμένα ρεπό και τις κανονικές 

τους άδειες, είναι υπαρκτά». Προβλήματα τα οποία βέβαια μεγεθύνονται όπως 

είπε στη συνέχεια της δήλωσής του, ο Πρόεδρος του σωματείου. «Επειδή υπάρ

χει το πρόβλημα της στενότητας χώρου το οποίο δεν πρόκειται να λυθεί παρά 

μόνον με την ολοκλήρωση του νέου Νοσοκομείου, το οποίο όμως τώρα λειτουρ

γεί εις βάρος του εκσυγχρονισμού του παλιού» είναι μερικά από την πληθώρα 

των προβλημάτων. Τα κυρίαρχα και ουσιαστικότερα προβλήματα παρουσιάζο

νται παρακάτω:

Πυγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 26881/15-2-1996, σελίδα 1.

Συγκεκριμένα ποσοστό 21,7% (10/46) των δημοσιευμάτων που φιλοξε

νούνται στον τοπικό τύπο σχετίζονται με οικονομικά θέματα του προσωπικού 

του Νοσηλευτικού Ιδρύματος. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φι

λοξενούνται στην Ελευθερία σε ποσοστό 10,8% (5/46) και στο Θάρρος σε ποσο
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στό 10,8% (5/46), ενώ στην Εφημερίδα της Σημαίας δεν συναντάμε παρόμοια 

άρθρα (Πίνακας 21).

Πρόκειται για θέματα αναφορικά με το ύψος των μισθών και την καθυ

στέρηση της καταβολής των υπερωριών. Αυτό αποτελεί αρνητικό -  ανασταλτικό 

παράγοντα που εμποδίζει την θετική μεταβολή στα Συστήματα Υγείας και Πρό

νοιας. Και αυτό γιατί «όταν οι υπάλληλοι είναι υποχρεωμένοι να κάνουν και 

δεύτερη δουλειά καθώς ο μισθός τους δεν αρκεί, τι υπηρεσία μπορεί να παρέχει 

το νοσηλευτικό προσωπικό που αναγκάζεται μετά το οκτάωρο του Νοσοκομεί

ου, να δουλέψει άλλες τόσες ώρες σε ιδιωτική κλινική προκειμένου να ανταπε- 

ξέλθει στις ανάγκες διαβίωσής τους;» Σύμφωνα με δηλώσεις του εκπροσώπου 

της ΠΟΕΔΗΝ κατά την διάρκεια συνέντευξης που φιλοξενείται στις στήλες του 

«Θάρρους».

Πηγύ: Θάρρος, Αρ. φύλ. 29049/15-2-1996, σελίδα 9

Στην συνέχεια της δήλωσης του Προέδρου του Σωματ. Εργαζομένων έγι

νε αναφορά και στην περίπτωση μιας εκπαιδευόμενης νοσηλεύτριας που το βρά

δυ Σαββάτου προς την Κυριακή, αμείβεται για οκτάωρη εργασία με 7.385 δρχ. 

μικτά, έχοντας να αντιμετωπίσει τις ανάγκες, λόγω έλλειψης προσωπικού περισ

σοτέρων από είκοσι ασθενών. Την ίδια στιγμή που μια ανειδίκευτη αποκλειστική 

αμείβεται για εξίμιση ώρες με 13.552 δρχ. καθαρά και για την φροντίδα μόνον 

ενός ασθενή. Έτσι οι αμοιβές των αποκλειστικών απομυζούν τα ταμεία, άρα τις 

ίδιες τις εισφορές των ασφαλισμένων, ενώ με λιγότερα χρήματα θα μπορούσε να 

καλύψει το μεγαλύτερο μέρος των κενών οργανικών θέσεων του Νοσοκομείου. 

Το πρόβλημα λοιπόν των χαμηλών μισθών έρχεται να ενισχύσει και το γεγονός 

πως οι υπερωρίες των γιατρών και του προσωπικού δεν καταβάλλονται όταν 

πρέπει με αποτέλεσμα να δημιουργούνται διαμαρτυρίες και πιέσεις προς την 

Διοίκηση η οποία δεν μπορεί να δώσει μια ικανοποιητική λύση και τότε οδηγού

μαστε σε κόντρες και σε απεργιακές κινητοποιήσεις του προσωπικού, μήπως και 

δοθεί κάποια λύση. Μάταια όμως αφού μια απεργία οξύνει τα πράγματα και
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εξασφαλίζει την ταλαιπωρία στους ασθενείς. Χαρακτηριστικό δημοσίευμα που 

αναφέρεται στις κόντρες για τους μισθούς των γιατρών με την Διοίκηση, είναι 

αυτό που ακολουθεί και δημοσιεύθηκε στα φύλλα της «Ελευθερίας».

Κόντρες με τους μισθούς των γιατρών του Νοσοκομείου.

Οι μισθοί στο επίκεντρο αντιπαρά
θεσης των γιατρών του ΕΣΥ με την 
διοίκηση του Νοσοκομείου Καλαμάτας. 
Το Προεδρείο της Ένωσης Γιατρών 
ΕΣΥ Νομού Μεσσηνίας αμφισβητεί την 
κατάσταση που έδωσε προχθές στη 
δημοσιότητα η διοίκηση του Νοσοκο
μείου.
«Δυστυχώς για τους γιατρούς του ΕΣΥ 
η πληρωμή του μισθού γίνεται με βάση

το χαρτί της μηχανογράφησης και όχι 
με βάση τα εξωπραγματικά νούμερα 
που δημοσίευσε ο πρόεδρος με την 
υπογραφή της υποδιευθύντριας του 
Νοσοκομείου» τονίζει στις δηλώσεις 
του ο πρόεδρος της Ένωσης Μιχαήλ. 
Μιχαήλ.
Παρέμβαση κάνει και ο τ. πρόεδρος 
του Ιατρικού Συλλόγου κ. Παν. Κανελ- 
λόπουλος.

Πυγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 6026/4-8-1999, σελίδα 2

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος για  
τους μισθούς και 
υπερωρίες του 
προσωπικού.

1988 1/46=0,086=8,6% 1/46=0,086=8,6%

1991 1/46=0,086=8,6% 1/46=0,086=8,6%

1996 2/46=0,043=4,3% 2/46=0,043=4,3%

1997 1/46=0,086=8,6% 1/46=0,086=8,6%

1999 1/46=0,086=8,6% 1/46=0,086=8,6% 5/46=0,108=10,8%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 5/46=0,108=10,8% 5/46=0,108=10,8% 10/46=0.217=21,7%

Πίνακας 21: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που αφορούν τους μισθούς 
και τις υπερωρίες του προσωπικού του Γ.Ν.Ν.Κ. κατά τα έτη 
1986-2000.
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Ποσοστό 34,7% (16/46) των δημοσιευμάτων που φιλοξενούνται στον το

πικό τύπο αφορούν το πρόβλημα της περικοπής των εφημεριών των γιατρών του 

Νοσηλευτικού Ιδρύματος. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξε

νούνται στην εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 6,5% (3/46), στην Σημαία 

σε ποσοστό 17,3% (8/46) και στο Θάρρος σε ποσοστό 10,8% (5/46). (Πίνακας 

22). Πρόκειται για ένα πολύ σοβαρό πρόβλημα, η περικοπή των εφημεριών των 

γιατρών που ξεσηκώνει θύελλα διαμαρτυριών. Το αποτέλεσμα της περικοπής 

των εφημεριών έχει επιπτώσεις και μάλιστα σημαντικές στη λειτουργία του Νο

σοκομείου. Αφού οι πολίτες, του αιώνα της τεχνολογικής εξέλιξης, δεν πρέπει να 

αρκούνται σε «ηρωικές» Ιατρικές προσπάθειες αλλά έχουν απαίτηση να τους 

προσφέρεται η υψηλότερη δυνατή ιατρική φροντίδα. Ταυτόχρονα οι γιατροί εκ

φράζουν την ανησυχία τους και για πιθανή απώλεια ανθρωπίνων ζωών με την 

νέα μορφή εφημεριών που εφαρμόζεται από την Διοίκηση του Νοσοκομείου και 

αυτό γιατί, σύμφωνα με το νέο πρόγραμμα αρκετές ειδικότητες δεν υποχρεού- 

νται να παρευρίσκονται στο Νοσοκομείο τις περισσότερες ημέρες του μήνα. Από 

την άλλη πλευρά η Διοίκηση εξέφρασε την άποψη ότι «οι γιατροί ανησυχούν για 

την τσέπη τους» και αρνήθηκαν την κατάρτιση προγραμμάτων εφημεριών βασι

σμένο «στις ανάγκες των ασθενών» και όχι «στις οικονομικές ανάγκες». Σχετικό 

άρθρο με αναλυτικότερες δηλώσεις ακολουθεί και δημοσιεύθηκε στην «Ελευθε

ρία» με τίτλο «κινδυνεύουν ζωές».

ΟΙ ΓΙΑΤΡΟΙ ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΠΡΟΕΙΔΟΠΟΙΟΥΝ ΠΑ ΤΙΣ ΕΦΗΜΕΡΙΕΣ.

«Κινδυνεύουν ζωές»

ΑΝΗΣΥΧΟΥΝ ΠΑ ΤΗΝ ΤΣΕΠΗ ΤΟΥΣ ΛΕΕΙ Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ

«Χοντραίνει η κόντρα μεταξύ των για
τρών του Νοσοκομείου Καλαμάτας και 
του Προέδρου του Ιδρύματος Παναγιώ
τη Παπαδόττουλου.
Ανησυχία για πιθανή απώλεια ανθρώ
πινων ζωών με τη νέα μορφή εφημε
ριών που εφαρμόζει ο πρόεδρος εξέ-

φρασαν χθες οι πρώτοι, σε συνέντευξη 
Τύπου. «Ανησυχούν για την τσέπη τους» 
απάντησε ο Π. Παπαδόπουλος διαψεύ- 
δοντας με κατηγορηματικό τρόπο την 
ανησυχία των γιατρών: «Τα όποια προ
βλήματα μπορεί να δημιουργηθούν από 
ορισμένους ιατρικούς λειτουργούς που
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θα χρησιμοποιήσουν ασθενείς για ν’ 
αυξήσουν τα έσοδά τους» ήταν η φρά
ση του.
«Χοντραίνει» η κόντρα μεταξύ των για
τρών του Νοσοκομείου Καλαμάτας και 
του Προέδρου του Ιδρύματος Παναγιώ
τη Παπαδόπουλου.
Ανησυχία για πιθανή απώλεια ανθρώ
πινων ζωών με τη νέα μορφή εφημε
ριών που εφαρμόζει ο Πρόεδρος εξέ- 
φρασαν χθες οι πρώτοι, σε συνέντευξη 
Τύπου. «Ανησυχούν για την τσέπη 
τους» απάντησε ο Π. Παπαδόπουλος 
διαψεύδοντας με κατηγορηματικό τρό
πο την ανησυχία των γιατρών: «Τα 
όποια προβλήματα μπορεί να δη- 
μιουργηθούν από ορισμένους ιατρι
κούς λειτουργούς που θα χρησιμο
ποιήσουν ασθενείς για ν’ αυξήσουν τα 
έσοδά τους» ήταν η φράση του.
Οι γιατροί του ΕΣΥ κατήγγειλαν τον 
πρόεδρο για επικίνδυνες περικοπές 
στις εφημερίες και δυσλειτουργία του 
Νοσοκομείου. Ο Π. Παπαδόπουλος 
υποστηρίζει ότι οι ίδιοι οι γιατροί αρνή- 
θηκαν να καταρτίσουν πρόγραμμα 
εφημεριών, βασισμένο - όπως τους 
ζήτησε - «όχι στις οικονομικές τους 
ανάγκες, αλλά στις ανάγκες των ασθε
νών».
Η άποψη που εκφράζει η Ενωση Για
τρών ΕΣΥ νομού Μεσσηνίας για την 
κατάσταση στο Νοσοκομείο αναπτύ
χθηκε από τον πρόεδρό της Μιχάλη 
Μιχαήλ, σε συνέντευξη Τύπου, χθες 
μεσημέρι, σε χώρο του Ιδρύματος. 
Όπως σημείωσε ο Μ. Μιχαήλ, η περι
κοπή των εφημεριών μπορεί να απο- 
δειχθεί μοιραία για τη ζωή ασθενούς, 
αφού αρκετές ειδικότητες δεν υποχρε
ώνονται - σύμφωνα με το πρόγραμμα 
που εφαρμόζεται - να παρευρίσκονται 
στο Νοσοκομείο τις περισσότερες ημέ
ρες του μήνα.
Ειδικότερα, το πρόγραμμα εφημεριών 
που ακολουθείται προβλέπει είτε 
24ωρη εφημερία, είτε εφημερία μέχρι 
τις 9.30 το βράδυ, είτε τη λεγάμενη

«εφημερία ετοιμότητας» κατά την οποία 
ο γιατρός δεν παραμένει στο Νοσοκο
μείο, αλλά αν κληθεί οφείλει να πάει.

ΤΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΕΦΗΜΕΡΙΩΝ 
Σύμφωνα με το νέο πρόγραμμα - το ο
ποίο οι γιατροί χαρακτήρισαν επικίνδυνο 
για τη ζωή των ασθενών - οι εφημερίες 
έχουν ορισθεί ως εξής:
Πνευμονολόγοι, νευρολόγοι και ψυχία
τροι εφημερεύουν 8 ημέρες το μήνα μέ
χρι τις 9.30 βράδυ, οι δερματολόγοι 6 
ημέρες το μήνα σε ετοιμότητα, οι αιματο- 
λόγοι κι οι γαστρεντερολόγοι 5 ημέρες το 
μήνα μόνο σε επείγοντα, οι ακτινολόγοι 
κι οι μικροβιολόγοι 15 ημέρες το μήνα 
μέχρι τις 9.30 το βράδυ - τις υπόλοιπες 
μόνο στα επείγοντα, αλλά σε 24ωρη 
εφημερία τις αργίες αιμοδοσία 20 ημέρες 
το μήνα, οι παιδίατροι 17 ημέρες το μήνα 
μέχρι τις 9.30 το βράδυ και τις άλλες η
μέρες σε 24ωρη βάση, οι παθολόγοι 15 
ημέρες το μήνα σε 24ωρη βάση και τις 
16 σε επείγοντα, οι ουρολόγοι 20 ημέρες 
το μήνα, οι μαιευτήρες 22 ημέρες το μή
να σε επείγοντα, οι οδοντίατροι σε ετοι
μότητα αλλά μόνο τα Σαββατοκύριακα, 
ενώ σε 24ωρη βάση η Α8θ Χειρουργική, 
λειτουργεί χωρίς βοηθό χειρουργού και η 
Βθθ Χειρουργική με δύο γιατρούς.
Σε 24ωρη βάση εφημερεύουν, σύμφωνα 
με το πρόγραμμα, οι ορθοπεδικοί, οι 
καρδιολόγοι και οι αναισθησιολόγοι, ενώ 
αντίθετα δεν λειτουργεί στις εφημερίες ο 
αξονικός τομογράφος του Νοσοκομείου.

ΜΕ ΤΟΝ ΥΠΟΥΡΓΟ ΥΓΕΙΑΣ 
Ο Μ. Μιχαήλ, επισήμανε ακόμα ότι η 
συνάντηση του Δ.Σ. της Ενωσης Για
τρών ΕΣΥ με τον υπουργό Υγείας Λά
μπρο Παπαδήμα απέβη άκαρπη, αλλά 
σημείωσε πως ο υπουργός δεν είχε 
απαντήσεις όταν ρωτήθηκε γιατί το Νο
σοκομείο Καλαμάτας είναι «το μοναδικό 
που περιλαμβάνει στον προϋπολογισμό 
του και τα Κέντρα Υγείας ευθύνης του.
Οι γιατροί του Νοσοκομείου δεν απέ
σπασαν δέσμευση από τον υπουργό για 
ικανοποίηση του αιτήματος τους αναφο
ρικά με τις εφημερίες, παρά το γεγονός -
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όπως είπε ο Μ. Μιχαήλ - ότι ανάλογες 
περιπτώσεις σε άλλα Νοσοκομεία δό
θηκαν μέχρι και τις 26 του περασμένου 
ΜαΤου διάφορες συμπληρωματικές 
χρηματοδοτήσεις από 20 μέχρι και
100.000.000 δραχμές.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ
Κατηγορηματικός εμφανίστηκε ο πρόε
δρος του Νοσοκομείου Παναγιώτης 
Παπαδόπουλος απαντώντας στις διά
φορες καταγγελίες των γιατρών. 
Σύμφωνα με τις δηλώσεις του, χθες το 
μεσημέρι, το Νοσοκομείο Καλαμάτας 
ανταποκρίνεται άψογα στο έργο του, 
δεν υπολειτουργεί και οπωσδήποτε - 
όπως με έμφαση τόνισε - δεν μπαίνουν 
σε κίνδυνο ανθρώπινες ζωές:
«Αν κάνουν σωστά τη δουλειά τους δεν 
κινδυνεύει κανένας, όπως δεν κινδύ- 
νευσε τους δύο μήνες που ακολουθεί
ται το νέο πρόγραμμα εφημεριών» είπε 
ο Π. Παπαδόπουλος, ο οποίος αναρω

τήθηκε για ποιο λόγο οι γιατροί - μετά 
την άκαρπη συνάντησή τους με τον 
υπουργό Υγείας - εξακολουθούν να πιέ
ζουν τη διοίκηση για θέματα οικονομικά. 
Ο ίδιος είπε ότι δεν έχει γίνει καμία περι
κοπή εφημεριών σε σχέση με πέρυσι, ότι 
το κονδύλιο είναι ακριβώς το ίδιο -
560.000. 000 δραχμές - αλλά πέρυσι 
υπήρξε παραβίαση κατά 130.000.000 
δραχμές, που καταβλήθηκαν από τα νο- 
σήλεια - μια δυνατότητα που δεν έχει η 
σημερινή διοίκηση, σύμφωνα με τον Π. 
Παπαδόπουλο.
«Τους ζήτησα να φτιάξουν οι ίδιοι πρό
γραμμα και έφθασε το κόστος σε
770.000. 000 δραχμές. Αλλά εγώ θέλω 
πρόγραμμα εφημεριών προσαρμοσμένο 
στις ανάγκες των ασθενών, όχι στις οι
κονομικές ανάγκες των γιατρών» κατέ
ληξε ο πρόεδρος του Νοσοκομείου.

Β.Γ.Μ.

Πηγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 6020/28-7-1999, σελίδα 1 & 24.

Όλες αυτές οι κόντρες και αντιπαραθέσεις που δημιουργούνται μεταξύ 

των εργαζομένων και της Διοίκησης του Νοσοκομείου δεν λύνονται δημοκρατι

κά τις πιο πολλές φορές και προσανατολίζονται προς την λύση της αποχής.

Έτσι επανέρχεται στο προσκήνιο η κρίσιμη κατάσταση που επικρατεί στον χώ

ρο της Υγείας. Οδηγώντας τους γιατρούς σε απεργιακές κινητοποιήσεις και τους 

ασθενείς σε έναν γολγοθά ταλαιπωρίας. Δεν είναι λίγες οι φορές κατά τις οποίες 

οι γιατροί πραγματοποιούν αποχή από τα καθήκοντά τους, διεκδικώντας κυρίως 

υψηλότερες αμοιβές και πληρωμή των εφημεριών και διεκδίκηση της περικοπής 

αυτών. Και ζητούν την στελέχωση του Νοσοκομείου με εξειδικευμένο προσωπι

κό την παροχή κινήτρων με στόχο την αναβάθμιση των Υπηρεσιών. Αποτέλεσμα 

αυτών των ενεργειών όπως αναφέρθηκε και παραπάνω η ταλαιπωρία των ασθε

νών. Χαρακτηριστική, περίπτωση αποτελεί περιστατικό μεταφοράς ενός κορι

τσιού στο Νοσοκομείο με κολικό νεφρού και πολλούς πόνους. Ο χειρουργός που 

την εξέτασε δήλωσε πως πρέπει να διακομιστεί στην Τρίπολη ή Πάτρα για θερα-
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πεία επειδή δεν υπάρχει εφημερεύων ουρολόγος στο Νοσοκομείο Καλαμάτας. 

Αυτά σύμφωνα με δημοσίευμα που ακολουθεί, και φιλοξενήθηκε στις σελίδες 

της «Σημαίας» με τίτλο. «Ο κοσμάκης ταλαιπωρείται στο Νοσοκομείο Καλαμά

τας».

Ο κοσμάκης ταλαιπωρείται στο Νοσοκομείο Καλαμάτας. 

Δυστυχώς η υγεία μας μπήκε σε λογιστήρια

Ενώ οι γιατροί του Νοσοκομείου 
Καλαμάτας, αποφασίζουν τη Δευτέρα 
αν θα συνεχίσουν τις κινητοποιήσεις 
τους με την μορφή των τρίωρων στά
σεων εργασίας ή θα προχωρήσουν σε 
γενική απεργία απεργία, διαμαρτυρό- 
μενοι για τις περικοπές των εφημεριών, 
τα προβλήματα που αντιμετωπίζει ο 
άρρωστος κόσμος που καταφεύγει στο 
νοσηλευτικό ίδρυμα, είναι πολλά.

Υπενθυμίζουμε ότι οι γιατροί έχουν 
καταγγείλει εδώ και καιρό ότι οι περι
κοπές των εφημεριών μετατρέπουν το 
Νοσοκομείο σε σταθμό πρώτων βοη
θειών, ενώ δεν απουσιάζουν από τη 
διαμορφωμένη κατάσταση και οι κίνδυ
νοι για τη ζωή ασθενών.

Χθες ήλθε στα γραφεία μας διαμαρ- 
τυρόμενος πολίτης (τα στοιχεία του στη 
διάθεση της εφημερίδας), ο οποίος μας 
είπε τα εξής απίθανα γεγονότα που του 
συνέβησαν.

Προχθές, στις 8 το βράδυ μετέφερε 
στο Νοσοκομείο την κόρη του (ασφα
λισμένη στο ΙΚΑ) με κολικό του νεφρού 
και λίγο αργότερα ηλικιωμένη γυναίκα 
συγγενή του, με προβλήματα στο ου
ροποιητικό και σε άσχημη κατάσταση.

Ο χειρουργός του Νοσοκομείου που 
εξέτασε το κορίτσι, δήλωσε ότι πρέπει 
να διακομιστεί για θεραπεία στην Τρί
πολη ή στην Πάτρα, μιας και δεν υ
πάρχει εφημερεύων ουρολόγος στο 
Νοσοκομείο.

Τελικά ο άνθρωπος πήγε το παιδί του 
σε ιδιωτική κλινική, όπου εξακολουθεί να 
νοσηλεύεται, και αναρωτήθηκε: «Τώρα 
που χρειάζεται να πάει στην Αθήνα για 
λιθοτριψία, ποιος θα υπογράψει, αφού 
το ΙΚΑ δεν έχει σύμβαση με την κλινική, 
και εν πάση περιπτώσει γιατί να υπο
βληθούμε στη διαδικασία της διακομι
δής».

Σημειώνουμε ότι από την Τετάρτη 
μέχρι και την Κυριακή, σύμφωνα με το 
πρόγραμμα εφημεριών, δεν εφημερεύει 
ουρολόγος (και άλλες ειδικότητες). Θα 
πρέπει να σημειώσουμε εδώ, ότι όλο το 
διάστημα των κινητοποιήσεων, εν γίνο
νται χειρουργεία, κλινικές και εξωτερικά 
ιατρεία υπολειτουργούν ή μερικές φορές 
δεν λειτουργούν κανονικά και γενικώς ο 
κόσμος δεν βρίσκει αυτό για το οποίο 
καταφεύγει στο Νοσοκομείο: Την υγεία 
του.

Οι γιατροί από την πλευρά τους υπο
στηρίζουν ότι εάν δεν εφημερεύουν, δεν 
μπορούν να κρατήσουν περιστατικά μέ
σα στο Νοσοκομείο, αφού χρειάζεται 
εξειδικευμένη θεραπεία που μπορεί να 
παρέχει μόνο ο γιατρός που έχει ειδικευ
τεί στον συγκεκριμένο τομέα και έτσι δια
κομίζονται τα περιστατικά, αφού κανένας 
δεν μπορεί να αναλάβει την ευθύνη.
Η ουσία πάντως είναι, ότι το Νοσοκομείο 
ΔΕΝ λειτουργεί καλά και ο κοσμάκης 
ταλαιπωρείται, με ευθύνη κυρίως της κυ
βέρνησης η οποία βλέπει λογιστικά την 
υγεία των κατοίκων του Ν. Μεσσηνίας.

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 27897/9-7-1999, σελίδα 1.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος σχετικά 
με τις περικοπές 
των εφημεριών 
των γιατρών.

1988 1/46=0,086=8,6% 1/46=0,086=8,6%

1991 2/46=0,043=4,3% 1/46=0,086=8,6% 3/46=0,065=6,5%

1992 1/46=0,086=8,6% 1/46=0,086=8,6%

1997 ____

1999 1/46=0,086=8,6% 5/46=0,108=10,8% 5/46=0,108=10,8% 11/46=0,239=23,9%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 3/46=0,065=6,5% 8/46=0,173=17,3% 5/46=0,108=10,8% 16/46=0.347=34,7%

Πίνακας 22: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις 
περικοπές των εφημεριών των γιατρών κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 43,7% (20/46) των δημοσιευμάτων που φιλοξενούνται στον το

πικό τύπο αφορούν τις ελλείψεις μέτρων ασφάλειας του προσωπικού του Ιδρύ

ματος. Αναλυτικότερα σχετικά δημοσιεύματα φιλοξενούνται στα φύλλα της 

Ελευθερίας σε ποσοστό 13% (6/46), στην Σημαία σε ποσοστό 26% (12/46) και 

στο Θάρρος σε ποσοστό 4,3% (2/46) (Πίνακας 23). Πρόκειται για το θέμα που 

έχει να κάνει με την ασφάλεια και τον βαθμό προστασίας που έχουν μέσα στο 

Νοσοκομείο οι εργαζόμενοι, και ιδιαίτερα κατά τις ώρες που το Νοσοκομείο 

εφημερεύει. Τα κρούσματα, μέρα με τη μέρα, πυκνώνουν. Τα επεισόδια σε βά

ρος του προσωπικού του Νοσοκομείου Καλαμάτας πολλά. Πολλές φορές στο 

παρελθόν έχει αναφερθεί το ζήτημα αυτό. Οι συνθήκες οι οποίες προκαλούν κα

ταστάσεις απρόβλεπτες είναι λίγο ως πολύ γνωστές. Όταν έχεις να κάνεις με ζη

τήματα Υγείας πολλές φορές τα πράγματα τίθενται εκτός ελέγχου. Κάθε στιγμή 

μπορεί να συμβεί το οτιδήποτε. Δεν είναι λίγα τα περιστατικά κλοπής χρημάτων 

από τσάντες γιατρών και ασθενών, που έχουν σημειωθεί. Χαρακτηριστική και 

συνηθισμένη περίπτωση αποτελεί το περιστατικό που περιγράφεται στο άρθρο 

που ακολουθεί και φιλοξενήθηκε στις στήλες της «Σημαίας». Σύμφωνα με το
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οποίο κάποιος έκλεψε μέσα από την τσάντα μιας κυρίας που βρισκόταν στην 

Παιδιατρική Κλινική το ποσό των 40.000 δρχ.

Αδειαζε την τσάντα

Συνελήφθη τις πρωινές ώρες χθες ο Παναγιώτης Ν. Τσικίνης, 
κάτοικος Μεσσήνης, άεργος διότι αποττειράθηκε ν' αφαιρέσει χρή
ματα από την τσάντα γυναίκας που βρισκόταν στην Παιδιατρική 
Κλινική του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Προανακριτικός προέκυψε ότι ο δράστης είχε αφαιρέσει το ποσό 
των 40.000 δρχ. την Πέμπτη από την τσάντα ιδίας. Ο δράστης με 
την κατ’ αυτού σχηματισθείσα δικογραφία θα αποσταλεί στον Ει
σαγγελέα.

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 26885/14-1-1996, σελίδα 1.

Επίσης πολλά περιστατικά εξύβρισης και απειλής μέχρι και ξυλοδαρμού 

κατά των γιατρών, έχουν καταγραφεί κατά καιρούς χαρακτηριστικά αναφέρεται 

περιστατικό κατά το οποίο ασθενής εισήχθη στο Νοσοκομείο με εγκεφαλικό 

επεισόδιο και ενώ είχαν παρασχεθεί οι πρώτες βοήθειες και ανέμενε για ακτινο

λογική εξέταση, συγγενής του ασθενούς επιτέθηκε κατά γιατρού καρδιολόγου, ο 

οποίος μάλιστα ήταν άσχετος με την όλη ιστορία. Το δημοσίευμα αυτό που φι

λοξενήθηκε στις σελίδες της «Σημαίας», με τίτλο «Επεισόδια με ξύλο χθες στο 

Νοσοκομείο» ακολουθεί με περισσότερες λεπτομέρειες για το περιστατικό αυτό.

Επεισόδια με ξύλο χθες στο Νοσοκομείο

Βρισιές και ξύλο αναστάτωσαν στις 
14.40' περίπου χθες τα εξωτερικά ια
τρεία του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Σύμφωνα με τους γιατρούς του Νο
σοκομείου, συγγενής ασθενούς η 
οποία είχε εισαχθεί στα εξωτερικά ια
τρεία με εγκεφαλικό επεισόδιο, της εί
χαν παρασχεθεί οι πρώτες βοήθειες 
και ανέμενε την εισαγωγή της στο ακτι
νολογικό για ακτινογραφία (χαρακτηρί
ζεται εξέταση ρουτίνας) πριν εισαχθεί

στην κλινική για νοσηλεία, επιτέθηκε κα
τά γιατρού καρδιολόγου ο οποίος ήταν 
απλώς άσχετος με την όλη ιστορία.

Συγκεκριμένα, πάντα σύμφωνα με το 
ιατρικό προσωπικό, ενώ η ασθενής ανέ
μενε στα εξωτερικά, έφθασε βαρύτατο 
επεισόδιο με 38χρονο, ο οποίος βρισκό
ταν στα πρόθυρα του θανάτου, λόγω 
ελλείψεως οξυγόνου.

Αναγκαστικά πλέον η ασθενής βγήκε 
με το κρεβάτι από τα εξωτερικά, για να
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αντιμετωτπσθεί το βαρύ περιστατικό.
Οι συγγενείς επετέθησαν στον καρ

διολόγο ο οποίος έφθανε εκείνη την 
ώρα για να παράσχει πρώτες βοήθειες 
και κατά την έξοδό του από τα εξωτερι
κά ιατρεία του επετέθησαν με βρισιές 
και γροθιές. Παράλληλα έβρισαν και 
γυναίκα ιατρό.

Συγγενείς παρουσίαζαν το επεισό
διο ανύπαρκτο και έλεγαν ότι απλώς 
έγινε φραστική επίθεση σε φύλακα 
επειδή κάπνιζε στον διάδρομο του Νο
σοκομείου και έβρισε εξαδέλφη του 
επιτιθεμένου.

Πάντως συνελήφθη και κρατήθηκε 

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ.

στο Αστυνομικό Τμήμα ως πρωταγωνι
στής του επεισοδίου ο Γεώργιος Δ. Γε- 
ωργόπουλος, 41 ετών, κάτοικος Καλα
μάτας.

Ο Πρόεδρος του Νοσοκομείου κ. Φω- 
τόπουλος που επικοινώνησε με τους 
γιατρούς, τους προέτρεψε να υποβάλουν 
μήνυση.

Το επιστημονικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό του Νοσοκομείου είναι ανά
στατο με το νέο επεισόδιο, τονίζοντας ότι 
δεν υπάρχει καμία ασφάλεια, αφού ιδιαί
τερα τις νυχτερινές ώρες μπαίνει κάθε 
καρυδιάς καρύδι και ζητούν τοποθέτηση 
αστυνομικών.

25592/27-9-1994, σελίδα 1.

Ένα ακόμα περιστατικό που δημοσιεύθηκε στην «Ελευθερία» και μαρτυ

ρεί την τραγική κατάσταση που επικρατεί σχετικά με τα μέτρα ασφάλειας, είναι 

η περίπτωση ενός νεαρού που «χτύπησε σε τροχαίο ατύχημα, χωρίς να πάθει ευ

τυχώς κάτι σοβαρό. Χτυπημένος λοιπόν όπως ήταν πήγε στο Νοσοκομείο όπου 

τον υπέβαλαν σε εξετάσεις και τέλος του έδωσαν ανά χείρας το κουτάκι να πάει 

την εξέταση ούρων στο εργαστήριο. Όταν ρώτησε γιατί έπρεπε να το κάνει ο 

ίδιος που ήταν σε κακή κατάσταση με θλάσεις στα πλευρά του είπαν ότι το ερ

γαστήριο είναι στα σκοτάδια και οι νοσοκόμες φοβούνται να πάνε την νύχτα 

εκεί. Και ... έμεινε ο άνθρωπος! Το σχετικό άρθρο δημοσιοποιείται με τον τίτλο 

«Οι νοσοκόμες φοβούνται;».

Οι νοσοκόμες φοβούνται;

Αναγνώστης μας, διηγήθηκε το εξής περιστατικό:
Κάποιος φίλος του χτύπησε σε τροχαίο ατύχημα, χωρίς να πάθει 

ευτυχώς κάτι το σοβαρό.
Κοπανημένος όπως ήταν πήγε στο Νοσοκομείο, του έκαναν εξε

τάσεις και του έδωσαν ανά χείρας το κουτάκι να πάει την εξέταση ού
ρων στο εργαστήριο.

Όταν ρώτησε γιατί πρέπει να το κάνει ο ίδιος που ήταν σε κακή 
κατάσταση με θλάσεις στα πλευρά, του είπαν ότι το εργαστήριο είναι 
στα σκοτάδια και οι νοσοκόμες φοβούνται να πάνε τη νύχτα εκεί.

Κ α ι.... έμεινε ο άνθρωπος!

Πυγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 4025/21-3-1995, σελίδα 2.
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Τον τελευταίο καιρό όμως, ακούμε όλο και περισσότερα ανησυχητικά 

μηνύματα από τους εργαζόμενους του Νοσοκομείου σε σχέση με την ασφάλειά 

τους. Αναφερόμαστε στις νυχτερινές ώρες κατά τις οποίες οι διάφοροι τύποι εκ

μεταλλεύονται τη χαλάρωση και κάνουν επιδρομές σε τσάντες και υπάρχοντα. 

Πρόκειται τις πιο πολλές φορές για πρεζόνια που θα μπουν για να κλέψουν και 

δεν χρειάζεται να περάσουν από την πόρτα. Πηδάνε από διάφορα σημεία της πε- 

ρίφραξης και αναζητούν το επόμενο θύμα τους. Το πρόβλημα της ασφάλειας των 

εργαζομένων δεν είναι ένα πρόβλημα που προέκυψε πριν λίγες μέρες, αλλά για 

ένα πρόβλημα στο οποίο ζητούν βάση οι ενδιαφερόμενοι από το 1980. Είναι επι

τακτική η ανάγκη φύλαξης του Νοσοκομείου αφού σήμερα η αστυνόμευση του 

Ιδρύματος είναι ελλιπέστατη. Κρίνεται απαραίτητη για την ασφάλεια των για

τρών ασθενών και συγγενών η παρουσία ένστολου προσωπικού ασφαλείας στο 

χώρο των εφημερευόντων ιατρείων και στον περίβολο του Νοσοκομείου, για την 

εύρυθμη και ασφαλή λειτουργία του Νοσοκομείου.

Ενώ θέματα ασφάλειας τίθενται και για την ζωή των πληρωμάτων των 

ασθενοφόρων καθώς και του ασθενή. Σε περίπτωση ατυχήματος κατά τη διακο

μιδή περιστατικών με τα ασθενοφόρα του Νοσοκομείου Καλαμάτας. Αφού δεν 

υπάρχουν μέτρα για την προστασία και ασφάλειά τους.

Ενώ λόγος γίνεται και για τις αντίξοες συνθήκες και το ανθυγιεινό περι

βάλλον μέσα στο οποίο είναι αναγκασμένο να εργάζεται το προσωπικό. Χωρίς 

να υπάρχουν στοιχειώδη μέτρα ασφάλειας. Χαρακτηριστική περίπτωση αποτελεί 

το προσωπικό των Τεχνολόγων Ακτινολόγων οι οποίοι εργάζονται σε έναν χώρο 

όπου κυριαρχούν οι ιονίζουσες ακτινοβολίες με χωρίς λοιπόν κανένα μέτρο 

ασφάλειας διατρέχουν σοβαρούς βιολογικούς κινδύνους. Και εκτός των άλλων 

δεν τους εγκρίνεται και ένα επίδομα επικίνδυνης εργασίας. Αποτέλεσμα η διε

νέργεια κινητοποιήσεων. Όλα αυτά περιλαμβάνονται στο δημοσίευμα που ακο

λουθεί και δημοσιεύθηκε στην «Σημαία».
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Με προσωπικό ασφάλειας χθες το ακτινολογικό του Νοσοκομείου.
Με προσωπικό ασφαλείας εργό- 

σθηκε χθες το Ακτινολογικό του Γενι
κού Νομαρχιακού Νοσοκομείου Καλα
μάτας, λόγω της συμμετοχής των Τε
χνολόγων Ακτινολόγων του στην χθε
σινή 24ωρη πανελλαδική απεργία.

Αίτημα του κλάδου είναι η καταβολή 
του επιδόματος επικίνδυνης εργασίας 
το οποίο κατήργησε η κυβέρνηση του 
ΠΑΣΟΚ με τον νόμο 2470/97 «περί 
αναμόρφωσης του μισθολογίου δημό
σιας διοίκησης».

Σημειώνουμε ότι η εργασία των Τε

χνολόγων Ακτινολόγων είναι επικίνδυνη 
αφού μέσα στον χώρο που εργάζονται 
υπάρχουν ιονίζουσες ακτινοβολίες και 
διατρέχουν σοβαρούς βιολογικούς κιν
δύνους.

Στο Νοσοκομείο χθες δεν υπήρχε 
σημαντικό πρόβλημα όπως θα περίμενε 
κανείς, διότι όπως διαπιστώσαμε το αί
τημα είχε γίνει κατανοητό από τους για
τρούς των κλινικών και των εξωτερικών 
ιατρείων, καθώς και από τους ασθενείς.

Το προσωπικό ασφαλείας εξυπηρε
τούσε μόνο υπερεπείγοντα περιστατικά.

Πυγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 27276/11-6-1997, σελίδα 1

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος για  τα  
ελλειπή μέτρα 
ασφάλειας.

1994 2/46=0,043=4,3% 5/46=0,108=10,8% 1/46=0,086=8,6% 8/46=0,173=17,3 %

1995 2/46=0,043=4,3% 1/46=0,086=8,6% 3/46=0,065=6,5%

1996 2/46=0,043=4,3% 2/46=0,043=4,3%

1997 2/46=0,043=4,3% 4/46=0,086=8,6% 1/46=0,086=8,6% 7 /4 6 = 0 ,1 5 2 =  15,2%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 6 /4 6  =  0,13 =  13% 12/46=0/26 =  26% 2/46=0,043=4,3% 20/46=0.437=43,7%

Πίνακας 23: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που αφορούν τα ελλεχπή
μέτρα ασφάλειας του προσωπικού του Γ.Ν.Ν.Κ. κατά τα έτη 
1986-2000.

Συμπερασματικά τα δημοσιεύματα στον τοπικό τύπο, αναφορικά με την 

ασφάλεια και την εργασία των εργαζομένων του Νοσοκομείου Καλαμάτας, 

αναλλώνονται με το να ασχολούνται με θέματα τα οποία είναι πάρα πολύ παλιά 

και τετριμμένα. Με διεκδικήσεις οι οποίες θα έπρεπε να θεωρούνται δεδομένες 

και όχι να αναγκάζουν τους γιατρούς και τους άλλους εργαζόμενους να προχω

ρούν σε απεργιακές κινητοποιήσεις οι οποίες δεν οδηγούν πουθενά.

Το μόνο που καταφέρνουν είναι να ταλαιπωρούν τους ασθενείς, οι οποίοι 

αντί αυτής της ταλαιπωρίας θα έπρεπε να απολαμβάνουν το αγαθό της Υγείας.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΑ

Στο κεφάλαιο αυτό θα ασχοληθούμε με τις οικονομικές ενισχύσεις, που 

έκτακτα χορηγήθηκαν από το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας στο Νοσοκομείο 

Καλαμάτας, για την κάλυψη των αναγκών του, εξασφαλίζοντας την εύρυθμη 

λειτουργία του καλώς και την παράταση του χρόνου ζωής του.

Ποσοστό 52,1% (12/23) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τα οικο

νομικά αφορούν οικονομικές ενισχύσεις για την κάλυψη λειτουργικών αναγκών 

του Νοσοκομείου Καλαμάτας. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φι

λοξενούνται στην εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 26% (6/23), της Ση

μαίας σε ποσοστό 8,6% (2/23) και του Θάρρους σε ποσοστό 17,3% (4/23) (Πί

νακας 24). Πρόκειται για υψηλές οικονομικές ενισχύσεις που δόθηκαν για την 

αντιμετώπιση λειτουργικών αναγκών του Νοσηλευτικού Ιδρύματος. Όπως η πε

ρίπτωση της έκτακτης αυτής οικονομικής ενίσχυσης που ανέρχεται στα 177 εκα- 

τομ. δρχ., σύμφωνα με δημοσίευμα που φιλοξενείται στην «Σημαία» και τίτλο 

«117.650.000 στο Νοσοκομείο Καλαμάτας». Πρόκειται για μια σημαντική βοή

θεια αφού καλύπτει άμεσες και επείγουσες οφειλές του ιδρύματος, προς τρίτους 

όπως φαρμακευτικές εταιρείες, προμηθευτές Υγειονομικού υλικού κ.λ.π. Το σχε

τικό άρθρο έχει ως εξής:

117.650.000 στο Νοσοκομείο Καλαμάτας

Με απόφαση του υφυπουργού Υγείας κ. Νίκου Αναστασόπουλου 
διατίθενται 177.650.000 δραχμές στο Νοσοκομείο Καλαμάτας, για την 
πληρωμή των οφειλών προς τρίτους (φαρμακοβιομηχανίες, προμη
θευτές υγειονομικών υλικών κλπ.).

Η αποστολή των χρημάτων αυτών κρίθηκε αναγκαία, προκειμένου 
το Νοσοκομείο της πόλης μας να λειτουργήσει απρόσκοπτα και μέσα 
στα πλαίσια που θα εξασφαλίζουν τη διαφάνεια και την ορθολογικότη- 
τα των διατιθεμένων προϊόντων.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 25044/30-12-1992, σελίδα 1
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Οι οφειλές αυτές αποτελούν μια σοβαρή πληγή για το Νοσοκομείο Καλα

μάτας που επιβεβαιώνεται με δημοσίευμα της «Σημαίας» που ακολουθεί με τίτλο 

«Πάνω από 1,6 δις το χρέος του Νοσοκομείου».

Πάνω από 1,6 δις το χρέος του Νοσοκομείου

Η τοποθέτηση της υγείας της επά
νω στην οικονομικίστικη ζυγαριά της 
Κυβερνήσεως, δημιουργεί πολλά πε
ρισσότερα προβλήματα από αυτά που 
υπόσχεται ότι θα λύσει και κυρίως το 
μέγιστο πρόβλημα, ανασφάλεια και 
φυσικά οικονομική αναίμαξη στον πλη
θυσμό του Νομού Μεσσηνίας.

Ενώ λοιπόν συνεχίζεται η αποχή 
των γιατρών από τα τακτικά εξωτερικά 
ιατρεία και χειρουργεία με αίτημα τη μη 
περικοπή των εφημεριών, ένα άλλο 
πρόβλημα βγήκε χθες στην επιφάνεια: 
Τα χρέη του νοσοκομείου προς διάφο
ρες προμηθεύτριες εταιρείες που ανέρ
χεται σε 1.650.000.000 δραχμές!

Όπως αναφέρει σε επιστολή που 
έστειλε προς τον Υπουργό Υγείας -  
Πρόνοιας κ. Λ. Παπαδήμα, ο Πρόεδρος 
του Νοσοκομείου κ. Παν. Παπαδόπου- 
λος, το έλλειμμα διαμορφώθηκε από 
1.12.96 μέχρι σήμερα και αυτό οφείλε
ται στην ανυπαρξία καταλλήλων διαρ
θρωτικών μέτρων που θα οδηγούσαν 
στην εξόφληση των προμηθευτών

εντός τριών μηνών, όπως προέβλεπε ο 
νόμος 2469/97 και έτσι το Νοσοκομείο 
συνέχισε να λειτουργεί χωρίς ανταποδο- 
τικότητα. Παράλληλα η κυβέρνηση δεν 
αναπροσάρμοσε τις τιμές των νοσηλίων 
-  εργαστηριακών -  ιατρικών εξετάσεων, 
ενώ η αύξηση του φαρμακευτικού -  υ
γειονομικού υλικού διεύρυνε περισσότε
ρο το έλλειμμα. Η επιστολή παρατηρεί 
ακόμη ότι υπάρχει αύξηση των νοσηλευ- 
ομένων ασθενών στα τμήματα, αύξηση 
προσερχόμενων ασθενών για Εξετάσεις 
στα Εξωτερικά ιατρεία και εργαστηριακές 
εξετάσεις, λειτουργία νέων τμημάτων, 
καθώς και αυξημένη κίνηση στα χει
ρουργεία -  εργαστήρια και στη Μονάδα 
Τεχνητού Νεφρού, ενώ νοσηλεύονται 
άποροι -  αλλοδαποί, με κόστος από 
1.12.96 μέχρι 30.4.90 που ανέρχεται σε 
107.641.000 δραχμές.

Τέλος ο κ. Παπαδόπουλος ζητά να 
μην μεταφερθεί αυτό το ποσόν στο νέο 
Νοσοκομείο που προβλέπεται να λει
τουργήσει από 1.1.2000.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 27879/18-6-1999, σελίδα 1

Το έλλειμμα δημιουργήθηκε όπως υποστηρίζεται από τον πρόεδρο του 

Ιδρύματος στο εν λόγω δημοσίευμα, λόγω της ανυπαρξίας κατάλληλων μέτρων 

που θα οδηγούσαν στην εξόφληση των προμηθευτών εντός τριών μηνών όπως 

προβλέπεται από τον Νόμο και έτσι το Νοσοκομείο συνεχίζει να λειτουργεί χω

ρίς ανταποδοτικότητα.

Επίσης σημαντική οικονομική ενίσχυση είναι και αυτή των 177 εκατ. 

δρχ., αφού περιορίζει τα ελλείμματα του ιδρύματος που προέρχονται από τους
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ασφαλιστικούς Οργανισμούς και δίνει μια «Ανάσα στο Νοσοκομείο» όπως ανα

φέρει το σχετικό άρθρο που ακολουθεί και δημοσιεύεται στην «Ελευθερία».

Ανάσα για το Νοσοκομείο.

Σημαντική βοήθεια για την αντιμετώπιση των σοβαρών λειτουργικών 
προβλημάτων του Νοσοκομείου Καλαμάτας, αποτελεί η έκτακτη οικονομι
κή ενίσχυσή του με 177 εκατομμύρια, που χορηγήθηκαν με απόφαση του 
Υφυπουργού Υγείας Νίκου Αναστασόπουλου.

Την εκτίμηση αυτή έκανε, χθες ο Πρόεδρος του Δ.Σ. του Νοσοκομείου 
Σόλων Καντής και εκφράζοντας τις ευχαριστίες του για τη χρηματοδότηση 
σημείωσε ότι με τα χρήματα αυτά θα καλυφθούν άμεσες και επείγουσες 
οφειλές προς φαρμακευτικές εταιρίες και θα περιοριστούν τα ελλείμματα 
του Ιδρύματος, που περιμένει να εισπράξει 130 εκατομμύρια από ασφαλι
στικούς οργανισμούς.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3365/5-1-1993, σελίδα 1

Οφειλές που συνεχώς αυξάνονται και έχουν φτάσει να ανέρχονται στο 

ποσό του μισού δισ. περίπου. Χαρακτηριστική περίπτωση οφειλών είναι εκείνη 

του ταμείου του ΑΓΑ το οποίο ασφαλιστικό ταμείο σύμφωνα με δημοσίευμα της 

«Ελευθερίας» χρωστάει στο Νοσοκομείο Καλαμάτας για δαπάνες περίθαλψης 

των ασφαλισμένων του κάπου 300 εκατομμύρια δρχ.

Χρέος 300 εκ. του ΟΓΑ στο Νοσοκομείο

Κάπου 300 εκ. δρχ. χρωστάει ο ΟΓΑ στο Νοσοκομείο Καλαμάτας για 
δαπάνες περίθαλψης των ασφαλισμένων του.

Σε επιστολή την οποία έστειλε ο Διοικητής του ΟΓΑ Απ. Γιαννόπου- 
λος προς το Νοσοκομείο Καλαμάτας, κάνει γνωστό ότι τον Αύγουστο 
κατατέθηκε το ποσό των 147.640.000 δρχ. και δίνει την υπόσχεση πως 
καταβάλλεται η προσπάθεια να καταβληθεί το συντομότερο δυνατό και 
το υπόλοιπο των 296.037.650 δρχ.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 6051/2-9-1999, σελίδα 1

Λόγω λοιπόν της κατάστασης που έχει δημιουργηθεί και συνεχώς επιβα

ρύνεται με το πέρασμα του χρόνου, χρηματικές ενισχύσεις όπως αυτή της τάξεως
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των 300.000.000 που χορηγήθηκε από το Υπουργείο, σύμφωνα με δημοσίευμα 

του «Θάρρους» με τίτλο «Κονδύλιο 300 εκατ. για το Νοσοκομείο» ήταν σωτη

ρία για την μερική έστω κάλυψη των λειτουργικών αναγκών του Ιδρύματος και 

της απρόσκοπτης μελλοντικής λειτουργίας του.

Κονδύλιο 300 εκατ. για το Νοσοκομείο Καλαμάτας

Από το γραφείο του υφυπουργού Ν. Αναστασόπουλου, ανακοινώ
θηκαν τα παρακάτω:

Ο Υφυπουργός Υγείας Νίκος Αναστασόπουλος, υπέγραψε από
φαση με την οποία χορηγούνται 300 εκατομμύρια δρχ. στο Νοσοκο
μείο Καλαμάτας για κάλυψη λειτουργικών αναγκών του.

Πηχη: Θάρρος, αρ. φύλ. 28298/13-8-1993, σελίδα 1

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος οικονο
μικών ενισχύσε
ων για την κά
λυψη λειτουργι
κών αναγκών 
του Νόσοι. Κα
λαμάτας

1992 2/23=0,086=8,6% 1/23=0,043=4,3% 1/23=0,043=4,3% 4/23=0,173=17,3%

1993 2/23=0,086=8,6% 2/23=0,086=8,6% 4/23=0,173=17,3%

1999 2/23=0,086=8,6% 1/23=0,043=4,3% 1/23=0,043=4,3% 4/23=0,173=17,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 6/23=0,260=26% 2/23=0,086=8,6% 4/23=0,173=17,3% 12/23=0.521=52,1%

Πίνακας 24: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με τις έκτακτες 
οικονομικές ενισχύσεις για την κάλυψη των λειτουργικών αναγκών 
του Νοσοκομείου Καλαμάτας κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 17,3% (4/23) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με οικονομι

κά αφορούν οικονομικές ενισχύσεις για την βελτίωση των χώρων και την προ

μήθεια εξοπλισμού. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται 

στην εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 13% (3/23) και στο Θάρρος σε πο

σοστό 4,3% (1/23) ενώ στην Εφημερίδα της Σημαίας δεν συναντούμε παρόμοια
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δημοσιεύματα (πίνακας 25). Πρόκειται για οικονομικές ενισχύσεις που αποβλέ

πουν στην βελτίωση των χώρων των εξωτερικών ιατρείων, την αγορά ασθενο

φόρων στην προμήθεια τεχνικού εξοπλισμού για τα εργαστήρια καθώς και αξο

νικού τομογράφου κ.λ.π. Μια τέτοια περίπτωση έκτακτης επιχορήγησης αποτε

λεί και αυτή των 575 εκατ. δρχ. σύμφωνα με δημοσίευμα της «Ελευθερίας».

Πως και που θα διαθέτουν τα 575 εκ. για την υγεία

Ομόφωνα αποφάσισε να προτείνει η Επιτροπή Κοινωνικών Υπο
θέσεων της Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης Μεσσηνίας, τη διάθεση πο
σού 575 εκ. δρχ. κατά προτεραιότητα για τις ανάγκες του Νοσοκομεί
ου Καλαμάτας και των Κέντρων Υγείας Μεσσήνης, Μελιγαλά και Πύ
λου.

Οι ανάγκες του Νοσοκομείου προσδιορίστηκαν κατά προτεραιότη
τα για βελτίωση των εξωτερικών ιατρείων, αγορά δύο ασθενοφόρων, 
τεχνικό εξοπλισμό εργαστηρίων, αγορά δύο θέσεων τεχνητού νεφρού 
και ενός αξονικού τομογράφου.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 4247/13-12-1995, σελίδα 3.

Επίσης έκτακτες χρηματικές ενισχύσεις επιχορηγούνται από το Υπουρ

γείο Υγείας και Πρόνοιας, κατά καιρούς, για την αγορά ιδιαίτερου τεχνολογικού 

εξοπλισμού που συγκεκριμενοποιείται στην αγορά μηχανημάτων αιμοκάθαρσης 

για την Μονάδα του Τεχνητού Νεφρού. Μία τέτοια περίπτωση δημοσιεύεται 

στην «Ελευθερία». Σύμφωνα με το άρθρο που ακολουθεί, το Υπουργείο Υγείας 

χορηγεί στο Νοσοκομείο Καλαμάτας το ποσό των 7.800.000 δρχ. για την αγορά 

δύο μηχανημάτων για την Μονάδα του Νεφρού.

Χρήματα στο Νοσοκομείο

Με απόφαση του Υφυπουργού Υγείας Νίκου Αναστασόπουλου χο
ρηγείται στο Νοσοκομείο Καλαμάτας ποσό 7.800.000 δραχμών.

Τα χρήματα αυτά, όπως ανακοινώθηκε από το Πολιτικό Γραφείο του 
Μεσσήνιου Υφυπουργού, θα διατεθούν για την αγορά δύο μηχανημάτων 
της Μονάδας Τεχνητού Νεφρού.

Πηντί: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3358/23-12-1992, σελίδα 1
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Αφού και ένας ασθενής επιπλέον να μπορέσει να εξυπηρετήσει το Νοση

λευτικό Ίδρυμα είναι ένα μεγάλο επίτευγμα. Σε αυτό το σημείο αξίζει να ανα

φερθεί και η έγκριση μιας επιχορήγησης του ποσού των 18 εκατομμυρίων δρχ. 

για την προμήθεια ενός μηχανήματος LASER CO2. Το σχετικό γεγονός φιλοξε

νείται στα φύλλα του «Θάρρους» με τίτλο «18 εκ. στο Νοσοκομείο Καλαμάτας 

για την αγορά μηχανήματος».

18 εκ. στο Νοσοκομείο Καλαμάτα για την αγορά Μηχανήματος.
Από το Πολιτικό Γραφείο του Υφυπουργού Υγείας Νίκου Αναστα- 

σόπουλου, ανακοινούται ότι ο Υφυπουργός υπέγραψε απόφαση με 
την οποία χορηγείται στο Νοσοκομείο Καλαμάτας το ποσόν των 
18.000.000 δρχ. για την προμήθεια ενός μηχανήματος LASER C02.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 28156/23-2-1993, σελίδα 1.

Τέλος στην κατηγορία αυτών των οικονομικών ενισχύσεων ανήκουν και 

αυτές που αποβλέπουν στην συντήρηση των κτιριακών εγκαταστάσεων του 

ιδρύματος. Μια τέτοια περίπτωση ενίσχυσης είναι αυτή που δημοσιεύεται στην 

«Ελευθερία» με τίτλος «185 εκ. για συντήρηση του Νοσοκομείου» σύμφωνα με 

την οποία το Υπουργείο Υγείας χορηγεί πίστωση 185.000.000 δρχ. για εργασίες 

συντήρησης των δύο νοσηλευτικών πτερύγων και του κτιρίου της Σχολής όπου 

στεγάζει τις διοικητικές υπηρεσίες το Νοσοκομείο. Εργασίες συντήρησης στις 

συγκεκριμένες εγκαταστάσεις άκρως απαραίτητες σύμφωνα με το εν λόγω δη

μοσίευμα.

185 εκ για συντήρηση του Νοσοκομείου
Πίστωση 185.000.000 δραχμών για εργασίες συντήρησης διαθέτει στο 

Νοσοκομείο Καλαμάτας το υπουργείο Υγείας, με σχετική του απόφαση.
Από την πίστωση αυτή, τα 52.000.000 προορίζονται για τις δύο νοση

λευτικές πτέρυγες του Ιδρύματος και τα 21.500.000 για το κτήριο της Σχο
λής -  που στεγάζει και τις διοικητικές υπηρεσίες του Νοσοκομείου.

Τα υπόλοιπα 107.000.000 δραχμές, αφορούν σε εργασίες συντήρησης 
στο Κέντρο Υγείας Μεσσήνης (53.000.000) και τα περιφερειακά ιατρεία της 
περιοχής ευθύνης του (54.000.000).

Στην απόφασή του αυτή το υπουργείο δέχεται, πως οι εργασίες συντή
ρησης στις συγκεκριμένες εγκαταστάσεις του Νοσοκομείου είναι «άκρως 
απαραίτητες».

Πηγή; Ελευθερία, αρ. φύλ. 6065/18-9-1999, σελίδα 3.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος οικονο
μικών ενισχύσε
ων για την βελ
τίωση τω ν χώ
ρων και την 
προμήθεια εξο
πλισμού.

1992 1/23=0,043=4,3% 1/23=0,043=4,3%

1993 1/23=0,043=4,3% 1/23=0,043=4,3%

1995 1/23=0,043=4,3% 1/23=0,043=4,3%

1999 1/23=0,043=4,3% 1/23=0,043=4,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 3/23=0,130=13% 1/23=0,043=4,3% 4/23=0,173=17,3%

Πίνακας 25: Συγκεντρωτικός πίνακας οικονομικών ενισχύσεων για την βελτίωση 
των χώρων και την προμήθεια εξοπλισμού κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 21,7% (5/23) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τα οικο

νομικά αφορούν χρηματικές ενισχύσεις για την κάλυψη των αποδοχών του προ

σωπικού του Ιδρύματος. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξε

νούνται στην Ελευθερία σε ποσοστό 13% (3/23) και στο Θάρρος σε ποσοστό 

8,6% (2/23) ενώ στην εφημερίδα της Σημαία δεν συναντάμε παρόμοια δημοσι

εύματα. (Πίνακας 26). Πρόκειται για έκτακτες οικονομικές ενισχύσεις για την 

αντιμετώπιση του προβλήματος της εξόφλησης των μισθών και των εφημεριών 

των γιατρών του Εθνικού Συστήματος Υγείας (ΕΣΥ). Δεν είναι λίγες οι φορές 

που η πληρωμή των εφημεριών και των μισθών των γιατρών γίνεται με σημαντι

κή καθυστέρηση. Κατάσταση καθόλου ευχάριστη για έναν πολύ ευαίσθητο το

μέα όπως είναι αυτός της υγείας. Η άριστη συνεργασία της Διοίκησης του Νο

σοκομείου και του Υπουργείου Υγείας έχει περιορίσει το πρόβλημα αυτό με την 

έγκριση κατά καιρούς έκτακτων επιχορηγήσεων και την διάθεση πιστώσεων. 

Ανάλογη είναι η περίπτωση, της διάθεσης πίστωσης των 720 εκατομ. δρχ. για τις 

εφημερίες των γιατρών του Νοσοκομείου, που φιλοξενείται σε άρθρο στα φύλλα 

του «Θάρρους».
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720 εκατομμύρια για εφημερίες των γιατρών του Νοσοκομείου

Με απόφαση του Υπουργού Υγείας 
-  Πρόνοιας Λάμπρου Παπαδήμα και 
του Υφυπουργού Οικονομικών Νίκου 
Χριστοδουλάκη, θα διατεθούν 720 εκα
τομμύρια δραχμές για την εφημεριακή 
απασχόληση των γιατρών του Νοσο
κομείου Καλαμάτας και των Κέντρων 
Υγείας, για το έτος 2000.

Το Νοσοκομείο Καλαμάτας ανήκει 
στη Π  ζώνη και η πίστωση που διατί
θεται είναι η μεγαλύτερη από όλα τα 
Νοσοκομεία αυτής της ζώνης, ενώ η 
αυξημένη κατά 160 εκατ. δραχμές σε 
σχέση με το 1999, που οι πιστώσεις 
ανήλθαν σε 560 εκατ. δραχμές.

Η αύξηση που δόθηκε για το 2000 
είναι της τάξης του 28,5% και θα κατα- 
νεμηθεί με απόφαση του Διοικητικού

Συμβουλίου του Νοσοκομείου, αφού λη- 
φθούν υπόψη οι εισηγήσεις των Διευθυ
ντών, της Επιστημονικής Επιτροπής και 
του αναπληρωτή Διευθυντή της ιατρικής 
υπηρεσίας και θα εξυπηρετούν αποκλει
στικά τις ανάγκες του Ιδρύματος.

Ο Πρόεδρος του Διοικητικού Συμβου
λίου του Νοσοκομείου Καλαμάτας Πανα
γιώτης Παπαδόπουλος σε σχετική δή
λωσή του σημείωσε: «Η άριστη συνερ
γασία της Διοίκησης του Νοσοκομείου με 
το Υπουργείο Υγείας -  Πρόνοιας και το 
Υπουργείο Οικονομικών, είχε ως αποτέ
λεσμα τη διάθεση πίστωσης 720 εκατ. 
δραχμών, από την οποία θα προέλθει 
αναβάθμιση των ιατρικών υπηρεσιών 
του Νοσοκομείου και των Κ.Υ. για το 
έτος 2000».

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 30170/30-12-1999, σελίδα 1.

Με τέτοιου είδους κινήσεις επιτυγχάνεται η αναβάθμιση των Ιατρικών 

Υπηρεσιών του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος οικονο
μικών ενισχύσε
ων για την εξό
φληση των απο
δοχών του προ
σωπικού του 
Νοσοκομείου 
Καλαμάτας.

1993 1/23=0,043=4,3% 1/23=0,043=4,3%

1995 2/23=0,086=8,6% 2/23=0,086=8,6%

1999 1/23=0,043=4,3% 1/23=0,043=4,3% 2/23=0,086=8,6%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 3/23=0,130=13% 2/23=0,086=8,6% 5/23=0,217=21,7%

Πίνακας 26: Συγκεντρωτικός πίνακας οικονομικών ενισχύσεων για την εξόφληση
των αποδοχών του προσωπικού του Νοσοκομείου Καλαμάτας κατά 
τα έτη 1986 -  2000.
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Ποσοστό τέλος 8,6% (2/23) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τα 

οικονομικά αφορούν οικονομικές ενισχύσεις εν όψει της μεταφοράς του Νοσο

κομείου στο νέο κτίριο. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξε

νούνται στην Ελευθερία σε ποσοστό 4,3% (1/23) και στο Θάρρος σε ποσοστό 

4,3% (1/23) ενώ στη Σημαία δεν συναντάμε παρόμοια δημοσιεύματα (Πίνακας 

27). Πρόκειται για οικονομικές ενισχύσεις που αποβλέπουν στην κάλυψη των 

εξόδων της μεταφοράς του Νοσοκομείου στο νέο συγκρότημα. Αφού εν όψει της 

μεταφοράς οι λειτουργικές δαπάνες είναι αυξημένες. Μία τέτοια περίπτωση 

χρηματικής ενίσχυσης αποτελεί, και η έγκριση της επιχορήγησης του ποσού των 

70 εκατομμυρίων δρχ. από το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας στο Νοσηλευτικό 

Ίδρυμα της Καλαμάτας. Ποσό σύμφωνα με το σχετικό άρθρο που φιλοξενείται 

στην «Ελευθερία», το οποίο θα δαπανηθεί για τα έξοδα μεταφοράς του Ιδρύμα

τος στο νέο κτίριο. Το άρθρο έχει ως ακολούθως:

70 εκ. στο Νοσοκομείο

Με το ποσό των 70 εκατομμυρίων επιχορηγήθηκε το Νοσοκομείο 
Καλαμάτας από το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας.

Αυτό γνωστοποιείται με επιστολή του υπουργού Υγείας Λάμπρου 
Παπαδήμα προς τον πρόεδρο του Νοσοκομείου Παναγιώτη Παπαδό- 
πουλο, όπου σημειώνεται επίσης ότι οι λόγοι της έγκρισης της επιχο
ρήγησης άπτονται των αυξημένων λειτουργικών δαπανών λόγω της 
μετεγκατάστασης.

Πτνγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 6208/11-3-2000, σελίδα 3

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος οικονο
μικών ενισχύσε
ων για ειδικά 
έξοδα του Νοσο
κομείου.

2000 1/23=0,043=4,3% 1/23=0,043=4,3% 2/23=0,086=8,6%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/23=0,043=4,3% 1/23=0,043=4,3% 2/23=0,086=8,6%

Πίνακας 27: Συγκεντρωτικός πίνακας οικονομικών ενισχύσεων για την κάλυψη 
ειδικών εξόδων (μεταφοράς) κατά τα έτη 1986 -  2000.
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Συμπερασματικά οι έκτακτες οικονομικές ενισχύσεις που δημοσιεύονται 

στον τοπικό τύπο, για την κάλυψη των λειτουργικών αναγκών και άλλων οικο

νομικών οφειλών αποδείχθησαν σωτήριες για το Νοσηλευτικό Ίδρυμα Καλαμά

τας ως μικρές, βοηθητικές ανάσες, παρέτειναν τη ζωή του και εξασφάλισαν στο 

μέτρο του δυνατού την εύρυθμη λειτουργία του.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΑΤΥΧΑ ΠΕΡΙΣΤΑΤΙΚΑ

Στην ενότητα αυτή θα ασχοληθούμε με ατυχή περιστατικά που συνέβη- 

σαν, σε κάποιες στιγμές στην πορεία της λειτουργίας του Νοσοκομείου. Περι

στατικά που γεννούν εύλογα ερωτηματικά για την κατάσταση που επικρατεί 

στους χώρους του Ιδρύματος.

Όσον αφορά τα δημοσιεύματα που σχετίζονται με τα ατυχή γεγονότα που
£

έχουν σημειωθεί στο ίδρυμα της Καλαμάτας φιλοξενούνται στα φύλλα της 

Ελευθερίας σε ποσοστό 40% (2/5), στην Σημαία σε ποσοστό 40% (2/5) και στο 

Θάρρος σε ποσοστό 20% (1/5). (Πίνακας 28). Ειδικότερα αναφερόμαστε στην 

περίπτωση της σύγκρουσης ενός ασθενοφόρου με φορτηγό αυτοκίνητο. Στο 

δρόμο για το Νοσοκομείο το ασθενοφόρο συγκρούστηκε με φορτηγό και η ηλι

κιωμένη (72χρονη) γυναίκα που μεταφερόταν από την Χρυσοκελλαριά με ανα

πνευστικά προβλήματα τραυματίστηκε σοβαρά, πιθανότατα από την φιάλη οξυ

γόνου, και λίγο αργότερα πηγαίνοντας στο Νοσοκομείο άφησε την τελευταία της 

πνοή. Όλα αυτά σύμφωνα με δημοσίευμα της «Σημαίας», με τον γεμάτο αντιφα- 

τικότητα τίτλο, «Θανατηφόρο απεδείχθη το ασθενοφόρο για 72χρονη». Το εν 

λόγω δημοσίευμα παρατηρείται με περισσότερες λεπτομέρειες.

Θανατηφόρο απεδείχθη το ασθενοφόρο για 72χρονη.

Σύγκρουση με φορτηγό στο Χαρακοποιό

Θανατηφόρο απεδείχθη το ασθενο
φόρο, για την 72χρονη Αντωνία Μαρ. 
Τσιμικλή, από την Χρυσοκελλαριά Πυ- 
λίας, η οποία μεταφερόταν λόγω ανα
πνευστικού προβλήματος στο Νοσο
κομείο Καλαμάτας.

Συγκεκριμένα, στις 1.50 μ. μ. χθες, 
στο 2° χιλιόμετρο της επαρχιακής οδού 
Χρυσοκελλαριάς -  Χαροκοπιού, ασθε
νοφόρο του Νοσοκομείου Καλαμάτας 
με οδηγό τον Δημήτριο Γ. Τζεφερεμι- 
ναίο, κάτοικο Μικρομάνης, συγκρού
στηκε με φορτηγό αυτοκίνητο που

οδηγούσε ο Ανδρέας Γ. Κατσαφάρας, 
ετών 24, κάτοικος Χαρακοποιού. Πρέπει 
να σημειωθεί ότι στο σημείο της σύ
γκρουσης, ο δρόμος είναι στενός και η 
ορατότητα λόγω των στροφών και της 
βλάστησης είναι περιορισμένη. Το ασθε
νοφόρο που κατευθυνόταν στην Καλα
μάτα, χτύπησε πλάγια μπροστά στο αρι
στερό μέρος (πλευρά οδηγού) και το 
φορτηγό στο ύψος του οπισθίου αριστε
ρού τροχού.

Σύμφωνα με πληροφορίες μας, η 
φιάλη με το οξυγόνο έφυγε από τη θέση
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της και χτύπησε την άτυχη γερόντισσα 
στο κεφάλι. Μετά από αυτό, η Τσιμικλή 
που είχε τραυματισθεί, μεταφέρθηκε με 
άλλο όχημα που οδηγούσε ο γιος της, 
ο οποίος ειδοποιήθηκε αμέσως για το 
ατύχημα.

Ο οδηγός του ασθενοφόρου μετα
φέρθηκε με ταξί στο Νοσοκομείο, όπου 
παρέμεινε για νοσηλεία.

Η 72χρονη υπέκυψε στο μοιραίο στις 
6 το απόγευμα στο Νοσοκομείο, πιθανό
τατα ένεκα του τραυματισμού της.

Προανάκριση για τα αίτια του δυστυ
χήματος, γίνεται από το Αστυνομικό 
Τμήμα Κορώνης.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 27932/19-8-1999, σελίδα 1

Παράδοξο είναι το γεγονός πως, με νοσοκομειακό αυτοκίνητο έχει δή

μιου ργηθεί και άλλο τραγικό περιστατικό. Ο λόγος για την περίπτωση ενός 

ασθενοφόρου που παρέσυρε και σκότωσε έναν 20χρονη σμηνίτη που υπηρετού

σε στην 120 ΠΕΑ. Το γεγονός αυτό δημοσιεύεται στα φύλλα του «Θάρρους». Το 

εν λόγω δημοσίευμα ακολουθεί για περισσότερες πληροφορίες.

Νοσοκομειακό σκότωσε σμηνίτη

Σκοτώθηκε τη νύχτα του Σαββάτου στο 9° χιλιόμετρο Καλαμάτας 
-  Μεσσήνης ο Κωνσταντίνος Κατσογιάννης, 20 χρόνων, σμηνίτης 
που υπηρετούσε στην 120 ΠΕΑ από την Άνθεια, όταν παρασύρθη
κε από νοσοκομειακό αυτοκίνητο.

Το νοσοκομειακό οδηγούσε ο Θεόδωρος Τριανταφυλλόπουλος, 
55 χρόνων, Πρόεδρος της Κοινότητας Αριστομένη.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 26921/20-1-1987, σελίδα 1.

Περιστατικά και τα δύο τραγικά, αφού έχουν να κάνουν με αφαίρεση αν

θρωπίνων ζωών.

Ένα άλλο ατυχές περιστατικό, ευτυχώς χωρίς την πρόκληση μεγάλου κα

κού είναι η εκδήλωση πυρκαγιάς σε χώρο του Νοσοκομείου. Πρόκειται για την 

πυρκαγιά που ξέσπασε στην Α' Χειρουργική Κλινική που στεγάζεται στον δεύ

τερο όροφο, σε αποθήκη Ιματισμού. Η άμεση επέμβαση της πυροσβεστικής 

Υπηρεσίας πρόλαβε το κακό και έσβησε μισή ώρα αργότερα την φωτιά, περιορί

ζοντας τις ζημιές. Τα είδη που κάηκαν περιορίζονται σε σεντόνια, φαρμακευτικό 

μπαμπάκι αξίας 50.000 δρχ.
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Το εν λόγω περιστατικό φιλοξενείται στις στήλες του «Θάρρους» με τίτλο 

«Πυρκαγιά στο Νοσοκομείο» και έχει ως εξής:

Πυρκαγιά στο Νοσοκομείο

Αναστάτωση χθες το απόγευμα 
στην Α ' Χειρουργική Κλινική, στο δεύ
τερο όροφο του Νοσοκομείου Καλαμά
τας, από πυρκαγιά που εκδηλώθηκε 
στις 7.15 σε αποθήκη ιματισμού.

Το κακό, όμως το πρόλαβε στη ρίζα 
του η Πυροσβεστική Υπηρεσία η οποία 
επενέβη με δύο οχήματα και επτά άν- 
δρες και έσβησε μισή ώρα αργότερα τη

φωτιά -  η αιτία της οποίας είναι άγνωστη 
ακόμα -  προτού αυτή επεκταθεί με συ
νέπειες απρόβλεπτες.

Οι ζημιές φτάνουν τις 50.000 δρχ. -  
σύμφωνα με την εκτίμηση της Πυροσβε
στικής -  και τα είδη που κάηκαν περιορί
ζονται σε μερικά σεντόνια και κάποιες 
συσκευασίες με φαρμακευτικό μπαμπά
κι.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 29389/4-4-1997, σελίδα 7.

Όμως παρόμοιο περιστατικό, εκδήλωσης πυρκαγιάς, σημειώθηκε έναν 

μήνα αργότερα, αυτή τη φορά σε αποθήκη ακαθάρτων της Β ' χειρουργικής κλι

νικής. Και αυτή την φορά η επέμβαση της πυροσβεστικής απεδείχθη σωτήρια, 

και οι ζημιές περιορίστηκαν στην καταστροφή σεντονιών, γαζών, είδη χειρουρ

γείου, αξίας 50.000 δρχ. Το άρθρο που δημοσιεύεται στην «Σημαία» με τίτλο 

«φωτιά σε αποθήκη του Νοσοκομείου» ακολουθεί για περισσότερες λεπτομέ

ρειες.

Φωτιά σε αποθήκη του Νοσοκομείου.

Αναστατώθηκε το Νοσοκομείο Καλαμάτας χθες, όταν γύρω στις 
7.15 το απόγευμα ξέσπασε πυρκαγιά σε αποθήκη ακαθάρτων, που 
χρησιμοποιούσε η Β' Χειρουργική Κλινική. Χρειάσθηκε η επέμβαση 
επτά ανδρών και δύο αυτοκινήτων της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας 
Καλαμάτας για να σβήσει η φωτιά μισή ώρα αργότερα, αφού έκαψε 
σεντόνια, γάζες, κλπ, είδη χειρουργείου, αξίας 50.000 δρχ. περίπου.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 27221/4-5-1997, σελίδα 1.

Τα δύο αυτά περιστατικά εκδηλώσεως πυρκαγιάς, σημειώθηκαν μεταξύ

τους με διαφορά χρόνου ενός μηνός, υποκινώντας υποψίες και ερωτηματικά, κα
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τά πόσο οφείλονται σε άτυχες στιγμές ή κρύβεται κάτι άλλο πίσω από τα «ατυ

χή» αυτά περιστατικά. Όπως για παράδειγμα η έλλειψη μέτρων ασφαλείας.

Μια ακόμα ατυχής στιγμή για το Νοσοκομείο Καλαμάτας αποτελεί η 

προσπάθεια διάρρηξης του φαρμακείου του Ιδρύματος, από δύο νεαρά άτομα, 

ένα από τα οποία, όπως αποδείχθηκε, ήταν εξαρτημένο άτομο και έψαχνε να 

εξασφαλίσει ναρκωτικά χάπια. Οι απόπειρες, τελικώς απέβησαν άκαρπες και τα 

δύο άτομα συνελήφθησαν από την αστυνομία, δίνοντας τέλος στο ατυχές αυτό 

γεγονός. Σχετικό δημοσίευμα φιλοξενείται στην «Ελευθερία». Το εν λόγω δημο

σίευμα ακολουθεί με τίτλο «χτύπησαν το φαρμακείο του Νοσοκομείου».

«Χτύπησαν» το φαρμακείο του Νοσοκομείου.

Άτομα εξαρτημένα από τα ναρκω
τικά επιχείρησαν να διαρρήξουν την 
Κυριακή το φαρμακείο του Νοσοκομεί
ου Καλαμάτας, πραγματοποιώντας 
διαδοχικά τρεις απόπειρες, προκειμέ- 
νου να εξασφαλίσουν ναρκωτικά χά
πια.

Οι απόπειρες απέβησαν άκαρπες, 
ενώ συνελήφθησαν δύο άτομα. Ο 
21χρονος εξαρτημένος -  και γνωστός 
από κλοπές, κατά την Αστυνομία, για την 
εξασφάλιση των ναρκωτικών -  Γεώργιος 
Παν. Μούστος και ένας ανήλικος, ο ο
ποίος δεν έχει σχέση με ναρκωτικά, αλλά 
έκανε παρέα στο Μούστο.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 6163/18-1-2000, σελίδα 1

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος με ατυ
χή περιστατικά  
στο Νοσοκομείο 
Καλαμάτας

1987 1/5 =  0,2 =  20% 1/5 =  0,2 =  20%

1997 1/5 =  0,2 =  20% 1/5 =  0,2 =  20% 2/5 =  0,4 =  40%

1999 1/5 =  0,2 =  20% 1 /5 = 0 ,2  =  20%

2000 1/5 =  0,2 =  20% 1/5 =  0,2 =  20%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1 /5 = 0 ,2  =  20% 2/5 =  0 ,4  =  40% 2/5 =  0 ,4  =  40%
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Πίνακας 28: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που σχετίζονται με ατυχή 
περιστατικά του Ιδρύματος της Καλαμάτας κατά τα έτη 1986 -  2000.
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Συμπερασματικά τα ατυχή περιστατικά που δημοσιεύονται στον τοπικό 

τύπο, μικρά σε αριθμό βέβαια, είναι ικανά να δημιουργήσουν αρνητικό κλίμα 

και κακές εντυπώσεις για το Νοσοκομείο. Να αμαυρώσουν την εικόνα του Ιδρύ

ματος και να προκαλέσουν πολλά ερωτηματικά στα οποία κάποιος πρέπει να 

κληθεί και να δώσει ικανοποιητικές και πειστικές απαντήσεις για το τι πραγματι

κά συμβαίνει στο Νοσοκομείο Καλαμάτας.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΑ

Στην ενότητα αυτή θα ασχοληθούμε με θέματα που αφορούν την Διοίκη

ση του Νοσοκομείου. Η Διοίκηση είναι ο κινητήριος μοχλός για την εύρυθμη 

λειτουργία του Νοσοκομείου. Γι’ αυτό θα πρέπει να την συνθέτουν άνθρωποι 

που είναι διορατικοί, πρακτικοί και διαλλακτικοί. Η Διοίκηση θα πρέπει να είναι 

σε εγρήγορση και να μπορεί να επιλέγει την καλύτερη λύση για ένα πρόβλημα 

με στόχο την προστασία της υγείας των ασθενών.

Ποσοστό 52,7% (19/36) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με Διοικη

τικά θέματα αφορούν αυτά που ασχολούνται με την σύνθεση και οργάνωση της 

Διοίκησης του Γ.Ν.Ν. Καλαμάτας. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα 

φιλοξενούνται στην εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 13,8% (5/36), στην 

Σημαία σε ποσοστό 13,8% (5/36) και στο Θάρρος σε ποσοστό 25% (9/36) (Πί

νακας 29). Πρόκειται για δημοσιεύματα που αναφέρονται στις Διοικήσεις που 

πέρασαν από το Νοσοκομείο Καλαμάτας. Στο χρονικό διάστημα από το 1986 

έως και το 2000 η Διοίκηση του Ιδρύματος έχει αλλάξει τουλάχιστον εφτά φο

ρές. Ονόματα Προέδρων όπως κ.κ. Φωτόπουλος, Κεχαγιάς, Μάντης, Αλάμαρας, 

Παπαδόπουλος, κ.λ.π. είναι γνωστά σε όλους. Πρόκειται για πρώην δασκάλους 

και Προϊσταμένους Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης, για συνταξιούχους του ΟΣΕ, 

γιατρούς κ.λ.π. Αυτό οδηγεί στο συμπέρασμα πως οι άνθρωποι αυτοί που επιλέ- 

χθηκαν για μια τόσο υπεύθυνη θέση, του Προέδρου του Νοσοκομείου Καλαμά

τας, δεν έχουν τα απαραίτητα προσόντα. Γι’ αυτό ίσως και τα δημοσιεύματα 

όπως αυτό που ακολουθεί, σύμφωνα με το οποίο ζητείται Πρόεδρος. Το σχετικό 

δημοσίευμα φιλοξενήθηκε στις στήλες της «Ελευθερίας».

Ζητούνται πρόεδρο!
Αναζητείται Πρόεδρος για το Νοσοκομείο.
Μία από τις θέσεις για τις οποίες τα συντροφικά μαχαιρώματα δίνουν και 

παίρνουν.
Τελικά και τώρα, κανένας δεν έχει την πρόθεση να αφήσει τα Νοσοκομεία 

στην ησυχία τους.
Αφού παραμένουν και αυτά στο πολιτικό παιχνίδι, τι είναι εκείνο που θα αλλά

ξει τελικά ως νοοτροπία και αντίληψη στα μεγάλα θέματα;

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3630/21-11-1993, σελίδα 2.
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Θα πρέπει να τοποθετούνται στις θέσεις αυτές άτομα με γνώση του αντικειμέ

νου, με γνώση μάνατζμεντ και διορατικότητας. Άτομα εργατικά και ικανά να 

ανταπεξέλθουν στις τεράστιες ευθύνες που έχει μια τέτοια θέση καθώς και άτομα 

ευρείας πολιτικής και κοινωνικής αποδοχής.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος σχετικά  
με την οργάνω
ση — σύνθεση 
της Διοίκησης 
του Γ.Ν.Ν.Κ.

1989 3/36=0,083=8,3% 3/36=0,083=8,3%

1990 1/36=0,027=27% 1/36=0,027=27%

1991 1/36=0,027=27% 3/36=0,083=8,3%

1992 1/36=0,027=27% 2/36=0,055=5,5% 5/36=0,138=13,8%

1993 2/36=0,055=5,5% 2/36=0,055=5,5% 1/36=0,027=27% 3/36=0,083=8,3%

1995 1/36=0,027=27% 2/36=0,055=5,5% 1/36=0,027=27%

1998 1/36=0,027=27% 2/36=0,055=5,5% 3/36=0,083=8,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 5/36=0,138=13,8% 5/36=0,138=13,8% 9/36=0,25=25% 19/36=0,527=52,7%

Πίνακας 29: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με την οργάνωση και 
σύνθεση της Διοίκησης του Γ.Ν.Ν.Κ. κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 19,4% (7/36) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με την Διοί

κηση αφορούν τις ενέργειες -  κινήσεις της Διοίκησης του Γ.Ν.Ν. Καλαμάτας για 

την βελτίωση της κατάστασης σε όλους τους τομείς του Ιδρύματος. Αναλυτικό

τερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην Ελευθερία σε ποσοστό 

13,8% (5/36), στην Σημαία σε ποσοστό 5,5% (2/36), ενώ στο Θάρρος δεν συνα

ντάμε τέτοιου είδους δημοσιεύματα (Πίνακας 30). Πρόκειται για δημοσιεύματα 

που αναφέρονται σε ενέργειες κινήσεις της Διοίκησης του Ιδρύματος Καλαμάτας 

που στοχεύουν στην επίτευξη της εύρυθμης λειτουργίας του Ιδρύματος και στην 

καλύτερη εξυπηρέτηση των ασθενών τους. Δηλαδή η Διοίκηση αποτελεί τον κι
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νητήριο μοχλό ολόκληρου του Ιδρύματος και είναι εκείνη που κατευθύνει τα 

πράγματα προς την μία ή την άλλη κατεύθυνση.

Με τέτοια ενέργεια είναι, αυτή που επιτεύχθηκε ύστερα από υποκίνηση 

και πίεση του Δ.Σ. του Νοσοκομείου Καλαμάτας, και αφορά την απομάκρυνση 

του Νεκροτομείου από το Νοσοκομείο στο χώρο του Νεκροταφείου ή σε κάποιο 

άλλο σημείο. Στο σχετικό άρθρο που ακολουθεί και δημοσιεύεται στο «Θάρ

ρος», περιέχονται περισσότερες λεπτομέρειες σχετικά με τις άθλιες συνθήκες 

που επικρατούν στον χώρο του νεκροτομείου, στις ελλείψεις σχετικά με τον εξο

πλισμό για την διενέργεια νεκροτομιών ώστε δημιουργούνται σοβαροί κίνδυνοι 

για την υγεία των άλλων ασθενών. Αφού γειτνιάζει με άλλους λειτουργικούς χώ

ρους του Νοσοκομείου.

Μακάβριο αίτημα

Μακάβριο το αίτημα του Νοσοκο
μείου προς το Δήμο Καλαμάτας, αλλά 
όπως θα διαπιστώσετε, έχει πολύ σο
βαρές πλευρές.

Μετά από εισήγηση του αντιπροέ
δρου του Νοσοκομα'ου και δημοτικού 
συμβούλου Γιώργου Κουτσούλη, απο- 
φασίστηκε ομόφωνα να ζητηθεί από το 
Δήμο η κατασκευή νεκροθαλάμου στο 
νεκροταφείο ή σε άλλο σημείο.

Ο εισηγητής επικαλέσθηκε την 
ύπαρξη Προεδρικού Διατάγματος το 
οποίο προβλέπει τέτοια αρμοδιότητα -  
ευθύνη του Δήμου.

Στο ίδιο Προεδρικό Διάταγμα προ- 
βλέπεται ότι θα πρέπα στους χώρους 
αυτούς να υπάρχουν κλιματιστικές 
εγκαταστάσεις, για νεκροταφεία που 
«εξυπηρετούν» πληθυσμό πάνω από 
25.000 άτομα.

Το απόσπασμα της εισήγησης -  
που έφτασε στο Δήμο Καλαμάτας -  
περιγράφει με πολύ χαρακτηριστικό 
τρόπο την κατάσταση που επικρατεί 
στο νεκροθάλαμο του Νοσοκομείου:

«Οι χώροι αυτοί θα πρέπει να έχουν 
και τον κατάλληλο εξοπλισμό και να διε- 
νεργούνται εκεί και νεκροτομές οσάκις 
παρίσταται ανάγκη, γιατί οι μέχρι τούδε 
διενεργηθείσες νεκροτομές στον πλημ
μελούς λειτουργούντα νεκροθάλαμο του 
νοσοκομείου, ο οποίος γειτνιάζει με άλ
λους λειτουργικούς χώρους του νοσοκο
μείου και ιδιαίτερα με τα μαγειρεία αυτού, 
είναι και παράνομες, αλλά και το βασικό
τερο εγκυμονούν μέγιστους κινδύνους 
από ενδεχόμενες ενδονοσοκομειακές 
λοιμώξεις με όλες τις απρόβλεπτες και 
δυσάρεστες συνέπειες που μπορεί να 
συνεπάγονται παρόμοιες καταστάσεις».

Ανατριχιαστικά πράγματα και η από
φαση κοινοποιήθηκε και στο Νομάρχη 
και στον Εισαγγελέα για θέματα αρμο- 
διότητάς τους.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 28603/17-8-1994, σελίδα 6
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Επίσης μια άλλη κίνηση της Διοίκησης που προβλέπει στην αποκατάστα

ση της εύρυθμης λειτουργίας του Νοσηλευτικού Ιδρύματος είναι και η επιστρο

φή οδηγών στο Νοσοκομείο. Το σχετικό άρθρο δημοσιεύεται στην «Σημαία»

Οι δύο οδηγοί επιστρέφουν στο Νοσοκομείο

Μετά από αίτημα του Προέδρου του Νοσοκομείου Καλαμάτας κ. Αλάμαρα 
στον Γενικό Γραμματέα Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Θεόδωρο Σακελλαρό- 
πουλο για την επαναφορά των δύο οδηγών ασθενοφόρου του ΙΚΑ, στο Νο
σοκομείο, ο Γεν. Γραμματέας ήλθε σε επικοινωνία με τον Διοικητή του ΙΚΑ κ. 
Σολωμό. Ο τελευταίος έδωσε εντολή για την άμεση επιστροφή των οδηγών, 
προκειμένου να αποκατασταθεί η εύρυθμη λειτουργία του Νοσοκομείου Κα
λαμάτας.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 27120/30-11-1996, σελίδα 1.

Αξιέπαινες είναι και οι προσπάθειες από την πλευρά της Διοίκησης για 

την αντιμετώπιση του καπνίσματος στους χώρους του Ιδρύματος. Γι’ αυτό τον 

λόγο προχώρησαν στην τοποθέτηση απαγορευτικών πινακίδων του καπνίσματος. 

Μέτρα τα οποία όμως δεν απέδωσαν αφού μέσα στους διαδρόμους «ανάβουν όχι 

μόνο τσιγάρα αλλά φουγάρα», όπως αναφέρεται στο ακόλουθο άρθρο που δημο- 

σιεύθηκε στην «Ελευθερία».

Απαγορεύεται το κάπνισμα
Η διοίκηση του νοσοκομείου, αποφά

σισε να τοποθετήσει τεράστιες πινακί
δες σε διάφορα σημεία για να ενημε
ρώσει τους εισερχόμενους στα κτίρια 
ότι απαγορεύεται το κάπνισμα.

Για να κάνει μάλιστα πιο... έντονη 
την απαγόρευση, τοποθέτησε και

μεγάλες «γούρνες» στις οποίες με βέλος 
δείχνει ότι εκεί σβήνουν τα τσιγάρα. Μέ
χρι εδώ καλά. Διαπιστώσαμε όμως ότι οι 
πινακίδες... δεν φέρνουν και τη θεραπεί
α.

Γιατί μέσα στους διαδρόμους είχαν 
ανάψει όχι μόνο τσιγάρα, αλλά... φουγά
ρα!

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3934/26-11-1994, σελίδα 2.

Στόχος κάθε Διοίκησης είναι να εξυπηρετούνται όλοι οι ασθενείς και 

ιδιαίτερα της ευπαθής ομάδας των Νεφροπαθών. Η μονάδα του Νεφρού αποτε

λεί μια όαση αγάπης για όλους και μάλιστα το προσωπικό της προσφέρει έργο
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αγάπης. Αυτό η Διοίκηση το αποδεικνύει μέσα από τις ενέργειες στις οποίες 

προβαίνει κατά καιρούς, για την λύση της μετεγκατάστασης της μονάδας σε νέες 

εγκαταστάσεις. Όμως η μονάδα όπως και όλη η λειτουργία του Νοσοκομείου 

επηρεάζεται από τα έργα του εκσυγχρονισμού του Νέου Νοσοκομείου. Τέλος, 

μέχρι και σε μέτρα προστασίας των Ιατρικών μηχανημάτων του Νοσοκομείου 

Καλαμάτας, από τους ιούς της χιλιετίας, προχώρησε η Διοίκηση. Η καταγραφή 

θα συνοδευτεί και από έλεγχο ώστε να διαπιστωθεί ποια από τα μηχανήματα του 

Νοσοκομείου θα αντιμετωπίσουν πρόβλημα. Η καταγραφή διενεργείται από 

ιδιωτική εταιρεία από την Πάτρα. Σχετικό δημοσίευμα φιλοξενείται στην «Ε

λευθερία».

Ψάχνουν για «ιούς» στα μηχανήματα του Νοσοκομείου

Καταγραφή όλων των ιατρικών μη
χανημάτων του Νοσοκομείου Καλαμά
τας ξεκίνησε από χθες, για λογαριασμό 
του υπουργείου Υγείας, ιδιωτική εται
ρεία από την Πάτρα.

Την καταγραφή θα ακολουθήσει 
έλεγχος, ώστε να διαπιστωθεί ποια 
από τα μηχανήματα του Νοσοκομείου 
θα αντιμετωπίσουν πρόβλημα με τον 
αποκαλούμενο «ιό της χιλιετίας», κατά 
την έλευση του 2000. Στόχος είναι να 
εντοπισθούν τα μηχανήματα αυτά και

να αντικατασταθεί το πεπαλαιωμένο λο
γισμικό τους, ώστε να συνεχίσουν να 
λειτουργούν κανονικά.

Η καταγραφή των μηχανημάτων συ
νεχίζεται και αναμένεται να ολοκληρωθεί 
πιθανότατα σήμερα, αν και υπάρχει ένα 
μικρό ενδεχόμενο να τελειώσει αύριο.

Ανάλογες καταγραφές ιατρικών μη
χανημάτων, για τον ίδιο λόγο, γίνονται 
από το υπουργείο Υγείας σε όλο τα δη
μόσια νοσηλευτικά ιδρύματα της Ελλά
δας.

Πυγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3934/26-11-1994, σελίδα 2.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος των  
κινήσεων - ενερ
γειών της Διοί
κησης του 
Γ.Ν.Ν.Κ.

1992 1/36=0,027=27% 1/36=0,027=27%

1994 2/36=0,055=5,5% 2/36=0,055=5,5%

1996 1/36=0,027=27% 1/36=0,027=27% 2/36=0,055=5,5%

1999 1/36=0,027=27% 1/36=0,027=27% 2/36=0,055=5,5% __

Σ Υ Ν Ο Λ Α 5/36=0,138=13,8% 2/36=0,055=5,5% 7/36=0,194=19,4% __

Πίνακας 30: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με τις κινήσεις -  
ενέργειες της Διοίκησης για την εξασφάλιση της εύρυθμης 
λειτουργίας του Ιδρύματος κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 19,4% (7/36) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με την Διοί

κηση αφορούν αυτά που ασχολούνται με τις προκηρύξεις θέσεων προσωπικού 

και προμηθευτών. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται 

στην εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 11,1% (4/36), στην Σημαία σε πο

σοστό 2,7% (1/36) και στο Θάρρος σε ποσοστό 5,5% (2/36) (Πίνακας 31). Πρό

κειται για άρθρα που ασχολούνται με θέματα προκηρύξεις θέσεων προσωπικού 

κυρίως ιατρικού καθώς και προμηθευτών για την κάλυψη των αναγκών του Ι

δρύματος ώστε να εξασφαλιστεί η εύρυθμη λειτουργία του. Όπως η περίπτωση 

του οφθαλμιάτρου που η έλλειψη της ειδικότητας αυτής οδήγησε στο κλείσιμο 

της κλινικής. Όπως με την άμεση παρέμβαση και ενέργειες της Διοίκησης επήλ

θε η αποκατάσταση της ηρεμίας στο ίδρυμα. Χαρακτηριστικές είναι και οι προ

σκλήσεις, της Διοίκησης, σχετικά με τις προσλήψεις προσωπικού. Ένα τέτοιο 

άρθρο είναι αυτό που ακολουθεί και δημοσιεύθηκε στο «Θάρρος».
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Ιατρικός Σύλλογος Μεσσηνίας 

Πρόσκληση

Καλούνται όσοι ειδικευμένοι ιατροί υπέβαλαν αίτηση για την ειδική 
σχέση εργασίας με το Νοσοκομείο Καλαμάτας και όσοι επιπλέον επι
θυμούν εκ των υστέρων να υποβάλλουν, να προσέλθουν την Τρίτη 
14/10/86 και ώρα 17.00 στο ξενοδοχείο «Φιλοξένια» με θέμα:

Πρόσφατη ενημέρωση Συλλόγου από τον Υπουργό Υγείας Πρό
νοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων.

Καλαμάτα 13-1 -1986 
Εκ του Συλλόγου

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 26841/14-10-1986, σελίδα 1.

Οι ενέργειες των προσλήψεων οδηγούν πολλές φορές την Διοίκηση σε 

δηλώσεις ότι οι προσλήψεις και διορισμοί του προσωπικού γίνονται με απόλυτη 

διαφάνεια. Κανείς δεν μπορεί να διορισθεί με την μεσολάβηση ενός τρίτου πολι

τικού προσώπου. Αφού κανείς δεν είναι υπεράνω των νόμων της Πολιτείας. Επί

σης η Διοίκηση προβαίνει με προσκλήσεις, στην ανάδειξη προμηθευτών. Χαρα

κτηριστική περίπτωση, δημοσίευμα που ακολουθεί και φιλοξενείται στο «Θάρ

ρος», για την ανάδειξη προμηθευτή υγρών καυσίμων. Το δημοσίευμα έχει ως 

εξής:

«ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ»

Το Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο Καλαμάτας προκειμένου να προβεί 
στην ανάδειξη προμηθευτή υγρών καυσίμων για το έτος 1995 προσκαλεί 
τους ενδιαφερομένους να υποβάλλουν προσφορές μέχρι την 27/12/1994 
ημέρα Τρίτη Γραφείο Προμηθειών Τηλέφωνο (94500 εσωτ. 292 Τ.Κ. 
24100)

ΚΑΛΑΜΑΤΑ
20/1/94

Ο Πρόεδρος Δ.Σ.
Κων/νος Φωτόπουλος

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 28712/22-12-1994, σελίδα 1.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
κατά έτος προ
κηρύξεων θέσε
ων προσωπικού  
και προμηθευ
τών.

1986 1/36=0,027=27% 1/36=0,027=27%

1991 1/36=0,027=27% 1/36=0,027=27%

1994 1/36=0,027=27% 1/36=0,027=27% 2/36=0,055=5,5%

1996 2/36=0,055=5,5% 2/36=0,055=5,5%

1999 1/36=0,027=27% 1/36=0,027=27%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 4/36=0,111=11,1% 1/36=0,027=27% 2/36=0,055=5,5% 7/36=0,194=19,4 % _

Πίνακας 31: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με προκηρύξεις 
θέσεων προσωπικού και προμηθευτών από την Διοίκηση του 
Γ.Ν.Ν.Κ. κατά τα έτη 1986-2000.

Όμως κάποια περιστατικά μετάταξης υπαλλήλων σε άλλες υπηρεσίες, 

εκτός ιδρύματος την ώρα που υπάρχει έλλειψη προσωπικού ή σε περίπτωση το

ποθέτησης υπαλλήλου με την ειδικότητα του τραπεζοκόμου στο Φαρμακείο 

προκαλούν ερωτηματικά για την Διοίκηση. Για τον τρόπο που λαμβάνει αποφά

σεις και τι στόχους εξυπηρετεί. Το σχετικό δημοσίευμα που φιλοξενείται στην 

«Ελευθερία», έχει ως εξής;

Τι ακριβώς συμβαίνει;

«ΚΑΡΦΙΑ» για το... Νοσοκομείο.
Το πρώτο πάει στο... φαρμακείο: Μας είπαν ότι με εντολή του Προέ

δρου του Διοικητικού Συμβουλίου, τοποθετήθηκε εκεί υπάλληλος που 
έχει την ειδικότητα του ... τραπεζοκόμου.

Το δεύτερο πάει στην παραίτηση του αντιπροέδρου: Μας είπαν ότι 
δεν έχει επισήμως ανακοινωθεί γιατί την κρατάει στο συρτάρι του ο 
Πρόεδρος.

Αλήθεια είναι;

Πηγη: Ελευθερία, αρ. φύλ. 4284/1-12-1996, σελίδα 2.

114



Ο Ι ΣΧ Ε ΣΕ ΙΣ  ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε  ΤΟ ΓΕΝ ΙΚΟ  ΝΟΜ ΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Ποσοστό 8,3% (3/86) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με την Διοί

κηση αφορούν τις προσκλήσεις προς το κοινό για παρακολούθηση ομιλιών.

Τέτοιου είδους δημοσιεύματα συναντάμε στην Εφημερίδα της Σημαίας σε 

ποσοστό 8,3% (3/36), ενώ στις άλλες δύο Εφημερίδες Θάρρος και Ελευθερία δεν 

φιλοξενούνται τέτοια δημοσιεύματα (Πίνακας 32). Πρόκειται για ομιλίες που 

διοργανώνονται από την Διοίκηση του Γ.Ν.Ν. Καλαμάτας με την συμμετοχή των 

γιατρών του Ιδρύματος. Ομιλίες με θέματα κυρίως Ιατρικού περιεχομένου. Χα

ρακτηριστική περίπτωση αποτελεί το παρακάτω δημοσίευμα της «Σημαίας», με 

το οποίο καλείται το κοινό για την παρακολούθηση ομιλίας με θέμα «Κάπνισμα 

και Υγεία».

ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

Πρόσκληση

Η Επιστημονική Επιτροπή και το Αναισθησιολογικό τμήμα του Νο
σοκομείου Καλαμάτας σας καλούν στην Ομιλία του Αν. Καθηγητού 
της Φαρμακολογίας του Πανεπιστημίου Αθηνών

κ. Π. Κανιάρη Ιατρού -  Αναισθησιολόγου 
η οποία θα γίνει στο Πνευματικό Κέντρο Καλαμάτας σήμερα Σάββατο 
30 Ιουνίου 1990 και ώρα 8.30' μ. μ. με θέμα:

«Κάπνισμα και Υγεία»

Πηγη: Σημαία, αρ. φύλ. 24248/30-6-1990, σελίδα 1.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα 
ανά έτος σχετικά  
με την διοργά
νωση — ομιλίες 
από το ΓΝΝΚ.

1990 3/36=0,083=8,3% 3/36=0,083=8,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 3/36=0,083=8,3% 3/36=0,083=8,3%

Πίνακας 32: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με την οργάνωση 
και πρόσκληση σε ομιλίες από την Διοίκηση του Γ.Ν.Ν.Κ. κατά 
τα έτη 1986 -  2000.
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Συμπερασματικά από δημοσιεύματα στον τοπικό τύπο που σχετίζονται με 

την δράση της Διοίκησης καταλήγουμε πως η Διοίκηση αποτελεί κινητήριο μο

χλό αποτελεί την καρδιά του Νοσοκομείου. Από δω αρχίζουν και τελειώνουν 

όλες οι ενέργειες για οποιοδήποτε θέμα. Η Διοίκηση είναι η κύρια υπεύθυνη για 

την πορεία του Νοσοκομείου. Γι’ αυτό και θα πρέπει να στελεχώνεται από άτομα 

με γνώσεις και εξειδίκευση.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΕΠΙΣΤΟΛΕΣ

Στην ενότητα αυτή θα ασχοληθούμε με τις επιστολές οι οποίες μπορεί να 

προέρχονται είτε από την Διοίκηση του Νοσοκομείου, είτε από το Υπουργείο 

Υγείας και Πρόνοιας, είτε από το προσωπικό Ιατρικό και Νοσηλευτικό, είτε 

ακόμα και από τους ασθενείς και τους πολίτες. Επιστολές με επίσημο χαρακτήρα 

και μορφή, που στοχεύουν στην παρουσίαση, διάψευση ή επιβεβαίωση μιας κα

τάστασης.

Ποσοστό 9,2% (6/63) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις επιστο

λές αφορούν αυτές που προέρχονται από το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας. 

Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην Εφημερίδα της 

Ελευθερίας σε ποσοστό 1,5% (1/63), στην Σημαία σε ποσοστό 4,7% (3/63) και 

στο Θάρρος σε ποσοστό 3,1% (2/63) (Πίνακας 32). Πρόκειται κυρίως για επι

στολές που σχετίζονται με θέματα στελέχωσης και λειτουργίας του Νοσοκομεί

ου. Ειδικότερα με την έγκριση προκήρυξης θέσεων Ιατρικού, κυρίως, προσωπι

κού ορισμένου ή αορίστου χρόνου. Χαρακτηριστική περίπτωση ανάλογης επι

στολής, που δημοσιεύεται στο «Θάρρος» είναι αυτή που ακολουθεί σύμφωνα με 

την οποία εγκρίνεται η πρόσληψη εποχιακού προσωπικού για την κάλυψη των 

λειτουργικών αναγκών του Νοσοκομείου και έχει ως εξής:

Εποχικό προσωπικό σε Νοσοκομεία Καλαμάτας, Κυπαρισσίας

Με απόφαση του Υπουργού Υγείας 
και Πρόνοιας, έγινε η κατανομή προ
σωπικού, με σχέση εργασίας ιδιωτικού 
δικαίου ορισμένου χρόνου, διάρκειας 
έως οχτώ μηνών, για κάλυψη λειτουρ
γικών αναγκών στα Νοσοκομεία Καλα
μάτας και Κυπαρισσίας ως εξής:
♦ Νοσοκομείο Καλαμάτας: Δύο άτομα 
του κλάδου ΤΕ ραδιολογίας -  ακτινο
λογίας, δύο άτομα του κλάδου ΔΕ χει
ριστών ιατρικών συσκευών, τρία άτομα

του κλάδου ΤΕ νοσηλευτών -  νοσηλευ- 
τριών και τρία άτομα του κλάδου ΔΕ 
αδελφών νοσοκόμων.
♦ Νοσοκομείο -  Κέντρο Υγείας Κυπα
ρισσίας: ένα άτομο του κλάδου ΤΕ νο
σηλευτών -  νοσηλευτριών, ένα άτομο 
του κλάδου ΤΕ μαιών -  μαιευτών, ένα 
άτομο του κλάδου ΤΕ ραδιολογίας - 
ακτινολογίας και τρία άτομα του κλάδου 
ΔΕ αδελφών νοσοκόμων.

Πηγή; Θάρρος, αρ. φύλ. 30063/24-8-1999, σελίδα 6.
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Ενώ κάποιες άλλες επιστολές που προέρχονται από το υπουργείο ασχο

λούνται με τα οικονομικά θέματα. Αναφορικά με την έγκριση έκτακτων κυρίως 

επιχορηγήσεων και χορήγησης πιστώσεων για την κάλυψη διαφόρων αναγκών 

και την εξασφάλιση της ηρεμίας του Νοσηλευτικού Ιδρύματος.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Επιστολές ανά 
έτος προερχόμε
νες από το 
Υπουργείο 
Υγείας και Πρό
νοιας.

1993 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5% 2/63=0,031=3,1%

1995 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

1997 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5% 2/63=0,031=3,1%

1999 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/63=0,015=1,5% 3/63=0,047=4,7% 2/63=0,031=3,1% 6/63=0,092=9,2%

Πίνακας 32: Συγκεντρωτικός πίνακας επιστολών που προέρχονται από το 
Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας κατά τα έτη 1986 — 2000.

Ποσοστό 52,3% (33/63) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις Επι

στολές αφορούν αυτές που προέρχονται από την Διοίκηση του Νοσοκομείου 

Καλαμάτας. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στα 

φύλλα της Ελευθερίας σε ποσοστό 44,4% (28/63) στην εφημερίδα της Σημαίας 

σε ποσοστό 6,3% (4/63) και στο Θάρρος σε ποσοστό 1,5% (1/63) (Πίνακας 33). 

Πρόκειται για επιστολές που προέρχονται από την Διοίκηση του Νοσοκομείου 

και καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα θεμάτων. Επιστολές που ασχολούνται με το σο

βαρότατο θέμα των σκουπιδιών και των μολυσματικών. Για την επίλυση αυτού 

του θέματος έχει ακολουθήσει ανταλλαγή εκ ολίγων επιστολών, μεταξύ του Νο

σοκομείου και του Δήμου Καλαμάτας. Από τις οποίες συμπεραίνεται πως το θέ

μα έχει φθάσει στο απροχώρητο και πώς να υπάρξει μέριμνα, γιατί ο κίνδυνος 

για την Δημόσια Υγεία είναι άμεσος. Την λύση δίνει επιστολή της Διεύθυνσης 

του Ιδρύματος σύμφωνα με την οποία διαβεβαιώνεται πως ταυτόχρονα με την
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λειτουργία του κλιβάνου, που γίνεται η αποτέφρωση των μολυσματικών σήμερα, 

θα αρχίσει και η λειτουργία της μονάδας αποτέφρωσης του Νέου Νοσοκομείου 

ώστε να υπάρξει μια οριστική λύση στο θέμα.

Η επιστολή φιλοξενήθηκε στις στήλες της «Ελευθερίας» με τίτλο «Τα 

σκουπίδια του Νοσοκομείου και έχει ως ακολούθως:

Τα σκουπίδια του Νοσοκομείου.

Ένα έγγραφο της διεύθυνσης του 
Νοσοκομείου προς το Δήμο Καλαμά
τας επιβεβαιώνει τα όσα... ανεπισήμως 
είχαμε γράψει ως απάντηση για τα 
σκουπίδια του νοσοκομείου.

Σύμφωνα με το έγγραφο λοιπόν 
(που φέρει ημερομηνία 28 Νοεμβρίου) 
τα άκρως μολυσματικά σκουπίδια απο
τεφρώνονται στον κλίβανο του νοσοκο-

Πηγιί: Ελευθερία, αρ. φύλ.

μείου και τα κοινά μολυσματικά αδρανο- 
ποιούνται «όπως κάνουν όλα τα νοσο
κομεία» κατά το έγγραφο.

Παράλληλα το νοσοκομείο έχει έρθει 
σε συμφωνία με τη ΔΕΠΑΝΟΜ προκει- 
μένου να λειτουργήσει σε 2-3 μήνες η 
μονάδα αποτέφρωσης του νέου νοσοκο
μείου οπότε το θέμα αυτό θα λυθεί ορι
στικά.

4832/3-12-1997, σελίδα 2.

'Ενα άλλο σημαντικό ζήτημα για το οποίο η Διοίκηση δέχεται επικρίσεις 

σχετίζονται με την φερεγγυότητα, των διαφόρων είδους διαγωνισμών του. Η 

Διοίκηση, για την αποκατάσταση της εικόνας της και την αλήθεια, απαντά με 

επιστολές, σχετικά με την νομιμότητα των προσλήψεων του προσωπικού. Προσ

λήψεις που γίνονται με την έγκριση του Πρωθυπουργού. Σχετικές δηλώσεις φι

λοξενούνται στην Ελευθερία μέσα από τις γραμμές του άρθρου που ακολουθεί.

Ο ϋρόεδρος του Νοσοκομείου απαντά σε επικρίσεις
«Οι προσλήψεις είναι νομιμότατες. Γίνονται με έγκριση του Υπουργι

κού Συμβουλίου και με απόφαση του Πρωθυπουργού σε όλα τα νοσο
κομεία της χώρας. Η επιλογή θα γίνει από τριμελή επιτροπή και κανείς 
δεν μπορεί να τις ακυρώσει».

Τη δήλωση αυτή έκανε, χθες, ο Πρόεδρος του Νοσοκομείου Καλαμά
τας Παναγιώτης Κάρκαλης, απαντώντας στις προχθεσινές καταγγελίες 
των εκπροσώπων της ΠΟΕΔΗΝ και του Σωματείου Εργαζομένων στο 
Νοσοκομείο.

Πτινή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3587/1-10-1993, σελίδα 1.
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Ενώ και στις περιπτώσεις προκήρυξης διαγωνισμών για την επιλογή προ

μηθευτών γίνονται με κάθε διαφάνεια και τυπικότητα.

Επιστολές επίσης, προερχόμενες από την Διοίκηση, προορίζονται ως απάντηση 

σε διάφορα δημοσιεύματα αναφορικά με την ολιγωρία και την αδιαφορία των 

υπευθύνων για την λειτουργία του τεχνολογικού εξοπλισμού.

Χαρακτηριστική περίπτωση εκείνη κατά την οποία καταγγέλλεται το Νο

σοκομείο πως το ακτινολογικό μηχάνημα της Πύλου -  σημειωτέον δωρεά των 

Γερμανών -  δεν λειτουργεί. Ως απάντηση και αποκατάσταση της αλήθειας, ο 

Πρόεδρος αναφέρει «πως το μηχάνημα έχει υποστεί βλάβες κατά την μεταφορά 

του και θα είναι προβληματική έως αδύνατη λόγω κυρίως έλλειψης ανταλλακτι

κών. Να γίνει η αποκατάσταση της λειτουργίας του στο μέλλον, θα τεθεί αμέσως 

σε λειτουργία». Περισσότερες λεπτομέρειες για το θέμα στην επιστολή που ακο

λουθεί και δημοσιεύθηκε στις σελίδες του «Θάρρους».

ΕΠΙΣΤΟΛΗ

Ο Πρόεδρος του Νοσοκομείου 

Για το ακτινολογικό της Πυλου

Κύριε Διευθυντά,
Σχετικά με τη σημερινή (14-1 Ο

Ι 999) δημοσίευση στην εφημερίδα 
σας, της επιστολής του βουλευτή Μεσ
σηνίας κ. Ε. Παπανικολάου, που αφο
ρούσε τη λειτουργία του ακτινολογικού 
εργαστηρίου στο Κέντρο Υγείας Πύλου, 
σας γνωρίζουμε τα εξής:

Πράγματι ο κ. Παπανικολάου έφερε 
στο Κέντρο Υγείας Πύλου ένα ακτινο
λογικό συγκρότημα, για το οποίο το 
Νοσοκομείο μας του απέστειλε ευχαρι
στήρια επιστολή.

Το Νοσοκομείο μας έκανε προσπά
θεια να εγκαταστήσει το ακτινολογικό 
συγκρότημα που έφερε ο κ. Παπανικο- 
λάου και επειδή δεν υπήρχε αντιπρο
σωπεία στην Ελλάδα εκλήθησαν δια
δοχικά δύο ανεξάρτητες εταιρίες ακτι
νολογικών μηχανημάτων.

Οι εταιρείες αυτές απεφάνθησαν ότι

το ακτινολογικό συγκρότημα έχει υποστεί 
βλάβες, προφανώς κατά την μεταφορά 
του και ότι η λειτουργία του θα είναι 
προβληματική έως αδύνατη λόγω κυρί
ως έλλειψης ανταλλακτικών.

Ως εκ τούτου οι δύο εταιρείες ανε- 
λάμβαναν την εγκατάσταση εάν ευρίσκο- 
ντο τα ανταλλακτικά αλλά δεν μας δια
σφάλιζαν τεχνική υποστήριξη για τυχόν 
βλάβες στο μέλλον.

Το Νοσοκομείο μας παρ’ ότι έχει ανα
ζητήσει τα εξαρτήματα που έχουν φθαρεί 
δεν έχουν ακόμα έρθει.

Επειδή λοιπόν διαφαινόταν ότι ήταν 
δυνατή η άμεση λειτουργία του ακτινολο
γικού εργαστηρίου στο Κέντρο Υγείας 
Πύλου με το ακτινολογικό συγκρότημα 
που μας έφερε ο κ. Παπανικολάου, το 
Νοσοκομείο μας φρόντισε να λειτουργή
σει από το 1999 με ακτινολογικό μηχά
νημα που ήταν ήδη στο Κέντρο Υγείας
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και το οποίο λειτουργούσε καλά και 
αξιόπιστα στο Νοσοκομείο Καλαμάτας) 
μαζί με το εμφανιστήριο τα μηχανήμα
τα που έφερε ο κ. Παπανικολάου.

Όταν στο μέλλον ευρεθούν ανταλ
λακτικά και μας εγγυηθεί η εταιρία την 
απρόσκοπτη λειτουργία του ακτινολο

γικού συγκροτήματος που μας έφερε ο κ. 
Παπανικολάου, θα τεθεί σε λειτουργία 
άμεσα.

Μετά τιμής
Τάκης Παπαδόπουλος 

Πρόεδρος Δ.Σ.

Πητή: Θάρρος, αρ. φύλ. 30108/15-10-1999, σελίδα 8.

Πρόκειται επίσης για επιστολές που προορίζονται για να διαψεύσουν κα

ταγγελίες που αφορούν το προσωπικό. Ειδικότερα καταγγελίες για την όλη συ

μπεριφορά και την έλλειψη ενδιαφέροντος των εργαζομένων. Παρόμοια περί

πτωση είναι η επιστολή με την οποία ο Πρόεδρος του Νοσοκομείου απαντάει για 

τον πνιγμό και την καθυστέρηση του ασθενοφόρου. Σύμφωνα λοιπόν με την 

απάντηση, που ακολουθεί και δημοσιεύθηκε στην «Σημαία», το ασθενοφόρο 

έφθασε αμέσως και η πρόχειρη εξέταση του παιδιού δεν επιβεβαιώνει τις καταγ

γελίες ότι το παιδί έπεσε κατά τη μεταφορά του, αλλά όχι πως ήταν η αιτία για το 

τραγικό περιστατικό, από το φορείο όπως ισχυρίζονται οι οικείοι του.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ 

ΑΠΑΝΤΑΕΙ ΓΙΑ ΤΟΝ ΠΝΙΓΜΟ 

Δεν καθυστέρησε το ασθενοφόρο ισχυρίζεται

Την δική του άποψη για τα γεγονό
τα που συνέβησαν κατά τον πνιγμό του 
14χρονου Βασίλη Παπαδόπουλου, 
περιγράφει ο Πρόεδρος του Νοσοκο
μείου Καλαμάτας κ. Κωνσταντίνος Φω- 
τόπουλος με χθεσινή του ανακοίνωση 
που είναι η εξής:

«Επί μερικές ημέρες ο λαός Μεσ
σηνίας παρακολουθούσε μία σκληρή 
επίθεση από τον τοπικό ημερήσιο τύπο 
και από τα μέσα μαζικής ενημέρωσης 
κατά του Νοσοκομείου, εξ αιτίας του 
πνιγμού του άτυχου Βασίλη Παπαδό
πουλου.

Η επίθεση εστιάστηκε σε δύο ση
μεία:

1) Ότι καθυστέρησε το ασθενοφόρο 
να φθάσει στον τόπο του ατυχήματος και

2) Ότι κατά την μεταφορά του παιδιού 
από την παραλία προς το ασθενοφόρο 
έπεσε από το φορείο και «έσκασε με 
δύναμη στο τσιμέντο» και γι’ αυτό πέθα- 
νε.

Α. Οσον αφορά στην καθυστέρηση 
του ασθενοφόρου η μητέρα του παιδιού 
είπε ότι καθυστέρησε μία ώρα (είναι η 
μόνη που δικαιολογείται να υπερβάλει, 
γιατί καταλαβαίνουμε ότι στην κατάστα
ση που βρισκόταν τα λεπτά θα της-φαί
νονταν αιώνες), ο Πρόεδρος του 6ου Συ
νοικιακού Συμβουλίου Καλαμάτας μιλάει 
για μισή ώρα, ο σερβιτόρος του
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«PALLADIUM» για 20'- 30' και ο αυ- 
τότττης μάρτυρας με τα γυαλιά και την 
αλυσιδίτσα που μίλησε στο NET, την 
ίδια μέρα του ατυχήματος (δεν γνωρί
ζω το όνομά του), είπε ότι το ασθενο
φόρο έφθασε σε ένα τέταρτο αφ’ ότου 
ειδοποιήθηκε. Διαλέγετε και παίρνετε!

Λοιπόν το ασθενοφόρο έφυγε όταν 
έγινε η πρώτη κλήση και έφθασε στο 
«PALLADIUM» σε 10' περίπου (υπο
λογίστε την απόσταση Νοσοκομείο - 
Ανατολική Παραλία και την κίνηση της

οδού Ναυαρίνου το μεσημέρι). Δεν νομί
ζω ότι ένας καλοπροαίρετος άνθρωπος 
θα έλεγε ότι τα 10' είναι πολλά. Και όχι 
μόνον αυτό, αλλά επειδή ύστερα από 
ένα πεντάλεπτο έγινε και νέα κλήση έφυ
γε και δεύτερο ασθενοφόρο το οποίο 
συνάντησε το πρώτο (που επέστρεφε με 
το παιδί) στο Κέντρο «Δεληολάνη» 
(πρώην Πανελλήνιο).

Β. Οσον αφορά στην πτώση του παι
διού από το φορείο ναι αληθεύει.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 26759/2-8-1995, σελίδα 1.

Μια άλλη κατηγορία επιστολών που προέρχονται από την Διοίκηση είναι 

αυτές που εκφράζουν, την άμεση αντίδραση και αγανάκτησή της για την έλλειψη 

επαγγελματισμού, καθώς και αμέλειας όπου παρατηρείται σε κάποιους εργαζό

μενους. Ευτυχώς μεμονωμένες περιπτώσεις. Μέσα από τις επιστολές αυτές επι

διώκεται η καταδίκη του γεγονότος και η επιβολή των ανάλογων κυρώσεων. 

Χαρακτηριστικό παράδειγμα επιστολής με την μορφή της άμεσης αντίδρασης 

και επίπληξης είναι εκείνη που αναφέρεται στην στάση που επέδειξαν οι υπάλ

ληλοι του Νοσοκομείου σε έκκληση που έκανε, για την μεταφορά του, βαρύτατα 

τραυματισμένος λίγα μόνο μέτρα από το κτίριο του Νοσοκομείου και κανείς δεν 

ανταποκρινόταν. Ολόκληρη η επιστολή που δημοσιεύθηκε στην «Ελευθερία» με 

τα μέτρα και τις αλλαγές που έγιναν όπως ανάκληση όλων των αδειών των οδη

γών με δύο μήνες, αλλαγές θέσεων και άλλα περιέχονται αναλυτικά στην επι

στολή που ακολουθεί.
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ΑΜΕΣΗ ΑΝΤΙΔΡΑΣΗ ΚΑΡΚΑΛΗ 

Αλλαγές στο Νοσοκομείο 

ΜΕ ΑΦΟΡΜΗ ΤΗΝ ΑΜΕΛΕΙΑ ΤΩΝ ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ 

ΓΙΑ ΤΗ ΜΕΤΑΦΟΡΑ ΤΡΑΥΜΑΤΙΣΜΕΝΟΥ

Άμεση ήταν η αντίδραση του Προ
έδρου του Νοσοκομείου Π. Κάρκαλη, 
στο θλιβερό περιστατικό που καταγ
γέλθηκε από τον αρχιτέκτονα Δ. Μυ- 
λωνόπουλο σχετικά με τη στάση που 
επέδειξαν υπάλληλοι του Νοσοκομείου 
στην έκκληση που έκανε για τη μετα
φορά βαρύτατα τραυματισμένου λίγα 
μέτρα από το κτίριο.

Όπως μας είπε ο κ. Κάρκαλης, μετά 
τις καταγγελίες που έγιναν:

1. Δόθηκε εντολή ανακρίσεων για 
να διερευνηθεί σε βάθος η όλη υπόθε
ση.

2. Δόθηκε εντολή ανάκλησης όλων 
των αδειών οδηγών για δύο μήνες κα
θώς στο διάστημα αυτό η αυξημένη

Κίνηση δημιουργεί πρόσθετες υποχρεώ
σεις.

3. Αντικαταστάθηκε ο Προϊστάμενος 
του γραφείου κίνησης ασθενοφόρων.

4. Δόθηκε εντολή να υπάρχει σε μό
νιμη βάση ασθενοφόρο για την περιοχή 
του Δήμου Καλαμάτας, εντολή που είχε 
δοθεί και παλαιότερα και δεν εφαρμό
στηκε.

5. Θα αλλάξει θέση ο επόπτης ασφα
λείας και ο φύλακας για τη συμπεριφορά 
που επέδειξαν.

6. Θα γίνουν αλλαγές στους φύλακες 
και ανακατανομή ρόλων και θέσεων σε 
διάφορες λειτουργίες του Νοσοκομείου 
(είσοδος, τηλεφωνικό κέντρο, όροφοι, 
κλπ).

Πηγη: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3521/17-7-1993, σελίδα 1.

Ενώ και μια άλλη περίπτωση, κατά την οποία αποδεικνύεται η αμέλεια 

και αδιαφορία των εργαζομένων είναι η διανομή ληγμένων γιαουρτιών σε ασθε

νείς, πέντε ημερών. Η αντίδραση της Διοίκησης σε αυτό το τραγικό γεγονός 

ήταν άμεση και με επιστολή της, που φιλοξενήθηκε στην «Ελευθερία», διαβε

βαίωσε τους ασθενείς και συγγενείς αυτών «πως θα αποδοθούν ευθύνες και ο 

υπεύθυνος θα τιμωρηθεί. Μέσα από την επιστολή αυτή, που παρατίθεται στην 

συνέχεια, η Διοίκηση επιδιώκει την αποκατάσταση της εικόνας του Ιδρύματος 

προς τα έξω.
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Το Δ.Σ. ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΑΝΤΕΔΡΑΣΕ ΑΜΕΣΑ 

«Θα πέσουν καμπάνες» 

για τα ληγμένα γιαούρτια

Άμεση ήταν η αντίδραση της διοί
κησης του Νοσοκομείου Καλαμάτας και 
του τμήματος Αγορανομίας, μετά το 
αποκλειστικό δημοσίευμα της «Ελευ
θερίας» ότι δόθηκαν σε ασθενείς ληγ
μένα γιαούρτια.

Ο Πρόεδρος του Νοσοκομείου κ. 
Κωνσταντίνος Φωτόπουλος διέταξε 
αμέσως έρευνα για τον εντοπισμό των 
υπευθύνων, ενώ οργισμένος δήλωσε 
στην «Ελευθερία» ότι «θα πέσουν κα
μπάνες».

Από την πλευρά του το Τμήμα Αγο
ρανομίας Καλαμάτας, σε συνεργασία

Ππτή: Ελευθερία, αρ. φύλ.

με την Διεύθυνση Κτηνιατρικής της Νο
μαρχίας Μεσσηνίας, έκανε έρευνα χθες 
στο νοσοκομείο για εντοπισμό ληγμένων 
γιαουρτιών, ενώ παράλληλα βάσει του 
δημοσιεύματος της «Ελευθερίας» άρχισε 
προανάκριση και παρέπεμψε την υπό
θεση στον εισαγγελέα.

Χθες το πρωί αρχιφύλακας της Αγο
ρανομίας παράλαβε από τα γραφεία της 
Εφημερίδας μας τρία κεσεδάκια γιαούρτι 
από αυτά που δόθηκαν στους ασθενείς 
και δεν καταναλώθηκαν, αφού συνοδοί 
των ασθενών διαπίστωσαν ότι είχαν λή
ξει από τις 25 Δεκεμβρίου.

3962/31-12-1994, σελίδα 1.

Ενώ με την ίδια λογική έχουν συνταχθεί και επιστολές για την συμπερι

φορά που έχουν επιδείξει μερικοί γιατροί. Με χαρακτηριστικότατη περίπτωση 

ανάρμοστης συμπεριφοράς, αυτή του Διευθυντή της Ουρολογικής κλινικής ο 

οποίος κατηγορείται για έλλειψη επαγγελματισμού, έλλειψη ενδιαφέροντος προς 

τους ασθενείς του ακόμα και για ποινικά αδικήματα, παρεμποδίζοντας την εύ

ρυθμη λειτουργία της Κλινικής που κατέληξε στο κλείσιμο του τμήματος. Σύμ

φωνα με διαβεβαιώσεις της Διοίκησης μέσω Επιστολών, ο γιατρός θα οδηγηθεί 

σε απολογία και το Ουρολογικό τμήμα θα επαναλειτουργήσει το συντομότερο 

δυνατόν με στόχο την καλύτερη εξυπηρέτηση των ασθενών. Μία από τις πολλές 

επιστολές είναι αυτή που ακολουθεί και φιλοξενήθηκε στην εφημερίδα της 

«Ελευθερίας».
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ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

Προς κλείσιμο η Ουρολογική 

ΚΑΙ ΠΡΟΣΤΙΜΟ ΣΤΟ ΑΙΕΥΘΥΝΤΗ ΤΗΣ

Εξελίξεις δρομολογούνται στην Ου
ρολογική Κλινική του Νοσοκομείου Κα
λαμάτας, καθώς το Διοικητικό Συμβού
λιο αποφάσισε να ζητήσει από το 
υπουργείο Υγείας την αναστολή λει
τουργίας της και να επιβάλει πειθαρχι
κές ποινές προστίμου στέρησης των 
αποδοχών ύψους 235 ημερών στο Δι
ευθυντή της Κλινικής Γιαν. Καρμπαλιώ- 
τη.

Όπως αναφέρεται σε σχετική ανα
κοίνωση οι αποφάσεις του Διοικητικού 
Συμβουλίου ήταν ομόφωνες, μετά την 
εξέταση καταγγελιών πολιτών και 
ασθενών.

Ακόμη το Δ.Σ. αποφάσισε.
1. Να παραπεμφθούν οι φάκελοι 

στον αρμόδιο εισαγγελέα για τα πιθανά 
ποινικά αδικήματα και για όσα διώκο
νται αυτεπαγγέλτως.

2. Να διαβιβαστεί η παρούσα από
φαση, εν όψει της αξιολόγησης της 
βαρύτητας του κάθε αδικήματος και του 
περιορισμένου της δικαιοδοσίας του 
Δ.Σ., στο Υπουργείο Υγείας και Πρό
νοιας, για τις δικές του ενέργειες.

3. Επιβεβαιώνει και ψηφίζει την 
προηγούμενη αριθμ. 5/17.5.99 (Θ-7) 
απόφασή του, για την αναστολή της 
λειτουργίας της Ουρολογικής Κλινικής 
του Νοσοκομείου. Η απόφαση αυτή για

την υλοποίησή της χρειάζεται απόφαση 
του Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας και 
δια τούτο θα γίνουν όλες οι κατά νόμο 
προβλεπόμενες διαδικασίες.

Με αφορμή τις εξελίξεις αυτές ο Πρό
εδρος του Νοσοκομείου Τάκης Παπαδό- 
πουλος έκανε δήλωση την οποία ση
μειώνει τα εξής;
«Η Διοίκηση του Νοσοκομείου θα προα
σπίσει με κάθε νόμιμο μέσο το δικαίωμα 
των ασθενών και των πολιτών για Ιατρι
κή περίθαλψη από το Νοσοκομείο που 
είναι Ίδρυμα Ν.Π.Δ.Δ. με κοινωφελή χα
ρακτήρα και περιεχόμενο.
Διερευνούμε σε βάθος τις αναφορές και 
καταγγελίες ασθενών και πολιτών για την 
βασιμότητά τους και ενεργούμε πάντα 
έγκαιρα στα πλαίσια της κείμενης νομο
θεσίας.

Ευχαριστούμε όλους τους πολίτες και 
ασθενείς που ξεπερνώντας όλα τα κοι
νωνικά προβλήματα που δημιουργούνται 
στις περιπτώσεις αυτές ειδικά στις μικρές 
κοινωνίες με θάρρος και αποφασιστικό
τητα, περιέγραψαν εγγράφως την ταλαι
πωρία τους στην Ουρολογική Κλινική, 
από τον αναφερόμενο Διευθυντή.
Η Διοίκηση του Νοσοκομείου με συνέ
πεια και αποφασιστικότητα θα συνεχίσει 
να εργάζεται για την βελτίωση και παρο
χή Ιατρικών Υπηρεσιών στους πολίτες».

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 6051/2-9-1999, σελίδα 1.

Επίσης η Διοίκηση με επιστολές που συντάσσει προσπαθεί να δώσει απα

ντήσεις στις απορίες και τις ερωτήσεις των νεφροπαθών δείχνοντας με αυτόν τον 

τρόπο πως συμμερίζεται την αγωνία τους και προσπαθώντας να τους διαβεβαιώ- 

σει πως η Διοίκηση κάνει όλες τις απαραίτητες κινήσεις, ενέργειες ώστε να δώ

σει λύση στο πρόβλημα της στέγασης της Μονάδας του Τεχνητού Νεφρού με
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την μεταφορά της σε καινούργιο χώρο, καθώς και την πρόσληψη Νοσηλευτικού 

Προσωπικού. Ενώ αναφορικά με τα οικονομικά και τους μισθούς των υπαλλή

λων, με επιστολή που φιλοξενείται στην «Ελευθερία» και ακολουθεί, η Διοίκηση 

απαντά πως «οι Εφημερίες των γιατρών οφείλουν να προγραμματίζονται και να 

εκτελούνται για να ικανοποιούν αποκλειστικά και μόνο τις πραγματικές ανάγκες 

των ασθενών. Δεν δύναται να αποτελούν εκ της πλαγίας οδού αύξηση των απο

δοχών των γιατρών». Αναλυτικότερα.

Απάντηση του Νοσοκομείου για το μισθολόγιο των γιατρών

Τις αποδοχές των γιατρών του ΕΣΥ 
έδωσε χθες στη δημοσιότητα η διοίκη
ση του Νοσοκομείου Καλαμάτας, απα
ντώντας, πως ισχυρίζεται, "στην δημό
σια δια του τύπου πρόκληση του τ. 
προέδρου του Ιατρικού Συλλόγου 
Μεσσηνίας Παναγιώτη Κανελλόπου- 
λου".
Σε δήλωσή του ο πρόεδρος του Νοσο
κομείου Τάκης Παπαδόπουλος, τονίζει: 
«Η κυβέρνηση με τον Ν. 2606/98 θέ
σπισε νέο μισθολόγιο για τους ιατρούς 
του ΕΣΥ αντικαθιστώντας το παλαιό 
που ίσχυε με το Ν. 1397/83. Από το 
1983 - 1998 οι γιατροί ελάμβαναν 
όπως όλοι οι δημόσιοι υπάλληλοι την 
ΑΤΑ που χορηγούσε η κυβέρνηση. Με 
το νέο μισθολόγιο ικανοποιείται ένα 
πάγιο οικονομικό αίτημα του ιατρικού 
κόσμου.
Οι εφημερίες των γιατρών οφείλουν να 
προγραμματίζονται και να εκτελούνται 
για να ικανοποιούν αποκλειστικά και

μόνο τις πραγματικές ανάγκες των ασθε
νών. Δεν δύνανται να αποτελούν εκ της 
πλαγίας οδού αύξηση των αποδοχών 
των γιατρών που καθορίζονται από το 
νέο μισθολόγιο. Αναμένουμε από τον 
ιατρικό κόσμο την υποβολή προγράμμα
τος πραγματικών εφημερίων βάσει των 
αναγκών των ασθενών που φαίνονται 
στα μετρήσιμα στοιχεία του 1998".
Από την μεριά του ο πρόεδρος των για
τρών του ΕΣΥ Μιχαήλ Μιχαήλ, με τον 
οποίο επικοινώνησε η "Ε", μας δήλωσε: 
"Αν τα νούμερα είναι τα αληθινά, εμείς 
δεν έχουμε αντίρρηση. Όμως εκείνο 
που θέλουμε να τονίσουμε είναι ότι οι 
εφημερίες είναι από το νόμο υποχρεωτι
κές και το άλλο ότι πρέπει να τις δουλέ
ψεις για να τις πληρωθείς. Εγώ προσω
πικά ζήτησα να εξαιρεθώ από τις εφημε
ρίες αλλά ο κ. Παπαδόπουλος μου το 
απέκλεισε, λέγοντάς μου ότι είμαι υπο
χρεωμένος".

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 6052/3-8-1999, σελίδα 4.

Τέλος σχετικά με το θέμα που προέκυψε της ύπαρξης ή μη ειδικού θαλά

μου για τους κρατουμένους η Διοίκηση με επιστολή της απαντά «πως βρίσκεται 

στο υπόγειο δίπλα στην αιμοδοσία» και συνεχίζει σημειώνοντας «αφού το γνω-
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ρίζουν όλοι, πως ο γιατρός που ζήτησε διευκρινήσεις δεν είναι ενήμερος». Σχε

τικό άρθρο φιλοξενείται στην «Ελευθερία» και έχει ως ακολούθως:

Συνέχεια για το θάλαμο
Ο Ειδικός θάλαμος για τους κρα

τούμενους στο Νοσοκομείο Καλαμάτας 
βρίσκεται στο υπόγειο, δίπλα στην Αι
μοδοσία.

Αυτό μας είπε ο Πρόεδρος του Νο
σοκομείου Τάκης Παπαδόπουλος, ση
μειώνοντας ότι «το γνωρίζουν όλοι και 
απορώ πως ο γιατρός, που ζήτησε

διευκρινίσεις, δεν είναι ενήμερος».
Ο κ. Παπαδόπουλος με την ευκαιρία 

επεσήμανε ότι όλοι οι γιατροί θα πρέπει 
να διαβάζουν την αλληλογραφία και των 
υπηρεσιών και της διοίκησης.
Εμείς θα επιμείνουμε πως απ’ όλους 
υπάρχει καλή διάθεση, αλλά χρειάζεται 
καλύτερη συνεννόηση.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 6129/30-11-1999, σελίδα 2.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Επιστολές ανά 
έτος προερχόμε
νες από την 
Διοίκηση του 
Γ.Ν.Ν.Κ.

1990 2/63=0,031=3,1% 2/63=0,031=3,1%

1991 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

1992 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

1993 3/63=0,047=4,7% 2/63=0,031=3,1% 5/63=0,079=7,9%

1994 3/63=0,047=4,7% 3/63=0,047=4,7%

1995 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5% 2/63=0,031=3,1%

1996 2/63=0,031=3,1% 1/63=0,015=1,5% 3/63=0,047=4,7%

1997 4/63=0,063=6,3% 4/63=0,063=6,3%

1999 11/63=0,174=17,4% 11/63=0,174=17,4%

2000 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 28/63=0,444=44,4% 4/63=0,063=6,3% 1/63=0,015=1,5% 33/63=0,523=52,3%

Πίνακας 33: Συγκεντρωτικός πίνακας επιστολών προερχόμενες από την Διοίκηση 
του Νοσοκομείου Καλαμάτας κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 20,6% (13/63) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με επιστο

λές αφορούν αυτές που προέρχονται από τους πολίτες αναγνώστες και ασθενείς.

127



Ο Ι ΣΧ Ε ΣΕ ΙΣ  ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε  ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜ ΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜ ΑΤΑΣ

Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην Εφημερίδα της 

Ελευθερίας σε ποσοστό 14,2% (9/63), στην Σημαία σε ποσοστό 3,1% (2/63) και 

στο Θάρρος σε ποσοστό 3,1% (2/63) (Πίνακας 34). Πρόκειται για μια κατηγορία 

επιστολών που προέρχονται από τους πολίτες μέσω των οποίων καταγγέλλουν 

και διαμαρτύρονται επίσημα κυρίως για την ελλιπή παροχή υπηρεσιών υγείας 

που τους παρασχέθηκαν όταν τις χρειάστηκαν, λόγω του μικρού αριθμού των 

γιατρών. Μέσα από μια πληθώρα επιστολών η πιο χαρακτηριστική είναι αυτή 

που δημοσιεύεται στην «Ελευθερία» και αφορά τα παράπονα μιας μητέρας η ο

ποία πήγε το παιδί της στο Νοσοκομείο με ραϊσμένο χέρι. Αφού έγιναν οι απα

ραίτητες ακτινογραφίες ο ορθοπεδικός λόγω φόρτου εργασίας, χωρίς να δει την 

ακτινογραφία ζήτησε από τον βοηθό του να βάλει το χέρι του παιδιού σε νάρθη

κα. Στην απόφαση αυτή, φυσικά, βρήκε την αντίδραση της μητέρας η οποία στη 

συνέχεια πήγε το παιδί της σε ιδιώτη γιατρό. Το σχετικό άρθρο με περισσότερες 

λεπτομέρειες ακολουθεί.

Επιστολή
ΠΑΡΑΠΟΝΑ ΓΙΑ ΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Δε θέλω να κάνω κατάχρηση του 
χώρου της εφημερίδας σας αλλά πι
στεύω πως ορισμένα σοβαρά περιστα
τικά, ιδιαίτερα όταν αφορούν ζητήματα 
υγείας και περίθαλψης πρέπει να κα
ταγγέλλονται με την ελπίδα ότι κάποτε 
κάποιος μπορεί να συγκινηθεί και θα 
διορθωθούν.

Χρειάσθηκα να πάω το παιδί μου 
στο Νοσοκομείο Καλαμάτας, με το χέρι 
ραϊσμένο. Αφού του έβγαλαν ακτινο
γραφία και πριν τοποθετήσουν το χέρι 
του παιδιού σε νάρθηκα έπρεπε να το 
δει ο ορθοπεδικός. Ο ορθοπεδικός ή
ταν απασχολημένος, και κάποιος βοη
θός είπε να βάλουν το χέρι του παιδιού 
στο νάρθηκα χωρίς να το δει ο γιατρός. 
Αρνήθηκα και απευθύνθηκα στον διοι
κητικό διευθυντή του Νοσοκομείου τον

κ. Παρθένιο. Παρά την επιμονή μου αρ- 
νήθηκε την οποιαδήποτε παρέμβαση και 
αναγκάσθηκα να πάρω το παιδί και να 
πάω σε εξωτερικό γιατρό να το δει και να 
τοποθετήσει το χέρι του σε νάρθηκα.

Δεν είναι τόσο η οικονομική επιβά
ρυνση, για υπηρεσίες που πρέπει να 
παρέχονται από κρατικά ιδρύματα. Πι
στεύω πως και άλλοι πολίτες θα έχουν 
υποστεί την ίδια αντιμετώπιση. Πιστεύω 
ακόμα πως η τακτική αυτή δυσφημεί τα 
κρατικά ιδρύματα και κάνει τους πολίτες 
να τρέχουν στους ιδιώτες γιατρούς που 
θησαυρίζουν. Εύχομαι κάποιος αρμόδιος 
να ακούσει το παράπονό μου και με πα
ρέμβασή του να διορθώσει την απαρά
δεκτη αυτή κατάσταση.

Ευχαριστώ για την φιλοξενία.
Σταυρούλα Βάγια.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 2077/11-6-1998, σελίδα 2.
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Μέσα στο πλήθος των επιστολών -  καταγγελιών, διακρίνεται και μια επι

στολή -  Ευχαριστήριο μιας κυρίας η οποία προερχόταν από την Αθήνα και ευρι

σκόμενη στην Καλαμάτα χρειάσθηκε να νοσηλευθεί στο ίδρυμα. Σύμφωνα με 

την επιστολή αυτή, που φιλοξενήθηκε στο «Θάρρος», και ακολουθεί παρακάτω, 

αναφέρεται μεταξύ άλλων εκ στόματος της κυρίας ότι «θαύμασα την ετοιμότη

τα, την σαφήνεια των ιατρών ως προς το τι μου συμβαίνει. Με κατέπληξε η αμε

σότητα που είχαν με τους ασθενείς και τους οικείους τους». Και συνεχίζει λέγο

ντας. «Τους έβλεπα να έχουν την αξιοπρεπή απλότητα του ανθρώπου και του 

γιατρού σε σημείο που να γίνεται σεβαστός κι αγαπητός και να αποσπά το θαυ

μασμό».

Το Νοσοκομείο
Επιστολή με την οποία αναφέρεται 

στην περίθαλψη της οποίας έτυχε 
πρόσφατο στο Νοσοκομείο Καλαμά
τας, έστειλε στο «Θάρρος» η κα Μ. 
Ασβέστη. Η επιστολή ακολουθεί.

«Ενώ βρισκόμουν σε τριήμερη εκ
δρομή τη δεύτερη μέρα των Χριστου
γέννων -  η καρδιά μου παρουσίασε 
κάποια ανωμαλία. Με μετέφεραν στο 
Νομαρχιακό Γεν. Νοσοκομείο Καλαμά
τας, που αμέσως δίχως καθυστέρηση, 
μου παρασχέθηκε η ιατρική βοήθεια.

Θαύμασα την ετοιμότητα, τη σαφή
νεια των ιατρών ως προς το τι μου 
συμβαίνει. Με κατέπληξε η αμεσότητα 
που είχαν με τους ασθενείς και τους 
οικείους τους.

Τους έβλεπα να έχουν την αξιο
πρεπή απλότητα του ανθρώπου και

του ιατρού σε σημείο που να γίνεται σε
βαστός κι αγαπητός και ν’ αποσπά το 
θαυμασμό.

Εκφράζω -  αν και ήταν ημέρα αργίας 
-  τα θερμά μου συγχαρητήρια κι ένα 
θερμό ευχαριστώ στο ιατρικό επιτελείο 
του Καρδιολογικού Τμήματος υπό τη 
Διεύθυνση του ιατρού Καρδιοχειρουργού 
κ. Σπυρίδωνα Ζόμπολου, με τους εκλε
κτούς ιατρούς κ.κ. Ιωάννη Νικολόπουλο, 
Γεώργιο Κουδούνη, Παντελή Κουλφό- 
πουλο και Παναγιώτη Παναγιωτάκο, κα
θώς και στο νοσηλευτικό προσωπικό.

Φαίνεται πως όλοι οι παράγοντες λει
τουργούν σωστά, έτσι που η Καλαμάτα 
να έχει νοσοκομειακή περίθαλψη που 
τιμά όλους.

Με ευγνώμονα αισθήματα 
Μαρία Ασβέστη 

Αθήνα»

Πηγη: Θάρρος, αρ. φύλ. 29033/26-1-1996, σελίδα 7.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Επιστολές ανά 
έτος πολιτών.

1987 2/63=0,031=3,1% 2/63=0,031=3,1% 4/63=0,063=6,3%

1988 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

1990 2/63=0,031=3,1% 2/63=0,031=3,1%

1995 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

1996 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

1997 2/63=0,031=3,1% 2/63=0,031=3,1%

1999 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5% 2/63=0,031=3,1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 9/63=0.142=14,2% 2/63=0,031=3,1% 2/63=0,031=3,1% 13/63=0,206=20,6%

Πίνακας 34: Συγκεντρωτικός πίνακας επιστολών προερχόμενες από τους πολίτες 
κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 17,4% (11/63) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις επι

στολές αφορούν αυτές που προέρχονται από τους εργαζόμενους του Νοσοκομεί

ου Καλαμάτας. Αναλυτικά τέτοιου είδους επιστολές δημοσιεύονται στην Ελευ

θερία σε ποσοστό 12,6% (8/63), στην Σημαία σε ποσοστό 1,5 (1/63) και στο 

Θάρρος σε ποσοστό 3,1% (2/63) (Πίνακας 35). Πρόκειται για επιστολές που 

προέρχονται από το προσωπικό και απευθύνονται στην Διοίκηση του Νοσοκο

μείου. Επιστολές που σχετίζονται με ζητήματα παροχής προστασίας της δου

λειάς τους και της σωματικής τους ακεραιότητας. Μια τέτοια επιστολή είναι αυ

τή που ακολουθεί και φιλοξενήθηκε στα φύλλα της «Ελευθερίας» με τίτλο «οι 

νοσοκόμοι ζητούν κανονισμό εργασίας», σύμφωνα με την οποία οι νοσοκόμοι 

ζητούν εγκύκλιο ή κανονισμό που να καθορίζει τον αριθμό των αποκλειστικών. 

Περισσότερα στο άρθρο που ακολουθεί.
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Οι νοσοκόμοι ζητούν 
κανονισμό εργασίας.

Εγκύκλιο ή κανονισμό εργασίας, 
που θα καθορίζει τον αριθμό των απο
κλειστικών νοσοκόμων με βάση τις 
κλίνες κάθε Νοσοκομείου, ζητάει με 
έγγραφό του προς το Υπουργείο Υγεί
ας, το Σωματείο Αποκλειστικών Νοσο
κόμων Νομού Μεσσηνίας.

Στο έγγραφο αναφέρεται ότι το

Νοσοκομείο Καλαμάτας διαθέτει 150 
κλίνες και το Σωματείο έχει 37 αποκλει
στικές νοσοκόμες.

Παράλληλα όμως το Νοσοκομείο 
χρησιμοποιεί για το σκοπό αυτό και μα- 
θητευόμενες αδελφές νοσοκόμες οι 
οποίες, μαζί με τα μέλη του σωματείου, 
ξεπερνούν τις 52 αποκλειστικές νοσοκό
μες, με αποτέλεσμα να μην γίνονται πε
ρισσότερα από 7-8 ημερομίσθια το μήνα 
από τις αποκλειστικές νοσοκόμες.

Π τι γη: Ελευθερία, αρ. φύλ. 4032/30-3-1995, σελίδα 3.

Επίσης στην κατηγορία αυτή περιλαμβάνονται και επιστολές που προορί

ζονται να δώσουν απαντήσεις, για κάποια ατυχή περιστατικά και για παράπονα 

πολιτών. Χαρακτηριστική περίπτωση αποτελεί η απάντηση του Προέδρου του 

Σωματείου Εργαζομένων που στόχο έχει να διαψεύσει παράπονα αναγνώστη 

σχετικά με την μη λειτουργία του οδοντιατρείου του Νοσοκομείου. Σχετικό, δη

μοσίευμα φιλοξενείται στην «Ελευθερία». Σύμφωνα με την επιστολή υποστηρί

ζεται πως πρόκειται για ανυπόστατες και ψευδείς καταγγελίες που δεν έχουν κα

μιά δόση αλήθειας. Αναλυτικότερα οι απόψεις που διατυπώθηκαν παρουσιάζο

νται στο άρθρο που ακολουθεί.

Απόιντηση για το Οδοντιατρείο του Νοσοκομείου

Κύριε Διευθυντά,
Σχετικά με δημοσίευμά σας του 

Σαββάτου 28-2-87 αρ. φύλ. 1713, στην 
στήλη «μέρα μεσημέρι» εις ότι αφορά 
την λειτουργία του Οδοντιατρείου στο 
Γεν. Νομ. Νοσοκομείο Καλαμάτας, έχω 
να απαντήσω, πως όλα είναι ανυπό
στατα και ψευδή, τουλάχιστον για το 
πρόσωπό μου, και σκοπεύουν, κατ’ 
εμέ στην παραπληροφόρηση. Για τον 
λόγο αυτό, παρακαλώ αν υπάρχουν, 
να δημοσιευθούν συγκεκριμένες κα
ταγγελίες, ενυπόγραφες, για την πλήρη 
αποκατάσταση της αλήθειας, 
επανορθώνοντας, τις ανακρίβειες του 
δημοσι

εύματος σας, εις ότι αφορά τουλάχιστον 
το Οδοντιατρείο του Νοσοκομείου Καλα
μάτας.

Κατά την προσωπική μου άποψη 
σωστή δημοσιογραφία σημαίνει αλήθεια, 
με τεκμηριωμένα στοιχεία και ενυπόγρα
φα.

Ξεκαθαρίζοντας την δίκιά μου θέση 
απλά να σας αναφέρω δύο στοιχεία:

Πρώτον: Θα ήταν πάρα πολύ εύκολο 
σ’ ένα δημοσιογράφο της Εφημερίδας 
σας, να ρθεί στο Νοσοκομείο, και να δει 
να ρωτήσει, να μάθει και να διαπιστώσει, 
από πρώτο χέρι, αν δουλεύει σωστά ή 
όχι το οδοντιατρείο.
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Δεύτερον: Θα αναφέρω απλώς ένα 
χαρακτηριστικό στοιχείο. Ότι στην 
διάρκεια της 5μήνου θητείας μου στο 
Νοσοκομείο σαν οδοντίατρος του ΕΣΥ, 
έχουν προσέλθει και εξετασθεί πλέον 
των 2.500 ατόμων. Αριθμός που δεν 
συγκρίνεται ούτε με δύο χρονών 
(προηγούμενων ετών) αριθμός προσέ

λευσης για οδοντοστοματολογική εξέτα
ση και παροχή υπηρεσιών.

Τελειώνοντας, απλώς επισημαίνω ότι 
για μένα είναι ανοιχτή η πόρτα της δικαι
οσύνης, για κάθε έννομο συμφέρον.

Ευχαριστώ 
Σταμ. Δημ. Σκούλικας

Πτιγιί: Ελευθερία, αρ. φύλ. 1713/28-2-1987, σελίδα 2

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Επιστολές εργα
ζομένων ανά 
έτος.

1987 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

1991 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

1994 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

1995 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5% 2/63=0,031=3,1%

1996 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

1999 3/63=0,047=4,7% 1/63=0,015=1,5% 4/63=0,063=6,3%

2000 1/63=0,015=1,5% 1/63=0,015=1,5%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 8/63=0.126=12,6% 1/63=0,015=1,5% 2/63=0,031=3,1% 11/63=0,174=17,4%

Πίνακας 35: Συγκεντρωτικός πίνακας επιστολών προερχόμενες από το προσωπικό 
Του Γ.Ν.Ν.Κ. προς την Διοίκηση κατά τα έτη 1986 -  2000.

Συμπερασματικά οι επιστολές στον τοπικό τύπο είτε από την Διοίκηση 

του Ιδρύματος τους εργαζόμενους και τους πολίτες είτε από το Υπουργείο Υγεί

ας και Πρόνοιας, έχουν μεγάλη σημασία. Αφού δίνουν το δικαίωμα προάσπισης 

του δικαίου τιμωρίας του αδίκου και αποκατάστασης της εικόνας και του κύρους 

του Νοσοκόμου Καλαμάτας τόσο στα πλαίσια του Νομού όσο και έξω από τα 

πλαίσια αυτά.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΕΙΣ -  ΣΥΣΚΕΨΕΙΣ

Στο κεφάλαιο αυτό θα ασχοληθούμε με τις Συνεδριάσεις και τις Συσκέ

ψεις που έχουν πραγματοποιηθεί στους χώρους του Νοσοκομείου Καλαμάτας. 

Οι συσκέψεις συγκαλούνται όταν προκόψει ένα θέμα σοβαρό ή λιγότερο σοβα

ρό πρόβλημα, του οποίου η λύση είναι επιτακτική για την εξασφάλιση και απο

κατάσταση της ηρεμίας του ιδρύματος. Στην διάρκεια των οποίων το θέμα τίθε

ται προς συζήτηση και προς την λήξη της σύσκεψης παίρνεται μιαν απόφαση για 

την αποτελεσματική του αντιμετώπιση.

Ποσοστό 21% (4/19) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις συνεδρι

άσεις και τις συσκέψεις αφορούν αυτές που σχετίζονται με το θέμα των σκουπι- 

διών του Νοσοκομείου. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξε

νούνται στην Εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 15,7% (3/19) και στο Θάρ

ρος σε ποσοστό 5,2% (1/19) ενώ παρόμοια δημοσιεύματα δεν συναντάμε στην 

Σημαία (Πίνακας 36). Πρόκειται για δημοσιεύματα συνεδριάσεων -  συσκέψεων 

που αναφέρονται στην υπόθεση των απορριμμάτων του Νοσοκομείου, που έχει 

οξυνθεί τελευταίως με σημαντικές επιπτώσεις για την Δημόσια Υγεία. Η λήψη 

μιας απόφασης για αποτελεσματική αντιμετώπιση του προβλήματος είναι ανα

γκαία και άμεση. Το πρόβλημα έχει πλέον μετατραπεί σε σήριαλ. Αφού για πάρα 

πολλά χρόνια τα μολυσματικά απορρίμματα του νοσοκομείου πήγαιναν στη χω

ματερή των Γιαννιτσάνικων χωρίς κανένα έλεγχο. Μια τέτοια περίπτωση συνε

δριάσεων συσκέψεων είναι αυτή που φιλοξενείται στο «Θάρρος» με θέμα «τρό

πους διαχείρισης των μολυσματικών απορριμμάτων» στην διάρκεια της οποίας 

επιβεβαιώθηκε η σοβαρότητα του θέματος. Ενώ ο Πρόεδρος του Ιδρύματος ανέ

φερε ότι η Διοίκηση θα εφαρμόσει μέθοδο καλύτερης διαλογής στην «πηγή» θα 

μπορέσει να αντιμετωπίσει τα μολυσματικά απορρίμματα, με τον -  πεπαλαιωμέ

νο - κλίβανο. Όμως παρατήρησε ότι και το Νοσοκομείο αντιμετωπίζει πρόβλη

μα, αφού όταν λειτουργεί ο κλίβανος διαμαρτύρονται έντονα οι περίοικοι. Το 

μόνο σίγουρο είναι πως η λύση στο πρόβλημα πρέπει να είναι άμεση και αποτε
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λεσματική. Αναλυτικά το σχετικό άρθρο με κάθε λεπτομέρεια παρατίθεται πα

ρακάτω και έχει ως εξής:

Για τα μολυσματικά απορρίμματα του Νοσοκομείου Καλαμάτας

Θα πραγματοποιηθεί καί νέα συνάντηση τη Δευτέρα

Τρόπους για τη διαχείριση των μολυσματι
κών απορριμμάιων αναζητούν ο Δήμος

Καλαμάτας και το Νομαρχιακό Νοσοκομείο 
της Μεσσηνιακής πρωτεύουσας. Για το λόγο 
αυτό ο Πρόεδρος τον Νοσηλευτικού Ιδρύμα
τος Βασ. Αλάμαρας και η Διοικητική Διευθύ

ντρια Ευγενία Κωνσταντοπσύλσυ 
επισκέφθηκαν χθες το Δήμαρχο της πόλης 
Χρ.Μαλαπάνη, με τσν οποίο είχαν 

- όπως πληροφορηθήκαμε -  εκτενή συζήτηση.

Στη διάρκεια της ετέθη το ζήτημα της αποκομιδής των 
μολυσματικών απορριμμάτων, το οποίο έχει οξυνθεί το 
τελευταίο χρονικό διάστημα. Οπως ατιοφασίσθηκε θα 
πραγματοποιηθεί μία νέα σννάντηση τη Δευτέρα, στην 
οποία θα συμμετέχει και εκπρόσωπος εταιρείας από τη 
Σπάρτη, που επεξεργάζεται αυτά τα απορρίμματα και 
τα αδρανοποιεί.

«ΕΞΕΠΛΑΓΗΝ ΠΑ ΤΟ ΕΓΓΡΑΦΟ»

Σε χθεσινές του δηλώσεις, ο Δήμαρχος Καλαμάτας εξέ
φραξε την έκπληξή του για το αίτημα του Νοσοκομείου 
να παρέμβει Εισαγγελέας για την αποκομιδή των απορ
ριμμάτων. Μάλιστα τόνισε ότι ο Δήμος περισυλλέγει τα 
«οικιακού» τύπου απορρίμματα, ενώ δεν περισυλλέγει 
όσα απορρίμματα τοποθετούνται στους ειδικούς κόκκι
νους κάδους (γάζες, επίδεσμοι, ενέσεις κλπ.). «Αυτά 
ούτε υποχρεούμαστε, αλλά ούτε και μπορούμε να τα 

περισυλλέγουμε», τόνισε και πρόσθεσε ότι «βάσει των 
οδηγιών 67/94 και 904/94 της Ευρ. Ενωσης τα απορρίμ
ματα αυτού του τύπου πρέπει να καταστρέφσνται στους 
κλιβάνους του νοσοκομείου».

Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις του, αν γίνει συστηματι
κός έλεγχος τα μολυσματικά απορρίμματα δεν θα ξε
περνούν την ποσότητα των 150-200 κιλών την ημέρα και 
μπορούν ή να αποτεφρώνονται στον υπάρχοντα κλί
βανο του νοσοκομείου, ή να βρεθεί άλλος τρόπος για 
την αντιμετώπιση του προβλήματος. «Το εργοστάσιο λι- 
πασματοποίησης δεν μπορεί να τα επεξεργαστεί, ενώ 
για υγειονομικούς λόγους δεν πρέπει να γίνεται η διά
θεσή τους στο σκουπιδότοπο των Γιαννιτσανίκων», επι- 
σήμανε χαρακτηριστικά.

ΝΕΑ ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ

Στη συνέχεια ανέφερε ότι στη συνάντηση της Δευτέρας 
θα πάρει μέρος εκτός της Διοίκησης του νοσοκομείου -  
και εκπρόσωπος εταιρείας από τη Σπάρτη, η οποία με 
ειδικό μηχάνημα που διαθέτει αντιμετωπίζει το πρόβλη
μα των μολυσματικών απορριμμάτων.

Οσον αφόρα τη χθεσινή συνάντηση, παρατήρησε ότι 
η Διοίκηση του νοσοκομείου αναγνώρισε την ορθότητα 
της στάσης που τηρεί ο Δήμος και πρόσθεσε ότι στο νέο 
νοσοκομείο το πρόβλημα θα αντιμετωπιστεί με πιο Αυγ- 
χρόνους τρόπους. Ο κ. Μαλαπάνης ανέφερε επίσης ότι 
η Διοίκηση τον Νοσοκομείου ισχυρίζεται πως αν εφαρ
μόσει μέθοδο καλύτερης διαλογής στην «πηγή», θα 
μπορέσει να αντιμετωπίσει τα μολυσματικά απορρίμ
ματα, με τον - πεπαλαιωμένο - υπάρχοντα κλίβανο. Πα
ρατήρησε όμως, ότι και «το νοσοκομείο αντιμετωπίζει 
πρόβλημα, αφού όταν λειτουργεί ο κλίβανος διαμαρτύ
ρονται έντονα οι περίοικοι. Ωστόσο δεν μπορεί να 
γίνει κάτι διαφορετικό. Σνζητήσαμε, θα ξανασυζητή-

σουμε και θα προσπαθήσουμε να βρούμε λύση για τον 
ενάμιση χρόνο περίπου που απαιτείται για την μετε- 
εγνατάσταση του νοσοκομείου στο νέο κτίριο».

ΑΝΑΜΙΧΘΗΚΑΝ ΑΙΙΟΡΡΙΜΜΑΤΑ

Ωστόσο, ο Δήμαρχος Καλαμάτας αρνήθηκε να σχολιά
σει επισήμανση που του έγινε και η οποία αφορούσε 
την εσκεμμένη - κατά πληροφορίες - ανάμειξη των μο
λυσματικών με τα «οικιακού» τύπου απορρίμματα, που 
επιχειρήθηκε στο νοσοκομείο. Σύμφωνα με τις ίδιες 
πληροφορίες, κάποιοι τοποθέτησαν μέρος μολυσματι
κών απορριμμάτων στους κάδονς τους οποίους περι
συλλέγει ο Δήμος Καλαμάτας. Μόλις το απορριμματο
φόρο έφθασε στο εργοστάσιο λιπασ ματοποίησης, οι 
εκεί εργαζόμενοι έκαναν «στάση» εργασίας, αρνσύμε- 
νοι να συμμετάσχσυν στη διαδικασία επεξεργασίας των 
απορριμμάτων αν δεν απομακρύνονταν τα μολυσμα
τικά απορρίμματα του νοσοκομείου. Το πρόβλημα ξε- 
περάστηκε χθες μετά το διαχωρισμό των απορριμμά
των και το εργοστάσιο λιπασματοποίησης συνέχισε τη 
λειτουργία του.

ΟΙ ΚΛΙΝΙΚΕΣ

Οσον αφορά τις ιδιωτικές κλινικές και τα μικροβιολο
γικά εργαστήρια που λειτουργούν στην πόλη και έχουν 
τα ίδια απορρίμματα, παρατήρησε ότι ο κύριος όγκος 
των συγκεκριμένων απορριμμάτων παράγεται από το 
νοσοκομείο. Παρατήρησε ωστόσο ότι έχουν ξεκινήσει 
ανάλογες διαδικασίες για τις ιδιωτικές κλινικές και τα 
μικροβιολογικά εργαστήρια.

Τέλος, ο κ. Μαλαπάνης όταν του ζητήθηκε να σχολιά
σει το έγγραφο προς τον Εισαγγελέα στο οποίο δεν γι
νόταν διαχωρισμός για το ποια απορρίμματα δεν περι- 
συλλέγονται, χαρακτήρισε το εν λόγω έγγραφο ως 

«άτυχο». Πρόσθεσε, ωστόσο, ότι ο Δήμος δεν αρνή
θηκε ποτέ να περισυλλέγει τα καθημερινά απορρίμ
ματα, αλλά αρνείται να προβεί στην αποκομιδή των 
μολυσματικών.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 29591/6-12-1997, σελίδα 5.

Ενώ μια άλλη περίπτωση συνεδριάσεων, για την προσωρινή αντιμετώπιση 

του προβλήματος, έχει σχέση με την «έγκριση διενέργειας δημόσιου ανοικτού
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διαγωνισμού, για την ανάδειξη εργολάβου καθαριότητας της παλαιάς πτέρυγας 

του Νοσοκομείου για έναν χρόνο με κριτήριο την χαμηλότερη τιμή». Το σχετικό 

δημοσίευμα φιλοξενείται στην εφημερίδα της «Ελευθερίας» και έχει ως εξής:

Με δώδεκα θέματα

Συνεδριάζει σήμερα στις 1 το μεσημέρι, το Διοικητικό Συμβούλιο 
του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Στην ημερήσια διάταξη έχουν εγγράφει για συζήτηση δώδεκα θέ
ματα.

Από αυτά, με πρώτη ... ματιά, αυτό που φαίνεται ότι ενδιαφέρει 
τους ... απέξω, είναι το 11°.

Έχει σχέση με την «έγκριση διενέργειας δημόσιου ανοικτού δια
γωνισμού για την ανάδειξη εργολάβου καθαριότητας της παλαιάς 
πτέρυγας του Νοσοκομείου για ένα χρόνο με κριτήριο τη χαμηλότερη

Πτινη: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3914/4-11-1994 σελίδα 2.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Συσκέψεις - Συ
νεδριάσεις ανά 
έτος για τα  
σκουπίδια του 
Γ.Ν.Ν.Κ.

1994 1/19=0,052=5,2% 1/19=0,052=5,2%

1997 2/19=0,105=10,5% 1/19=0,052=5,2% 3/19=0,157=15,7%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 3/19=0,157=15,7% 1/19=0,052=5,2% 3/52=0,210=21%

Πίνακας 36: Συγκεντρωτικός πίνακας συνελεύσεων -  συνεδριάσεων για το θέμα 
των σκουπιδιών του Ιδρύματος της Καλαμάτας κατά τα έτη 
1986-2000.

Ποσοστό 10,5% (2/19) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις συ

σκέψεις -  συνεδριάσεις που ασχολούνται με το θέμα της αξιοποίησης των χώ

ρων του παλαιού Νοσοκομείου. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα 

φιλοξενούνται στις στήλες της Ελευθερίας σε ποσοστό 5,2% (1/19) και της Ση

μαίας σε ποσοστό 5,2% (1/19) , ενώ στο Θάρρος δεν συναντάμε τέτοιου είδους 

δημοσιεύματα (Πίνακας 37). Πρόκειται για συσκέψεις που σχετίζονται με το θέ-
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μα της εκμετάλλευσης των εγκαταστάσεων του παλαιού Νοσοκομείου εν όψει 

της μεταφοράς του στο νέο κτίριο. Η αναγγελία μιας τέτοιας σύσκεψης για την 

συζήτηση της αξιοποίησης του παλαιού ιδρύματος φιλοξενείται στην Εφημερίδα 

της «Σημαίας». Η σύσκεψη αυτή είναι ιδιαίτερης σημασίας για την τύχη του 

Ιδρύματος αφού λαμβάνουν μέρος και εξέχοντα πρόσωπα με ιδιαίτερη επιρροή. 

Το σχετικό άρθρο ακολουθεί και προβάλει ως κυρίαρχη θέση την παραμονή του 

ιδρύματος στον χώρο της Υγείας.

Σύσκεψη για την αξιοποίηση του παλαιού Νοσοκομείου.

Σύσκεψη με τη συμμετοχή του Γενι
κού Γραμματέα της Περιφέρειας Πελο
πόννησου Αντώνη Ματσίγκου, του Νο
μάρχη Μεσσηνίας Δημήτρη Δράκου, 
του Δημάρχου Καλαμάτας Ποναγή 
Κουμάντου και του Νοσοκομείου Τάκη 
Παπαδόπουλου, θα πραγματοποιηθεί 
την ερχόμενη Τετάρτη, στις 11 το πρωί, 
με θέμα την αξιοποίηση του παλαιού 
Νοσοκομείου. Αυτό αποφασίσθηκε σε 
τηλεφωνική επικοινωνία, που είχε χθες 
ο Νομάρχης με τον Περιφερειάρχη.

Το ... μπαράζ των πυρκαγιών που 
εκδηλώθηκε στην Πελοπόννησο δεν 
επέτρεψε στον Περιφερειάρχη Αντώνη 
Ματσίγκο να βρει χρόνο για να προω
θήσει την αξιοποίηση των εγκαταστά
σεων του παλαιού Νοσοκομείου Καλα
μάτας, δήλωσε χθες στη «Σημαία».

Μιάς όμως τα περιστατικά αυτά φαί
νονται, ο Περιφερειάρχης είχε καλέσει 
στο γραφείο του στην Τρίπολη, στις 11 
το πρωί το Νομάρχη Δημήτρη Δράκο, 
τον Δήμαρχο Καλαμάτας Παναγή Κου
μάντο και τον Πρόεδρο του Νοσοκομείου 
Τάκη Παπαδόπουλο, προκειμένου να 
συζητήσουν την αξιοποίηση των εν λόγω 
εγκαταστάσεων. Ο Υπουργός Υγείας 
Αλέκος Παπαδόπουλος κατά την επί
σκεψή του στο νέο Νοσοκομείο του κα
λοκαιριού, εξέφρασε την πρόθεση, προ- 
τείνοντας να λειτουργήσουν σε αυτό ένα 
Κέντρο Τοπικού Τύπου, ένα πολυϊατρείο 
του ΙΚΑ και Μέριμνας. Με την πρόταση 
του υπουργού συμφώνησαν τόσο σε 
γενικές γραμμές, τόσο ο Δήμο Καλαμά
τας όσο και η Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 28246/2-9-2000, σελίδα 1 και 5
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Εφημερίδες
Συσκέψεις - Συ
νεδριάσεις ανά 
έτος για την α
ξιοποίηση των  
χώρων ταυ Νο
σοκομείου Κα
λαμάτας.

Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ

2000 1/19=0,052=5,2% 1/19=0,052=5,2% 2/19=0,105=10,5%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/19=0,052=5,2% 1/19=0,052=5,2% 2/19=0,105=10,5%

Πίνακας 37: Συγκεντρωτικός πίνακας συσκέψεων -  συνεδριάσεων σχετικά 
με το θέμα της αξιοποίησης των χώρων του Παλαιού κηρίου 
του Νοσοκομείου κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 15,7% (3/19) των δημοσιευμάτων του σχετίζονται με ης συ

σκέψεις -  συνεδριάσεις αφορούν αυτές που ασχολούνται με τα θέματα της Μο

νάδας Τεχνητού Νεφρού (Μ.Τ.Ν.). Αναλυηκότερα τέτοιου είδους δημοσιεύμα

τα φιλοξενούνται στην Εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 10,5% (2/19) και 

στο Θάρρος σε ποσοστό 5,2% (1/19. Ενώ στην Σημαία δεν συναντάμε τέτοιου 

είδους δημοσιεύματα (Πίνακας 38). Πρόκειται για μια πολύ σημανηκή κατηγο

ρία συσκέψεων αφού ασχολούνται με θέματα μιας ευπαθούς ομάδας ασθενών, 

αυτή των Νεφροπαθών. Κυρίαρχο θέμα των συσκέψεων -  συνεδριάσεων, είναι η 

άμεση υλοποίηση της επέκτασης της Μονάδας. Η λύση του λυόμενου, είναι πιο 

ενδεδειγμένη από την λύση που προτείνει η Διοίκηση του Νοσοκομείου, δηλαδή 

για κτίσμα που θα στεγασθούν και τα ιατρεία αργότερα. Η πρώτη λύση που προ

τείνουν οι Νεφροπαθείς είναι πιο ενδεδειγμένη αφού χρειάζεται λιγότερο χρόνο 

για να υλοποιηθεί. Και σε συνάρτηση με την επικρατούσα κατάσταση δηλαδή 

του μεγάλου αριθμού των νεφροπαθών, δεν επιτρέπεται καθόλου χάσιμο χρόνου. 

Αυτά προέρχονται από ης διάφορες συσκέψεις που έχουν πραγματοποιηθεί κατά 

καιρούς χωρίς όμως να υπάρξει κάποια ορισηκή λύση. Μια τέτοια περίπτωση 

δημοσιεύματος είναι και το ακόλουθο που φιλοξενείται στο «Θάρρος» με τίτλο 

«Σύσκεψη για τη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού.
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Σύσκεψη για τη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού

Με ουσιαστικό αποτέλεσμα έληξε 
χθες το μεσημέρι η σύσκεψη που έγινε 
στο Διοικητήριο υπό την Προεδρία του 
Αναπληρωτή Νομάρχη Διονύση Πε- 
τράκου, σχετικά με την επέκταση της 
μονάδας Τεχνητού Νεφρού που λει
τουργεί στο Νοσοκομείο Καλαμάτας.

Πολλές αντιρρήσεις για το σχέδιο 
που προωθείται για την επέκταση της 
Μονάδας Τεχνητού Νεφρού, που λει
τουργεί σήμερα στο Νοσοκομείο εξέ- 
φρασε και χθες η Πρόεδρος του Συλ
λόγου Νεφροπαθών, κ. Βλαχοδημη- 
τροπούλου. Η τελευταία, διατυπώνο
ντας τις απόψεις, υποστήριξε ότι το 
σχέδιο που υπάρχει προβλέπει εξαιρε
τικά χρονοβόρες διαδικασίες. Η κατά

σταση που υπάρχει σήμερα και ο αριθ
μός των νεφροπαθών δεν επιτρέπουν 
χάσιμο χρόνου, αρκετοί είναι αυτοί οι 
οποίοι αναγκάζονται να υποβάλλονται σε 
κάθαρση σε Νοσοκομεία εκτός νομού, 
πράγμα που έχει ως συνέπεια να ταλαι
πωρούνται υπερβολικά. Η λύση που 
προτείνει ο Σύλλογος των Νεφροπαθών 
είναι να επεκταθεί η Μονάδα σε κάποιο 
λυόμενο στα εξωτερικά ιατρεία του Νο
σοκομείου. Κάτι τέτοιο δεν θα χρειασθεί 
παρά τρεις μήνες περίπου. Τελικά, όμως 
δεν ελήφθη καμία απόφαση.

Στη σύσκεψη πήραν μέρος ακόμη ο 
Πρόεδρος του Νοσοκομείου Καλαμάτας 
κ. Βασίλης Αλάμαρας και υπηρεσιακοί 
παράγοντες από τη Διεύθυνση Τεχνικών 
Υπηρεσιών.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 29070/12-3-1996, σελίδα 9.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Συσκέψεις ανά 
έτος με τα θέμα
τα της Μ.Τ.Ν.

1996 2/19=0,105=10,5% 1/19=0,052=5,2% 3/19=0,157=15,7%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/19=0,105=10,5% 1/19=0,052=5,2% 3/19=0,157=15,7%

Πίνακας 38: Συγκεντρωτικός πίνακας συσκέψεων -  συνεδριάσεων που σχετίζονται 
με τα θέματα της Μ.Τ.Ν. κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 21% (4/19) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις συσκέ

ψεις -  συνεδριάσεις αφορούν αυτές που ασχολούνται με την αντιμετώπιση λει

τουργικών και έκτακτων αναγκών. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα 

φιλοξενούνται στην Ελευθερία σε ποσοστό 10,5% (2/19), στην Σημαία σε ποσο

στό 5,2% (1/19) (Πίνακας 39). Πρόκειται για συνεδριάσεις -  συσκέψεις που 

πραγματοποιούνται για την εξέταση θεμάτων που η αντιμετώπισή τους είναι επι

τακτική για την εξασφάλιση της εύρυθμης λειτουργίας του Νοσηλευτικού Ιδρύ
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ματος της Καλαμάτας. Μια τέτοια συνεδρίαση φιλοξενείται στις στήλες του 

«Θάρρους» με κύρια θέματα, προς συζήτηση, μεταξύ άλλων ο προϋπολογισμός, 

ο προγραμματισμός της υπερωριακής απασχόλησης του προσωπικού του Νοσο

κομείου, η Μηχανοργάνωση της Γραμματείας του Δ.Σ. του γραφείου του Προέ

δρου και του τμήματος διατροφής. Το σχετικό άρθρο έχει ως ακολούθως:

Συνεδριάζει το Α.Σ. του Νοσοκομείου

Συνεδριάζει σήμερα, στη 1.00 μετά 
το μεσημέρι, το Διοικητικό Συμβούλιο 
του Νοσοκομείου Καλαμάτας. Στην 
ημερήσια διάταξη είναι γραμμένα για 
να συζητηθούν 35 θέματα. Τα περισ
σότερα είναι κυρίως υπηρεσιακού χα
ρακτήρα. Μεταξύ των θεμάτων που θα 
συζητηθούν περιλαμβάνονται και τα 
εξής: - Αποδοχή παραχώρησης από το 
Δήμο Καλαμάτας του κτιρίου Λαλέα.

- Αναμόρφωση προϋπολογισμού οικο
νομικού έτους 1998. -  Προγραμματισμός 
υπερωριακής απασχόλησης του προ
σωπικού του Νοσοκομείου και των Κέ
ντρων Υγείας. -  Μηχανοργάνωση Γραμ
ματείας Δ.Σ., του Γραφείου του Προέ
δρου και του τμήματος διατροφής.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 297829/11-11-1998, σελίδα 10.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Συσκέψεις - Συνε
δριάσεις ανά έτος 
για λειτουργικά  
θέματα του Νοσο
κομείου Καλαμά
τας.

1995 1/19=0,052=5,2% 1/19=0,052=5,2% 2/19=0,105=10,5%

1998 1/19=0,052=5,2% 1/19=0,052=5,2%

1999 1/19=0,052=5,2% 1/19=0,052=5,2%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/19=0,105=10,5% 1/19=0,052=5,2% 1/19=0,052=5,2% 4/19=0,21=21%

Πίνακας 39: Συγκεντρωτικός πίνακας συσκέψεων -  συνεδριάσεων σχετικά με την 
αντιμετώπιση λειτουργικών αναγκών του Νοσοκομείου Καλαμάτας 
κατά τα έτη 1986 -  2000.
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Ποσοστό 31,5% (6/19) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις συ

σκέψεις -  συνεδριάσεις αφορούν αυτές που ασχολούνται με θέματα που αφο

ρούν το προσωπικό. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται 

στην εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 21% (4/19), στο Θάρρος σε ποσο

στό 10,5% (2/19) ενώ στην Σημαία δεν συναντάμε τέτοιου είδους δημοσιεύματα. 

(Πίνακας 40). Πρόκειται για συνεδριάσεις -  συσκέψεις που πραγματοποιούνται 

από την Διοίκηση του Νοσοκομείου για θέματα που έχουν να κάνουν με την 

προκήρυξη θέσεων προσωπικού και θέσεων γιατρών κλάδου ΕΣΥ και αποσπά

σεις προσωπικού. Μια ανάλογη περίπτωση συνεδριάσεως είναι αυτή που φιλο

ξενείται στην «Ελευθερία» σχετικά με την προκήρυξη της θέσης του Επιμελητή 

Β' Νεφρολογίας του κλάδου γιατρών ΕΣΥ. Το σχετικό άρθρο ακολουθεί και ως 

έχει:

«Εννέα + ένα» τα θέματα

ΣΥΝΕΔΡΙΑΖΕΙ σήμερα στη 1:30 το μεσημέρι το Διοικητικό Συμβούλιο 
του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

«Εννέα + ένα» τα θέματα καθώς το δέκατο περιλαμβάνει τη συζήτηση 
14 αιτήσεων εργαζομένων που έχουν σχέση με το Νοσοκομείο.

Μεταξύ των θεμάτων τα οποία θα συζητηθούν περιλαμβάνεται και αυτό 
της προκήρυξης θέσης Επιμελητού Β' Νεφρολογίας του κλάδου γιατρών 
του ΕΣΥ.

(Πάντως μετά το «ι» δεν είναι το «κ» αλλά το «ια» όταν πρόκειται για 
αρίθμηση).

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3960/29-12-1994, σελίδα 2.

Ενώ κάποιες άλλες συσκέψεις = συνεδριάσεις που συγκαλούνται και 

αφορούν πάλι το προσωπικό ασχολούνται επικεντρώνονται στην συζήτηση θε

μάτων που έχουν να κάνουν με την προστασία του προσωπικού. Ιδιαίτερα με την 

ασφάλιση των πληρωμάτων των ασθενοφόρων σε ασφαλιστική εταιρεία και τις 

εφημερίες των εργαστηρίων. Σχετικό δημοσίευμα σύγκλισης -  σύσκεψης με αυ

τό το θέμα είναι το ακόλουθο που φιλοξενείται στην «Ελευθερία».
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Με σοβαρά θέματα

ΣΥΝΕΔΡΙΑΖΕΙ σήμερα στη 1 το μεσημέρι, το Διοικητικό Συμβούλιο του 
Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Μεταξύ των θεμάτων της ημερήσιας διάταξης περιλαμβάνονται και αυ
τά τα οποία αφορούν την ασφάλιση των πληρωμάτων των ασθενοφόρων 
σε ασφαλιστική εταιρεία, τις εφημερίες των εργαστηρίων (μικροβιολογικό, 
αιματολογικό και αιμοδοσίας), τις εφημερίες οδοντιάτρων στο Κέντρο Υγεί
ας Μεσσήνης και άλλα υπηρεσιακού χαρακτήρα θέματα.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3950/15-12-1994, σελίδα 2

Ενώ στην κατηγορία αυτή των δημοσιευμάτων που αφορούν τις συσκέ

ψεις -  συνεδριάσεις περιλαμβάνονται και αυτές που σχετίζονται με την λήψη μέ

τρων για την προστασία των αποκλειστικών νοσοκόμων. Σχετικό δημοσίευμα 

ακολουθεί και φιλοξενείται στις σελίδες του «Θάρρους» σύμφωνα με το οποίο 

γνωστοποιείται πως στην σύσκεψη πάρθηκαν μέτρα από κοινού για την εφαρμο

γή της κείμενης νομοθεσίας. Μέτρα τα οποία παίρνονται για την προστασία των 

ασθενών από ανεξέλεγκτα υγειονομικά άτομα για την εφαρμογή της κείμενης 

νομοθεσίας και για την περιοχή πραγματικών και ουσιαστικών υπηρεσιών. 

Απαιτείται η ύπαρξη συνεννόησης με τους συνοδούς των ασθενών για την επι

λογή νοσοκόμων με τις απαραίτητες προϋποθέσεις, από τον αναρτημένο πίνακα 

στον χώρο της εφημερεύουσας Νοσηλεύτριας. Έτσι εξασφαλίζεται και η προ

στασία των αποκλειστικών αλλά και των ασθενών.

Μέτρα για τις αποκλειστικές νοσοκόμες αποφάσισε το Νοσοκομείο

Καλαμάτας.

Σύσκεψη πραγματοποιήθηκε στο γρα
φείο του Προέδρου του Διοικητικού 
Συμβουλίου του Νοσοκομείου Καλαμά
τας Παναγιώτη Παπαδόπουλου, με τη 
συμμετοχή και της Διευθύντριας της 
νοσηλευτικής υπηρεσίας του Νοσοκο
μείου, μετά το έγγραφο του Εργατοϋ- 
παλληλικού Κέντρου Καλαμάτας, σύμ
φωνα με το οποίο χρησιμοποιούνται

ως αποκλειστικές νοσοκόμες αλλοδαπές, 
που δεν έχουν τις νόμιμες προϋποθέ
σεις.
Στη σύσκεψη πάρθηκαν από κοινού μέ
τρα για την εφαρμογή της κείμενης νο
μοθεσίας, που αφορά την απασχόληση 
αποκλειστικών αδελφών από τους ασθε
νείς.

Ο Πρόεδρος του Νοσοκομείου απέ-
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στείλε έγγραφο στις προϊστάμενες και 
υπεύθυνες των κλινικών για τη σωστή 
αντιμετώπιση του φαινομένου και τη 
λήψη όλων των απαραίτητων μέτρων, 
όπως η συνεννόηση με τους συνοδούς 
των ασθενών να χρησιμοποιούν απο
κλειστικές αδελφές που έχουν τις νόμι
μες προϋποθέσεις, εφόσον υπάρχει 
ανάγκη, από τον αναρτημένο πίνακα

στο χώρο της εφημερεύουσας νοσηλεύ- 
τριας.
Τα μέτρα αυτά - τονίζεται -  παίρνονται 
για την προστασία των ασθενών από 
ανεξέλεγκτα υγειονομικά άτομα, για την 
εφαρμογή της κείμενης νομοθεσίας και 
για την παροχή πραγματικών και ουσια
στικών υπηρεσιών.

Ππυπ: Θάρρος, αρ. φύλ. 29947/6-4-1999, σελίδα 6

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Συσκέψεις ανά 
έτος θέματα του 
προσωπικού του 
Νοσοκομείου Κα
λαμάτας.

1993 1/19=0,052=5,2% 1/19=0,052=5,2%

1994 3/19=0,157-15,7% 3/19=0,157-15,7%

1999 2/19=0,105=10,5% 2/19=0,105=10,5%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 4/19=0,21=21% 2/19=0,105=10,5% 6/19=0,315=31,5%

Πίνακας 40: Συγκεντρωτικός πίνακας συσκέψεων -  συνεδριάσεων για θέματα 
του προσωπικού του Νοσοκομείου Καλαμάτας κατά τα έτη 
1986-2000.

Συμπερασματικά η σύγκλιση των συσκέψεων -  συνεδριάσεων καθώς και 

των αποτελεσμάτων αποφάσεις που δημοσιεύονται στον τοπικό τύπο είναι ση

μαντικά για την αντιμετώπιση των προβλημάτων που προκύπτουν κατά την 

διάρκεια της ζωής του Ιδρύματος. Ενώ ταυτόχρονα και οι πολίτες γίνονται γνώ

στες της κατάστασης και των θεμάτων που απασχολούν το ίδρυμα διαμορφώνο

ντας μια γενική και πιο ολοκληρωμένη εικόνα. Φτάνει βέβαια κατά την διάρκεια 

των συσκέψεων να επικρατεί ένα επίπεδο στην συζήτηση και να υπάρχει συνεν

νόηση και συνεργασία καθ’ όλη την διάρκεια της συζήτησης. Μόνο τότε κατά 

την λήψη της σύσκεψης θα έχει παρθεί οριστική και ικανοποιητική λύση για 

όλους. Μια λύση που θα εξασφαλίζει την εύρυθμη λειτουργία και την ηρεμία 

του Νοσηλευτικού Ιδρύματος.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΔΙΑΚΗΡΥΞΕΙΣ -  ΠΡΟΚΗΡΥΞΕΙΣ -  ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟΙ

Στο κεφάλαιο αυτό θα ασχοληθούμε με τις διακηρύξεις -  προκηρύξεις και 

τους διαγωνισμούς που προκηρύσσονται κατά καιρούς από το Νοσοκομείο Κα

λαμάτας, για την κάλυψη των αναγκών του σε έμψυχο και άψυχο υλικό καθώς 

και διαφόρου είδους υπηρεσίες.

Ποσοστό 35,7% (10/28) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις δια

κηρύξεις, προκηρύξεις και διαγωνισμούς αφορούν τις προσλήψεις σε ανθρώπινο 

δυναμικό. Αναλυτικότερα σχετικά δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην εφημερίδα 

της Ελευθερίας σε ποσοστό 17,8% (5/28) και στο Θάρρος σε ποσοστό 17,8% 

(5/28) ενώ στην Εφημερίδα της Σημαίας δεν συναντάμε τέτοιου είδους δημοσι

εύματα, αναφορικά με προσλήψεις ανθρώπινου δυναμικού. (Πίνακας 41). 

Πρόκειται για προσλήψεις που αφορούν το ανθρώπινο δυναμικό και κάνουν 

λόγο για την ανάγκη πρόσληψης Ιατρικού προσωπικού ιδιαίτερα. Ιατρικού 

προσωπικού διαφόρων ειδικοτήτων όπως φυσικοθεραπευτές, επιμελητές

Παθολογικής - Ανατομίας, χειρουργούς, ψυχιάτρους, Επιμελητές Μαιευτικής -  

Γυναικολογίας. Με πιο σημαντική ίσως, εκείνης της προκήρυξης για την 

πλήρωση του Διευθυντού οφθαλμολογίας. Αφού η κλινική παραμένει κλειστή τις 

πιο πολλές φορές είτε εξαιτίας της συνταξιοδότησης του Διευθυντή της, είτε 

λόγω των αναρρωτικών αδειών στις οποίες πρέπει να βρίσκεται ο επιμελητής 

της. Σχετικό δημοσίευμα της προκήρυξης φιλοξενήθηκε στις σελίδες της

«Ελευθερίας», με τίτλο «ψάχνουν για οφθαλμίατρο στο Νοσοκομείο της 

ΚαλαμάτΗξάχνοί)ν για οφθαλμίατρο στο Νοσοκομείο Καλαμάτας
Την επαναπροκήρυξη μιας θέσης 

Διευθυντή Οφθαλμολογίας που παρα
μένει κενή, αποφάσισε το Διοικητικό 
Συμβούλιο του Νοσοκομείου Καλαμά
τας.

Η οφθαλμολογική Κλινική του Νο
σοκομείου παραμένει ουσιαστικά κλει
στή καθώς έχει συνταξιοδοτηθεί ο μέ
χρι πρότινος Διευθυντής Γιάννης Χρό-

νης, ενώ ο Επιμελητής Αλέσσιο Σολα- 
ρούφ βρίσκεται σε αναρρωτική άδεια 
εδώ και αρκετό καιρό.

Με δεδομένη την κατάσταση που έχει 
δημιουργηθεί αποφασίσθηκε να υπο
βληθεί αίτημα στο Υπουργείο Υγείας για 
απόσπαση οφθαλμιάτρου από άλλο νο
σοκομείο.

Πτιγτκ Ελευθερία, αρ. φύλ. 5937/1-5-1999, σελίδα 2

143



Ο Ι ΣΧ Ε ΣΕ ΙΣ  ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε  ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜ ΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Επίσης οι προκηρύξεις, διακηρύξεις που γίνονται αφορούν και την πρόσ

ληψης βοηθητικού προσωπικού όπως τηλεφωνητών, Μηχανικών, Χειριστών Ια

τρικών Μηχανημάτων, πληρωμάτων ασθενοφόρων μέχρι και θέση Δικηγόρου. 

Το σχετικό δημοσίευμα για την προκήρυξη της θέσης του Δικηγόρου με μισθό 

δημοσιεύθηκε στο «Θάρρος» και περιλαμβάνει λεπτομερώς τα προσόντα που 

πρέπει να έχουν οι υποψήφιοι καθώς και το έργο που θα επιτελέσουν. Έχει ως 

εξής:

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ & ΠΡΟΝΟΙΑΣ 
ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ 
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 
ΑΡΙΘΜ. ΠΡΩΤ.: 15913

ΠΡΟΚΗΡΥΞΗ
ΘΕΜΑ: «Πλήρωσης μίας (1)
Θέσης Δικηγόρου με μισθό εντολής».

Το Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο 
Καλαμάτας, έχοντας υττόψη:
1. Την αρ. ττρωτ. Α9Β/31196/13-1 Ο
Ι 998 ΑΠΟΦΑΣΗ του Υπουργού Υγείας 
και Πρόνοιας Κώστα Γείτονα.
2. Την αρ. 23/11-11-98 (Θ:22) απόφα
ση του Δ.Σ.
3. Τις διατάξεις του άρθρου 11 του Ν. 
1649/86, όπως τροποποιήθηκαν και 
συμπληρώθηκαν με το άρθρο 18 του 
Ν. 1868/89.
4. Τις διατάξεις του Οργανισμού του 
Νοσοκομείου Β.Δ. 31/20-2-56 (ΦΕΚ 
69/Α/56), όπως τροποποιήθηκε και 
συμπληρώθηκε μεταγενέστερα. 
Προκηρύσσει μία (1) θέση Δικηγόρου 
παρ’ Αρείω Πάγω, με μισθό εντολής.
Οι υποψήφιοι πρέπει να υποβάλλουν 
στην προθεσμία της προκήρυξης αίτη
ση συνοδευόμενη από:
α) Πιστοποιητικό ποινικού μητρώου, 
β) Πιστοποιητικό του οικείου Δικηγορι
κού Συλλόγου από το οποίο να προ
κύπτει ότι ο υποψήφιος δεν έχει τιμω
ρηθεί πειθαρχικά και ότι δεν κατέχει 
άλλη έμμισθη θέση.

γ) Υπεύθυνη δήλωση ότι ο υποψήφιος 
δεν παρέχει τις υπηρεσίες του αποκλει
στικά ή συστηματικά με αμοιβή κατά υ
πόθεση σε άλλο νομικό πρόσωπο του 
Δημοσίου Τομέα και δεν λαμβάνεται πά
για περιοδική αμοιβή από νομικό πρό
σωπο του δημοσίου Τομέα, 
δ) Βιογραφικό σημείωμα με τα στοιχεία 
της επιστημονικής και επαγγελματικής 
του δράσης.
ε) Πιστοποιητικό γέννησης ή φωτοαντί
γραφο αστυνομικής ταυτότητας από το 
οποίο θα προκύπτει ότι δεν υπερβαίνει 
το 50 έτος ηλικίας.

Δικηγόροι που κατέχουν άλλη έμμισθη 
θέση που παρέχουν τις υπηρεσίες τους 
σε άλλο νομικό πρόσωπο του Δημόσιου 
Ταμείου μπορούν να εμφανισθούν ως 
υποψήφιοι αν συνυποβάλλουν υπεύθυ
νη δήλωση ότι εφόσον προσληφθούν θα 
παραιτηθούν από την άλλη έμμισθη θέ
ση ή θα πάψουν να αναλαμβάνουν τις 
θέσεις άλλου νομικού προσώπου ή να 
λαμβάνουν πάγια περιοδική αμοιβή από 
νομικό πρόσωπο του Δημόσιου Τομέα. 
Στην περίπτωση αυτή δεν μπορούν να 
αναλάβουν υπηρεσία αν δεν προσκομί
ζουν βεβαίωση του νομικού προσώπου 
στο οποίο παρέχουν τις υπηρεσίες τους 
ότι παραιτήθηκαν από την έμμισθη θέση 
τους ή έπαψαν να αναλαμβάνουν υπο
θέσεις ή να λαμβάνουν περιοδική αμοι
βή-

Με την αίτησή τους οι υποψήφιοι υ
ποβάλλουν τα απαραίτητα δικαιολογητι- 
κά για την απόδειξη των τυπικών και ου
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σιαστικών προσόντων.
Το αντικείμενο της απασχόλησης 

του Δικηγόρου θα είναι η εκπροσώπη
ση του Νοσ/μείου ενώπιον όλων των 
δικαστηρίων κάθε βαθμού και δικαιο
δοσίας καθώς και η παροχή των ζη
τούμενων από την υπηρεσία νομικών 
γνωμοδοτήσεων προς εξυπηρέτηση 
όλων των αναγκών του Νοσοκομείου.

Για την παροχή των παραπάνω 
υπηρεσιών θα αμείβεται με μηνιαία 
εντολή, όπως αυτή καθορίζεται με τις 
διατάξεις α) του άρθρου 2 του Ν. 
1093/80 όπως τροποποιήθηκαν με το 
άρθρο 11 του Ν. 1816/88 και β) του 
άρθρου 13 του Ν. 2470/97.

Οι παραπάνω νομικές υπηρεσίες 
θα παρέχονται όλες τις εργάσιμες ημέ
ρες και ώρες στην έδρα του Νοσ/μείου.

Η επιλογή θα γίνει από πενταμελή επι
τροπή που αποτελείται από: 
α) Τον Πρόεδρο Πρωτοδικών του Πρω
τοδικείου Καλαμάτας, 
β) Τρεις (3) δικηγόρους από τους οποί
ους ο ένας με 1 δετή τουλάχιστον δικηγο
ρική υπηρεσία, που θα ορισθούν από το 
Διοικητικό Συμβούλιο του Δικηγορικού 
Συλλόγου Καλαμάτας και 
γ) Από τον Πρόεδρο του Δ.Σ. του Νο- 
σοκ/μείου κ. Παναγιώτη Παπαδόπουλο.

Οι αιτήσεις με τα δικαιολογητικά των 
υποψηφίων θα γίνονται δεκτές από την 
Γραμματεία του Νοσοκ/μείου κατά τις 
εργάσιμες ημέρες και ώρες.

Λοιπές πληροφορίες θα δίνονται από 
το Γραφείο Προσωπικού τηλέφωνο 
(45587).

Προθεσμία υποβολής αιτήσεων (30) 
ημέρες από την τελευταία δημοσίευση 
της παρούσας.

Πηγτί: Θάρρος, αρ. φύλ. 29844/28-11-1998, σελίδα 10.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Διαγωνισμοί—προ
κηρύξεις ανά έτος 
αναφορικά με τις  
προσλήψεις σε 
ανθρώπινο δυνα
μικό.

1997 1/28=0,035=3,5% 1/28=0,035=3,5%

1998 1/28=0,035=3,5% 1/28=0,035=3,5%

1999 3/28=0,107=10,7% 2/28=0,071=7,1% 5/28=0,178=7,1%

2000 2/28=0,071=7,1% 1/28=0,035=3,5% 3/28=0,107=10,7%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 5/28=0,178=7,1% 5/28=0,178=7,1% 10/28=0,107=10,7%

Πίνακας 41: Συγκεντρωτικός πίνακας διαγωνισμών — προκηρύξεων - διακηρύξεων 
σχετικά με την πρόσληψη ανθρώπινου δυναμικού κατά τα έτη 
1986-2000.

Ποσοστό 17,8% (5/28) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις διακη

ρύξεις — προκηρύξεις και διαγωνισμού αφορούν την προμήθεια άψυχου υλικού.
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Αναλυτικότερα τα σχετικά δημοσιεύματα φιλοξενούνται μόνο στην εφημερίδα 

του Θάρρους σε ποσοστό 17,8% (5/28), ενώ στις δύο άλλες εφημερίδες Ελευθε

ρία και Σημαία δεν συναντάμε παρόμοια δημοσιεύματα (Πίνακας 42). Πρόκειται 

για προκηρύξεις και διαγωνισμού που αφορούν την ανάδειξη προμηθευτών χο

ρηγών, για την κάλυψη των αναγκών σε είδη καθαρισμού, απορρυπαντικά, είδη 

καθαριότητας και χαρτί καθώς και την προμήθεια σε λοιπά είδη καθαρισμού σε 

γραφική ύλη. Επίσης αναφέρονται και για την ανάδειξη προμηθευτών για την 

κάλυψη των αναγκών σε ρουχισμό δηλαδή ζακέτες, καλσόν κ.λ.π. Το σχετικό 

άρθρο με την προκήρυξη δημοσιεύθηκε στο «Θάρρος» και έχει ως εξής:

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ

Υ ΠΟ ΥΡΓΕΙΟ  ΥΓΕΙΑΣ ΠΡΟΝΟΙΑΣ

ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ

ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΓΡΑ Φ ΕΙΟ  ΠΡΟΜ ΗΘΕΙΩΝ

ΤΗΛΕΦ. 0721 -9 4 5 0 0 -2 9 2

FAX: 2 6 0 8 6

ΠΡΟΣΚ ΛΗΣΗ  ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΣ ΕΝΔΙΑΦΕ

Ρ Ο Ν Τ Ο Σ  ΑΡΙΘΜ . 755 /97

Το Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο 
Καλαμάτας προκηρύσσει κλειστό δια
γωνισμό σύμφωνα με τις διατάξεις του 
Ν. 2286/95 του Π.Δ. 394/96 και της 
αρ. 22/9-1-97 (θέμα 5) απόφασης του 
Δ.Σ. του Νοσοκομείου με κριτήριο τη 
χαμηλότερη τιμή για όλα τα είδη, με 
γραπτές σφραγισμένες προσφορές, για 
την ανάδειξη προμηθευτών των παρα
κάτω ειδών, για το έτος 1998, για το 
Νοσοκομείο, τα Κ.Υ. και τα Π.Ι.
1. Ζακετών πιθανής δαπάνης 
(4.000.000) δραχμών συμπεριλαμβα
νομένου και του ΦΠΑ 18%.
2. Καλτσόν εν γένει πιθανής δαπάνης 
(4.500.000) δραχμών συμπεριλαμβα
νομένου και του Φ.Π.Α. 18%.

Όσοι επιθυμούν να λάβουν μέρος θα 
πρέπει να υποβάλλουν δακτυλογραφη
μένη αίτηση συμμετοχής με κλειστό δια
γωνισμό το αργότερο μέχρι 15-12-97 
ημέρα Δευτέρα και ώρα 10.00 π. μ. στο 
Γραφείο Προμηθειών του Νοσοκομείου 
Καλαμάτας, στην Ελληνική γλώσσα.

Στην αίτηση θα δηλώνουν απαραίτη
τα στοιχεία που αφορούν τη φερεγγυότη- 
τα, την επαγγελματική αξιοπιστία, τη 
χρηματοπιστωτική και την οικονομική 
τους κατάσταση, καθώς και την τεχνική 
υποδομή και την εκτέλεση της προμή
θειας σύμφωνα με τις διατάξεις του άρ
θρου 8 παρ. 1 του Ν. 394/96.

Αιτήσεις χωρίς τις παραπάνω προϋ
ποθέσεις και υποβολή τους μετά την 
παραπάνω προθεσμία, δεν θα ληφθούν 
υπόψη.

Πληροφορίες δίδονται όλες τις εργά
σιμες ημέρες και ώρες των δημοσίων 
Υπηρεσιών, από το Γραφείο Προμη
θειών του Νοσοκομείου, τηλ. 0721- 
94500 (εσωτ. 292).

Καλαμάτα 21-11-1997 
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ Δ.Σ.

ΒΑΣ. ΑΛΑΜΑΡΑΣ

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 29579/22-11-1997, σελίδα 5.

146



Ο Ι ΣΧ Ε ΣΕ ΙΣ  ΤΟ Υ ΤΟΠ ΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε  ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜ ΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Εφημερίδες ^ Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Διαγωνισμό (-προ
κηρύξεις ανά έτος 
για την προμήθεια  
άψυχου υλικού.

1993 1/28=0,035=3,5% 1/28=0,035=3,5%

1997 2/28=0,071=7,1% 2/28=0,071=7,1%

2000 2/28=0,071=7,1% 2/28=0,071=7,1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 5/28=0,178=7,1% 5/28=0,178=7,1%

Πίνακας 42: Συγκεντρωτικός πίνακας διαγωνισμών -  προκηρύξεων - διακηρύξεων
σχετικά με την προμήθεια άψυχου υλικού κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 7,1% (2/28) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις διαγω

νισμούς και προκηρύξεις αφορούν την προμήθεια σε ξενοδοχειακό εξοπλισμό. 

Αναλυτικότερα στην εφημερίδα του Θάρρους φιλοξενούνται τέτοιου δημοσιεύ

ματα σε ποσοστό 7,1% (2/28) ενώ δεν συναντάμε παρόμοια δημοσιεύματα ούτε 

στην Ελευθερία αλλά ούτε και στην Εφημερίδα της Σημαίας (Πίνακας 43). Πρό

κειται για την προμήθεια σε πράσινα υφάσματα, σε σεντονόπανα και κουβέρτες, 

που στοχεύουν στην κάλυψη των αναγκών του Νοσοκομείου σε ξενοδοχειακό 

εξοπλισμό. Μάλιστα σχετικό δημοσίευμα για την προκήρυξη διαγωνισμού για 

ξενοδοχειακό εξοπλισμό είναι αυτό που ακολουθεί και δημοσιεύθηκε στο «Θάρ

ρος».

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ

Υ ΠΟ ΥΡΓΕΙΟ  ΥΓΕΙΑΣ ΠΡΟΝΟΙΑΣ

ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ

ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΓΡΑ Φ ΕΙΟ  ΠΡΟΜ ΗΘΕΙΩΝ

ΤΗΛΕΦ . 0 7 2 1 -4 5 5 9 2 -4 5 5 6 2

FAX: 0721 -  2 6 0 8 6

ΔΙΑΚΗΡΥΞΗ ΑΡΙΘΜ. 230

Το Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο 
Καλαμάτας έχοντας υπόψη του τις δια
τάξεις του Ν. 2286/95 του Π.Δ. 394/96 
«περί προμηθειών του Δημόσιου τομέα 
και ρυθμίσεις συναφών θεμάτων»,

καθώς και την αριθμ. 606/18-11-99 πρά
ξη του Προέδρου του Δ.Σ. του 
Νοσοκομείου.

ΠΡΟΚΗΡΥΣΣΕΙ
ΔΗΜΟΣΙΟ ΑΝΟΙΚΤΟ ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟ, με 
κριτήριο κατακύρωσης την συμφερότερη 
προσφορά, με σφραγισμένες προσφο
ρές, την προμήθεια των κάτωθι ειδών:
1. Ύφασμα πράσινο Χειροποίητο μέ

τρα 3.000
2. Σεντονόπανο λευκό μέτρα
3. Κουβέρτες πικέ λευκές και
4. Προϋπολογισθείσα δαπάνη 

8.000.000 συμπεριλαμβανομένου του
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Ο Ι ΣΧ Ε Σ Ε ΙΣ  ΤΟΥ ΤΟΓΠΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε  ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜ ΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Φ.Π.Α.
Ο Διαγωνισμός θα διενεργηθεί στις 

14-1-2000 ημέρα Παρασκευή και ώρα 
10.00 π. μ.

Πληροφορίες δίνονται όλες τις εργά

σιμες ημέρες και ώρες των Δημοσίων 
Υπηρεσιών από το Γραφείο Προμηθειών 
του Νοσοκομείου 0721-45592-45562. 

Καλαμάτα 25-1 -1999 
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥΔ.Σ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 30146/1-12-1999, σελίδα 4.

Μάλιστα μέσα από τις προκηρύξεις αυτές και τους διαγωνισμούς γίνεται 

προσπάθεια για την εξασφάλιση καλύτερων τιμών.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Διαγωνισμοί-προ- 
κηρύξεις ανά έτος 
για την ξενοδο
χειακού εξοπλι
σμού.

1999 2/28=0,071=7,1% 2/28=0,071=7,1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/28=0,071=7,1% 2/28=0,071=7,1%

Πίνακας 43: Συγκεντρωτικός πίνακας διαγωνισμών -  προκηρύξεων - διακηρύξεων
σχετικά με την προμήθεια ξενοδοχειακού εξοπλισμού κατά τα έτη 
1986-2000.

Ποσοστό 28,5% (8/28) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με προκηρύ

ξεις, διακηρύξεις και διαγωνισμούς αφορούν την προμήθεια σε τεχνολογικό εξο

πλισμό. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στο Θάρρος 

σε ποσοστό 28,5% (8/28) ενώ στις εφημερίδες της Ελευθερίας και της Σημαίας 

δεν συναντάμε παρόμοια δημοσιεύματα (Πίνακας 44). Πρόκειται για διαγωνι

σμούς που γίνονται όταν υπάρχουν ανάγκες σε τεχνολογικό εξοπλισμό καθώς 

και όταν παρουσιάζονται ελλείψεις σε απλά ιατρικά αντικείμενα, όπως βελόνες, 

σύριγγες, ψαλίδια κ.λ.π. Διακήρυξη που φιλοξενείται στο «Θάρρος» και κάνει 

λόγο για δημόσιο ανοιχτό διαγωνισμό σχετικά με την προμήθεια ενός κολποκοι

λιακού βηματοδότη παρουσιάζεται παρακάτω:

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Υ) Την αριθμ. 295/7-7-99 Πράξη του
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Ο Ι ΣΧ Ε Σ Ε ΙΣ  ΤΟ Υ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε ΤΟ ΓΕΝ ΙΚΟ  ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Υ Π Ο Υ ΡΓΕΙΟ  ΥΓΕΙΑΣ ΠΡΟΝΟΙΑΣ

ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ

ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΓΡΑ Φ ΕΙΟ  ΠΡΟΜΗΘΕΙΩΝ

ΤΗΛΕΦ . 0721 /4 5 5 9 2

FAX: 0721 - 2 6 0 8 6

ΔΙΑΚΗΡΥΞΗ ΑΡΙΘΜ. 171

Το Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο 
Καλαμάτας έχοντας υπόψη τις διατά
ξεις:
α) του Ν. 2286/95 του Π.Δ. 394/96 
«περί προμηθειών του Δημόσιου τομέα 
και ρυθμίσεις συναφών θεμάτων», 
β) του Π.Δ. 394/96 «Περί προμηθειών 
των Δημοσίων» που εξεδόθη ύστερα 
από το Ν. 2286/95.

Προέδρου του Δ.Σ. του Νοσοκομείου.
ΠΡΟΚΗΡΥΣΣΕΙ

ΔΗΜΟΣΙΟ ΑΝΟΙΚΤΟ ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟ, με 
κριτήριο τη συμφερότερη προσφορά, με 
σφραγισμένες προσφορές, για την προ
μήθεια ενός εξωτερικού κολποκοιλιακού 
βηματοδότη.

Ο Διαγωνισμός θα διενεργηθεί στις 
24-9-1999 ημέρα Παρασκευή και ώρα 
10.00 π.μ.

Πληροφορίες δίνονται όλες τις εργά
σιμες ημέρες και ώρες των Δημοσίων 
Υπηρεσιών από το Γραφείο Προμηθειών 
του Νοσοκομείου 0721-45592-45562.

Καλαμάτα 10-8-1999 
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ Δ.Σ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 30058/18-8-1999, σελίδα 6.

Ενώ παρουσιάζεται παρακάτω και μία άλλη διακήρυξη σχετικά με την 

προμήθεια ενός λέβητα ζεστού νερού για την κάλυψη των αναγκών του Ιδρύμα

τος. Η σχετική προκήρυξη φιλοξενήθηκε στις σελίδες του «Θάρρους» και έχει 

ως εξής:

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ

Υ ΠΟ ΥΡΓΕΙΟ  ΥΓΕΙΑΣ ΠΡΟΝΟΙΑΣ

ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ

ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΓΡΑ Φ ΕΙΟ  ΠΡΟΜ ΗΘΕΙΩΝ

ΤΗΛΕΦ. 0 7 2 1 /9 4 5 0 0

FAX: 0721 - 2 6 0 8 6

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ
Το Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο 
Καλαμάτας διενεργεί την 10/11/1995, 
ημέρα Παρασκευή και ώρα 13:00 πρό
χειρο διαγωνισμό για την προμήθεια 
ενός λέβητα (ζεστού νερού) και καυ-

καυστήρα ισχύος 360.000 ΚοβΙ/ή περί
που Προϋπολογισμού (2.000.000) 
δραχμών μαζί με το ΦΠΑ.

Οι ενδιαφερόμενοι παρακαλούνται να 
υποβάλλουν σφραγισμένες προσφορές 
στην Υπηρεσία μας.
(Γραφείο Προμηθειών, αρμόδιος υπάλ
ληλος κ. Κοτσομύτης, τηλ. 94500, εσωτ. 
292).

Η δαπάνη της δημοσίευσης αυτής 
βαρύνει τον προμηθευτή.

Καλαμάτα 6-11 -1995 
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ Δ.Σ. 

Βασίλειος Αλάμαρας

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 28971/7-11-1995, σελίδα 5
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Ο Ι ΣΧ Ε ΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε  ΤΟ ΓΕΝ ΙΚΟ  ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Ενώ έχουμε και πληθώρα άλλων προκηρύξεων σχετικά με την προμήθεια 

Η/Υ, εκτυπωτών, λογισμικών. Ανάλογα με τις εκάστοτε ανάγκες του Ιδρύματος.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Διαγωνισμοί-προ- 
κηρύξεις ανά έτος 
σχετικά με την 
προμήθεια τεχνο
λογικού εξοπλι
σμού.

1988 1/28=0,035=3,5% 1/28=0,035=3,5%

1995 1/28=0,035=3,5% 1/28=0,035=3,5%

1999 6/28=0,214=21,4% 6/28=0,214=21,4%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 8/28=0,285=28,5% 8/28=0,285=28,5%

Πίνακας 44: Συγκεντρωτικός πίνακας διαγωνισμών -  προκηρύξεων - διακηρύξεων 
σχετικά με την προμήθεια τεχνολογικού εξοπλισμού κατά τα έτη 
1986-2000.

Τέλος ποσοστό 10,7% (3/28) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις 

προκηρύξεις, τους διαγωνισμούς και τις διακηρύξεις αφορούν ανάδειξη εργολά

βου καθαριότητας. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται 

στο Θάρρος σε ποσοστό 10,7% (3/28) ενώ οι άλλες δύο εφημερίδες δηλαδή η 

Ελευθερία και η Σημαία δεν φιλοξενούν στις σελίδες τους τέτοιου είδους δημο

σιεύματα. (Πίνακας 45). Πρόκειται για διαγωνισμούς που στοχεύουν στην ανά

δειξη εργολάβου καθαριότητας για όλους τους χώρους του Νοσοκομείου καθώς 

και τους εξωτερικούς, καθώς και για την εξεύρεση εταιρείας σχετικά με την 

απολύμανση και καταπολέμηση όλων των εντόμων και τρωκτικών. Σχετική είναι 

η προκήρυξη που ακολουθεί και έχει δημοσιευθεί στο «Θάρρος».
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ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ ΠΡΟΝΟΙΑΣ 

ΚΑΙ ΚΟΙΝ. ΑΣΦΑΛΙΣΕΩΝ 

ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ 

ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΔΙΑΚΗΡΥΞΗ ΑΡΙΘΜ. 168

Το Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο 
Καλαμάτας

Π Ρ Ο Κ Η Ρ Υ Σ Σ Ε Ι  
Δημόσιο -  μειοδοτικό διαγωνισμό, 

που θα γίνει στα γραφεία του Νοσοκο
μείου στις 3 Αυγούστου 1990 ημέρα 
Παρασκευή και ώρα 13 μ.μ.

Με κατάθεση κλειστών προσφορών για 
την ανάθεση σε εταιρεία απολυμάνσεως 
την καταπολέμηση εντόμων και τρωκτι
κών, για ένα χρόνο, των χώρων του Νο
σοκομείου και των Κέντρων Υγείας Μεσ
σήνης και Μελιγαλά (6) καταπολεμήσεις.

Περισσότερες πληροφορίες και λε
πτομερής διακήρυξη μπορούν να ζητάνε 
οι ενδιαφερόμενοι από το γραφείο προ
μηθειών του Νοσοκομείου τηλ. 0721 
85203 όλες τις εργάσιμες ημέρες και 
ώρες.

Καλαμάτα 10-7-1990 
Ο Π ΡΟ Ε Δ ΡΟ Σ ΤΟΥ Δ.Σ.

ΣΟΛΩΝ Σ. ΚΑΝΤΗΣ

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 28264/13-7-1990, σελίδα 1.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Αιαγωνισμοί-προ- 
κηρύξεις ανά έτος 
σχετικά με την 
ανάδειξη εργολά
βου για την καθα
ριότητα.

1990 2/28=0,071=7,1% 2/28=0,071=7,1%

1999 1/28=0,035=3,5% 1/28=0,035=3,5%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 3/28=0,107=10,7% 3/28=0,107=10,7%

Πίνακας 45: Συγκεντρωτικός πίνακας διαγωνισμών -  προκηρύξεων - διακηρύξεων 
που αφορούν την ανάδειξη εργολάβου για την καθαριότητα κατά τα έτη 
1986-2000.

Συμπερασματικά οι προκηρύξεις, διαγωνισμοί και διακηρύξεις στον τοπι

κό τύπο εξυπηρετούν με τον καλύτερο τρόπο τις οποιεσδήποτε ανάγκες θέλει να 

καλύψει το Νοσοκομείο. Κάθε φορά λοιπόν που υπάρχει ανάγκη το Νοσοκομείο 

προχωρά στη διενέργεια διαγωνισμών, προκηρύξεων και διακηρύξεων μέσω του 

τοπικού τύπου. Και εξυπηρετούν με τον καλύτερο δυνατό τρόπο τα οικονομικά 

συμφέροντα του Νοσοκομείου αφού πρόκειται για γραπτές σφραγισμένες προ

σφορές με κριτήριο την χαμηλότερη τιμή.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΕΙΣ

Στο κεφάλαιο αυτό θα ασχοληθούμε με τις ανακοινώσεις, εξαγγελίες που 

σκοπό έχουν είτε να απαντήσουν σε κάποιες ερωτήσεις που έχουν τεθεί, είτε να 

διαψεύσουν κάποιες άλλες καταγγελίες διαδόσεις που έχουν δημοσιευθεί, δη

μιουργώντας αρνητικές εντυπώσεις για το νοσοκομείο, είτε ακόμα και για την 

κοινοποίηση ενός γεγονότος που ενδιαφέρει το ευρύ κοινό.

Ποσοστό 26,1% (11/42) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με ανακοι

νώσεις αφορούν τις προλήψεις και τους διορισμούς του προσωπικού. Αναλυτι

κότερα τέτοιου είδους ανακοινώσεις δημοσιεύονται στην Εφημερίδα της Ελευ

θερίας σε ποσοστό 9,5% (4/42), στην Σημαία σε ποσοστό 2,3% (1/42) και στο 

Θάρρος σε ποσοστό 14,2% (6/42) (Πίνακας 46). Πρόκειται για ανακοινώσεις 

που σχετίζονται με το θέμα των προσλήψεων και διορισμών προσωπικού στο 

Νοσηλευτικό ίδρυμα για την αντιμετώπιση του προβλήματος των ελλείψεων 

προσωπικού. Προσλήψεις που αφορούν τόσο σε ιατρικό Νοσηλευτικό όσο και 

Διοικητικό προσωπικό. Προσωπικό για την πλήρωση κενών θέσεων και την 

εξασφάλιση καλύτερης λειτουργίας του Ιδρύματος. Ανακοινώσεις, όπως οι ακό

λουθες «θα προσληφθούν 73 άτομα στη Μεσσηνία, σε Νοσοκομεία και Κέντρα 

Υγείας» που φιλοξενείται στο Θάρρος» και έχει ως εξής: (αναφέρουμε μόνο τις 

προσλήψεις που αφορούν το Νοσοκομείο Καλαμάτας).

Σύμφωνα με ανακοίνωση του Α.Σ.Ε.Π. 

θα προσληφθούν 73 άτομα στη Μεσσηνία 

σε Νοσοκομεία -  Κέντρα Υγείας.

Συνολικά 73 άτομα θα προσλη- 
φθούν για να καλυφθούν οι ανάγκες 
των Νοσοκομείων Καλαμάτας και Κυ
παρισσίας, καθώς και των Κέντρων 
Υγείας του νομού μας.

Αναλυτική προκήρυξη για τις ειδικό
τητες και τα προσόντα των υποψηφίων 
υπάρχει στη Νομαρχία, στα γραφεία

της περιφερειακής Διοίκησης.
Οι προσλήψεις που θα γίνουν σε κάθε 
Ίδρυμα είναι:
- Νοσοκομείο Καλαμάτας 31.
- Νοσοκομείο Κυπαρισσίας 24.
- Κέντρο Υγείας Μεσσήνης 5.
- Κέντρο Υγείας Μελιγαλά 6.
- Κέντρο Υγείας Πύλου 7.
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Στο Νοσοκομείο Καλαμάτας οι εξής 
ειδικότητες:
- Π.Ε. νοσηλευτές 4.
- Τ.Ε. επόπτες δημόσιας διοίκησης 1.
- Τ.Ε. νοσηλευτές 8.
- Τ.Ε. ηλεκτρονικοί -  τεχνικοί 1.
- Τ.Ε. μαίες -  μαιευτές 2.

-Δ.Ε. οδηγοί 3.
- Υ.Ε. βοηθοί μαγείρων 2.
- Υ.Ε. βοηθοί θαλάμων 2.
- Υ.Ε. εργάτες γενικών καθηκόντων 2.
- Υ.Ε. νοσοκόμων 4.
- Υ.Ε. πλυντών πλυντηρίων 2.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 28977/14-11-1995, σελίδα 7.

καθώς και «58 προσλήψεις προσωπικού στο Νοσοκομείο Καλαμάτας» που ακο

λουθεί και δημοσιεύθηκε στις σελίδες της «Σημαίας», αποτελούν ανάσες για το 

Ίδρυμα.

58 προσλήψεις προσωπικού 

στο Νοσοκομείο Καλαμάτας.

Σύντομα προσλαμβάνονται και 16 γιατροί.

Προσλήψεις για την πλήρωση κε
νών θέσεων στο Νοσοκομείο Καλαμά
τας, εγκρίθηκαν από το Υπουργείο Υ
γείας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων με 
την υτΥαριθμ. Δ/οικ. 49678/15-9-93 
απόφασή του.

Οι θέσεις που θα καλυφθούν είναι:
- Πέντε θέσεις του κλάδου ΠΕ Νοση
λευτικής.
- Επτά ΤΕ Νοσηλευτικής.
- Τρεις ΤΕ Επισκεπτριών
- Πέντε του κλάδου ΥΕ Βοηθ. Προσω
πικού ειδικότητας βοηθού θαλάμου.
- Δύο ΠΕ Δ/κού Αογ/κού
- Δύο ΤΕ Δ/σης Νοσοκομείου
- Τρεις ΤΕ Ραδιολογίας Ακτινολογίας
- Πέντε ΤΕ Ιατρικών Εργ/ρίων
- Τρεις θέσεις του κλάδου ΠΕ Μηχανι
κών εκ των οποίων 1 θέση ειδικότητας 
Πολιτικών Μηχανικών, 1 Αρχιτεκτόνων 
και 1 Ηλεκτρολόγων Μηχανικών.
- Δύο θέσεις του κλάδου ΤΕ Τεχνολο
γικών εφαρμογών εκ των οποίων 1 
ειδικότητας Σχεδιαστών και 1 Ηλεκτρο
λόγων.

- Έξι θέσεις του κλάδου ΔΕ Τεχνικού 
Προσωπικού εκ των οποίων 1 ειδικότη- 
τος Ραπτριών, 1 Υδραυλικών, 3 Οδηγών 
και 1 Ξυλουργών.
- Δύο ΥΕ Βοηθ. Προσ/κού -  Θυρωρών.
- Μιάς ΥΕ Βοηθ. Προσ/κού -  βοηθών 
αποθηκαρίων.
- Μία ΠΕ Βιολόγων
- Μία ΠΕ Φαρμακοποιών
- Μία ΠΕ Πληροφορικής
- Μία ΤΕ Πληροφορικής
- Μία ΠΕ Διαιτολόγων
- Μία ΔΕ βοηθού Φαρμακείου
- Μία ΔΕ Τεχνικού -  οδηγών πληρ. 
ασθενοφόρων.
- Δύο ΔΕ Τηλεφωνητών
- Μία ΔΕ Δακτυλογράφων

ΓΙΑΤΡΟΙ
Με άλλη απόφαση του Υπουργείου 

Υγείας πρόκειται να προκηρυχθούν, για 
την ευρυθμότερη λειτουργία του Νοσο
κομείου Καλαμάτας, 16 Ιατρικές θέσεις 
ως κάτωθι:
- Ακτινοδιαγνωστική Επιμ. Α ' 
-Ακτινοδιαγνωστική Επιμ. Β'
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- Αναισθησιολογία Εττιμ. Β'
- Κυτταρολογία Δ/ντής ή Ετπμ. Α'
- Μικροβιολογία Εττιμ. Β'
- Νεφρολογία Δ/ντής
- Γυναικολογία -  Μαιευτική (ττερ. 
εττισκ.) Εττιμ. Α '
- Παθολογία Ετπμ. Β'
- Παιδιατρική Εττιμ. Β'
- Χειρουργική Ετπμ. Α '
- Χειρουργική Ετπμ. Β'
- Ωτορυνολαρυγγολογίας Δ/ντής

- Ψυχιατρική Δ/ντής
- Ψυχιατρική Εττιμ. Β'
- Αιματολογία Δ/ντής
-Τμήμα Αιμοδοσίας (Αιματολογία ή 

Παθολογία ή Μικροβιολογία) Ετπμ. Β'
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να πά

ρουν πληροφορίες από το Νοσοκομείο 
Καλαμάτας, Γραφείο Προσωπικού (τηλ. 
85203 εσωτ. 207), όλες τις εργάσιμες 
ημέρες και ώρες της εβδομάδος.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 25261/21-9-1993, σελίδα 1.

Αφού με τις προσλήψεις αυτές καλύπτονται κενές θέσεις, κενά τα οποία 

δημιουργούν πολλά και σοβαρά προβλήματα στην εύρυθμη λειτουργία του Νο

σοκομείου και στην ποιότητα των παρεχόμενων Υπηρεσιών Υγείας στους ασθε

νείς.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ανακοινώσεις ανά 
έτος πρόσληψης 
προσωπικού.

1993 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 2/42=0.047=4,7%

1994 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3%

1995 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 2/42=0.047=4,7%

1997 1/42=0,023=2,3% 2/42=0.047=4,7% 3/42=0,071=7,1%

1998 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3%

2000 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 2/42=0.047=4,7%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 4/42=0,095=9,5% 1/42=0,023=2,3% 6/42=0,142=14,2% 11/42=0,261=26,1%

Πίνακας 46: Συγκεντρωτικός πίνακας ανακοινώσεων με θέμα τις προσλήψεις
προσωπικού για το ΓΝΝΚ κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 23,8% (10,42) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις ανα

κοινώσεις αφορούν την Μονάδα του Τεχνητού Νεφρού (Μ.Τ.Ν.). Αναλυτικότε

ρα τέτοιου είδους ανακοινώσεις δημοσιεύονται στην Ελευθερία σε ποσοστό
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14,2% (6/42), στην Σημαία σε ποσοστό 2,3% (1/42) και στην εφημερίδα του 

Θάρρους σε ποσοστό 7,1% (3/42) (Πίνακας 47). Πρόκειται για ανακοινώσεις 

που αναφέρονται στην Μ.Τ.Ν. και γνωστοποιούν στους ασθενείς συγγενείς αυ

τών και στους υπόλοιπους πολίτες πως η Μονάδα ξεπέρασε τις διάφορες δυσκο

λίες και άρχισε την λειτουργία της πλέον στις καινούργιες εγκαταστάσεις. Με 

σχετική ανακοίνωση που φιλοξενείται στις στήλες της «Σημαίας», γνωρίζει πως 

το Νοσοκομείο Καλαμάτας προσφέρει κάλυψη σε όλους τους Νεφροπαθείς του 

Νομού λύνοντας οριστικά το πρόβλημα της μετακίνησης των ασθενών σε Νοσο

κομεία της Τρίπολης, Πάτρας κ.λ.π. Το άρθρο της ανακοίνωσης έχει ως εξής:

Κάλυψη σε όλους τους Νεφροπαθείς του Νομού 

προσφέρει το Νοσοκομείο Καλαμάτας

Από προχθές η Μονάδα Νεφροπα
θών του Νοσοκομείου Καλαμάτας, έχει 
απορροφήσει όλα τα περιστατικά του 
Νομού.

Αυτό ανακοίνωσε στα μέλη του Δ.Σ. 
του Νοσοκομείου Καλαμάτας κατά τη 
συνεδρίαση της Πέμπτης, ο Πρόεδρος 
του Νοσοκομείου κ. Τάκης Παπαδό- 
πουλος, τονίζοντας ότι έτσι ολοκληρώ
θηκε μια προσπάθεια πολλών ετών και 
πολλών φορέων.

Σύμφωνα με τα στοιχεία που έδωσε

ο κ. Παπαδόπουλος, σήμερα νοσηλεύο
νται στη Μονάδα 85 άτομα και διατί
θενται 20 κλίνες αιμοκάθαρσης, εκ των 
οποίων 17 σε καθημερινή λειτουργία, μία 
για έκτακτα περιστατικά, μία για φορείς 
του AIDS και μία για λοιμώδη νοσήματα.

Πρόσθεσε ότι ημερησίως γίνονται 
τρεις βάρδιες αιμοκάθαρσης και έδωσε 
συγχαρητήρια στο ιατρικό και νοσηλευτι
κό προσωπικό για τις υπηρεσίες που 
προσφέρουν.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 29862/19-12-1998, σελίδα 6.

Ο ενθουσιασμός για την λειτουργία της Μονάδας στις νέες εγκαταστάσεις 

διάχυτος και πώς να μην είναι αφού πρόκειται για ένα επίτευγμα όταν η ίδια η 

μεταφορά ήταν ένα λεπτό εγχείρημα που στέφτηκε με επιτυχία και όλα δουλεύ

ουν ρολόϊ όπως αναφέρει η Διοίκηση με ανακοίνωση που ακολουθεί και φιλοξε

νήθηκε στην «Ελευθερία». Και οι ασθενείς απαλλάχτηκαν από την υγρασία και 

το σκοτάδι του υπόγειου.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ανακοινώσεις ανά 
έτος με την Μονά
δα Τεχνητού Νε
φρού.

1996 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3%

1997 5/42=0,119=11,9% 1/42=0,023=2,3% 6/42=0,142=14,2%

1998 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 3/42=0,071 =  7,1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 6/42=0,142=14,2% 1/42=0,023=2,3% 3 /4 2 = 0 ,0 7 1 = 7 ,1 % 10/42=0,238=23,8®

Πίνακας 47: Συγκεντρωτικός πίνακας ανακοινώσεων σχετικά με την Μονάδα
Τεχνητού Νεφρού κατά τα έτη 1986 -  2000.

Η μονάδα τεχνητού νεφρού

... ΡΟΛΟΙ δουλεύει η μονάδα τεχνητού 
νεφρού στο Νοσοκομείο Καλαμάτας 
στις καινούργιες εγκαταστάσεις της. 
Προχθές στη διάρκεια του αγιασμού 
ήταν έκδηλη η ικανοποίηση όχι μόνο 
των ασθενών αλλά και του νοσηλευτι
κού προσωπικού που βρέθηκε στην 
τελετή.
Γιατί η δουλειά στη μονάδα είναι σκλη
ρή, έχει ειδικές απαιτήσεις και στη 
διάρκεια της βάρδιας η προσοχή όλων

είναι τεταμένη καθώς δεν υπάρχουν πε
ριθώρια λάθους ή επανάπαυσης.
Και μια τέτοια δουλειά απαιτεί τουλάχι
στον ανθρώπινες εργασιακές συνθήκες. 
Βγήκαν οι άνθρωποι στο ισόγειο και θυ
μήθηκαν πώς είναι το... παράθυρο και ο 
έξω κόσμος.
Δικαιολογημένη λοιπόν η ικανοποίηση, 
να προσθέσει κανένας πως η ίδια η με
ταφορά ήταν ένα λεπτό εγχείρημα που 
στέφθηκε με επιτυχία.

Πηγη: Ελευθερία, αρ. φύλ. 4770/18-9-1997, σελίδα 1

Ποσοστό 28,5% (12,42) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις ανα

κοινώσεις αφορούν την εφαρμογή καινούργιων ιατρικών μεθόδων. Αναλυτικό

τερα τέτοιου είδους ανακοινώσεις δημοσιεύονται στην Ελευθερία σε ποσοστό 

7,1%, στην Σημαία σε ποσοστό 11,9% (5/42) και στο Θάρρος σε ποσοστό 9,5% 

(4/42) (Πίνακας 48). Πρόκειται για ανακοινώσεις που αναφέρονται στην γνω

στοποίηση νέων εφαρμογών και μεθόδων στον ιατρικό τομέα. Η εφαρμογή των 

οποίων εξασφαλίζει καλύτερη φροντίδα και εξυπηρέτηση των ασθενών. Τέτοιες 

ανακοινώσεις αναφέρονται στην επαναλειτουργία της Μονάδας πρόληψης Με

σογειακής Αναιμίας στο Νοσοκομείο Καλαμάτας. Καθώς και στην προμήθεια
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σύγχρονων μηχανημάτων εξειδικευμένων που βελτιώνουν τις μεθόδους των για

τρών και επιτυγχάνεται καλύτερη κάλυψη των αναγκών των ασθενών όπως το 

κυτταρολογικό εργαστήρι του Νοσοκομείου. Μια σημαντική ανακοίνωση είναι 

αυτή που αφορά την εφαρμογή υπερήχων για την αντιμετώπιση του καταρράκτη 

στο Νοσοκομείο Καλαμάτας. Πρόκειται, όπως θα φανεί και μέσα από το σχετικό 

άρθρο που ακολουθεί, για μια μοντέρνα μέθοδο αντιμετώπισης του καταρράκτη 

με υπερήχους Φακολυψία» και όχι με λέηζερ. Το σχετικό δημοσίευμα φιλοξενεί

ται στην «Σημαία».

Εφαρμογή υπερήχων για τον καταρράκτη στο νοσοκομείο.

Η Οφθαλμολογική κλινική του Νο
σοκομείου Καλαμάτας με Διευθυντή 
τον οφθαλμίατρο κ. Ιωάννη Χρόνη από 
διμήνου περίπου εφαρμόζει τη μοντέρ
να μέθοδο αντιμετώπισης του καταρ
ράκτη με υπερήχους «φακολυψία» και 
όχι, όπως κακώς γενικώς λέγεται, με 
λέηζερ, γιατί τέτοιος τρόπος δεν υπάρ
χει.

Στο διάστημα αυτό έχουν γίνει περισσό
τερες από 20 επεμβάσεις.

Σήμερα η εφαρμογή της μοντέρνας 
αυτής μεθόδου θα γίνει με τη συμμετοχή 
του γνωστού Ελληνοαμερικανού 
Οφθαλμίατρου κ. Δ. Πέρου και άλλων 
Ελλήνων ειδικών γιατρών.

Πηγη: Σημαία, αρ. φύλ. 27246/7-5-1997, σελίδα 1.

Ενώ γνωστοποιήσεις για την πραγματοποίηση εξετάσεων σε ασθενείς του 

Νομού από γιατρούς διάσημους και επώνυμους αποτελεί μια μέθοδος η οποία 

εφαρμόζεται από την πλευρά του Νοσοκομείου και για την εξυπηρέτηση των 

ασθενών αλλά και για να βελτιώσει την εικόνα της. Προκαλώντας θετικές εντυ

πώσεις προς την κοινωνία. Μια τέτοια περίπτωση είναι και η περίπτωση του 

διάσημου ουρολόγου Δαβίλλα, ο οποίος θα πραγματοποιήσει εξετάσεις στους 

χώρους του Νοσοκομείου. Το σχετικό δημοσίευμα φιλοξενήθηκε στο «Θάρρος» 

και έχει ως ακολούθως:

Ο Καθηγητής Ν. Δαβίλας στο Νοσοκομείο
Ο επίκουρος καθηγητής της ουρολογίας κ. Νικ. Δαβίλας που βρίσκε

ται στη Καλαμάτα θα δέχεται σήμερα ασθενείς προς εξέταση στα εξωτε
ρικά ιατρεία του Νοσοκομείου Καλαμάτα από 10 π.μ. έως 1 μ.μ.

Πτιγη: Θάρρος, αρ. φύλ. 27689/12-8-1988, σελίδα 1.
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Στην ίδια συχνότητα κινούνται και οι ανακοινώσεις σχετικά με την λει

τουργία γραφείο πληροφοριών στο Νοσοκομείο για την καλύτερη εξυπηρέτηση 

του κοινού και την βελτίωση της κατάστασης του Νοσοκομείου. Το σχετικό άρ

θρο παρουσιάζεται παρακάτω και αποτελεί δημοσίευμα της εφημερίδας της 

«Σημαίας».

Γραφείο πληροφοριών λειτουργεί στο Νοσοκομείο

Από το Νοσοκομείο Καλαμάτας 
ανακοινώθηκε ότι δημιουργήθηκε και 
λειτουργεί Γραφείο Πληροφοριών για 
την εξυπηρέτηση του κοινού.

Το γραφείο θα λειτουργεί πρωί -  
απόγευμα και πέραν των πληροφο
ριών που θα παρέχει στους επισκέ
πτες, στο εξής οι ασθενείς θα παρα- 
λαμβάνουν από αυτό και τις ιατρικές

τους εξετάσεις (βιοχημικές, μικροβιολο
γικές, αιματολογικές).

Έτσι θα αποφεύγεται η ταλαιπωρία 
του κοινού και των ασθενών.

Το τηλέφωνο που μπορούν να επι
κοινωνούν είναι: 85203 εσωτ. 238 ή 
25555 (εσωτ. 238).

Πηγη: Σημαία, αρ. φύλ. 25223/ 7-8-1993, σελίδα 1

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ανακοινώσεις ανά 
έτος Νέων Εφαρ
μογών

1987 1/42=0,023=2,3% 3/42=0,071 = 7 ,1%

1988 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 2/42=0,047-4,7°/

1993 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 3/42=0,071 =  7,1%

1994 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3%

1995 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3%

1997 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 2/42=0,047=4,7%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 3/42=0,071=7,1% 5/42=0,119=11,9% 4/42=0,095=9,5% 12/42=0,285=28,5%

Πίνακας 48: Συγκεντρωτικός πίνακας ανακοινώσεων νέων εφαρμογών και
μεθόδων κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 11,9% (5/42) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις ανα

κοινώσεις αφορούν αυτές που ασχολούνται με την προμήθεια εξοπλισμού δια

φόρων ειδών. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους ανακοινώσεις φιλοξενούνται στην
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Ελευθερία σε ποσοστό 2,3% (1/42), στην Σημαία σε ποσοστό 7,1% (3/42) και 

στο Θάρρος σε ποσοστό 23 (1/42) (Πίνακας 49). Πρόκειται για ανακοινώσεις 

που αφορούν την προμήθεια μηχανημάτων σύγχρονων που έχουν κριθεί απαραί

τητα για να καλύπτονται ικανοποιητικά οι ανάγκες των ασθενών του Νομού μας. 

Μεταξύ άλλων κάνουμε λόγω για προμήθεια αξονικού τομογράφου, σύμφωνα με 

δημοσίευμα που ακολουθεί και φιλοξενείται στην «Σημαία».

Αξονικό τομογράφο αποκτά το Νοσοκομείο.

Με ταχύτατους ρυθμούς το Νοσο
κομείο Καλαμάτας προχωράει στην 
προμήθεια σύγχρονων μηχανημάτων 
που έχουν κριθεί απαραίτητα για να 
καλύπτονται οι ανάγκες των ασθενών 
του Νομού μας.

Με απόφαση (αρ. πρωτ. ΔΥ7/οικ. 
2564/15-9-93) του υφυπουργού Υγείας 
κ. Ν. Αναστασόπουλου, θα γίνει προ
μήθεια και εγκατάσταση πέντε (5) αξο
νικών τομογράφων στα Νοσοκομεία:

Χανιών, Καλαμάτας, Καρδίτσας, «Αγία 
Όλγα» Αθηνών και Λιβαδειάς.

Το Νοσοκομείο Καλαμάτας έχει ήδη 
ξεκινήσει τις διαδικασίες για την εγκατά
σταση του αξονικού τομογράφου. Μέχρι 
τώρα έχει γίνει η επιλογή του χώρου, 
γίνεται η διαμόρφωσή του για την υπο
δοχή του μηχανήματος ενώ διασφαλί
σθηκε πλήρης η λειτουργία του.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 25261/21-9-1993, σελίδα 1.

Καθώς και για προμήθεια μηχανημάτων αιμοκάθαρσης. Που τόσο πολύ τα 

έχει ανάγκη το Νοσοκομείο ώστε να μπορέσει να εξυπηρετήσει τους Νεφροπα

θείς. Ενώ αξιοσημείωτη είναι και η ανακοίνωση της απόκτησης του Νοσοκομεί

ου δύο ακόμη ασθενοφόρων τα οποία θα βοηθήσουν την κατάσταση που είναι 

επιβαρημένη. Αλλά δεν θα την λύσουν αφού πρέπει να εφαρμοστεί ορθολογική 

διαχείριση των ασθενοφόρων τα οποία θα βοηθήσουν την κατάσταση που είναι 

επιβαρημένη. Αλλά δεν θα την λύσουν αφού πρέπει να εφαρμοστεί ορθολογική 

διαχείριση των ασθενοφόρων και των διακομιδών όπως δήλωσε σε σχετικό άρ

θρο που ακολουθεί, και φιλοξενήθηκε στην «Σημαία», όπου γίνεται και λεπτο

μερέστερη αναφορά στον τύπο των ασθενοφόρων.
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Δύο ακόμη ασθενοφόρα στο Νοσοκομείο Καλαμάτας

Από χθες για τις ανάγκες του Νοσο
κομείου Καλαμάτας κυκλοφορούν δύο 
νέα ασθενοφόρα αυτοκίνητα με αριθ
μούς κυκλοφορίας ΚΗΥ 2707 και ΚΗΥ 
2708.

Για τα οχήματα αυτά το Υπουργείο 
Υγείας και Πρόνοιας δαπάνησε ποσό 
30 εκατ. δραχμών, είναι κυλινδρισμού 
2000 μ3 με ισχύ 110 ΗΡ έκαστο, προέ
λευσης Ιταλίας εργοστασίου ΦΙΑΤ και 
τύπου ϋΙΙΘΑΤΟ.

Με την ένταξη των δύο νέων, ο 
αριθμός των ασθενοφόρων που χρη
σιμοποιεί το Νοσοκομείο Καλαμάτας 
ανέρχεται σε 10 από τα οποία ευρί- 
σκονται σε κυκλοφορία τα 9 και το 1 
είναι υπό γενική επισκευή.

Η αύξηση του αριθμού των ασθε
νοφόρων καλύπτει πλέον επαρκώς 
όλες τις διακομιδές των ασθενών από 
και προς το Νοσοκομείο Καλαμάτας.

Εντός του Μαϊου θα πραγματο

ποιηθεί ειδική σύσκεψη στο γραφείο του 
Προέδρου του Νοσοκομείου κ. Π. Παπα- 
δόπουλου για την ορθολογικότερη δια
χείριση των ασθενοφόρων τόσο στο Νο
σοκομείο όσο και στα Κέντρα Υγείας.

Θα ληφθούν υπόψη όλα τα πραγμα
τικά στοιχεία διακομιδών έτους 1998 και 
των 3 πρώτων μηνών του έτους 1999.

Ο πρόεδρος του Νοσοκομείου κ. Τά- 
κης Παπαδόπουλος δήλωσε ότι:

«Η ορθολογική διαχείριση του συστή
ματος μεταφοράς των ασθενών του Νο
σοκομείου και των Κέντρων Υγείας απαι
τεί να στηριχθεί σε μελέτη με πραγματικά 
στοιχεία, μακριά από τοπικισμούς -  συ
ναισθήματα. Οι πραγματικές ανάγκες 
διακομιδής θα καθορίσουν την τελική 
διαχείριση ασθενοφόρων -  οδηγών».

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 27826/15-4-1999, σελίδα 1.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ανακοινώσεις ανά 
έτος προμήθειας 
εξοπλισμού.

1990 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3%

1993 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3%

1998 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3%

1999 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 2/42=0,047=4,7%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/42=0,023=2,3% 3/42=0,071=7,1% 1/42=0,023=2,3% 5/42=0,119=11,9%

Πίνακας 49: Συγκεντρωτικός πίνακας ανακοινώσεων που αφορούν την προμήθεια
εξοπλισμού κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 4,7% (2/42) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις ανακοι

νώσεις αφορούν αυτές που ασχολούνται με το πρόβλημα των σκουπιδιών και 

των απορριμμάτων. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους ανακοινώσεις δημοσιεύονται
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στην Ελευθερία σε ποσοστό 2,3% (1/42), στο Θάρρος σε ποσοστό 2,3% (1/42) 

ενώ στην Σημαία συναντούμε παρόμοια δημοσιεύματα (Πίνακας 50). Πρόκειται 

για ανακοινώσεις που σχετίζονται με ένα πολύ σοβαρό πρόβλημα αυτό των 

σκουπιδιών του Νοσοκομείου.

Πρόβλημα που έχει δημιουργήσει κόντρες και διαφωνίες μεταξύ του Νο

σοκομείου και του Δήμου Καλαμάτας. Η Διοίκηση θέλοντας να δώσει μια ορι

στική λύση και αφού πρώτα δια βεβαιώνει με ανακοινώσεις της πως γίνεται δια

χωρισμός των σκουπιδιών σε «οικιακού τύπου» και απορρίμματα δημοσιοποιεί 

στην συνέχεια κάποιες άλλες που γνωστοποιεί ότι τα απορρίμματα θα προωθού

νται σε κλίβανο για την αδρανοποίησή τους ενώ θα γίνει και χρήση του αποτε- 

φρωτικού του κλιβάνου του Νέου Νοσοκομείου. Η σχετική ανακοίνωση που πα

ρατίθεται παρακάτω φιλοξενήθηκε στις στήλες της «Ελευθερίας».

Σε κλίβανο τα απόβλητα του Νοσοκομείου.

Σε αποτεφρωτικό κλίβανο του Νέου 
Νοσοκομείου Καλαμάτας θα προω
θούνται σε λίγο καιρό όλα τα μολυσμα
τικά απορρίμματα του νοσηλευτικού 
ιδρύματος.

Η μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώ
σεων από τη λειτουργία του κλιβάνου 
συζητήθηκε χθες το πρωί, κατά τη συ
νεδρίαση της Νομαρχιακής Επιτροπής, 
η οποία γνωμοδότησε ομόφωνα θετι
κά. Η δυναμικότητα του κλιβάνου θα 
είναι 200 κιλά μολυσματικών απορριμ
μάτων την ώρα.

Κατά τη συνεδρίαση της Νομαρχιακής 
Επιτροπής συζητήθηκε και το ενδεχόμε
νο μεταφοράς στον κλίβανο και των μο
λυσματικών αποβλήτων του Νοσοκομεί
ου Κυπαρισσίας και των μικροβιολογι
κών ιατρείων, ωστόσο διαπιστώθηκε ότι 
κάτι τέτοιο δεν μπορεί να γίνει, αφενός 
διότι το κόστος είναι μεγάλο και αφετέ
ρου δεν υπάρχει η απαραίτητη υποδομή, 
όπως ειδικό όχημα μεταφοράς, ειδικευ
μένο προσωπικό κ.λ.π.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 5124/26-11-1998, σελίδα 3.

Με αυτόν τον τρόπο λοιπόν λύνεται οριστικά το πρόβλημα των σκουπιδιών 

εξαλλείποντας επίσης και τις επικίνδυνες επιπτώσεις για την Δημόσια Υγεία.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ανακοινώσεις ανά 
έτος για τα σκου
πίδια του Γ.Ν.Ν.Κ.

1998 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 2/42=0,047=4,7%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 2/42=0,047=4,7%

Πίνακας 50: Συγκεντρωτικός πίνακας ανακοινώσεων σχετικά με τα σκουπίδια
του Νοσοκομείου κατά τα έτη 1986 -  2000.

Όσον αφορά τέλος ποσοστό 16,6% (7/42) των δημοσιευμάτων που σχετί

ζονται με τις ανακοινώσεις αφορούν την γνωστοποίηση μέτρων για την ασφά

λεια των πολιτών. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους ανακοινώσεις φιλοξενούνται 

στην Ελευθερία σε ποσοστό 4,7% (2/42), στην Σημαία σε ποσοστό 4,7% (2/42) 

και στο Θάρρος σε ποσοστό 7,1% (3/42). (Πίνακας 51). Πρόκειται για γνωστο

ποιήσεις κάποιων μέτρων που στοχεύουν στην αντιμετώπιση μιας έκτακτης ανά

γκης. Όπως είναι οι ανακοινώσεις της λήψης όλων των απαραίτητων μέτρων, για 

την αντιμετώπιση μιάς πιθανής ανόδου της θερμοκρασίας. Μια τέτοια ανακοί

νωση ακολουθεί, και έχει δημοσιευθεί στο «Θάρρος».

Για την αντιμετώπιση του τριήμερου καύσωνα. 

Σε ετοιμότητα τα Νοσοκομεία Καλαμάτας 

Κυπαρισσίας και τα Κέντρα Υγείας

Την άμεση λήψη μέτρων για την αντι
μετώπιση πιθανών συνεπειών από την 
άνοδο της θερμοκρασίας από σήμερα 
(τον αναμενόμενο καύσωνα), συνιστά 
με κατεπείγουσα τηλεγραφική εντολή 
του ο υφυπουργός υγείας και Πρόνοιας 
Νίκος Φαρμάκης, προς τη Νομαρχία, 
τα Νοσοκομεία και τις αρμόδιες Υπη
ρεσίες, τονίζοντας ότι:

«Μετά την έκδοση του δελτίου πρό
γνωσης καιρού της ΕΜΥ της 9-8-94, 
παρακαλούμε για την ετοιμότητα των 
υπηρεσιών σας το επόμενο τριήμερο 
ώστε να αντιμετωπισθούν οι οποιεσδή-

ποτε συνέπειες από την άνοδο της θερ
μοκρασίας. Παρακαλούμε να ενημερω
θούμε αν υπάρξουν προβλήματα». 
Έκτακτα μέτρα < .
Παράλληλα, στα νοσοκομεία Καλαμάτας, 
Κυπαρισσίας, Πύλου και σε όλα τα Κέ
ντρα Υγείας της Μεσσηνίας, έχουν λη- 
φθεί έκτακτα μέτρα για την άμεση αντιμε
τώπιση περιστατικών που τυχόν θα υ
πάρξουν.
Καύσωνας από σήμερα.

Ειδικότερα, καύσωνας αναμένεται να
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αρχίσει από σήμερα στη χώρα μας, με 
πολύ υψηλές θερμοκρασίες.

Σύμφωνα με τις προβλέψεις της 
Εθνικής Μετεωρολογικής Υπηρεσίας το 
θερμόμετρο αναμένεται να αγγίξει τους 
40 βαθμούς Κελσίου.

Στην περιοχή μας τις επόμενες δύο 
ημέρες ο υδράργυρος θα δείξει 37 
βαθμούς Κελσίου και ίσως τους ξεπε- 
ράσει.
Έκτακτο δελτίο

Σε έκτακτο δελτίο πρόγνωσης και
ρικών φαινομένων της Εθνικής Μετεω

ρολογικής Υπηρεσίας αναφέρονται και 
τα εξής: «Βαθμιαία άνοδο προβλέπεται 
να παρουσιάσει η θερμοκρασία το επό
μενο τριήμερο στη χώρα και σύμφωνα 
με τις πρώτες εκτιμήσεις την Παρασκευή 
στο εσωτερικό της ηπειρωτικής Ελλάδας, 
θα φθάσει τους 39° 0  και πιθανόν τοπικά 
τους 40° 0.

Μικρή πτώση της θερμοκρασίας ανα
μένεται το Σάββατο στη βόρεια Ελλάδα».

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 28599/11-8-1994, σελίδα 9.

Ενώ σχετικά με το θέμα της καταλληλότητας ή όχι του αίματος στο Νοσο

κομείο Καλαμάτας όπως υποστήριξε ο Υπουργός Υγείας, αφού σύμφωνα με τα 

λεγόμενό του δεν ελεγχόταν για AIDS και ηπατίτιδα, αποδείχθηκαν αβάσιμες. 

Αφού γίνονται όλοι οι έλεγχοι και τηρούνται όλα τα μέτρα ασφάλειας.

Έτσι λοιπόν με ανακοίνωση διαβεβαιώνει πως τηρούνται όλες οι προβλε- 

πόμενες προδιαγραφές στον έλεγχο του αίματος και ότι κανένα πρόβλημα δεν 

υπάρχει. Όλα αυτά εκ στόματος της Διευθύντριας του Σταθμού αιμοδοσίας σε 

ακόλουθη ανακοίνωση που φιλοξενήθηκε στην «Ελευθερία».

Κανένα πρόβλημα με το αίμα στο Νοσοκομείο Καλαμάτας.

Αβάσιμα ήταν τα στοιχεία που έδω
σε ο Υπουργός Υγείας Γεώργιος Σούρ- 
λας σχετικά με το ότι δεν ελεγχόταν το 
αίμα στο Νοσοκομείο Καλαμάτας για 
AIDS και για άλλες ασθένειες και κυρί
ως την ηπατίτιδα.

Η μικροβιολόγος Μαρία Αντωνο- 
πούλου, που από τις 7 Μαί'ου του 1986 
ήταν Διευθύντρια στο Μικροβιολογικό 
και εκτελούσε χρέη Διευθύντριας και 
στο Τμήμα Αιμοδοσίας, είπε στην «Ε» 
ότι από τον Ιούλιο του 1986 το Νοσο
κομείο της Καλαμάτας ήλεγχε κανονι

κά το αίμα, που παρελάμβανε για AIDS 
και για ηπατίτιδα.

Με τα μηχανήματα, που ελέγχουν το 
αίμα το Νοσοκομείο είχε εξοπλιστεί από 
το 1985 και η κ. Αντωνοπούλου από τις 
2 Ιουνίου του ‘ 86 και για 15 μέρες εκ
παιδεύτηκε στο Γενικό Κρατικό Πειραιά.

Από τον Ιούλιο του ίδιου χρόνου άρ
χισε ο έλεγχος στο Νοσοκομείο Καλαμά
τας, με τη βοήθεια δύο παρασκευαστρι- 
ών, που εκπαιδεύτηκαν από την κ. 
Αντωνοπούλου.

Πηγτί: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3321/8-11-1992, σελίδα 1.
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Και μάλιστα όχι μόνο διαβεβαιώνει για την λήψη μέτρων σχετικά με την ασφά

λεια του αίματος και κατά συνέπεια των ασθενών αλλά ταυτόχρονα ο Σταθμός 

Αιμοδοσίας καλεί όλους με ανακοινώσεις να δώσουν αίμα. Μια ανακοίνωση με 

τίτλο «σώζει ζωές» που ακολουθεί δημοσιεύεται στην εφημερίδα της «Ελευθε

ρίας», αποτελεί ένα κάλεσμα ζωής και ανάγκης για προσφορά αίματος. Η ανα

κοίνωση αναφέρει τα εξής:

Σώζει ζωές

Η αιμοδοσία σώζει ζωές και αυτό δεν είναι μόνο σύνθημα.
Είναι ανάγκη για την οποία όλο και περισσότεροι φορείς παίρνουν 

πρωτοβουλίες ενίσχυσης.
Με ανακοίνωσή του ο Σταθμός Αιμοδοσίας του Γενικού Νοσοκομείου 

Καλαμάτας, ευχαριστεί θερμά τους υπαλλήλους της Δασικής Υπηρεσίας 
Μεσσηνίας, για την εθελοντική προσφορά αίματος στις 18 Οκτωβρίου.

Όσο περισσότεροι συνειδητοποιούμε την ανάγκη της εθελοντικής αι
μοδοσίας, τόσο λιγότερα προβλήματα θα υπάρχουν.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 4202/20-10-1995, σελίδα 2.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ανακοινώσεις ανά 
έτος μέτρων α
σφάλειας πολιτών.

1992 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3%

1993 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3%

1994 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 2/42=0,047=4,7%

1995 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 1/42=0,023=2,3% 3/42=0,071=7,1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/42=0,047=4,7% 2/42=0,047=4,7% 3/42=0,071=7,1% 7/42=0,166=16,6%

Πίνακας 51: Συγκεντρωτικός πίνακας ανακοινώσεων που αφορούν την λήψη
κατάλληλων μέτρων για την ασφάλεια των πολιτών -  ασθενών 
κατά τα έτη 1986 -  2000.

Συμπερασματικά οι ανακοινώσεις που δημοσιεύονται στον τοπικό τύπο 

διασφαλίζουν την πραγματική διάσταση των γεγονότων των καταστάσεων. Ενώ
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αποτελούν και μέσα γνωστοποίησης διαφόρων γεγονότων που σχετίζονται με το 

Νοσηλευτικό Ίδρυμα και αφορούν όλους τους πολίτες. Μέσω των ανακοινώσε

ων λοιπόν διασφαλίζεται το κύρος, η φήμη, η αξιοπρεπής εικόνα του Νοσοκο

μείου.

\
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΕΚΔΗΛΩΣΕΙΣ

Στην ενότητα αυτή θα ασχοληθούμε με τις διάφορες εκδηλώσεις που 

λαμβάνουν χώρα στο Νοσοκομείο της Καλαμάτας. Εκδηλώσεις που στοχεύουν 

στην βελτίωση της εικόνας του Ιδρύματος στην προβολή του έργου του, προς τα 

έξω, εκδηλώσεις που συγκεκριμενοποιούνται σε επισκέψεις, σε εκδηλώσεις εθε

λοντικής αιμοδοσίας και κοινωνικού χαρακτήρα καθώς και εκδηλώσεις εορτα

στικές και απονομής.

Ποσοστό 36,3% (8/22) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις εκδη

λώσεις αφορούν αυτές που αναφέρονται στις επισκέψεις διαφόρων φορέων και 

παραγόντων στο Νοσοκομείο της Καλαμάτας. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους 

δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην εφημερίδα της Ελευθερίας, σε ποσοστό 9% 

(2/22), στην Σημαία σε ποσοστό 18,1% (4/22) και στο Θάρρος σε ποσοστό 9% 

(2/22). (Πίνακας 52). Πρόκειται για επισκέψεις που πραγματοποιούνται σε τακτά 

χρονικά διαστήματα, από τον Νομάρχη Μεσσηνίας, του υπεύθυνο υπουργό για 

θέματα της Καλαμάτας καθώς και στον Υφυπουργό Υγείας, με σκοπό την ενη

μέρωση για τις ανάγκες και τα προβλήματα που αντιμετωπίζει το Νοσηλευτικό 

Ίδρυμα καθώς και τον σχηματισμό αντίληψης από τους ιδίους για τα τρέχοντα 

προβλήματα. Μια τέτοια περίπτωση αποτελεί η επίσκεψη του Νομάρχη στο 

Ίδρυμα ο οποίος σε δημοσίευμα στην «Σημαία» αναφέρει «πως έχει βελτιωθεί η 

Νοσοκομειακή περίθαλψη στο Ίδρυμα. Έχουν σημειωθεί μεγάλες πρόοδοι στον 

τομέα της καθαριότητας της Διοίκησης και της νοσηλείας». Ενώ στην συνέχεια 

των δηλώσεών του δεν παρέλειψε να αναφερθεί στην άριστη λειτουργία του 

τμήματος αιμοκάθαρσης και στον τελευταία τεχνολογίας εξοπλισμό που είναι 

εφοδιασμένο το Νοσοκομείο ενώ σημειώνει και την υψηλού επιπέδου μέριμνα 

που παρέχεται στους 5 ασθενείς. Βεβαίως τόνισε πως εξακολουθούν να υπάρ

χουν σημαντικά περιθώρια βελτίωσης». Όλα αυτά φιλοξενούνται στο εν λόγω 

δημοσίευμα του θάρρους με τίτλο: «Βελτιώθηκε η νοσοκομειακή περίθαλψη 

στο Ν. Μεσσηνίας» και έχει ως εξής:
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Βελτιώθηκε η νοσοκομειακή περίθαλψη στο Ν. Μεσσηνίας 

Ο Νομάρχης κ. Ν. Παπαδόπουλος επισκέφθηκε τα 

Νοσοκομεία Καλαμάτας, Πύλου και Κυπαρισσίας.

Ο Νομάρχης κ. Νικ. Παπαδόπουλος 
κατά το τριήμερο Τρίτης, Τετάρτης και 
Πέμπτης (χθες) πραγματοποίησε τις 
ακόλουθες επισκέψεις:

Την Τρίτη επισκέφθηκε συνοδευό- 
μενος από το Δήμαρχο Πύλου κ. I. 
Βρεττάκο το Νοσοκομείο της πόλης 
όπου ευχήθηκε στο νοσηλευτικό προ
σωπικό και στους νοσηλευομένους 
ασθενείς για τον καινούργιο χρόνο. 
Συζήτησε επίσης με τους αρμοδίους τις 
συνθήκες λειτουργίας του Νοσοκομεί
ου, τις αναγκαίες μεταβολές και τις 
προοπτικές του.

Την Τετάρτη επισκέφθηκε το Νοσο
κομείο Κυπαρισσίας όπου συζήτησε 
επί μακράν με τη Διοίκηση τα θέματα 
που αφορούν το Νοσοκομείο και χρή- 
ζουν αντιμετώπισης, επισκέφθηκε το 
χώρο που θα ανεγερθεί η νέα πτέρυγα 
με τα χορηγηθέντα πρόσφατα 450 εκα
τομμύρια και ευχήθηκε για τον και
νούργιο χρόνο στους ασθενείς και στο 
προσωπικό του Νοσοκομείου.

Χθες επισκέφθηκε το Νοσοκομείο

Καλαμάτας, όπου ευχήθηκε για τον και
νούργιο χρόνο στους ασθενείς και στο 
προσωπικό του Νοσοκομείου, επισκέ- 
φθηκε πέραν των κλινών και τους χώ
ρους της Διοίκησης, την αίθουσα εντατι
κής θεραπείας, αιμοκάθαρσης και τις 
αίθουσες διδασκαλίας της Σχολής Αδελ
φών Νοσοκόμων. Συζήτησε με τους αρ
μοδίους θέματα του Νοσοκομείου και 
ενημερώθηκε για τις μεγάλες προόδους 
που έχουν σημειωθεί στον τομέα της 
καθαριότητας, της διοίκησης και της νο
σηλείας. Διαπίστωσε την άριστη λειτουρ
γία του τμήματος αιμοκάθαρσης, είδε τον 
εξοπλισμό τελευταίας τεχνολογίας και 
καρδιολογικής κλινικής, ενημερώθηκε για 
τον μεγάλο αριθμό διακινουμένων στα 
εξωτερικά ιατρεία (400 -  500) ασθενών 
και διαπίστωσε την υψηλού επιπέδου 
μέριμνα για τους ασθενείς. Βεβαίως εξα
κολουθούν να υπάρχουν σημαντικά πε
ριθώρια βελτίωσης.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 24745/3-1-1992, σελίδα 1.

Ξεχωριστή σε ύφος επίσκεψη, στο Νοσοκομείο Καλαμάτας, αυτή του 

υπουργού για θέματα Καλαμάτας αφού πραγματοποίησε σειρά συζητήσεων και 

συνεργασιών με αντικείμενο θέματα υγείας επισκέφθηκε και τους ίδιους τους 

χώρους του Νοσοκομείου όπου εκ στόματος του προέδρου του Διοικητικού 

Συμβουλίου του Ιδρύματος ενημερώθηκε για τα προβλήματα που αντιμετωπίζει 

το νοσηλευτικό ίδρυμα. Όλα αυτά αναφέρονται με περισσότερες λεπτομέρειες σε 

άρθρο της «Σημαίας». Το εν λόγω άρθρο ακολουθεί με τον τίτλο «ο κ. Φιλιππό- 

πουλος επισκέφθηκε το Νοσοκομείο».

167



Ο Ι ΣΧ Ε ΣΕ ΙΣ  ΤΟ Υ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε ΤΟ ΓΕΝ ΙΚΟ  ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜ ΑΤΑΣ

Ο κ. Φιλιππόπουλος επισκέφθηκε το Νοσοκομείο 

Με τον κ. Φαρμάκη

Ο υπουργός για θέματα Καλαμάτας 
κ. Θανάσης Φιλιππόπουλος, δέχθηκε 
χθες το πρωί στο γραφείο του τον γε
νικό γραμματέα του Υπουργείου Υγείας 
-  Πρόνοιας κ. Νικ. Φαρμάκη, παρουσία 
του Νομάρχη Μεσσηνίας κ. Βασ. Πε- 
τροπουλάκη. Αντικείμενο της συνεργα
σίας ήταν θέματα υγείας.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ.

Στη συνέχεια, ο κ. Φιλιππόπουλος, 
συνοδευόμενος από τον κ. Φαρμάκη 
επισκέφθηκε το Νοσοκομείο Καλαμάτας.

Ο πρόεδρος του Διοικητικού Συμβου
λίου του Νοσοκομείου κ. Καρκατζούλης 
ενημέρωσε τον υπουργό και τον κ. Φαρ
μάκη για τα προβλήματα που αντιμετω
πίζει το νοσηλευτικό Ίδρυμα.

23388/7-8-1987, σελίδα 1.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα ανά 
έτος εκδηλώσεων 
επίσκεψης στο 
Νοσοκ. Καλαμά
τας.

1987 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

1992 2/22=0,09=9% 2/22=0,09=9% 4/22=0,181=18,1°^

1994 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

1996 2/22=0,09=9% 2/22=0,0 9 = 9 % _ _

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/22=0,09=9% 4/22=0,181=18,1% 2/22=0,09=9% 8 /2 2 = 0 ,3 6 3 = 3 6 ^

Πίνακας 52: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που αφορούν τις
εκδηλώσεις επισκέψεων στο Νοσοκομείο Καλαμάτας κατά 
τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 9% (2/22) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις εκδηλώ

σεις αφορούν αυτές με κοινωνικό χαρακτήρα και ύφος. Αναλυτικότερα τέτοιου 

είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην Εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσο

στό 4,5% (1/22), στο Θάρρος σε ποσοστό 4,5% (1/22) ενώ στην Σημαία δεν συ

ναντάμε παρόμοια δημοσιεύματα (Πίνακας 53). Πρόκειται για εκδηλώσεις μο

ναδικής σημασίας και μεγίστης αξίας. Οι εκδηλώσεις αυτές διοργανώνονται από
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την Κοινωνική Υπηρεσίας του Νοσοκομείου σε συνεργασία με τον Ελληνικό 

Ερυθρό Σταυρό (Ε.Ε.Σ.) και τους εθελοντές της Κοινωνικής Πρόνοιας του τμή

ματος Καλαμάτας για τα παιδιά. Ο λόγος για τη διοργάνωση μικρών γιορτών για 

τα παιδιά που νοσηλεύονται στην Παιδιατρική Κλινική του Ιδρύματος. Μια τέ

τοια μορφή εκδήλωσης είναι μεταξύ άλλων και η παράσταση κουκλοθεάτρου. 

Μία εκδήλωση η οποία ομόρφυνε το κλίμα στο Νοσοκομείο και έδωσε μια νότα 

χαράς. Εκδηλώσεις που καταφέρουν να μεταφέρουν «τα παιδάκια από το κρεβά

τι του πόνου στο Δάσος» όπως αναφέρει χαρακτηριστικά άρθρο που δημοσιεύε

ται στην «Ελευθερία» για την εν λόγω εκδήλωση. Σύμφωνα με το ίδιο δημοσί

ευμα που ακολουθεί για περισσότερες λεπτομέρειες, ήταν η πρώτη εκδήλωση 

στα πλαίσια του καινούργιου προγράμματος του τμήματος Καλαμάτας του Ελ

ληνικού Ερυθρού Σταυρού σε συνεργασία με την Κοινωνική Υπηρεσία του Νο

σοκομείου. Συνεργασία που πρέπει να διατηρηθεί και να καλλιεργηθεί αφού οι 

υπηρεσίες που προσφέρει είναι κάτι παραπάνω από πολύτιμες. Το εν λόγω δη

μοσίευμα με τίτλο «Κουκλοθέατρο στην Παιδιατρική του Νοσοκομείου Καλα

μάτας έχει ως ακολούθως:

Κουκλοθέατρο στην Παιδιατρική

ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ. 

Ρεπορτάζ Χριστίνα Καμακάρη
Από το κρεβάτι του πόνου στο... δάσος 
μεταφέρθηκαν, έστω και για λίγα λε
πτά, τα παιδάκια που νοσηλεύονται 
στην Παιδιατρική Κλινική του Νοσοκο
μείου Καλαμάτας. Ολα αυτά συνέβη- 
σαν χθες το απόγευμα κατά τη διάρ
κεια της γιορτής, την οποία διοργάνω- 
σαν οι εθελοντές Κοινωνικής Πρόνοιας 
του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού 
(Ε.Ε.Σ.) Καλαμάτας σε συνεργασία με 
την Κοινωνική Υπηρεσία του Νοσοκο
μείου.
Και φυσικά δεν μιλάμε για ολόκληρη... 
μετακόμιση απλώς τα άρρωστα παιδά
κια είχαν την ευκαιρία να ξεφύγουν λίγο 
από τους τέσσερις τοίχους του Νοσο

κομείου και να απολαύσουν 'Τα ζωα του 
δάσους", το κουκλοθέατρο που στήθηκε 
στο διάδρομο της Παιδιατρικής Κλινικής 
από τη εθελόντρια του Ε.Ε.Σ. Νατάσα 
Κασιδάκη, υπό τους ήχους του ακορντε
όν της φοιτήτριας Κωνσταντίνας Κασκα- 
μπά.
Το κλίμα στο Νοσοκομείο ομόρφυνε 
ακόμη περισσότερο όταν οι εθελοντές 
άρχισαν να μοιράζουν μπαλόνια και μι
κρά δωράκια στα άρρωστα παιδιά. Το 
κέφι μεγάλωσε τη στιγμή που το ακορ
ντεόν άρχισε να παίζει τα κάλαντα καθώς 
και διάφορα άλλα χριστουγεννιάτικα τρα
γούδια. Μικροί και μεγάλοι σιγοτραγου- 
δούσαν, ενώ οι κοινωνικοί λειτουργοί
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ετοίμαζαν τη δική τους έκπληξη.
Μια μεγάλη βασιλόπιτα έκανε ξαφνικά 
την εμφάνισή της στο διάδρομο της 
κλινικής. Η Κοινωνική Υπηρεσία του 
Νοσοκομείου είχε επιλέξει τη συγκε
κριμένη στιγμή για να την κόψει, όπως 
και έκανε, δίνοντας το σύνθημα για το 
φινάλε της γιορτής.
Η μικρή αυτή, ευαίσθητη γιορτούλα 
ήταν η πρώτη εκδήλωση του καινούρ
γιου προγράμματος του τμήματος Κα
λαμάτας του Ελληνικού Ερυθρού 
Σταυρού. Η υπεύθυνη του προγράμμα
τος Δήμητρα Ψαρούλη και ο υπεύθυ
νος της Εφορίας του Ε.Ε.Σ. Παύλος 
Κλάδης μας είπαν λίγα λόγια:
Ζήτημα συνεργασίας με την Κοινωνική 
Υπηρεσία του Νοσοκομείου έθεσε η κ. 
Ψαρούλη, στηριζόμενη στο ρόλο των 
εθελοντών Κοινωνικής Πρόνοιας. Η 
ίδια θεωρεί ότι "η αρχή έγινε με αυτή 
την καθ' όλα ανθρώπινη γιορτούλα", 
ενώ για τη συνέχεια ισχυρίζεται: "Επει
δή οι δύο κοινωνικοί λειτουργοί, η Αννα 
Βρακά και η Γεωργία Μουτεβελή, δεν 
επαρκούν για να καλύψουν τις ανάγκες 
ενός ολόκληρου Νομαρχιακού Νοσο
κομείου όπως είναι αυτό της Καλαμά
τας, πιστεύουμε ότι βοήθεια των εθε
λοντών Κοινωνικής Πρόνοιας θα είναι 
κάτι παραπάνω από πολύτιμη. Ετσι οι 
άνθρωποί μας είναι αποφασισμένοι να 
συνεχίσουν να προσφέρουν τις υπη
ρεσίες τους και στο μέλλον, καθ' ό
ποιον τρόπο τους ζητηθεί".
Για την εκπαίδευση των εθελοντών, 
αλλά και για τους στόχους του και
νούργιου προγράμματος η Δήμητρα 
Ψαρούλη μας λέει: "Ο ρόλος των εθε
λοντών Κοινωνικής Πρόνοιας είναι να 
επισκέπτονται, να υποστηρίζουν και να 
συντροφεύουν μοναχικά άτομα, άτομα 
με ειδικές ανάγκες, ασθενείς, ανθρώ
πους τρίτης ηλικίας, φυλακισμένους, 
παιδιά και εφήβους, ανήλικους παρα
βάτες ασθενείς και φορείς του Είτζ. Τη 
βασική τους εκπαίδευση, η οποία είναι 
τρίμηνη και περιλαμβάνει θεωρητικά 
και πρακτικά μαθήματα, αναλαμβάνει ο 
Ε.Ε.Σ. Αυτό, όμως, που κυρίως μαθαί
νουν οι εθελοντές μέσα στους κόλπους 
του Ερυθρού Σταυρού είναι να ευαι
σθητοποιούνται με τα προβλήματα των 
συνανθρώπων τους κάθε ηλικίας και 
κοινωνικής κατάστασης, αλλά και να

βρίσκουν τρόπους προσέγγισης αυτών 
των ατόμων. Αυτός άλλωστε είναι και ο 
σκοπός δημιουργίας αυτού του προ
γράμματος".
Ο κ. Κλάδης μας μίλησε για τις μελλοντι
κές εκδηλώσεις των εθελοντών, αλλά και 
για την ευαίσθητη γιορτούλα στην Παι
διατρική Κλινική. Θέλοντας να δώσει 
μεγαλύτερη έκταση στη συνεργασία με 
την Κοινωνική Υπηρεσία του Νοσοκο
μείου, ανέφερε: "Το πρόγραμμα αυτό του 
τμήματος Καλαμάτας του Ελληνικού 
Ερυθρού Σταυρού ξεκινάει από το 
Νοσοκομείο Καλαμάτας, για να 
αναδειχθεί ακριβώς η συνεργασία των 
εθελοντών με τις κοινωνικές 
λειτουργούς. Και τα δύο τμήματα μαζί 
μπορούμε να κάνουμε ωραία πράγματα 
κι αυτό φάνηκε σήμερα (σ.σ. χθες). Το 
να προσφέρεις λίγες στιγμές 
διασκέδασης στα παιδάκια, τα οποία 
υποφέρουν, είναι πολύ σημαντικό. Αλλά 
και στο μέλλον έχουμε προγραμματίσει 
σημαντικές εκδηλώσεις, όπως την επί
σκεψη στις φυλακές Τριπόλεως στις 20 
Φεβρουάριου και φυσικά τη συντροφιά 
και υποστήριξη μοναχικών ατόμων πά
ντα υπό την καθοδήγηση των υπευθύ
νων κοινωνικών λειτουργών, πράγμα το 
οποίο φροντίζουμε να γίνεται σε καθημε
ρινή βάση. Υπό σκέψη, ακόμη, βρισκό
μαστε για μια επίσκεψη στο Γηροκομείο 
Καλαμάτας, καθώς και στα στρατευμένα 
παιδιά μας που βρίσκονται στα Ελληνο- 
αλβανικά σύνορα".
Από την πλευρά των κοινωνικών λει
τουργών του Νοσοκομείου Καλαμάτας, η 
Γεωργία Μουτεβελή ξεκαθάρισε: "Η συ
νεργασία με τον Ερυθρό Σταυρό ήταν 
κάτι το οποίο έπρεπε να γίνει πολύ καιρό 
πριν. Η δημιουργία του καινούργιου 
προγράμματος άνοιξε το δρόμο για την 
υλοποίησή της. Οπως η ίδια ομολόγησε: 
"Πιστεύω ότι κι εμείς, οι κοινωνικοί λει
τουργοί του Νοσοκομείου Καλαμάτας, θα 
διδαχθούμε πολλά από την πείρα των 
ανθρώπων του Ερυθρού Σταυρού. Μα
κάρι να συνεχίσουμε να πραγματο
ποιούμε και στο μέλλον μαζί τέτοιου εί
δους εκδηλώσεις σαν την σημερινή (σ.σ. 
χθεσινή)".

Πηγιί: Ελευθερία, αρ. φύλ. 6156/9-1-2000, σελίδα 12
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα ανά 
έτος εκδηλώσεων 
κοινωνικού χαρα
κτήρα.

2000 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5% 2/22= 0 ,09 = 9 % _

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5% 2/22=0,09=9% __

Πίνακας 53: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που αφορούν τις
εκδηλώσεις κοινωνικού χαρακτήρα στο Νοσοκομείο Καλαμάτας 
κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 22,7% (5/22) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις εκδη

λώσεις αφορούν αυτές με εορταστικό περιεχόμενο περιεχόμενο και ύφος. Ανα

λυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στις σελίδες της Ελευ

θερίας σε ποσοστό 4,5% (1/22), στην Σημαία σε ποσοστό 4,5% (1/22) και στο 

Θάρρος σε ποσοστό 13,6% (Πίνακας 54). Πρόκειται για σημαντικές εκδηλώσεις 

που διοργανώνονται στα πλαίσια των Εορταστικών Ημερών για τους ασθενείς 

καθώς και το προσωπικό τους εργαζομένους του Νοσηλευτικού Ιδρύματος. Τέ

τοιου είδους εκδηλώσεις είναι εκδηλώσεις κοπής πρωτοχρονιάτικης πίττας και 

ανταλλαγής ευχών και δώρων μεταξύ του Ιατρικού, Διοικητικού και Νοσηλευτι

κού προσωπικού, που έχουν γίνει πλέον θεσμός. Εκδηλώσεις που καταφέρνουν 

να φέρουν πιο κοντά τους εργαζόμενους του Ιδρύματος και να κάνουν τους 

ασθενείς να νιώσουν πιο οικεία και ευχάριστα. Μια τέτοια περίπτωση εκδήλω

σης για τους εργαζόμενους περιγράφεται και στο άρθρο που ακολουθεί και 

φιλοξενείται στις σελίδες της «Σημαίας» με τίτλο «Πρωτοχρονιάτικη εκδήλωση 

στο Νοσοκομείο». Εκδήλωση στην οποία σύμφωνα με το εν λόγω δημοσίευμα 

είναι καλεσμένοι όλοι οι εργαζόμενοι ενώ το Β' ΚΑΠΗ Καλαμάτας θα 

συνοδεύει την εκδήλωση με τραγούδια και κάλαντα.
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Πρωτοχρονιάτικη εκδήλωση στο Νοσοκομείο.

Την Δευτέρα και ώρα 12:30 μ.μ. στην αίθουσα εκδηλώσεων της Μ.Τ.Ε.Ν. 
Σχολής, το Νοσοκομείο Καλαμάτας, θα πραγματοποιήσει πρωτοχρονιάτι
κη εκδήλωση για τους εργαζόμενους.
Η εκδήλωση θα περιλαμβάνει κοπή πρωτοχρονιάτικης πίτας, ανταλλαγή 
ευχών μεταξύ ιατρικού, Νοσηλευτικού και Διοικητικού Προσωπικού, κάλα
ντα και τραγούδια από την χορωδία του Α' και Β' ΚΑΠΗ Καλαμάτας, υπό 
την διεύθυνση του τενόρου Οδυσσέα Ξηρόκωστα, καθώς επίσης και 
μπουφέ με πικάντικους μεζέδες που επιμελήθηκαν οι εργαζόμενοι.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 27745/1-1-1999, σελίδα 1.

Τέτοιου είδους επίσκεψη ενόψει των ημερών των Χριστουγέννων στο 

Νοσοκομείο Καλαμάτας μοναδική σε ύφος ήταν και αυτή που πραγματοποιήθη

κε από τον Μητροπολίτη και τον Νομάρχη οι οποίοι πραγματοποίησαν επίσκεψη 

στους θαλάμους των ασθενών και τους ευχήθηκαν για τις Άγιες Ημέρες ταχεία 

ανάρρωση. Στην επίσκεψη αυτή αναφέρεται άρθρο της «Ελευθερία» με τίτλο 

«Το Νοσοκομείο επισκέφθηκαν ο Μητροπολίτης και ο Νομάρχης» το οποίο έχει 

ως ακολούθως:

Το Νοσοκομείο επισκέφθηκαν 

ο Μητροπολίτης και ο Νομάρχης

Κοντά στον ανθρώπινο πόνο ο Μητροπολίτης Μεσσηνίας Χρυσόστομος 
και ο Νομάρχης Κώστας Σταφυλάς επισκέφθηκαν χθες το Νοσοκομείο Κα
λαμάτας, ενόψει των Χριστουγέννων.

Μαζί με τον Πρόεδρο του Ιδρύματος Κωνσταντίνο Φωτόπουλο επισκέ- 
φθηκαν τους θαλάμους και ευχήθηκαν στους ασθενείς για τις Άγιες Μέρες 
ταχεία ανάρρωση.

Πηγη: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3958/24-12-1994, σελίδα 1.

Τέλος σημαντικότατη περίπτωση εκδήλωσης αποτελεί και αυτή της κοπής 

της πίττας των Νεφροπαθών. Στην εκδήλωση αυτή παραβρέθηκε μεταξύ άλλων 

και ο Νομάρχης Μεσσηνίας, ο οποίος σύμφωνα με δήλωση στο «Θάρρος» ανήγ
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γειλε στους Νεφροπαθείς ότι «δόθηκε το πράσινο φως» για την δημοπράτηση 

και κατασκευή προκατασκευασμένου κτίσματος, στο οποίο θα στεγασθεί η Μο

νάδα του Νεφρού. Όλα αυτά περιλαμβάνονται με περισσότερες λεπτομέρειες στο 

εν λόγω δημοσίευμα που ακολουθεί με τίτλο «Ο Νομάρχης στους Νεφροπα

θείς».

Ο Νομάρχης στους Νεφροπαθείς

Ο Νομάρχης Μεσσηνίας κ. Παναγιώτης Φωτέας, παραβρέθηκε χθες 
στην κοπή της πρωτοχρονιάτικης πίτας των νεφροπαθών.
Παρών ήταν επίσης και ο Πρόεδρος του Σωματείων Ατόμων με Ειδικές 
Ανάγκες κ. Τερζής.

Ο κ. Φωτέας ανήγγειλε στους νεφροπαθείς ότι δόθηκε «πράσινο φως» 
για τη δημοπράτηση και κατασκευή προκατασκευασμένου κτίσματος, στο 
οποίο θα εγκατασταθεί η μονάδα τεχνητού νεφρού.

Πηγη: Θάρρος, αρ. φύλλου 29326/17-1-1997, σελίδα 6.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα ανά 
έτος εκδηλώσεων 
εορταστικού χα
ρακτήρα.

1994 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

1995 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

1997 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

1999 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5% 2/22=0,09=9%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5% 3/22=0,136=13,6% 5/22=0,227=22,7%

Πίνακας 54: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις
εκδηλώσεις εορταστικού χαρακτήρα στο Νοσοκομείο Καλαμάτας 
κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 22,7% (5/22) των δημοσιευμάτων που αναφέρονται στις εκδη

λώσεις αυτές που σχετίζονται με την διοργάνωση εθελοντικής αιμοδοσίας.
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(Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στα φύλλα της Ση

μαίας σε ποσοστό 4,5% (1/22) και στο Θάρρος σε ποσοστό 18,1% (4/22) ενώ 

παρόμοια δημοσιεύματα δεν συναντάμε στην εφημερίδα της Ελευθερίας (Πίνα

κας 55). Πρόκειται για εκδηλώσεις εθελοντικής προσφοράς αίματος. Εκδηλώσεις 

που αρχίζουν να πληθαίνουν αφού οι κάτοικοι του Ν. Μεσσηνίας όλο και πιο 

πολύ ευαισθητοποιούνται και ανταποκρίνονται σε τέτοιου είδους καλέσματα. 

Συνειδητοποιούν την αξία της εθελοντικής αιμοδοσίας. Μιας διαδικασίας που 

διαρκεί λίγα λεπτά και σώζει ανθρώπινες ζωές. Τέτοιες εκδηλώσεις μπορούμε να 

παραθέσουμε αναρίθμητες με πιο αξιόλογες εκείνη των προσκόπων. Με τρόπο 

απόλυτα εναρμονισμένο στο πνεύμα του προσκοπισμού, όπως αναφέρεται σε 

δημοσίευμα στις στήλες του «Θάρρους» η Παγκόσμια Προσκοπική Ημέρα είναι 

αφιερωμένη στα παιδιά που πάσχουν από μεσογειακή αναιμία.

Έτσι με σύνθημα «Δώσε κι εσύ αίμα για τα παιδιά με μεσογειακή αναιμία» ορ

γανώθηκε εκδήλωση προσφοράς αίματος σε συνεργασία με τον Σταθμό Αιμοδο

σίας του Νοσοκομείου Καλαμάτας το εν λόγω δημοσίευμα έχει ως ακολούθως:

Εθελοντική αιμοδοσία

Με έναν τρόπο απόλυτα εναρμονισμέ
νο στο πνεύμα του προσκοπισμού θα 
γιορτάσει τη φετινή Παγκόσμια Προ- 
σκομική Ημέρα Σκέψης, στις 22 Φε
βρουάριου, το Σώμα Ελλήνων Προ
σκόπων. Η γιορτή είναι αφιερωμένη 
στα παιδιά που πάσχουν από μεσο
γειακή αναιμία.
Έτσι με σύνθημα «Δώσε κι εσύ αίμα 
για τα παιδιά με μεσογειακή αναιμία» η

Τοπική Εφορεία Προσκόπων Καλαμά
τας καλεί τους εθελοντές αιμοδότες να 
πάρουν μέρος στην αιμοδοσία που θα 
γίνει μεθαύριο Σάββατο, στο Νοσοκομείο 
Καλαμάτας.

Όσοι επιθυμούν να πάρουν μέρος 
στην αξιόλογη αυτή προσπάθεια, παρα- 
καλούνται να επικοινωνήσουν με τον 
Αρχηγό Συστήματος κ. Δημήτρη Αθανα- 
σούλια.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 29354/19-2-1997, σελίδα 9.

Εκδηλώσεις τέτοιου είδους αναδεικνύουν αισθήματα ευαισθησίας και πά

νω απ’ όλα ανθρωπιά. Και τιμούν τους ανθρώπους που οργανώνουν και συμμε

τέχουν σε τέτοιου είδους εκδηλώσεις.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα ανά 
έτος εκδηλώσεων 
προσφοράς και 
αίματος.

1996 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

1997 2/22=0,09=9% 2/22=0,09=9%

1998 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

1999 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/22=0,045=4,5% 4/22=0,181=18,1% 5/22=0,227=22,7°/

Πίνακας 55: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που αφορούν εκδηλώσεις 
εθελοντικής αιμοδοσίας στο Νοσοκομείο Καλαμάτας κατά τα έτη 
1986-2000.

Ποσοστό 4,5% (1/22) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις εκδη

λώσεις αφορούν αυτές των απονομών. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσι

εύματα φιλοξενούνται στο Θάρρος σε ποσοστό 4,5% (1/22), ενώ στην Ελευθερία 

και την Σημαία δεν συναντούμε παρόμοια δημοσιεύματα (Πίνακας 56). Πρόκει

ται για εκδηλώσεις απονομής πτυχίων στις απόφοιτους της Σχολής των Νοσοκό

μων. Εκδηλώσεις που εξυμνούν, αναγνωρίζουν το έργο και την προσπάθεια που 

καταβάλλει το προσωπικό της Σχολής να εκπαιδεύσει αξιόλογο και ικανό προ

σωπικό, έτοιμο να ανταπεξέλθει στο δύσκολο έργο του τομέα της υγείας. Μια 

τέτοια περίπτωση απονομής πτυχίων φιλοξενείται στο Θάρρος και έχει ως ακο

λούθως:

Απονομή πτυχίων σε νοσοκόμες
Η τελετή απονομής των πτυχίων των αποφοίτων εκπαιδευτι
κής περιόδου 1996 -  1998 θα πραγματοποιηθεί αύριο, στις 
11:30 το πρωϊ, το αμφιθέατρο της Νοσηλευτικής Σχολής του 
Νοσοκομείου Καλαμάτας.
Την εκδήλωση διοργανώνει η Μέση Τεχνική και Επαγγελ
ματική Σχολή του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Πηγτί: Θάρρος, αρ. φύλ. 29812/21-10-1998, σελίδα 10.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα ανά 
έτος εκδηλώσεων 
απονομής πτυχίων 
του Νοσοκομείου 
Καλαμάτας.

1998 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

Πίνακας 56: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που αφορούν εκδηλώσεις 
απονομής πτυχίων στο Νοσοκομείο Καλαμάτας κατά τα έτη 
1986-2000.

Ποσοστό 4,5% (1/22) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις εκδη

λώσεις αφορούν αυτές που αναφέρονται σε τελετές παραχώρησης. Αναλυτικότε

ρα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην Σημαία σε ποσοστό 4,5% 

(1/22) ενώ στις εφημερίδες της Ελευθερίας και του Θάρρους δεν συναντάμε πα

ρόμοια δημοσιεύματα. (Πίνακας 57). Πρόκειται για μια μεμονωμένη αλλά ξεχω

ριστής σημασίας εκδήλωση, της τελετής παραχώρησης του διατηρητέου κτιρίου 

«Λαλέα» ιδιοκτησία του Δήμου, στο Νοσοκομείο Καλαμάτας. Το διατηρητέο 

αυτό αφού αγοράστηκε επισκευάστηκε από το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας 

και παραχωρήθηκε για την έναρξη λειτουργίας σε αυτό του κέντρου ψυχικής 

υγείας. Όλα αυτά σύμφωνα με σχετικό δημοσίευμα στα φύλλα της «Σημαίας» με 

τίτλο «το διατηρητέο κτίριο Λαλέα στο Νοσοκομείο».

Το διατηρητέο κτίριο «Λαλέα» στο Νοσοκομείο.

Σήμερα στις 11 το πρωί θα γίνει η τελετή παραχώρησης του διατηρητέου 
κτιρίου «Λαλέα» ιδιοκτησίας του Δήμου στο Νοσοκομείο Καλαμάτας.
Το διατηρητέο αγοράστηκε, επισκευάστηκε και εξοπλίστηκε με χρηματοδό
τηση του Υπουργείου Υγείας -  Πρόνοιας στο Πλαίσιο του Κοινωνικού Κα
νονισμού 814 για τη λειτουργία σ' αυτό του Κέντρου Ψυχικής Υγείας.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 27724/4-12-1998, σελίδα 1.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα ανά 
έτος εκδηλώσεων 
τελετής παραχώ
ρησης·
1998 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/22=0,045=4,5% 1/22=0,045=4,5%

Πίνακας 57: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που σχετίζονται με
τις εκδηλώσεις τελετών παραχώρησης κατά τα έτη 1986 -  2000.

Συμπερασματικά οι εκδηλώσεις που δημοσιεύονται στον τοπικό τύπο εί

ναι πολύ σημαντικές και πρέπει να διοργανώνονται με μεγαλύτερη συχνότητα 

και τους ανθρώπους του ιδρύματος φέρνουν πιο κοντά. Ενώ τους δίνουν ταυτό

χρονα και το αίσθημα πως αναγνωρίζεται το έργο που προσφέρουν από την 

Διοίκηση του Νοσοκομείου. Ενώ κάποιες άλλες εκδηλώσεις που αναφέρονται 

στους ασθενείς τους δίνουν μία ανάσα ώστε να ξεχνιούνται έστω και για λίγο. 

Τέτοιες εκδηλώσεις βελτιώνουν την εικόνα του Νοσοκομείου στα μάτια των κα

τοίκων του Νομού μας αλλά και της ευρύτερης περιοχής.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΣΕΜΙΝΑΡΙΑ - ΗΜΕΡΙΔΕΣ

Στο κεφάλαιο αυτό θα ασχοληθούμε με τα σεμινάρια και τις ημερίδες 

που έχουν κατά καιρούς πραγματοποιηθεί υπό την αιγίδα και την συμμετοχή των 

γιατρών του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Όσον αφορά τα δημοσιεύματα που σχετίζονται με την διοργάνωση σεμι

ναρίων και ημερίδων που καλύπτουν διαφόρους τομείς της Ιατρικής, φιλοξενού

νται στα φύλλα της Ελευθερίας σε ποσοστό 33,3% (4/12), στην εφημερίδα της 

Σημαίας σε ποσοστό 25% (3/12) και στην Εφημερίδα του Θάρρους σε ποσοστό 

41,6% (5/12). (Πίνακας 58). Πρόκειται για ημερίδες και σεμινάρια που ασχο

λούνται με θέματα νέων τεχνολογικών εφαρμογών, την ανταλλαγή απόψεων με

ταξύ των επιστημόνων, την ενημέρωση του κοινού γύρω από κάποια ιατρικά θέ

ματα κ.λ.π. Ένα Πανελλήνιο Συνέδριο στην Καλαμάτα όπως αυτό των ωτορινο

λαρυγγολόγων, αποτελεί τιμή για την πρωτεύουσα της Μεσσηνίας. Στην διάρ

κεια του οποίου εκτός από το θεματολόγιό του, θα ακολουθήσει έκθεση των σο

βαρών προβλημάτων που υπάρχουν στον χώρο της Δημόσιας Υγείας στον τομέα 

αυτό. Και αυτό είναι φυσικό επόμενο αφού το ΙΚΑ διαθέτει δύο ΩΡΑ ενώ το 

Νοσοκομείο Καλαμάτας κανέναν. Ο καθένας μπορεί να αντιληφθεί τα προβλή

ματα που δημιουργούνται από την έλλειψη αυτής της ειδικότητας. Το σχετικό 

δημοσίευμα που αναφέρεται στην διοργάνωση του συνεδρίου των ΩΡΑ φιλοξε

νείται στην Εφημερίδα της «Ελευθερίας» με τίτλο «Ιατρικό Συνέδριο» και έχει 

ως ακολούθως:

Ιατρικό Συνέδριο

Ένα Πανελλήνιο Συνέδριο στην Καλα
μάτα όπως αυτό των ωτορινολαρυγγο
λόγων, αποτελεί τιμή για την πόλη και 
συμβάλλει στην ευρύτερη προβολή 
των σπάνιων φυσικών ομορφιών της 
περιοχής, του αρχαιολογικού πλούτου 
κ.λ.π.
Με αφορμή λοιπόν τη διοργάνωση αυ
τού του συνεδρίου και έξω από το θε- 
ματολόγιό του, δεν μπορούμε να μην

επισημάνουμε και τα σοβαρά προβλήμα
τα που υπάρχουν στον τομέα της δημό
σιας υγείας σε αυτό τον τομέα.
Να θέσουμε υπόψη λοιπόν των συνέ
δρων την κατάσταση: Με κανέναν ωτο
ρινολαρυγγολόγο το Νοσοκομείο Καλα
μάτας και με δύο το ΙΚΑ, ο καθένας 
μπορεί να αντιληφθεί τα προβλήματα 
που δημιουργούνται.

Πηγή; Ελευθερία, αρ. φύλ. 6082/8-10-1999, σελίδα 2.
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Άξια προσοχής είναι και η ιατρική ημερίδα Μεσσηνίων Επιστημόνων 

στην Καλαμάτα με την συμμετοχή εξ συμπατριωτών Πανεπιστημιακών καθηγη

τών. Στην διάρκεια της ημερίδας θα αναπτυχθούν σημαντικά ιατρικά θέματα κα

θώς και η εφαρμογή νέων τεχνολογιών στην αντιμετώπιση ή διάγνωση ασθε

νειών. Επίσης θα γίνει ανταλλαγή ωφέλιμων απόψεων και σκέψεων. Το σχετικό 

δημοσίευμα που αναφέρεται στην ημερίδα φιλοξενείται στην «Σημαία» με τίτλο 

«Ιατρική ημερίδα Μεσσηνίων επιστημόνων στην Καλαμάτα». Περισσότερες λε

πτομέρειες αναφέρονται στο σχετικό άρθρο που ακολουθεί.

Ιατρική ημερίδα μεσσηνίων επιστημόνων στην Καλαμάτα.

Συμμετέχουν 57 συμπατριώτες μας πανεπιστημιακοί καθηγητές.

Επιστημονική εκδήλωση, για τη 
συμμετοχή 57 Μεσσηνίων επιστημό
νων (καθηγητών Πανεπιστημίου), συν- 
διοργανώνουν στην Καλαμάτα από 1 
έως 3 Ιουνίου, το Πανεπιστήμιο Αθη
νών, η Ιατρική Σχολή του Πανεπιστημί
ου Αθηνών, ο Ιατρικός Σύλλογος Μεσ
σηνίας και η Επιστημονική Επιτροπή 
του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Το Συνέδριο τελεί υπό την αιγίδα 
των Δήμων Καλαμάτας και Κυπαρισσί
ας, θα πραγματοποιηθεί στο Νοσοκο
μείο και στο Πνευματικό Κέντρο Καλα
μάτας, όπου θ’ αναπτυχθούν σημαντι
κά ιατρικά θέματα καθώς και η εφαρμο
γή των νέων τεχνολογιών στην αντιμε
τώπιση ή διάγνωση ασθενειών.

Όπως σημειώνει σε σημείωμα του 
προγράμματος ο Πρόεδρος της Ιατρι
κής Σχολής κ. Κώστας Δημόπουλος, 
«... αποτελεί τιμή και χαρά η κάθοδός 
μας στη γενέτειρα πατρίδα, γιατί μας 
δίνεται κατ’ αρχήν η ευκαιρία για ένα 
προσκύνημα στον Ιερό Ναό της Υπα
παντής στην Καλαμάτα και στον Ιερό 
Ναό της Αγίας Τριάδας στην Κυπαρισ
σία. Επίσης πιστεύουμε ότι στην Ημε
ρίδα αυτή θα ανταλλάξουμε ωφέλιμες 
απόψεις και σκέψεις με τους συναδέλ
φους μας ιατρούς του Ν. Μεσσηνίας 
πάνω σε ενδιαφέροντα και επίκαιρα

θέματα...»
Σημειώνουμε ότι στην ημερίδα θα 

παρευρεθεί και ο συμπατριώτης μας Πα
νεπιστημιακός Καθηγητής και εκπρόσω
πος Τύπου της Νέας Δημοκρατίας κ. 
Προκοπής Παυλόπουλος.

Η κήρυξη της έναρξης των εργασιών 
θα γίνει στις 6 το απόγευμα του Σαββά
του της 1ης Ιουνίου στο Πνευματικό Κέ
ντρο από τον Υπουργό Πολιτισμού κ. 
Σταύρο Μπένο, με προσφωνήσεις του 
Νομάρχη κ. Παναγιώτη Φωτέα, των Δη
μάρχων Καλαμάτας κ. Χρήστου Μαλα- 
πάνη, Κυπαρισσίας κ. Ηλία Τσιγγάνου, 
του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Αθηνών 
κ. Πέτρου Πέμπτου, του καθηγητή της 
Νομικής κ. Αποστόλου Γεωργιάδη και 
του κ. Προκοπή Παυλόπουλου, ενώ την 
εισήγηση θα κάνει ο κ. Κώστας Δημό
πουλος.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 26961/25-5-1996, σελίδα 1.
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Ξεχωριστό φως ενδιαφέροντος και προσοχής προκαλούν και τα σεμινάρια 

που δημοσιεύονται στον τοπικό τύπο και σχετίζονται με την Δερματολογία και 

την ορθοπεδική. Σεμινάρια που στοχεύουν στην ενημέρωση των πολιτών και 

στην ανταλλαγή απόψεων μεταξύ των επιστημόνων. Όσον αφορά την ημερίδα 

της Δερματολογίας ανάλογη δεν έχει πραγματοποιηθεί ξανά στην Καλαμάτα, 

όπως δήλωσε στην «Ελευθερία», ο υπεύθυνος γιατρός του Δερματολογικού 

Τμήματος στο Νοσοκομείο Καλαμάτας κ. Μίντζιας. Στην ημερίδα αυτή έλαβαν 

μέρος, συμμετείχαν κορυφαίοι δερματολόγοι, με επίσημο προσκεκλημένο τον 

γνωστό κρυοχειρουργό -  Κάστρο -  Ρον ο οποίος κατά την διάρκεια της ημερίδας 

ανέπτυξε μια νέα μέθοδο της κρυοχειρουργικής στα αιμαγγειώματα και τους άλ

λους καλοήθεις όγκους. Αυτό που πρέπει να τονιστεί είναι πως η μέθοδος αυτή 

εφαρμόστηκε για πρώτη φορά στην Καλαμάτα. Ενώ μικρής έκτασης αναφορά 

έγινε και για τον καρκίνο του δέρματος. Απόσπασμα από το σχετικό άρθρο ακο

λουθεί για περισσότερες λεπτομέρειες, με τίτλο «Κρυοχειρουργική. Μια υψηλού 

επιπέδου ημερίδα στην Καλαμάτα».
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Κρυοχειρουργική

Μια υψηλού επιπέδου ημερίδα στην Καλαμάτα.

Την εξελιγμένη μέθοδο της κρυοχει- 
ρουργικής σε περιπτώσεις με καλοή
θεις, αλλά και κακοήθεις όγκους, πα
ρουσίασε σε γιατρούς της Καλαμάτας, 
ο πρωτοπόρος στον τομέα αυτό καθη
γητής Γκιλμπέρτο Κάστρο-Ρον από τη 
Βενεζουέλα.

0  δρ Κάστρο-Ρον μίλησε χθες 
το απόγευμα, στη διάρκεια της δερμα- 
τολογικής ημερίδας που πραγματο
ποιήθηκε στο Πνευματικό Κέντρο του 
Δήμου Καλαμάτας και την οποίαν διορ- 
γάνωσαν από κοινού ο Ιατρικός 
Σύλλογος Μεσσηνίας, η Πανεπιστημια
κή Κλινική του Νοσοκομείου «Α. Συγ- 
γρός» της Αθήνας και το_Δερματολογι- 
κό Τμήμα του Νοσοκομείου Καλαμά
τας.
• Θεραπεία των καλοήθων και καρκινι- 
κών όγκων

Θα δείξουμε τη χρήση της 
κρυοχειρουργικής σε περιπτώσεις 
προκαρκινικών και κακοήθων βλαβών, 
αρχίζοντας από ακτινικές υπερκερα- 
τώσεις, μικρό βασικοκυτταρικό καρκί
νωμα σε μεγάλο ακανθοκυτταρικό καρ
κίνωμα και τον διαφορετικό τρόπο θε
ραπείας εξαρτώμενο από την ανατομι
κή περιοχή και την ιστιολογία της βλά
βης.

Είναι σπουδαίο να θυμόμαστε 
ότι ο χρόνος επούλωσης κακώσεων 
που έχουν δεχθεί θεραπεία με κρυο- 
χειρουργική είναι μεγαλύτερος στα πό
δια, ελαφρώς μικρότερος στο κυρίως 
σώμα και πολύ λιγότερος στο κεφάλι.
• Η κρυοχειρουργική σαν παρηγορητι
κή θεραπεία.

Τελικά, η κρυοχειρουργική έχει 
υπάρξει εξαιρετικά χρήσιμη εις περί
πτωση ανακουφιστικής θεραπείας των 
προχωρημένων κακοήθων όγκων. Με
ρικοί από τους ασθενείς μας με όγκους 
έχουν μεγάλους και παραμορφωμέ
νους όγκους του δέρματος, οι οποίοι 
μπορεί να είναι πρωτογενείς βλάβες

του δέρματος, ή μετάσταση όγκων κά
ποιου εσωτερικού όγκου. Οταν αυτοί οι 
ασθενείς έρχονται σε μας έχουν ογκώ
δεις μάζες που πονούν και μυρίζουν (λό
γω μολύνσεως των βακτηριδίων), αιμορ- 
ραγούν εύκολα, έχουν πολλούς πόνους 
και οι οποίοι είναι ανεπιθύμητοι και από 
την οικογένειά τους και από τους αν
θρώπους πρώτων βοηθειών και καμιά 
φορά από τους βοηθούς ιατρών.
Είναι ψυχολογικά μελαγχολικοί και νιώ
θουν περιφρονημένοι.
Ο σκοπός αυτής της θεραπείας είναι να 
μικρύνει το μέγεθος του όγκου όσο και 
τον πόνο, μυρωδιά, αιμορραγία και προ 
παντός να βελτιώσει την ποιότητα ζωής. 
Ανακουφιστικές θεραπείες επαναλαμβά
νονται τόσες φορές όσες χρειάζονται με 
κάθε θεραπεία γινομένη κανονικά σε με
γάλες περιοχές του σώματος και ακο
λουθούμενη με τις απαραίτητες θε
ραπευτικές αγωγές.
Συνήθως χρησιμοποιούμε κρυοχειρουρ- 
γική καθότι αυτοί οι όγκοι τείνουν να είναι 
πολύ μεγάλοι και έχουν ανώμαλες επι
φάνειες οι οποίες αιμορραγούν εύκολα 
όταν κάποιος τις αγγίζει.
Τα τελικά μου σχόλια θα είναι για το μέλ
λον της κρυοχειρουργικής και τις και
νούργιες υπερσύγχρονες διαγνωστικές 
μεθόδους και μηχανήματα. Οι μεγάλες 
αλλαγές οδηγούν προς τη χρησιμο
ποίησή της σε όγκους των σπλάχνων 
(προστάτη, συκωτιού) ακόμη σε μικρούς 
όγκους του στήθους.
Επίσης, ένας μεγάλος τομέας είναι ακό
μη στην πορεία ανακάλυψης στο πεδίο 
του αγγειακού όγκου. Κρυοχειρουργική 
είναι μία αυξανόμενη μέθοδος και ένα 
εντατικό χρήσιμο εργαλείο για τους δερ
ματολόγους. Με τη σωστή εκπαίδευση 
κάποιος έχει μία μέθοδο για εγχειρήσεις, 
εξαιρετικά αποτελεσματική, πολύπλευρο 
και μικρού κόστους.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 5061/13-9-1998, σελίδα 5
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Σεμινάρια για πιο διεξοδική αναφορά, σχετικά με τον καρκίνο έχουν ορ

γανωθεί αρκετά, στα πλαίσια του προγράμματος «Η Ευρώπη κατά του καρκί

νου» από την Επιστημονική Επιτροπή του Γενικού Παθολογικού Νοσοκομείου 

Καλαμάτας. Η γνωστοποίηση της διοργάνωσης ενός τέτοιου σεμιναρίου αποτε

λεί το δημοσίευμα που φιλοξενείται στην εφημερίδα του «Θάρρους», με τίτλο 

«Συνάντηση για την ενημέρωση γύρω από τον καρκίνο». Στόχος της συνάντησης 

είναι να μπορέσουν να περάσουν οι ομιλητές στο κοινό την αξία της πρόληψης 

και της έγκαιρης διάγνωσης του καρκίνου είτε παρατηρείται στο δέρμα είτε στο 

πεπτικό σύστημα ή ακόμα και του γυναικολογικού καρκίνου... Αυτά τα σεμινά

ρια δείχνουν πως ακόμα υπάρχει το αίσθημα της ευαισθησίας, που χαρακτηρίζει 

κάποιους γιατρούς. Το εν λόγω δημοσίευμα έχει ως ακολούθως:

Συνάντηση για την ενημέρωση γύρω από τον καρκίνο

Σ το πλαίσιο του προγράμματος «Η 
Ευρώπη κατά του καρκίνου» η Ελληνι
κή Ογκολογική εταιρεία σε συνεργασία 
με τον Ιατρικό Σύλλογο Μεσσηνίας και 
την Επιστημονική Επιτροπή του γενι
κού παθολογικού νοσοκομείου Καλα
μάτας, οργανώνει ενημερωτική συνά
ντηση με θέμα την αξία της πρόληψης 
και έγκαιρης διάγνωσης του καρκίνου. 
Η συνάντηση αυτή θα πραγματοποιη
θεί αύριο στις 7 το βράδυ, στο Δημοτι
κό Πνευματικό Κέντρο «Πανταζοπού- 
λειος Λαϊκή Σχολή Καλαμάτας».

Τα θέματα που θα αναπτύξουν κα
θηγητές και άλλα στελέχη της Ελληνι

κής Ογκολογικής Εταιρείας, είναι τα εξής:
1. «Καρκίνος του δέρματος», κ. Πανα
γιώτης Μίντζιας, διευθυντής δερματολο- 
γικής κλινικής.
2. «Καρκίνος του πεπτικού συστήμα
τος», επίκουρος καθηγητής Χειρουργικής 
κ. Θεόδωρος Σεγδίτσας.
3. «Πρόληψη και έγκαιρη διάγνωση των 
κακοήθων όγκων του πνεύμονα», επί
κουρος καθηγητής κ. Δημοσθένης Σκάρ- 
λος.
4. «Πρόληψη και έγκαιρη διάγνωση γυ- 
ναικολογικού καρκίνου», κ. Ανδρέας Γε- 
ωργιόπουλος, Πρόεδρος της Επιστημο
νικής Επιτροπής.

Πηγή: Θάρρος, Αρ. φύλ. 28396/13-12-1990, σελίδα 1.

Επίσης αξιόλογες σημαντικότατες εκδηλώσεις αποτελούν και τα συνέδρια 

της Νεφρολογίας τα οποία πραγματοποιούνται ανά διετία, από την Ελληνική 

Νεφρολογική Εταιρεία. Δημοσίευμα της «Σημαίας» αναφέρεται στην διοργάνω

ση του 11 Πανελληνίου Συνεδρίου που θα πραγματοποιηθεί στην πόλη της Κα

λαμάτας. Συνέδριο στο οποίο θα παραβρεθούν πάνω από 500 αντιπρόσωποι απ’
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όλη την Ελλάδα. Και στην διάρκεια του οποίου θα συζητηθούν όλα τα νεότερα 

δεδομένα γύρω από την Νεφρολογία. Το εν λόγω δημοσίευμα με περισσότερες 

λεπτομέρειες έχει ως ακολούθως:

11° Πανελλήνιο Συνέδριο Νεφρολογίας στην Καλαμάτα

Αρχίζει σήμερα, το 11° Πανελλήνιο 
Συνέδριο Νεφρολογίας, το οποίον 
πραγματοποιείται ανά διετία και αποτε
λεί τη σημαντικότερη εκδήλωση της 
Ελληνικής Νεφρολογικής Εταιρείας, η 
οποία κλείνει φέτος 30 χρόνια. Πάνω 
από 500 Πρόεδροι από όλη την Ελλά
δα θα βρίσκονται στην Καλαμάτα μέχρι 
το Σάββατο, μέρα λήξης του Συνεδρί

ου, στο οποίο θα συζητηθούν όλα τα 
νεότερα δεδομένα της Νεφρολογίας. 
Χθες, ο πρόεδρος της Τοπικής Οργα
νωτικής Επιτροπής και Διευθυντής της 
Νεφρολογικής Κλινικής του Νομαρχιακού 
Νοσοκομείου Καλαμάτας κ. Γιώργος 
Μπριστογιάννης και ο Γραμματέας του 
Συνεδρίου Γιάννης Σιολέτης έδωσαν συ
νέντευξη τύπου.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 28089/24-2-2000, σελίδα 1.

Τέλος ένα άλλο σεμινάριο άξιο ιδιαίτερης προσοχής είναι αυτό που αφο

ρά την ορθοπεδική και την τραυματολογία. Σεμινάριο στο οποίο λαμβάνουν μέ

ρος 35 κορυφαίοι επιστήμονες οι οποίοι κάνουν διαλέξεις όλων των ειδικοτήτων. 

Με αφορμή την ημερίδα αυτή, που δημοσιεύτηκε φιλοξενείται στις σελίδες του 

«Θάρρους». Ο Διευθυντή της ορθοπεδικής κλινικής του Νοσοκομείου Καλαμά

τας, δήλωσε πως οι επεμβάσεις που γίνονται στην ορθοπεδικοί Κλινική φτάνουν 

περίπου τις 700 το χρόνο, μεσαίας και μεγάλης κατηγορίας. Ενώ πριν 1 5 - 2 0  

χρόνια όλα τα περιστατικά διακομίζονται στην Σπάρτη. Τώρα με την ανάπτυξη 

της κλινικής, οι ασθενείς που νοσηλεύονται ανέρχονται στους 1.200 το χρόνο. 

Βέβαια και τώρα ένα ποσοστό ασθενών μεταφέρεται στο Pío ή στην Αθήνα 

επειδή το Νοσοκομείο δεν διαθέτει κάποιες ειδικότητες όπως νευροχειρουργούς, 

αγγειοχειρουργούς ή Μονάδα Εντατικής Θεραπείας (Μ.Ε.Θ.) που κρίνονται α

παραίτητες για την αντιμετώπιση βαρειών περιστατικών. Ενώ και οι επεμβάσεις 

ορθοπλαστικής είναι πλέον ρουτίνα. Το μόνο σοβαρό πρόβλημα που αντιμετωπί

ζει η κλινική, συνέχισε στις δηλώσεις του, ο Διευθυντής της Ορθοπεδικής κλινι

κής είναι η έλλειψη χώρων αφού από Ιατρικής πλευράς και ιατρικού εξοπλισμού
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«έχουμε ότι πιο σύγχρονο υπάρχει» και τίποτα δεν έχει να ζηλέψει το Νοσοκο

μείο της Καλαμάτας από τα άλλα Ιδρύματα. Όλα τα θέματα που θα συζητηθούν 

με κάθε λεπτομέρεια καθώς και οι Δηλώσεις του Διευθυντή της Ορθοπεδικής 

κλινικής παρουσιάζονται στο παρακάτω άρθρο που φιλοξενείται όπως είπαμε 

στο «Θάρρος».

35 κορυφαίοι επιστήμονες στο σεμινάριο ορθοπεδικής και τραυματο

λογίας.

Τριάντα πέντε γιατροί ορθοπεδικοί, 
καθώς και άλλων ειδικοτήτων θα έρ
θουν στο δεύτερο μετεκπαιδευτικό σε
μινάριο ορθοπεδικής -  τραυματολογίας 
Πελοποννήσου που θα πραγματο
ποιηθεί το Σάββατο, στο Πνευματικό 
Κέντρο Καλαμάτας. Την οργάνωση του 
σεμιναρίου έχει η Ορθοπεδική Κλινική 
του Νοσοκομείου Καλαμάτας, η ορθο
πεδική Κλινική του Πανεπιστημίου Πά
τρας και το Κολέγιο ορθοπεδικών χει
ρουργών, τόνισε χθες σε συνέντευξη ο 
Πρόεδρος της Νοσηλευτικής του Νο
σοκομείου της Μεσσηνίας, ο Διευθυ
ντής τΠς κλινικής του Νοσοκομείου κ. 
Κεχαγιάς.
ΠΡΩΤΗ ΗΜΕΡΑ
Ο κ. Κεχαγιάς ανέφερε πως η τελετή 
έναρξης θα γίνει στις 6:30 το απόγευμα 
και το πρόγραμμα περιλαμβάνει τις
εξής:
«Κάπνισμα και Υγεία» από τη Χρυ
σάνθη Μπάκα, καθηγήτρια Παιδιατρι
κής του Νοσοκομείου Αθηνών. 
ΔΕΥΤΕΡΗ ΗΜΕΡΑ 
Από τις 8:30 έως τις 1.00 θα γίνουν οι 
παρακάτω εισηγήσεις:
«Νεώτερα δεδομένα στη διάγνωση, 
πρόληψη και θεραπεία της θρομβοεμ- 
βολικής νόσου». Ομιλητής ο Παναγιώ
της Πανούσης, Διευθυντής Αγγειοχει
ρουργικής Κλινικής Νοσοκομείου 
Κ.Α.Τ.
Από τις 9.40 έως τις 10.40 το πρωί θα 
γίνουν οι εξής ομιλίες:
♦ Επεμβάσεις αναθεώρησης ολικών 

αρθροπλαστικών του ισχίου". Ομι
λητής ο Παναγιώτης Κοροβέσης, 
ορθοπεδικός χειρούργος του Νοσο
κομείου «Αγιος Ανδρέας» Πάτρας.

♦ «Περιπροθετικά κατάγματα και δύ
σκολες αναθεωρήσεις ολικών αρθρο
πλαστικών ισχύου». Ομιλητής ο Θεο
λόγος Ιωαννίδης, επίκουρος καθηγη
τής Ορθοπεδικής κλινικής Πανεπιστή
μιου Αθήνας.

♦ «Οργάνωση χειρουργείου μιάς ημέ
ρας». Ομιλήτρια η Χριστίνα Μιχαλο- 
λιάκου -  Θεοδώρου, αναισθησιολόγος 
του Νοσοκομείου «Μεταξά» Πειραιά.

♦ «Αθλητικές κακώσεις». Ομιλητής ο Γ. 
Παπαχρήστου, Διευθυντής Κλινικής 
αθλητικών κακώσεων Κ.Α.Τ.
Από τις 10.05 το πρωί έως τις 12.10 
μετά το μεσημέρι, θα πραγματοποιη
θούν οι παρακάτω ομιλίες:

♦ «Η χωλότητα στα παιδιά». Ομιλητής 
ο Γιώργος Πιστεύος, Διευθυντής Α' 
Ορθοπεδικής Κλινικής Νοσοκομείου 
Παίδων «Αγλαΐα Κυριάκού» Αθήνας.

♦ «Η αρθρίτιδα στην παιδική ηλικία». 
Ομιλητής ο Δημήτρης Παπαναστασί
ου, αναπληρωτής καθηγητής Παιδια
τρικής Κλινικής Πανεπιστημίου Πά
τρας.

♦ «Πρώιμη διάγνωση και θεραπεία 
συγγενούς εξαρθρώματος του ισχύ- 
ου». Ομιλητής ο Σταμάτης Θεοδώρου, 
επίκουρος καθηγητής Ορθοπεδικής 
Πανεπιστημίου Αθήνας.

♦ «Συντηρητική αντιμετώπιση της σχο- 
λίωσης. Πόσο αποτελεσματικοί είναι 
οι κηδεμόνες». Ομιλητής Ο Ιωάννης 
Δημητρίου, Διευθυντής Ορθοπεδικής 
Κλινικής Νοσοκομείου Παίδων «Αγία 
Σοφίας» Αθήνας.
Από τις 12.10 έως τις 1.10 μετά το 
μεσημέρι, θα γίνουν οι εξής ομιλίες:

♦ «Ραιβογονία -  βλαισογονία». Ομιλη
τής ο Αλέκος Μόρφης, Διευθυντής της
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Ορθοπεδικής κλινικής του Καραμανδά- 
νειου Νοσοκομείου Παίδων Πάτρας.
♦ «Στροφικές παρεκκλίσεις κάτω 
άκρων και πλατυποδία». Ομιλητής ο 
Ηλίας Καρανίκας, Διευθυντής Β' Ορ
θοπεδικής Κλινικής Νοσοκομείου Παί
δων «Αγλαΐα Κυριάκού».

♦ Συγγενής έλλειψη Περόνης - σύγ
χρονη αντιμετώπιση». Ομιλητής ο κ. 
Μουσαφείρης, Επιμελητής Α' Ορθο
πεδικής Κλινικής Πανεπιστημίου Πά
τρας.

♦ Συγγενής ανωμαλίες -  λυκόστομα, 
λαγώχειλος, χρονοδιάγραμμα αντιμε
τώπισης». Ομιλήτρια η Β. Μπουφού- 
νου -  Αργυροπούλου, Διευθύντρια 
Πλαστικής Χειρουργικής Κλινικής Νο
σοκομείου Παίδων «Αγία Σοφία».
Από τη 1.20 έως τις 2.50 μετά το με
σημέρι, θα πραγματοποιηθούν οι πα
ρακάτω ομιλίες:

♦ «Η φαρμακευτική αγωγή της οστεο
αρθρίτιδας του γόνατος». Ομιλητής ο 
Μύρων Μαυρικάκης, καθηγητης Ρευ
ματολογίας του Πανεπιστημίου Αθη
νών.

♦ « Η χειρουργική θεραπεία της οστεο
αρθρίτιδας του γόνατος». Ομιλητής ο 
Κυριάκος Σαράφης, Ορθοπεδικός χει
ρουργός, Νοσοκομείου Ε.Ε.Σ. 
Ασκληπιείου Βούλας Αθήνας.

♦ «Η σημασία των πλαγίων συνδέ
σμων στην ολική αρθροπλαστική του 
γόνατος». Ομιλητής ο Ιωάννης Μίχος, 
Ορθοπεδικός χειρούργος Νοσοκομεί
ου Ε.Ε.Σ. Ασκληπιείου Βούλας.

♦ «Η αντιμετώπιση των οστικών ελ
λειμμάτων επί ολικής αρθροπλαστικής 
του γόνατος». Ομιλητής ο Παναγιώτης 
Παπαγγελόπουλος, Ορθοπεδικός 
Χειρουργός.

Επτακόσιες επεμβάσεις το χρόνο στην Ορθοπεδική 

του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

«ΟΙ ΕΠΕΜΒΑΣΕΙΣ που γίνονται στην 
Ορθοπεδική κλινική του Νοσοκομείου 
Καλαμάτας φτάνουν περίπου τις 700 
το χρόνο, ενώ οι ασθενείς που νοση
λεύονται ανέρχονται στους 1.200 το 
χρόνο. Στο καινούργιο Νοσοκομείο 
που θα υπάρχει μεγαλύτερος χώρος, 
ο αριθμός θα διπλασιαστεί. Όμως 
υπάρχει και ένα ποσοστό που απαιτεί 
κάποιες ειδικότητες που δεν έχουμε 
εδώ, όπως νευροχειρουργό, αγγειο- 
χειρουργό ή χειρουργό θώρακα ή μο
νάδα εντατικής θεραπείας και έτσι αυ
τοί οι ασθενείς μεταφέρονται προς τα 
πλησιέστερα Νοσοκομεία του Ρίου και 
της Αθήνας».

Αυτό τόνισε χθες ο Διευθυντής της 
Ορθοπεδικής Κλινικής του Νοσοκομεί-

μείου Καλαμάτας Γιώργος Κεχαγιάς, 
απαντώντας σε ερώτηση δημοσιογρά
φου, σε σχέση με τον αριθμό των περι
στατικών που μένουν στο Νοσοκομείο 
της Καλαμάτας και άλλων που πηγαί
νουν σε άλλα Νοσοκομεία.

Ακόμα ο κ. Κεχαγιάς σημείωσε ότι 
όταν λειτουργήσει το νέο Νοσοκομείο ο 
χώρος που υπάρχει για την Ορθοπεδική 
Κλινική θα είναι δεκαπλάσιος. Αυτό ση
μαίνει ότι ο κάθε ασθενής θα έχει πιο 
ανθρώπινο και λειτουργικό περιβάλλον 
και ανάλογη περιποίηση.

Από ιατρικής πλευράς και ιατρικού 
εξοπλισμού έχουμε ότι πιο σύγχρονο 
υπάρχει. Το μεγάλο μας πρόβλημα είναι 
οι χώροι και πιστεύω όταν γίνει η μετα
φορά στο νέο Νοσοκομείο και αυτό θα 
λυθεί, κατέληξε ο κ. Κεχαγιάς.

Πυγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 29848/3-12-1998, σελίδα 7.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα ανά 
έτος διοργανώσεις 
σεμιναρίων - ημε
ρίδων.

1990 1/12=0,083=8,3% 1/12=0,083=8,3%

1992 1/12=0,083=8,3% 1/12=0,083=8,3%

1996 1/12=0,083=8,3% 2/12=0,166=16,6°/

1998 1/12=0,083=8,3% 2/12=0,166=16,6% 6/12=0,500=50%

1999 1/12=0,083=8,3% 1/12=0,083=8,3%

2000 1/12=0,083=8,3% 1/12=0,083=8,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 4/12=0,333=33,3% 3/12=0,250=25% 5/12=0,415=41,6% 12/12=1=100%

Πίνακας 58: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με την διενέργεια 
Ημερίδων -  Σεμιναρίων από το Νοσοκομείο Καλαμάτας κατά τα έτη 
1986-2000.

Συμπερασματικά τα Σεμινάρια και οι Ημερίδες που δημοσιεύονται στον 

τοπικό τύπο εξυπηρετούν πολύπλευρους στόχους. Αφού είναι ένας καλής ευκαι

ρίας για ανταλλαγή απόψεων ώστε και το προσωπικό να ενημερώνεται για τα 

νέα δεδομένα αλλά και οι πολίτες να γνωρίζουν κάποια νέα πράγματα. Επίσης 

τέτοιου είδους διοργανώσεις επιδρούν στην σύσφιξη των μεταξύ των επιστημών 

σχέσεις. Ενώ με δηλώσεις που ακολουθούν τα σεμινάρια -  ημερίδες δίνεται η 

αφορμή για αναφορά στο έργο και το επίπεδο του ιατρικού προσωπικού και του 

τεχνολογικού εξοπλισμού του ιδρύματος, βελτιώνοντας την εικόνα του και καλ

λιεργώντας την εμπιστοσύνη των Μεσσηνίων πολιτών για αναζητήσεις των υπη

ρεσιών και φροντίδων Υγείας στο Νοσηλευτικό Ίδρυμα της Καλαμάτας.

Τέλος οι διοργανώσεις αυτές συμβάλλουν και στην προβολή των σπάνιων 

ομορφιών της περιοχής.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΠΡΩΤΟΠΟΡΙΕΣ ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Στο κεφάλαιο αυτό θα γίνει αναφορά στις πρωτιές που έχουν κατά και

ρούς σημειωθεί στο Νοσοκομείο Καλαμάτας οι οποίες βελτιώνουν την εικόνα 

του Νοσοκομείου και αποπερατώνουν το αίσθημα εμπιστοσύνης των πολιτών 

για τις υπηρεσίες του Νοσοκομείου.

Όσον αφορά τα δημοσιεύματα που σχετίζονται με τις πρωτιές που έχουν 

σημειωθεί στο Ίδρυμα της Καλαμάτας φιλοξενούνται στα φύλλα της Ελευθερίας 

σε ποσοστό 25% (1/4), της Σημαίας σε ποσοστό 25% (1/4) και στην Εφημερίδα 

του Θάρρους σε ποσοστό 50% (2/4). (Πίνακας 59). Πρόκειται για πρωτιές που 

έχουν σημειωθεί στον Ιατρικό Τομέα με την εφαρμογή καινούργιων πρωτοπο

ριακών μεθόδων επέμβασης. Μέθοδοι οι οποίες εφαρμόζονταν μέχρι τώρα μόνο 

σε μεγάλα αστικά Νοσοκομεία. Όμως πριν μερικά χρόνια κινήθηκαν δειλές προ

σπάθειες για την εφαρμογή τους και στο Νοσοκομείο της Καλαμάτας. Ο λόγος 

για την εφαρμογή της λαπαροσκοπικής χειρουργικής. Οι δύο πρώτες επιτυχείς 

λαπαροσκοπήσεις έγιναν σε περιστατικά χολοκυστεκτομής, στην Α' χειρουργική 

κλινική του Εενικού Νομαρχιακού Νοσοκομείου Καλαμάτας (Ε.Ν.Ν.Κ.). Ύστε

ρα από τις επιτυχίες αυτές, το Νοσοκομείο, αφού εξοπλίστηκε, με την προμήθεια 

των πλέον κατάλληλων οργάνων από την ΔΕ.ΠΑ.ΝΟ.Μ., άρχισε την εφαρμογή 

εκ νέου της μεθόδου αυτής, το Νοσηλευτικό Ίδρυμα. Και είναι σημαντικό 

επίτευγμα η λαπαροσκοπική χολυκυστεκτομή αφού είναι μια ανώδυνη μέθοδος 

με την οποία λύνεται το πρόβλημα χολής σε όσους το αντιμετωπίζουν. Δηλαδή 

όσοι υποβάλλονται σε λαπαροσκοπική χολοκυστεκτομή επιστρέφουν αυθημερόν 

στο σπίτι τους και στους κανονικούς ρυθμούς της ζωής τους. Την μέθοδο αυτή 

εφαρμόζουν σε κάποιες από τις επεμβάσεις τους, οι γιατροί των χειρουργικών 

κλινικών του Νοσοκομείου Καλαμάτας, ενώ την ίδια μέθοδο ακολουθεί και η 

Μαιευτική κλινική. Όλα αυτά σύμφωνα, με το ακόλουθο άρθρο με τίτλο «Με 

λαπαροσκόπηση χειρουργικές επεμβάσεις στην Καλαμάτα» και φιλοξενείται στο 

«Θάρρος».
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Με λαπαροσκόπηση χειρουργικές επεμβάσεις στην Καλαμάτα.

Τη μέθοδο της λατταροσκοπικής χει
ρουργικής άρχισαν και πάλι να εφαρ
μόζουν - σε κάποιες από τις επεμβά
σεις τους -  οι γιατροί των δύο χει
ρουργικών κλινικών του Νοσοκομείου 
Καλαμάτας, ενώ την ίδια μέθοδο ακο
λουθεί και η μαιευτική κλινική. Η μέ
θοδος αυτή εφαρμοζόταν μέχρι πρότι
νος μόνο στα Νοσοκομεία των μεγά
λων αστικών κέντρων.

Πριν από μερικά χρόνια καταβλή
θηκαν προσπάθειες για την εφαρμογή 
της και στο Νοσοκομείο της Καλαμά
τας, οι οποίες όμως ατόνησαν. Σύμ
φωνα με τα όσα είπε χθες σε συνέ
ντευξη Τύπου ο Πρόεδρος του Νοσο
κομείου Παν. Παπαδόπουλος, δε 
γνωρίζει τους λόγους που οδήγησαν 
στη διακοπή εφαρμογής της μεθόδου 
και πρόσθεσε ότι μόλις το Νοσοκομείο 
προμηθεύτηκε τα κατάλληλα όργανα 
από τη Δ.ΕΠ.Α.ΝΟ.Μ. η λαπαροσκο- 
πική χειρουργική άρχισε να εφαρμόζε
ται εκ νέου στο νοσηλευτικό ίδρυμα.

Με την εφαρμογή της μεθόδου η

οποία χρησιμοποιείται σε επεμβάσεις 
στην κοιλιακή χώρα -  ελαχιστοποιείται ο 
χρόνος παραμονής του ασθενούς στο 
Νοσοκομείο) χρόνο νοσηλείας μόλις 2 
ημέρες), ενώ παράλληλα ο ασθενής δεν 
πονά όσο θα έκανε την ίδια επέμβαση με 
τη συμβατική χειρουργική μέθοδο. Επί
σης οι τομές είναι σαφώς μικρότερες, 
ενώ από την άλλη πλευρά μαίνονται και 
οι νοσοκομειακές δαπάνες.

Ο κ. Παπαδόπουλος, αφού συνεχάρη 
το Διευθυντή της Ιατρικής υπηρεσίας του 
Νοσοκομείου, τους Διευθυντές των Κλι
νικών και το ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό, τόνισε ότι «οι πολίτες της 
Μεσσηνίας και ειδικά οι ασθενείς εμπι
στεύονται τη θεραπεία τους στους για
τρούς του Νοσοκομείου οι οποίοι διαθέ
τουν γνώσεις και εκτελούν σωστά το κα
θήκον τους εφαρμόζοντας σύγχρονες 
μεθόδους. Το Ελληνικό Σύστημα Υγείας 
αποτελεί κοινωνικό αγαθό για όλους 
τους πολίτες εμείς πρεσβεύουμε ότι πά
νω από όλα είναι ο άνθρωπος».

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 29976/12-5-1999, σελίδα 6.

Τις ήδη υπάρχουσες πρωτιές έρχεται να συμπληρώσει και η εφαρμογή της 

κρυοχειρουργικής. Μιας μεθόδου που εφαρμόστηκε πρώτη φορά στην Καλαμά

τα και μετά στο «Ανδρέας Συγγρός». Την κρυοχειρουργική εφαρμόζει το 

Ίδρυμα της Καλαμάτας από το 1985 στις περιπτώσεις του καρκίνου του δέρμα

τος. Σχετικό δημοσίευμα με την πρωτοπορία επί κρυοχειρουργικής φιλοξενείται 

στην εφημερίδα της «Ελευθερίας».
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Πρωτοπόρα η Καλαμάτα στην κρυοχειρουργική. 

Σήμερα ημερίδα με κορυφαίους δερματολόγους.

Από το 1985 εφαρμόζεται στο Νοσο
κομείο της Καλαμάτας η μέθοδος της 
κρυοχειρουργικής, την οποία θα πα
ρουσιάσει σήμερα στους γιατρούς της 
μεσσηνιακής πρωτεύουσας ο Γκλι- 
μπέρτο Κάστρο -  Ρον, κορυφαίος 
στον τομέα αυτό επιστήμονας από τη 
Βενεζουέλα. Ειδικότερα, ο δόκτορας 
Κάστρο -  Ρον θα μιλήσει σήμερα στη 
διάρκεια της Δερματολογικής Ημερί
δας, που διοργανώνει στο Πνευματικό 
Κέντρο Καλαμάτας ο Ιατρικός Σύλλο
γος Μεσσηνίας μαζί με την Πανεπι
στημιακή Κλινική του Νοσοκομείου 
«Ανδρέας Συγγρός» της Αθήνας. 
Πρέπει να σημειωθεί ότι ανάλογη 
ημερίδα δεν έχει γίνει ξανά στην Κα
λαμάτα, όπως είπε στην «Ε» ο υπεύ
θυνος γιατρός του δερματολογικού 
τμήματος στο Νοσοκομείο της μεσση- 
νιακής πρωτεύουσας Παναγιώτης Μί- 
ντζιας, πρόεδρος της οργανωτικής 
επιτροπής της ημερίδας. Ο Παν. Μί- 
ντζιας σημείωσε ακόμα πως η μέθο
δος αυτή πρώτη φορά εφαρμόστηκε 
στην Καλαμάτα και μετά στο «Ανδρέ
ας Συγγρός». Την κρυοχειρουργική 
εφαρμόζει το Νοσοκομείο Καλαμάτας 
καθώς εφαρμόζει αυτή τη μέθοδο για 
25 χρόνια τώρα, πολύ πριν εμφανι
στούν τα λέίζερ για ιατρική χρήση. Με 
τη μέθοδο αυτή δε, έχει επιτύχει πολ
λές θεραπείες.

Όσον αφορά στη σημερινή ημερίδα, θα 
αρχίσει τις 5 το απόγευμα με χαιρετι
σμούς από τον Παν. Μίντζια, τον Πρόε
δρο του Ιατρικού Συλλόγου Μεσσηνίας 
Παν. Κανελλόπουλο, το Δήμαρχο Καλα
μάτας Χρήστο Μαλαπάνη και το Νομάρ
χη Μεσσηνίας Δημήτρη Δράκο.
Στο επιστημονικό πρόγραμμα της ημερί
δας, περιλαμβάνονται τρεις εισηγήσεις 
από τον δρα Γκιλμπέρτο Κάστρο-Ρον, 
ενώ άλλοι εισηγητές είναι η Σ. Γεωργαλά 
αναπληρώτρια καθηγήτρια του Πανεπι
στημίου Αθηνών, ο Α. Κατσάμπας, ανα
πληρωτής καθηγητής του Πανεπιστημίου 
Αθηνών επίσης, όπως και ο καθηγητής 
του Πανεπιστημίου Αθηνών Α. Βαρελτζί- 
δης, ο οποίος θα προεδρεύσει στην ημε
ρίδα.
Όπως σημείωσε ο Παν. Μίντζιας, η ση
μερινή ημερίδα απευθύνεται πρακτικά 
στους γιατρούς κάθε ειδικότητας, κι όχι 
μόνο σε δερματολόγους. Κάλεσε δε κάθε 
γιατρό να την παρακολουθήσει, καθώς 
σε πολλές περιπτώσεις είναι οι γιατροί 
των διαφόρων ειδικοτήτων που έρχονται 
πρώτοι σε επαφή με ασθενείς που έχουν 
παρουσιάσει καρκίνους δέρματος, ή αι
μαγγειώματα.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 5060/12-9-1998, σελίδα 5.

Τέλος αξιοσημείωτης είναι και η πρωτιά της τοποθέτησης προσωρινού 

βηματοδότη σε δύο ασθενείς που αποδείχθηκε σωτήρια για την ζωή τους. Σχετι

κό δημοσίευμα, επαίνου των συγκεκριμένων επεμβάσεων φιλοξενείται στις σε

λίδες της εφημερίδας της «Σημαίας» και έχει ως εξής:
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Τοποθέτηση προσωρινού βηματοδότη έσωσε 2 ασθενείς.

Η ετοιμότητα, η κατάρτιση και η αυτο
θυσία τριών ιατρών έσωσαν πρόσφα
τα τη ζωή δύο ασθενών με έντονο 
καρδιακό πρόβλημα. Και στις δύο πε
ριπτώσεις των ασθενών τοποθετήθη
κε προσωρινός βηματοδότης. Οι 
επεμβάσεις αυτές αποδείχθηκαν σω
τήριες. Πρέπει να σημειωθεί ότι οι 
επεμβάσεις αυτές που έγιναν στο Νο
σοκομείο από τον Σπύρο Ζόμπολο 
επιμελητή καρδιολόγο, Δημ. Δρακό- 
πουλο επιμελητή χειρουργό και Γεώρ

γιο Ασημάκη βοηθό ιατρό της καρδιολο
γικής κλινικής δεν έχουν προηγούμενο 
όσο μόνο στο Νοσοκομείο της Καλαμά
τας, αλλά και σε άλλα επαρχιακά Νοσο
κομεία.

Οι ασθενείς ήταν η Παναγιώτα Παπα- 
λεξίου και Σταυρούλα Μανιάτη που στην 
συνέχεια μεταφέρθηκαν αντίστοιχα στα 
Νοσοκομεία Πατρών και Αθηνών όπου 
τους έγινε τοποθέτηση κανονικού βημα
τοδότη και σώθηκαν.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 23245/8-2-1987, σελίδα 1.

Οι επεμβάσεις αυτές δεν έχουν προηγούμενο, όχι μόνο στο Νοσοκομείο 

της Καλαμάτας αλλά και σε άλλα επαρχιακά Νοσοκομεία.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα ανά 
έτος για τις πρω
τιές του Νοσοκο
μείου Καλαμάτας.

1987 Ά=0,25=25% ‘/4=0,25=25%

1993 >/4=0,25=25% %=0,25=25%

1998 ιΛ=0,25=25% */4=0,25=25%

1999 •/4=0,25=25% */4=0,25=25%

Σ Υ Ν Ο Λ Α ν*=0,25=25% •74=0,25=25% 2/4=0,5=50% 4/4=100%

Πίνακας 59: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων σχετικά με τις πρωτοπορίες 
που έχουν σημειωθεί στο Νοσοκομείο Καλαμάτας κατά τα έτη 
1986-2000.

Συμπερασματικά οι πρωτιές του Νοσοκομείου που δημοσιεύονται στον 

τοπικό τύπο, δίνουν μια πνοή ελπίδας και βελτιώνουν την εικόνα τους στην το

πική και ευρύτερη κοινωνία. Την εικόνα του Νοσοκομείου που καθημερινά βάλ

λεται από τον τόπο, με δημοσιεύματα, καταγγελίες, διαμαρτυρίες των πολιτών
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για ποικίλα θέματα. Οι πρωτιές αυτές θυμίζουν πως υπάρχουν και εξαιρέσεις με

ταξύ του προσωπικού, Ιατρικού και Νοσηλευτικού, που διακρίνεται για την 

ετοιμότητα, την αυτοθυσία και κυρίως για τις πολλές γνώσεις και την υψηλή κα

τάρτιση.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΔΩΡΕΕΣ -  ΠΡΟΣΦΟΡΕΣ

Στο κεφάλαιο αυτό θα γίνει λόγος για τις προσφορές και δωρεές από διά

φορους φορείς, στο Νοσοκομείο της Καλαμάτας (Δωρεές και Προσφορές που 

αποτελούν ανάσες για την εύρυθμη λειτουργία και την παροχή υψηλότερων 

υπηρεσιών υγείας, εξασφαλίζοντας μεγαλύτερη διάρκεια ζωής στο Νοσηλευτικό 

Ίδρυμα της Καλαμάτας.

Ποσοστό 20% (6/30) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις δωρεές 

και προσφορές, αφορούν τις προσφορές σε χρήμα. Αναλυτικότερα σχετικά δη

μοσιεύματα προσφορών -  δωρεών σε μορφή χρήματος, φιλοξενούνται στην 

εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 3,3% (1/30), στην Σημαία σε ποσοστό 

3,3% (1/30), ενώ στην εφημερίδα του Θάρρους φιλοξενούνται τέτοιου είδους 

δημοσιεύματα σε ποσοστό 13,3% (4/30) (Πίνακας 60). Πρόκειται για προσφορές 

-  δωρεές που προσδιορίζονται, σε διαφορετικά, μεγέθους χρηματικά ποσά. 

Αξιόλογες είναι οι προσφορές που έχουν γίνει από μεγάλες εταιρείες όπως η δω

ρεά των 75.000.000 δρχ. της καπνοβιομηχανίας «Καρέλια» για τον ιατρικό εξο

πλισμό της καρδιολογικής Κλινικής του Νοσοκομείου Καλαμάτας. Σχετικό δη

μοσίευμα ακολουθεί με περισσότερες λεπτομέρειες. Το άρθρο αυτό φιλοξενήθη

κε στις σελίδες του «Θάρρους».

Δωρεά 75 εκατομμυρίων της Καπνοβιομηχανίας Καρέλια

στο Νοσοκομείο.

Το ποσό των 75.000.000 δραχμών 
δώρισε στο Νοσοκομείο της Καλαμά
τας η Πρόεδρος του Διοικητικού Συμ
βουλίου της Καπνοβιομηχανίας «Κα
ρέλια» Βικτωρία Γ. Καρέλια εις μνήμην 
Γεωργίου Α. Καρέλια. Χθες ο Πρόε
δρος του Νοσοκομείου Τάκης Παπα- 
δόπουλος ευχαρίστησε δημόσια την 
κα Καρέλια και τόνισε πως με την 
επιστολή της η κα Καρέλια ζήτησε το 
ποσό να διατεθεί για τον Ιατρικό εξο
πλισμό της Καρδιολογικής Κλινικής.

Για την αποδοχή της δωρεάς συνεδρίασε 
το Διοικητικό Συμβούλιο του Νοσοκομεί
ου και ομόφωνα αποφάσισε να ευχαρι
στήσει την κα Καρέλια γι’ αυτή την προ
σφορά. Σε επιστολή που έστειλε ο κ. 
Παπαδόπουλος, τονίζει ότι η συνεισφορά 
της Καπνοβιομηχανίας Καρέλια είναι 
μεγάλη και συμπληρώνει κατά τον καλύ
τερο τρόπο ένα έργο μεγίστης σημασίας 
για την υγεία.

Ακόμα ο κ. Παπαδόπουλος με την 
επιστολή του παρακαλεί την κα Καρέλια 
να διατεθούν τα χρήματα αυτά για την
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αγορά ενός ακτινοσκοπικού μηχανή
ματος καρδιάς και αγγείων, σύμφωνα 
με την εισήγηση του Διευθυντή της 
Καρδιολογικής Κλινικής και Διευθυντή 
της Ιατρικής Υπηρεσίας Σπύρου Ζό- 
μπολου.
Αυτό το κρίνουμε αναγκαίο, διότι 
προσεχώς το Διοικητικό Συμβούλιο θα 
προχωρήσει στη διασκευή της μίας 
από τις δύο αίθουσες χειρουργείου,

προκειμένου επιπλέον από τις μέχρι σή
μερα ιατρικές επεμβάσεις να δύνανται να 
πραγματοποιηθούν και επεμβάσεις που 
αφορούν την καρδιά, όπως τοποθέτηση 
βηματοδοτών και στεφανιογραφημάτων. 
Για το σκοπό αυτό η αγορά του ακτινο
σκοπικού μηχανήματος κρίνεται απαραί
τητη μιάς και δεν υπάρχει σήμερα στο 
Νοσοκομείο μας, καταλήγει ο κ. Παπα- 
δόπουλος.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 30425/10-11-2000, σελίδα 7.

Επίσης αξιοσημείωτες είναι και οι δωρεές της Αγροτικής Τράπεζας της 

Ελλάδος που μετέφερε στον λογαριασμό του Νοσοκομείου των ποσό των 10 

εκατομμυρίων δρχ. Είναι απαραίτητο σε αυτό το σημείο να γίνει αναφορά και σε 

κάποιες άλλες προσφορές που μπορεί να μην είναι ισότιμες με τις δωρεές των 

χρηματικών ποσών των μεγάλων εταιρειών, αλλά παρ όλα αυτά αποτελούν ευ- 

γενείς χειρονομίες που αποκτούν ξεχωριστή αξία και σημασία. Ο λόγος για τις 

προσφορές χρημάτων από ομογενείς του Καναδά. Με πιο αξιόλογη εκείνη που 

δωρίζει στο Νοσοκομείο Καλαμάτας, το ποσό του ενός εκατομμυρίου δολλαρί- 

ων. Ποσό όμως που δεν έφτασε, εδώ και τρία χρόνια που έχει γίνει η δωρεά στο 

Νοσοκομείο. Σχετικό άρθρο που φιλοξενείται στο «Θάρρος», ακολουθεί με πε

ρισσότερες λεπτομέρειες και έχει ως εξής:

Η επιστολή εστάλη προ 3ετίας στο Νοσοκομείο. 

Δεν έφθασε το ένα εκατ. Δολλάρια.

Ένα εκατομμύριο δολλάρια επιθυ
μούσε να δωρίσει στο Νοσοκομείο 
Καλαμάτας με εντολή της μητέρας της 
προ 50 ετών, μία ομογενής εκ Καλα
μάτας, αλλά μέχρι τώρα δεν έχει φθά- 
σει ούτε ένα σεντς στο Νοσοκομείο, 
αλλά ούτε και ο πληρεξούσιός της 
που διαμένει στην Αθήνα έδωσε συ
νέχεια...

Η δωρήτρια επιστολή φέρει ημερο
μηνία 30 Μαϊου 1991 και τόπον απο
στολής την Αθήνα. Παρά τις ενέργειες 
που έγιναν από τότε μέχρι σήμερα δεν

βρέθηκε άκρη.
Με το θέμα αυτό καταπιάστηκε και η 

νέα διοίκηση του Νοσοκομείου Καλαμά
τας και ερευνάται το όλο θέμα.

Η επιστολή που φέρει την υπογραφή 
«Λίζα Γ. Κουτήφαρη» απευθύνεται 
«προς τον κ. Διευθυντή του Γενικού Νο
σοκομείου Καλαμάτας» και είναι δακτυ
λογραφημένη. Απεστάλη στις 30 Μαϊου 
1991 και έφθασε στην Καλαμάτα στις 4 
Ιουνίου 1991.
Η επιστολή
Στην επιστολή της η κ. Κουτήφαρη γρά-
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φει μεταξύ άλλων και τα εξής:
«Δια της τταρούσης μου επιστολής, 

θέλω να σας γνωρίσω ότι ονομάζομαι 
Ελισάβετ θυγατέρα Γεωργίου Κουτή- 
φαρη και κατοικώ εις τις Ηνωμένες 
Πολιτείες Αμερικής (Ν. Υόρκη). Επει
δή κατά τους χρόνους της κατοχής η 
μητέρα μου Μαρία σύζυγος Γεωργίου 
Κουτήφαρη εύρεν Ιατρικήν προστασί
αν διασωθείσα...

Εν συνεχεία ήλθε εις Αμερικήν μου 
άφηκεν κληρονομιάν, αν κάποτε δυ- 
νηθώ να προσφέρω βοήθειαν εις το 
Νοσοκομείο της πόλεως που εγεννή- 
θησαν οι γονείς μου».

Μετά 50 έτη!
«Δια τούτο κι εγώ επιθυμώ μετά από 
πενήντα έτη να διαθέσω ένα χρηματικόν 
ποσόν του ενός εκατομμυρίου δολλαρί- 
ων δια την κάλυψιν αναγκών και την βελ- 
τίωσιν των συνθηκών του Γενικού Κρατι
κού Νοσοκομείου Καλαμάτας προς ανά- 
μνησιν των γονέων μου.

Παρακαλώ ημάς όπως δεχθήτε την εν 
λόγω προσφοράν μου.

Δια κάθε άλλη μεθ’ εμού συνεννόηση, 
θα αποτανθήτε εις τον πληρεξούσιον 
ανεψιόν μου ... όπου και με αντιπροσω
πεύει, διαμένοντα εις Αθήνας.

Μετ’ ευχαρίστησιν 
Λίζα Γ. Κουτήφαρη».

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 28453/16-2-1994, σελίδα 7.

Το θέμα ερευνάται καθώς τα χρήματα αυτά θα έλυναν πάρα πολλά προ

βλήματα του Νοσοκομείου. Επίσης τα έσοδα συναυλιών όπως αυτή του Α' ΚΑ- 

ΠΗ με προορισμό τον Σύλλογο των Νεφροπαθών, όπως και η ιδιαίτερη προσφο

ρά του χρηματικού βραβείου των 50.000 δρχ. βραβείο που κέρδισαν οι γιατροί 

της Μαιευτικής — Γυναικολογικής κλινικής για την εργασία τους «αξιολόγηση 

της μαστίτιδος της λοχείας» και δόθηκε για την Μονάδα Μετάγγισης πασχόντων 

από Μεσογειακή Αναιμία. Το σχετικό άρθρο που ακολουθεί, φιλοξενήθηκε στο 

φύλλο της Ελευθερίας, με τίτλο «Ευγενής χειρονομία».

Ευγενής χειρονομία

Στον απόηχο του Παμπελοποννησια- 
κού Ιατρικού Συνεδρίου.

Μας είπαν λοιπόν πως τα χρήματα 
του 2ου βραβείου που πήραν οι Α. Γε- 
ωργιόπουλος, Ε. Φωτοπούλου και I. 
Μαυρογένη από τη Μαιευτική - Γυναι- 
κολογική Κλινική του Νοσοκομείου,

για την εργασία τους «αξιολόγηση της 
μαστίτιδος της λοχείας» πήγαν για ιατρι
κό σκοπό.
Οι 50.000 δρχ. διατέθηκαν για τη μονάδα 
μετάγγισης πασχόντων από μεσογειακή 
αναιμία, του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 4409/1-11-1996, σελίδα 2.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Χρηματικές δωρε
ές ανά έτος.

1987 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

1988 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

1994 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

1996 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

1997 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

2000 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3% 4/30=0.133=13,3% 6/30=0,2=20%

Πίνακας 60: Συγκεντρωτικός πίνακας δωρεών -  προσφορών που σχετίζονται
με τις χρηματικές ενισχύσεις κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 43,3% (13/30) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις δω

ρεές -  προσφορές, αφορούν τις δωρεές σε τεχνολογικό εξοπλισμό. Αναλυτικότε

ρα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην εφημερίδα της Ελευθερίας 

σε ποσοστό 13,3% (4/30), στην Σημαία σε ποσοστό 16,6% (5/30) και στο Θάρ

ρος σε ποσοστό 13,3% (4/30) (Πίνακας 61). Πρόκειται για μια αξιόλογη κατηγο

ρία προσφορών -  δωρεών. Σημαντικότατες είναι οι δωρεές μεγάλων εταιρειών 

που ασχολούνται με την προμήθεια ιατρικών μηχανημάτων όπως η «ΒΙΟΜΕ- 

ΤΡΙΚΗ», «ΟΟΝΣ», η «ΦΙΛΙΠΣ»... Οι εταιρείες αυτές δεν ξεχνούν, και το απο- 

δεικνύουν με την παράδοση πανάκριβων μηχανημάτων αιμοκάθαρσης, μόνιτορ -  

οξύμετρα, υπεραυτόματους βιοχημικούς αναλυτές LUSER CO2 κ.λ.π. Με την 

ελπίδα ότι θα αποτελόσουν σημαντική βοήθεια στην εύρυθμη λειτουργία του 

Ιδρύματος. Σημαντικότατες είναι και οι δωρεές ομογενών του Μίτσιγκαν των 

ΗΠΑ οι οποίοι όντας πολύ ευαισθητοποιημένοι και νιώθοντας ιδιαίτερη αγάπη 

για τον τόπο τους, τον οποίον θέλουν να διαπρέπει, προχώρησαν στην αποστολή 

υπερηχογράφου για τις ανάγκες του Νοσοκομείου και ιδιαίτερα του Καρδιολογι

κού τμήματος. Αξιόλογες είναι οι προσφορές που κάνουν σπουδαίοι καλλιτέχνες. 

Όπως η περίπτωση της Νανάς Μούσχουρη η οποία με τα έσοδα συναυλίας της
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κατέληξε στην αγορά ενός υπερηχογράφου για το Νοσοκομείο Καλαμάτας. Αυ

τή η δωρεά είναι ιδιαίτερα ξεχωριστή, αφού έγινε σε χρόνο δύσκολο για την Κα

λαμάτα, δηλαδή μετά από τους καταστροφικούς σεισμούς. Η ανακοίνωση της 

προσφοράς αυτής φιλοξενήθηκε στις σελίδες της «Ελευθερίας» και ακολουθεί.

Υπερηχογράφος για το Νοσοκομείο Καλαμάτας 

Από τα έσοδα συναυλίας της Νανάς Μούσχουρη.

Ένας υπερηχογράφος για το Νοσο
κομείο Καλαμάτας θα αγορασθεί από 
τα έσοδα της συναυλίας της Νανάς 
Μούσχουρη, που οργανώθηκε στη 
Γενεύη, από το εκεί Γενικό Προξενείο 
της Ελλάδος, όπως μας πληροφορεί 
με επιστολή του ο γενικός πρόξενος κ. 
Νικόλαος Κουνινιώτης. Η επιστολή 
παρουσιάζει αναλυτικά το θέμα και 
αναφέρει:

«Στις 13 Φεβρουάριου, το γενικό 
Προξενείο, οργάνωσε όπως ξέρετε, 
υπέρ της Καλαμάτας, κονσέρτο της 
Νανάς Μούσχουρη, και στη συνέχεια 
παρέθεσε δείπνο προς τιμή της μεγά
λης καλλιτέχνιδος.

Ήδη, ολοκληρώθησαν όλες οι 
ενέργειες που ήσαν απαραίτητες για 
την εκκαθάριση των εσόδων (εξόφλη
ση εξόδων, έλεγχος σχετικών δικαιο- 
λογητικών από τις καντονιακές φορο
λογικές αρχές για επιβολή φόρου 
υπέρ των απόρων κ.λ.π), και σήμερα 
είμαστε σε θέση να σας γνωρίσουμε 
ότι το σύνολο των καθαρών εσόδων 
είναι 46.000 ελ. Φράγκα από το κον
σέρτο, 8.000 φράγκα από το δείπνο 
και 22.000 φράγκα από δωρεές).

Πιστεύοντας ότι θα ήταν προτιμότερο, 
αντί της αποστολής του χρηματικού πο
σού, να αγοράσουμε με αυτό και να στεί- 
λουμε κάτι που θα ανταποκρινόταν στις 
ανάγκες της πόλης και της περιοχής της 
Καλαμάτας, μετά από σχετική έρευνα, 
καταλήξαμε στο συμπέρασμα ότι μία 
καλή ιδέα ήταν η αγορά ενός υπερηχο
γράφου τον οποίο δεν διαθέτει το Νοσο
κομείο Καλαμάτας.

Ήδη είμαστε στην τελική φάση δια
πραγματεύσεων της τιμής του μηχανή
ματος, το οποίο πιστεύουμε ότι, με την 
ευγενική προσφορά της «ΟΛΥΜΠΙΑΚΗΣ 
ΑΕΡΟΠΟΡΙΑΣ», θα μεταφερθεί κατευ
θείαν στην Καλαμάτα προσφορά όλων 
μας σε έναν πληθυσμό που δοκιμάσθη
κε.

Την ενημέρωση αυτή σας κάνουμε 
πιστεύοντας ότι θα ήταν ίσως ενδιαφέ
ρον για τους αναγνώστες σας να γνωρί
ζουν πως ακριβώς χρησιμοποιήσαμε τα 
χρήματα που συγκεντρώσαμε από τις 
παραπάνω εκδηλώσεις».

♦ Βλέπε παράρτημα: «Μόνιτορ -  οξομέτρο.

♦ Βλέπε παράρτημα: «LASER C02

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 1901/5-11-1987, σελίδα 1.



Ο Ι ΣΧ Ε ΣΕΙΣ ΊΟ Υ  ΤΟΠΙΚΟΥ Ή Π Ο Υ  Μ Ε  ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜ ΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Ξεχωριστή είναι και η προσφορά επτά (7) προκατασκευασμένων οικημά

των στο Νοσοκομείο από τον Νορβηγικό Ερυθρό Σταυρό. Τα οικήματα προορί

ζονταν για την κάλυψη λειτουργικών αναγκών του Νοσοκομείου που προέκυψαν 

μετά τον σεισμό. Και αυτή η σπουδαία δωρεά εξυμνήθηκε με δημοσίευμα, στις 

στήλες της «Σημαίας», το οποίο έχει ως ακολούθως:

Ο Νορβηγικός Ε.Σ. δώρησε 7 οικήματα στο Νοσοκομείο.

Έγινε χθες στις 11 το πρωί στο 
Νοσοκομείο η τελετή της παράδοσης 
από το Νορβηγικό Ερυθρό Σταυρό 7 
προκατασκευασμένων οικημάτων α
ξία 40 εκατ. δραχμών. Τα; οικήματα 
αυτά θα χρησιμοποιηθούν για την κά
λυψη λειτουργικών αναγκών του Νο
σοκομείου.

Ο αγιασμός των εγκαινίων της πα
ράδοσης των οικημάτων έγινε από 
τον Σεβ. Μητροπολίτη μας κ. Χρυσό
στομο.

Παρέστησαν ο υπουργός για την Κα
λαμάτα κ. Αθ. Φιλιππόπουλος, ο πρέ
σβης της Νορβηγίας στην Αθήνα κ. 
Ίψεν, ο Πρόεδρος του Νορβηγικού Ερυ
θρού Σταυρού κ. Μπιόρ Εγκ, η εκπρό
σωπος της ομοσπονδίας των Ερυθρών 
Σταυρών και ημισελήνων κ. Τεντολέτο, ο 
Νομάρχης κ. Β. Πετρουλάκης, ο Δήμαρ
χος κ. Σταύρος Μπένος, ο Πρόεδρος του 
Δ. Συμβουλίου κ. Γ. Νταγιόπουλος, ο 
πρόεδρος του Δ.Σ. του Νοσοκομείου κ. 
Γ. Καρκαντζούλης, ο Διευθυντής του 
Νοσοκομείου κ. Σταύρος Παρθένιος κ.α.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 23324/2-5-1987, σελίδα 1.

Αξιες λόγου είναι και πρωτοβουλίες που ξεκινούν από παιδιά. Ο λόγος 

για τα εκπαιδευτήρια «Μπουγά» που προσέφεραν ένα αιμοσφαιρινόμετρο για 

την εξυπηρέτηση των αναγκών των παιδιών με Μεσογειακή Αναιμία. Το σχετικό 

άρθρο που ακολουθεί, δημοσιεύθηκε στις σελίδες του «Θάρρους».

Τα παιδιά
Ένα αιμοσφαιρινόμετρο, που θα εξυπηρετεί τις ανάγκες των παιδιών με 
μεσογειακή αναιμία, δώρισαν στο Σταθμό Αιμοδοσίας του Νοσοκομείου 
Καλαμάτας οι μαθητές, οι γονείς και το προσωπικό των Εκπαιδευτηρίων 
Μουγά. Για το λόγο αυτό η Διοίκηση του Σταθμού Αιμοδοσίας εκφράζει 
δημόσια τις ευχαριστίες της.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 29059/28-2-1996, σελίδα 9
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Τέλος αξίζει να αναφερθεί και η μικρή δωρεά της τοποθέτησης τέντας στο 

θυρωρείο του Νοσοκομείου, από το Σωματείο της Π.Α.Ε. Αργής το οποίο έχει 

την ιατρική υποστήριξη για τους κολυμβητές τους. Η δωρεά του εξοπλισμού 

αυτού μικρή σε αξία αλλά «δείγμα μεγάλης εκτίμησης και αναγνώρισης του έρ

γου που προσφέρει το προσωπικό του Ιδρύματος», όπως δήλωσε σε άρθρο που 

ακολουθεί και φιλοξενήθηκε στα φύλλα του «Θάρρους», ο Πρόεδρος του Σωμα

τείου.

Δωρεάν τοποθέτηση τέντας στο Νοσοκομείο

Δωρεάν τοποθέτησε τέντα στο θυρωρείο του Νοσοκομείου Καλαμάτας ο 
επαγγελματι'ας Χαράλαμπος Λι'γγρης. Σε σχετική επιστολή του προς τον Πρόε
δρο του Νοσοκομείου για το θέμα αυτό τονίζει: «Μετά από ανάθεση που μου έγι
νε από εσάς, για την τοποθέτηση τέντας στο θυρωρείο του Νοσοκομείου Καλα
μάτας, σας ανακοινώνω ότι ως Πρόεδρος της Π.Α.Ε. Άργης, το οποίο έχετε 
εξυπηρετήσει και εξυπηρετείται στην ιατρική υποστήριξη των κολυμβητών του, 
σας κάνω δωρεάν την εν λόγω τέντα, ως δείγμα εκτίμησης στο πρόσωπό σας και 
στο υπαλληλικό προσωπικό του Νοσοκομείου.

ΓΓτίγη: Θάρρος, αρ. φύλ. 29877/12-1-1999, σελίδα 10.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δωρεές ανά έτος 
σε τεχνολογικό 
εξοπλισμό.

1986 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

1987 1/30=0,033=3,3% 2/30=0,066=6,6% 3/30=0,1=10%

1991 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3% 3/30=0,1=10%

1993 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

1994 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3% 2/30=0,066=6,6%

1996 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

1997 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

1999 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 4/30=0.133=13,3% 5/30=0,166=16,6% 4/30=0.133=13,3% 13/30=0,433=43,3%

Πίνακας 61: Συγκεντρωτικός πίνακας δωρεών -  προσφορών που αφορούν
τεχνολογικό εξοπλισμό κατά το διάστημα 1986 -  2000.
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Ποσοστό 13,3% (4/30) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με δωρεές -  

προσφορές, αφορούν τις προσφορές σε Υγειονομικό και Φαρμακευτικό υλικό. 

Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα, σχετικά με προσφορές Υγειονομι

κού και φαρμακευτικού υλικού φιλοξενούνται στο Θάρρος σε ποσοστό 13,3% 

(4/30), ενώ στην Ελευθερία και την Σημαία δεν συναντάμε παρόμοια δημοσιεύ

ματα. (Πίνακας 62). Πρόκειται για μια πολύ σημαντική κατηγορία προσφορών 

με ζωτική σημασία. Χαρακτηριστική περίπτωση τέτοιας προσφοράς αποτελεί η 

πρωτοβουλία του Νοσοκομείου Καλαμάτας, συγκέντρωσης και αποστολής νο

σοκομειακού και φαρμακευτικού υλικού στον δοκιμασμένο λαό της Γιουγκοσ

λαβίας. Το σχετικό άρθρο δημοσιεύθηκε στα φύλλα του «Θάρρους» και έχει ως 

εξής:

Υγειονομικό και φαρμακευτικό υλικό παραδόθηκε από 

το Νοσοκομείο στο Μητροπολίτης Μεσσηνίας.

Ανθρωπιστική βοήθεια υγειονομικού 
και φαρμακευτικού υλικού, η οποία 
ανέρχεται στο ποσό των 3.000.000 
δραχμών, παρέδωσε χθες στο Σεβα- 
σμιώτατο Μητροπολίτη Μεσσηνίας κ. 
Χρυσόστομο ο Πρόεδρος του Διοικη
τικού Συμβουλίου του Νοσοκομείου 
Καλαμάτας Παν. Παπαδόπουλος. Ο κ. 
Παπαδόπουλος κατά την παράδοση 
της ανθρωπιστικής βοήθειας επισή- 
μανε ότι το Νοσοκομείο Καλαμάτας, 
ως κοινωνικό ίδρυμα που είναι, συμ
μετέχει ενεργά στην παροχή ανθρω
πιστικής βοήθειας προς το δοκιμαζό
μενο λαό της Γιουγκοσλαβίας και τους 
πρόσφυγες. «Η εμπιστοσύνη μας», 
πρόσθεσε, «στο πρόσωπο του Σεβα- 
σμιότατου Μητροπολίτη Μεσσηνίας κ. 
Χρυσόστομου ως σύμβολο ενότητας 
και ομυψυχίας του Μεσσηνιακού λαού 
είναι μεγάλη και η μεταξύ μας συνερ
γασία άριστη. Οι Καλαματιανοί και οι

Μεσσήνιοι, που υπέστησαν καταστροφές 
από τον εγκέλαδο και όχι από ανθρώπι
νο χέρι, είναι ιδιαίτερα ευαισθητοπημένοι 
και για το λόγο αυτό ανταποκρίνονται 
πρόθυμα όπου υπάρχει ανθρώπινος 
πόνος. Το διοικητικό Συμβούλιο του Νο
σοκομείου έχει ήδη ευαισθητοποιηθεί και 
θα συνεχίσει και στο μέλλον να είναι ευ
αισθητοποιημένο, με γνώμονα της πα
νανθρώπινες αξίες.»

Από την πλευρά του ο Σεβασμιώτα- 
τος Μητροπολίτης Μεσσηνίας ευχαρί
στησε θερμά τον κ. Παπαδόπουλο για 
την προσφορά της ανθρωπιστικής βοή
θειας.

Από το υγειονομικό και φαρμακευτικό 
υλικό που συγκεντρώθηκε ένα μεγάλο 
μέρος ήταν προσφορά του Νοσοκομείου 
Καλαμάτας και το υπόλοιπο των φαρμα
κευτικών εταιριών.

Πηγιί: Θάρρος, αρ. φύλλου, 29979,15-5-1999, σελίδα 8.
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Ενώ σωτήρια για το Νοσοκομείο και τους ασθενείς αυτού ήταν η προ

σφορά υγειονομικού και φαρμακευτικού υλικού και Ιατρικών εργαλείων, κατά 

την περίοδο των σεισμών, από διάφορες προμηθευτικές εταιρίες Νοσοκομειακών 

προϊόντων. Περισσότερες λεπτομέρειες για τα είδη που προσφέρθηκαν στο Νο

σοκομείο παρουσιάζονται στο άρθρο που ακολουθεί το οποίο φιλοξενήθηκε στις 

σελίδες του «Θάρρους».

Προσφορά υγειονομικού υλικού και ιατρικών 

Εργαλείων στο νοσοκομείο

Σ το Νοσοκομείο της Καλαμάτας 
εστάλησαν και στέλνονται δωρεάν με
τά τους σεισμούς τα παρακάτω ιατρι
κά εργαλεία και άλλο απαραίτητο 
υγειονομικό υλικό.

Τα ανωτέρω ανακοίνωσε ο Πρόε
δρος του Δ.Σ. του Γενικού Νοσοκο
μείου κατά την χθεσινή συνεδρίασή 
του και μετά από πρότασή του θα 
σταλούν ευχαριστήριες επιστολές 
προς τις δωρήτριες εταιρίες. Και ειδι
κότερα:
1) Η εταιρία ΝΤΑΙΜΣ (Αβέρωρ 23 

Αθήνα 104 33) προσέφερε δωρε
άν (17.920) τεμ. Σύριγγες μιάς 
ΧΡήσης.

2) Τ.Α. F.C.O. (ΣΤΕΛΑ ΑΓΙΟΣΤΟ- 
ΛΑΤΟΥ) Ρηγίλης 23 Αθήνα 138 
προσέφερε δωρεάν:

α) Ψαλίδια μεγάλα χειρ/κά τεμ. (5). 
β) Ψαλίδια μικρά χειρ/κά τεμ. (3). 
γ) Λαβίδες REAY μεγάλες (τεμ. 3). 
δ) Λαβίδες διαφόρων τύπων (τεμ. 16). 
ε) Οπτικά χρήσιμα εργαλεία (τεμ. 8). 
ΣΗΜ: Τα ανωτέρω εργαλεία είναι αρί- 
στης ποιότητας και κατασκευής.
3) Ο ΠΑΝΟΣ ΣΚΟΥΤΑΣ (Μιχαλα- 

κοπούλου 135 Αθήνα (Τ.Τ. 610) 
προσέφερε δωρεάν:

α) Ταινίες (ρόλοι) Ηλεκτ/φου τεμ. (40). 
β) Επίσης ο ανωτέρω θέτει στη διά
θεση των αναγκών του Νοσοκομείου 
μας (3) ηλεκτροκαρδιογράφους. (Δό
θηκε τηλ/κή παραγγελία να μας σταλ- 
λούν).

4) ΦΑΡΜΑΣΕΡΒ Α.Ε.Β.Ε. (Μεσογείων 
335 -  Χαλάνδρι) προσέφερε δωρε
άν (3) Μετρητές Σακχάρου και ταινί
ες σακχάρου.

5) ΙΑΤΡΙΚΟΣ ΠΡΟΜΗΘΕΥΤΗΣ (ΖΕ- 
ΜΠΕΡΗΣ) Αεωφ. Αλεξάνδρας 46, 
3ος όροφος -  Αθήνα 114 73, προ
σέφερε

α) Καρδιοσκόπιο τεμ. (1). 
β) Φωτόμετρα τεμ. (4).
6) ΘΕΡΜΟΪΛΑ (Ηρ. Αττικού 1 -  152 33 
Χαλάνδρι Αθήνα) προσέφερε δωρεάν 
την απολύμανση του Νοσοκομείου μας 
(έντομα -  τρωκτικά).
7) I. Κ. ΗΕϋ,ΑΣ (Ρ.Τ.Υ.) LTD (Γ. ΙΩΑΝ- 
ΝΟΥ) Α. Συγγρού 76 -  117 42 Αθήνα 
προσέφερε δωρεάν τα κάτωθι είδη:
α) Καθετήρες σίτισης διαφ. No τεμ. 
(671).
β) Βλενοσυλλέκτες PLAIN τεμ. (150). 
γ) Βλενοσυλλέκτες STD τεμ. (148). 
δ) Καθετήρες βρογχοαναρρόφησης 
διαφ. No τεμ. (385).
ε) Ενδοτραχειακοί σωλήνες με Κάφ 
διάφ. No τεμ. (202).
στ) Ενδοτραχειακοί σωλήνες χωρίς Κάφ 
τεμ. (206).
ζ) Μάσκες οξυγόνου, γυαλιά τεμ. (40). 
η) Σάκκοι ενδοθωρακικής παρ/σης τεμ. 
(42).
θ) Ουροσυλλέκτες τεμ. (25).

Πτιγη; Θάρρος, αρ. φύλ. 14/7-10-1986, σελίδα 1.
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Ξεχωριστή όμως και η προσφορά του Εθνικού Οργανισμού Φαρμάκων 

(Ε.Ο.Φ.), με την χορήγηση δωρεάν ινσουλίνης στους διαβητικούς σεισμοπαθείς 

της Καλαμάτας και της γύρω περιοχής. Η ινσουλίνη χορηγείται από το Νοσοκο

μείο, με την προσκόμιση της σχετικής συνταγής. Η σχετική ανακοίνωση, που 

δημοσιεύθηκε στα φύλλα του «Θάρρους», παρουσιάζεται παρακάτω με τον τίτλο 

«Δωρεάν Ινσουλίνη από το Νοσοκομείο σε διαβητικούς»

ΔΩΡΕΑΝ ΙΝΣΟΥΛΙΝΗ ΑΠΟ ΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ 

ΣΕ ΔΙΑΒΗΤΙΚΟΥΣ

Το Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο 
Καλαμάτας χορηγεί δωρεάν ινσουλίνη 
στους διαβητικούς που έχουν ανάγκη 
κατόπιν προσκομίσεως σχετικής συ
νταγής.
INSULIN LENTE, ISOPHANE, ΝΕΚ- 
TRAL, SEMILENTE και UL- 
TRALENTE.

Τα ανωτέρω σκευάσματα είναι προ
σφορά του Ελληνικού Οργανισμού 
Φαρμάκων για τους διαβητικούς σει
σμοπαθείς της Καλαμάτας και γύρω 
περιοχής.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 26844/17-10-1986, σελίδα 1.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δωρεές ανά έτος 
σε τεχνολογικό 
εξοπλισμό.

1986 2/30=0,066=6,6% 2/30=0,066=6,6%

1999 2/30=0,066=6,6% 2/30=0,066=6,6%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 4/30=0.133=13,3% 4/30=0.133=13,3%

Πίνακας 62: Συγκεντρωτικός πίνακας δωρεών -  προσφορών που αφορούν
Υγειονομικό και φαρμακευτικό υλικό κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 23,3% (7/30) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με δωρεές -  

προσφορές, αφορούν τις προσφορές εθελοντών αιμοδοτών στο πιο πολύτιμο 

αγαθό που είναι το «αίμα». Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλο

ξενούνται στην Ελευθερία σε ποσοστό 10% (3/30), στην Σημαία, σε ποσοστό
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10% (3/30) και στην εφημερίδα του Θάρρους σε ποσοστό 3,3% (1/24). (Πίνακας 

63). Πρόκειται για μια μικρή, σε διάρκεια χρόνου, προσφορά αλλά ανεκτίμητη 

σε αξία. Ο λόγος για την προσφορά της εθελοντικής αιμοδοσίας. Οι εκδηλώσεις 

προσφοράς αίματος πολλαπλασιάζονται συνεχώς. Αυτό άλλωστε φανερώνουν 

και οι πολλές δημοσιεύσεις για την διενέργεια εθελοντικών αιμοδοσιών.

Εκδηλώσεις οι οποίες αρχίζουν να βγαίνουν από τα όρια των πόλεων, δί

νοντας δείγματα μια ακόμα μεγαλύτερης ευαισθητοποίησης. Χαρακτηριστική 

περίπτωση είναι η γνωστοποίηση αιμοληψία που δημοσιεύθηκε στην «Σημαία», 

με τίτλο «Αιμοληψία στο Δήμο Λεύκτρου» και έχει ως εξής:

Αιμοληψία στο Δήμο Λεύκτρου.

Με σκοπό την ενίσχυση της Τράπεζας αίματος του Δήμου Λεύ
κτρου θα διενεργηθεί αιμοληψία στο Κέντρο Υγείας Αγίου Νικολάου 
σήμερα από τις 9 το πρωί έως τη μία μετά το μεσημέρι, από κινητή 
μονάδα του Γενικού Νομαρχιακού Νοσοκομείου Καλαμάτας. Πρόκειται 
για την πρώτη αιμοληψίας, από μία σειρά προγραμματισμένων, που 
θα γίνουν στο Δήμο Λεύκτρου ή στο Νοσοκομείο Καλαμάτας. Η όλη 
διαδικασία πραγματοποιείται από τον Οργανισμό Υγείας και Κοινωνι
κής Μέριμνας του Δήμου σε συνεργασία με τη Διεύθυνση αιμοδοσίας 
του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλ. 28288/11-8-2000, σελίδα 1.

Δεν μιλάμε για μια οποιαδήποτε προσφορά «αλλά για προσφορά δωρεάς 

ζωής» σε κάποιους που την έχουν μεγάλη ανάγκη. Γιαυτό δημοσιεύματα με συν

θήματα όπως «5 λεπτά για να σώσετε, 10 λεπτά για να αναπληρώσετε» ώστε να 

προκαλέσουν την ευαισθησία των πολιτών, φιλοξενούνται κατά καιρούς στον 

τοπικό τύπο, όπως το δημοσίευμα που ακολουθεί και φιλοξενείται στα φύλλα 

της «Ελευθερίας».
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Εθελοντική αιμοδοσία

Με σύνθημα «5 λεπτά για να σώσετε 10 λεπτά για να αναπληρώσε
τε», η Τοπική Επιτροπή του Πανελλήνιου Συλλόγου Ιδιοκτητών Παιδι
κών Σταθμών οργανώνει Εθελοντική Αιμοδοσία σε συνεργασία με τη 
μονάδα αιμοδοσίας του Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Η αιμοδοσία θα γίνει στις 28 Μαρτίου από τις 9 το πρωί μέχρι τη 1 το 
μεσημέρι, στο Πνευματικό Κέντρο και συμπίπτει με το γιορτασμό της 
Ημέρας Εθελοντικής Αιμοδοσίας.

Όπως μας πληροφορούν, η εθελοντική αιμοδοσία θα πλαισιωθεί με 
διαλέξεις γνωστών γιατρών της πόλης που θα αρχίσουν στις 10.30 το 
πρωί.

Όσοι οι εθελοντές προσέλθετε.

Πηγη: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3425/19-3-1993, σελίδα 2.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δωρεές - προσφο
ρές αίματος ανά  
έτος.

1989 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

1993 2/30=0,066=6,6% 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3% 4 /3 -= 0 ,133=13,3%

1997 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

2000 1/30=0,033=3,3% 1/30=0,033=3,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 3/30=0,1=10% 3/30=0,1=10% 1/30=0,033=3,3% 7/3-=0,233=23,3%

Πίνακας 63: Συγκεντρωτικός πίνακας δωρεών -  προσφορών σε αίμα
εθελοντών αιμοδοτών κατά τα έτη 1986 -  2000.

Συμπερασματικά, οι δωρεές -  προσφορές στον τοπικό τύπο, ώστε και πε

ριστατικών δωρεών -  προσφορών κάθε είδους βοηθούν το Νοσοκομείο να κα

λύψει κάποιες σημαντικές ελλείψεις που σημειώνει σε διάφορους τομείς. Δίνο

ντας μια νέα πνοή και ώθηση για βελτίωση των υπηρεσιών και της εικόνας του 

Ιδρύματος κατ’ επέκταση. Αξίζει να παρατηρήσουμε πως σημαντικές δωρεές 

προέρχονται από την τοπική κοινωνία. Καταδεικνύοντας το ενδιαφέρον και την 

ευαισθητοποίηση των πολιτών του Νομού, για το Νοσοκομείο που έχει προσφέ

ρει πολλά και έχει την δυνατότητα να προσφέρει πολύ περισσότερα στο μέλλον.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΑ

Στο κεφάλαιο αυτό θα ασχοληθούμε με τα ευχαριστήρια, που κατά και

ρούς έχουν φιλοξενηθεί στις σελίδες του τοπικού τύπου. Τα ευχαριστήρια, παρό

λο που πρόκειται για μικρά σύντομα κείμενα, έχουν την δύναμη να εκφράσουν 

την μεγάλη ευγνωμοσύνη και τις θερμές ευχαριστίες και έχουν μεγάλη αξία πού 

εξυμνούν προσφορές, δωρεές και παρεχόμενες υπηρεσίες και θέτουν τις βάσεις 

για παρόμοιες εκδηλώσεις.

Ποσοστό 23,9% (11/46) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τα ευχα

ριστήρια ασχολούνται με την ανθρωπιά και τον τρόπο αντιμετώπισης των ασθε

νών, που επιδεικνύει το Ιατρικό και Νοσηλευτικό προσωπικό του Νοσοκομείου 

Καλαμάτας. Αναλυτικότερα σχετικά δημοσιεύματα, φιλοξενούνται στην εφημε

ρίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 15,2% (7/46) και στην Εφημερίδα του Θάρ

ρους σε ποσοστό 4,3% (2/46) (Πίνακας 64). Πρόκειται για ευχαριστήρια που 

προέρχονται είτε από τους ίδιους τους ασθενείς είτε από συγγενικά τους πρόσω

πα και έχουν ως τελικούς αποδέκτες κυρίως το Ιατρικό και Νοσηλευτικό προσω

πικό. Και μάλιστα όπως λένε και οι ίδιοι «αισθάνονται υποχρέωση δια μέσω του 

Τύπου να εκφράσουν τις ευχαριστίες τους για την φιλότιμη μεταχείριση και την 

ειλικρινή συμπαράσταση που έτυχαν από το Ιατρικό και Νοσηλευτικό προσωπι

κό του Νοσοκομείου Καλαμάτας, καθώς και του ενδιαφέροντος που έδειξαν κα

τά την έκτακτη εισαγωγή τους στο Ίδρυμα». Θερμά ευχαριστήρια λοιπόν απευ

θύνονται στους γιατρούς όλων των ειδικοτήτων και ιδιαίτερα της Μαιευτικής -  

Γυναικολογικής Κλινικής, «διότι χάρη στις ταχύτατες και συντονισμένες ενέρ- 

γειές τους, βοήθησαν όλοι τα μέγιστα και επανέφεραν κυριολεκτικά τη σύζυγό 

μου στη ζωή».

Με ευχαριστήριο του κ. Βασιλάκη που ακολουθεί και δημοσιεύθηκε στις στήλες 

της «Ελευθερίας».
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ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ

Ευχαριστώ το επιστημονικό και νοσηλευτικό προσωπικό της μαιευτικής 
κλινικής του Γενικού Νοσοκομείου Καλαμάτας, τον εφημερεύοντα ιατρό της 
26-7-90 και όλως ιδιαιτέρως τους ιατρούς κα Νταγκλή και τον κ. Χαραλά- 
μπους, διότι χάρις στις ταχύτατες και συντονισμένες ενέργειές τους επανέ- 
φεραν κυριολεκτικά τη σύζυγό μου εις τη ζωή.

Παναγιώτης Βασιλάκης

Πηγη: Ελευθερία, αρ. φύλ. 2645/1-8-1990, σελίδα 1.

Επίσης ευχαριστίες δημοσιεύονται δια μέσω της εφημερίδος του «Θάρ

ρους», από τον πατέρα του κ. Αθανασόπουλου για τον Ιατρό - Άνθρωπο της 

Παιδιατρικής Κλινικής του Νοσοκομείου Καλαμάτας κ. Σερέφογλου, ο οποίος 

ενώ δεν ήταν εφημερία προσέφερε τις καταξιωμένες ιατρικές του γνώσεις, Σώ

ζοντας το γιό του. Το σχετικό άρθρο με τις ευχαριστίες ακολουθεί και έχει ως 

εξής:

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ

Στον ιατρό -  άνθρωπο της Παιδιατρικής Κλινικής του Νοσοκομείου Κα
λαμάτας κ. Σερέφογλου Θεόδωρο που στις 13-4-88 και ώρα 9.30 μ.μ. ενώ 
δεν ήταν σε εφημερία, προσέφερε τις καταξιωμένες ιατρικές του γνώσεις 
και έσωσε το γιό μου Ηλία.

Εύχομαι την αναγνώριση της προσφοράς του λειτουργήματος του και 
της μεγάλης επιστημονικής κατάρτισής του και από την πολιτεία.

Τέτοιοι γιατροί τιμούν την πόλη μας.
Με ευχαριστίες

ΓΕΩΡΓ. ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ

Πηγη: Θάρρος, αρ. φύλ. 27595/23-4-1988, σελίδα 1

Ευχαριστίες επίσης αξίζουν και στους γιατρούς και το Νοσηλευτικό προ

σωπικό του χειρουργικού τμήματος, της οφθαλμολογικής κλινικής, για τις συνε

χείς επισκέψεις στους θαλάμους των ασθενών, την συνεννόηση που έχουν μετα

ξύ τους οι γιατροί κάθε κλινικής την ευσυνειδησία με την οποία διατελούν το έρ
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γο τους, αλλά και την συμπαράσταση και την αγάπη που επιδεικνύουν σε κάθε 

προσερχόμενο.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ευχαριστήρια ανά 
έτος για  τις υπηρε
σίες του Ιατρικού 
-  Νοσηλευτικού  
προσωπικού.

1988 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

1989 2/46=0,043=4,3% 1/46=0,021=2,1% 3/46=0,651=6,5%

1990 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

1991 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

1992 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1% 2/46=0,043=4,3%

1993

1994 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

1995 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1% 2/46=0,043=4,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/46=0,043=4,3% 7/46=0,152=15,2% 2/46=0,043=4,3% 11/46=0.239=23,9°/

Πίνακας 64: Συγκεντρωτικός πίνακας ευχαριστιών, που σχετίζονται με τις
παρεχόμενες υπηρεσίες του Ιατρικού και Νοσηλευτικού προσωπικού 
κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 4,3% (2/46) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με ευχαριστή

ρια ασχολούνται με το έργο που επιτελεί το Ιατρικό και Νοσηλευτικό προσωπικό 

της Μονάδας του Τεχνητού Νεφρού (Μ.Τ.Ν.). Αναλυτικότερα σχετικά δημοσι

εύματα φιλοξενούνται στην Εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 2,1% (1/46) 

και στην Σημαία με το ίδιο ποσοστό, ενώ στο Θάρρος δεν συναντάμε τέτοια δη

μοσιεύματα. (Πίνακας 65). Πρόκειται για δημοσιεύματα που περιέχουν θερμότα

τες ευχαριστίες από Νεφροπαθείς συγγενείς αυτών, για τους γιατρούς και το Νο

σηλευτικό προσωπικό από Μονάδες (Μ.Τ.Ν.). Για το εξαίρετο της ανεκτίμητης 

αξίας έργο που προσφέρουν. Έργο δύσκολο αν αναλογιστεί κανείς τα προβλή-
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ματα χώρου, περιορισμένου αριθμού μηχανημάτων και Νοσηλευτικού προσωπι

κού που αντιμετωπίζει η Μονάδα.

Ευχαριστήρια που εξυμνούν τόσο τις επιστημονικές γνώσεις , την κατάρ

τιση, την επιστημονική ευσυνειδησία όσο και την ηθική, την αγάπη και την συ

μπαράσταση που επιδεικνύουν στον αγώνα ζωής, που κάνουν οι Νεφροπαθείς. Η 

ευπαθής αυτή ομάδα ασθενών.

Εφημερίδες
Ευχαριστήρια ανά 
έτος για το Ιατρικό 
του Νοσηλευτικού 
προσωπικού της 
Μ.Τ.Ν.

Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ

1992 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1% 2/46=0,043=4,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1% 2/46=0,043=4,3%

Πίνακας 65: Συγκεντρωτικός πίνακας ευχαριστιών, που αφορούν το έργο του
Ιατρικού και Νοσηλευτικού προσωπικού της Μ.Τ.Ν. κατά τα έτη 
1986-2000.

Ποσοστό 23,9% (11/46) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με ευχαρι

στήρια, αφορούν το έργο που επιτελεί το Ιατρικό και Νοσηλευτικό προσωπικό 

της Μ.Τ.Ν. Αναλυτικότερα σχετικά δημοσιεύματα φιλοξενούνται στις στήλες 

της Ελευθερίας σε ποσοστό 8,6% (4/46), στην Σημαία σε ποσοστό 6,5% (3/46) 

ενώ στο Θάρρος σε ποσοστό 8,6% (4/46). (Πίνακας 66).

Πρόκειται για ευχαριστήρια που έχουν φιλοξενήσει στις σελίδες τους οι 

τοπικές εφημερίδες, για την Καρδιολογική Κλινική και τους γιατρούς της. Ειδι

κότερα τον κ. Ζόμπολο και Κουδούνη καθώς και το Νοσηλευτικό προσωπικό. 

Μάλιστα σε τέτοιο βαθμό που να θεωρείται από κάποιους υπερβολή. Η περί

πτωση του κ. Λιναρδάκη ο οποίος ταλαιπωρήθηκε με την υγεία του, εξαιτίας της 

εγκληματικής αμέλειας των γιατρών του Λαϊκού Νοσοκομείου Αθηνών και βρή

κε την θεραπεία του στην Καρδιολογική Κλινική του Ιδρύματος της Καλαμάτας 

επιβεβαιώνει πως δεν πρόκειται για υπερβολή. Θα εθεωρείτο αν μη τι άλλο αχα

ριστία από μέρους μου, όπως δήλωσε ο ίδιος με ευχαριστήριό του στο «Θάρ
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ρος», εάν δεν έκανα το ελάχιστο που μπορώ να κάνω και που είναι να ευχαρι

στήσω τόσο εγώ όσο και η οικογένειά μου και Δημόσια, τους γεμάτους ανθρω

πιά και ευαισθησία, λαμπρός επιστήμονες του Καρδιολογικού τμήματος του Νο

σοκομείου μας. Το σχετικό άρθρο με τα λεγάμενα του κ. Λιναρδάκη ακολουθεί.

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ

Ευχαριστώ και δημόσια τους ιατρούς της Καρδιολογικής Κλινικής του 
Νοσοκομείου Καλαμάτας κ.κ. Βασιλόπουλο, Ασημάκη, Νικολόπουλο, Κου- 
δούνη και νεφρολόγο κ. Πουλόπουλο καθώς επίσης και την Προϊστάμενη 
της Καρδιολογικής Κλινικής με ολόκληρο το νοσηλευτικό προσωπικό για το 
ενδιαφέρον που έδειξαν για την θεραπεία μου από δύο σοβαρές ασθένειες 
που υπέφερα, εξ αιτίας της εγκληματικής αμέλειας των ιατρών της Ουρολο
γικής Κλινικής του Λαϊκού Νοσοκομείου Αθηνών.

Ηλ. Λιναρδάκης 
Καλαμάτα

Πηγη: Θάρρος, αρ. φύλ. 28066/4-11-92, σελίδα 1.

Μια άλλη περίπτωση, που αποδεικνύει πως δεν είναι υπερβολή όλες αυτές 

οι ευχαριστίες για το μοναδικό έργο που επιτελεί η Καρδιολογική κλινική, είναι 

και η περίπτωση τοποθέτησης βηματοδότη στον ασθενή κ. Μανούσο, που του 

έσωσε την ζωή. Όπως δήλωσε και ο ίδιος με ευχαριστήριο που δημοσιεύθηκε 

στο «Θάρρος», το ελάχιστο που μπορώ να κάνω είναι τόσο εγώ όσο και η οικο- 

γένειά μου να ευχαριστήσουμε τους λαμπρούς αυτούς επιστήμονες». Το σχετικό 

άρθρο ακολουθεί.

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ

Ευχαριστώ θερμά τον ιατρό καρδιολόγο κ. Σπύρο Ζόμπολο, Γενικό 
Διευθυντή της καρδιολογικής κλινικής του Γενικού Νοσοκομείου Κα
λαμάτας, ο οποίος τοποθέτησε επιτυχώς βηματοδότη στον πατέρα 
μου Βασίλειο Μανούσο και του έσωσε τη ζωή.

Η κόρη του 
Ελένη Δημοπούλου

Πηγη: Θάρρος, αρ. φύλ. 28023/24-11-1989, σελίδα 1.

208



ΟΙ ΣΧΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε ΤΟ ΓΕΝ ΙΚΟ  ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

Η στενή και ανθρώπινη σχέση, μεταξύ των ασθενών της καρδιολογικής 

κλινικής και των γιατρών της ειδικά του κ. Ζόμπολου φαίνεται από την αμέριστη 

συμπαράσταση που εξέφρασαν οι ασθενείς όταν έγινε η άδικη και παράνομη 

απομάκρυνσή του από το Νοσοκομείο.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ευχαριστήρια ανά 
έτος για έργο του 
προσωπικού της 
Καρδιολογικής.

1987 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

1988 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

1989 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

1990 1/46=0,021=2,1% 1/46=0.021=2,1%

1991 1/46=0,021=2,1% 1/46=0.021=2,1%

1992 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1% 3/46=0,065=6,5%

1995 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

1996 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

1999 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 4/46=0,086=8,6% 3/46=0,065=6,5% 4/46=0,086=8,6% 11/46=0,239=23,9°/

Πίνακας 66: Συγκεντρωτικός πίνακας ευχαριστιών, που αφορούν το έργο του
προσωπικού της καρδιολογικής κλινικής κατά τα έτη 1986 -  2000.

Ποσοστό 34,7% (16/46) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με ευχαρι

στήρια, αφορούν τις ευχαριστίες του Σταθμού Αιμοδοσίας του Νοσοκομείου 

Καλαμάτας για την εθελοντική προσφορά αίματος. Αναλυτικότερα τέτοιου εί

δους ευχαριστήρια φιλοξενούνται στα φύλλα της Ελευθερίας σε ποσοστό 23,9% 

(11/46), στην εφημερίδα της Σημαίας σε ποσοστό 4,3% (2/46) και στο Θάρρος 

σε ποσοστό 6,5% (3/46). (Πίνακας 67).

Πρόκειται για ευχαριστήρια, του Σταθμού αιμοδοσίας του Ιδρύματος Κα

λαμάτας, σε όλους εκείνους που προσφέρουν αίμα. Εκφράζονται θερμές ευχαρι

στίες προς τους υπαλλήλους της ΔΕΗ, του κέντρου Λαογραφικών Μελετών Κα
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λαμάτας, της Λέσχης των Τραπεζοϋπαλλήλων Μεσσηνίας, τους υπαλλήλους του 

Διοικητηρίου, της Δασικής Υπηρεσίας του Νομού Μεσσηνίας, τους υπαλλήλους 

του Δήμου Καλαμάτας. Καθώς και για τα μέλη του Ορειβατικού Συλλόγου Κα

λαμάτας, τα μέλη και τους φίλους του Ναυτικού Ομίλου Καλαμάτας (Ν.Ο.Κ.) 

Εξίσου πολίτυμη και άξια ευχαριστιών είναι και η εθελοντική αιμοδοσία των 

αξιωματικών και Σμηνιτών της 120 ΠΕΑ. Ευχάριστη είναι η διαπίστωση ότι η 

εθελοντική προσφορά αίματος αναπτύσσεται και στην Μεσσηνία. Σημαντική 

προσπάθεια που εξελίσσεται αλλά, που χρειάζεται και την συμπαράσταση όλων 

των δυνάμεων. Ευτυχώς και η συντριπτική πλειοψηφία των πολιτών ανήκει σε 

αυτή την κατηγορία. Το σύνθημα «Λίγο Αίμα Σώζει Ζωές» αρχίζει να συνειδη

τοποιείται όλο και πιο πολύ όπως δήλωσε στην «Ελευθερία» ο Διευθυντής του 

Σταθμού Αιμοδοσίας κ. Σταυριανάκος. Το σχετικό άρθρο με τις δηλώσεις του κ. 

Σταυριανάκου παρατίθεται παρακάτω και έχει ως εξής:

Ευχαριστίες προς αιμοδότες

Με ανακοίνωσή του ο Σταθμός Αι
μοδοσίας του Νοσοκομείου Καλαμά
τας, εκφράζει θερμές ευχαριστίες 
προς τους υπαλλήλους της ΔΕΗ για 
την προσφορά αίματος στην εθελοντι
κή αιμοδοσία η οποία έγινε στις 26 Ια
νουάριου.

Η εθελοντική προσφορά αναπτύσσε
ται και στη Μεσσηνία.

Γιατί το σύνθημα «λίγο αίμα σώζει 
ζωές» αρχίζει να συνειδητοποιείται όλο 
και πιο πολύ.

Και μακάρι στο μέλλον να δούμε πο
λύ περισσότερες τέτοιες πρωτοβουλίες.

Πηγή: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3986/1-2-1995, σελίδα 2.

210



Ο Ι ΣΧ Ε ΣΕ ΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜ ΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Εφημερί
δες

Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ

Ευχαριστήρια  
ανά έτος προς 
τους εθελοντές 
αιμοδότες από 
τον Σταθμό του 
Νοσοκομείου.

1991 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1% 2/46=0,043=4,3%

1993 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1% 2/46=0,043=4,3%

1994 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

1995 2/46=0,043=4,3% 2/46=0,043=4,3%

1996 2/46=0,043=4,3% 1/46=0,021=2,1% 3/46=0,065=6,5%

1997 2/46=0,043=4,3% 2/46=0,043=4,3%

1998 2/46=0,043=4,3% 2/46=0,043=4,3%

1999 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

2000 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 11/46=0,239=23,9% 2/46=0,043=4,3% 3/46=0,065=6,5% 16/46=0,347=34,7“

Πίνακας 67: Συγκεντρωτικός πίνακας ευχαριστιών, που αφορούν το έργο την
εθελοντική προσφορά αίματος, από πολίτες, κατά τα έτη 1986-2000.

Ποσοστό 4,3% (2/46) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τα ευχαρι

στήρια , αφορούν τις ευχαριστίες του Νοσοκομείου προς τις εταιρείες σχετικά 

με τις δωρεές που κάνουν στο Νοσοκομείο. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δη

μοσιεύματα φιλοξενούνται στην εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 2,1% 

(1/46), στην εφημερίδα της Σημαίας σε ποσοστό 2,1% (1/46) ενώ στο Θάρρος 

δεν συναντάμε παρόμοια δημοσιεύματα. (Πίνακας 68). Ο λόγος και οι ευχαρι

στίες για την «ΒΙΟΜΕΤΡΙΚΗ Α.Ε.» σχετικά με την δωρεά της στο Νοσοκομείο 

ενός Αυτόματου Βιοχημικού Αναλυτή με παρελκόμενα συνολικής αξίας 

18.000.000 δρχ. Όπως αναφέρεται και στα φύλλα της «Ελευθερίας», πρόκειται 

για έναν μεγάλων δυνατοτήτων Αναλυτή που θα συμβάλλει ουσιαστικά στην 

αναβάθμιση των υπηρεσιών που παρέχει το Νοσοκομείο Καλαμάτας στον τομέα
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αυτό. Το άρθρο που τις ευχαριστίες του Νοσοκομείου ακολουθεί και έχει ως

εξής:

Το Νοσοκομείο ευχαριστεί

Με ανακοίνωσή του το Διοικητικό 
Συμβούλιο του Νοσοκομείου Καλαμά
τας ευχαριστεί την εταιρεία ΒΙΟΜΕ- 
ΤΡΙΚΗ Α.Ε. για τη δωρεά στο Νοσο
κομείο, ενός αυτόματου βιοχημικού 
αναλυτή με παρελκόμενα. Συνολικής 
αξίας 18 εκ. δρχ.

Όπως γράψαμε και στο χθεσινό φύλ
λο της «Ε», ο αναλυτής είναι μεγάλων 
δυνατοτήτων και θα συμβάλλει ουσια
στικά στην αναβάθμιση των υπηρεσιών 
που παρέχει το Νοσοκομείο Καλαμάτας 
στον τομέα αυτό.

Πηγη: Ελευθερία, αρ. φύλ. 3912/2-11-1994, σελίδα 2.

Εφημερίδες
Ευχαριστήρια ανά 
έτος προς τις εται
ρείες για δωρεές.

Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ

1994 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1% 2/46=0,043=4,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/46=0,021=2,1% 1/46=0,021=2,1% 2/46=0,043=1,3%

Πίνακας 68: Συγκεντρωτικός πίνακας ευχαριστιών, που αφορούν τις δωρεές
μεγάλων εταιριών, κατά τα έτη 1986-2000.

Ποσοστό 4,3% (2/46) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τα ευχαρι

στήρια, αφορούν τις ευχαριστίες του Νοσοκομείου προς το Υπουργείο Υγείας 

και Πρόνοιας για τις έκτακτες οικονομικές ενισχύσεις. Αναλυτικότερα σχετικά 

δημοσιεύματα φιλοξενούνται στις σελίδες της Σημαίας σε ποσοστό 4,3% (2/46) 

ενώ στις άλλες δύο εφημερίδες Ελευθερία και Θάρρος δεν συναντάμε παρόμοια 

δημοσιεύματα. (Πίνακας 69). Πρόκειται για ευχαριστήρια που αφορούν τον 

Υπουργό και Υφυπουργό Υγείας Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων. 

Ευχαριστήρια για την συμπαράσταση που έδειξαν ενδιαφέρον που εκδήλωσαν 

και την ιδιαίτερη φροντίδα προς το Νοσηλευτικό Ίδρυμα. Αφού προκειμένου να 

εξασφαλιστεί η εύρυθμη λειτουργία του Νοσοκομείου Καλαμάτας και να 

βελτιωθεί η παροχή Υγείας στο Νομό μας, δόθηκε έκτακτη οικονομική ενίσχυση
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177.000.000 δραχμών για να τακτοποιηθούν οι οφειλές προς τρίτους. Αυτή η οι

κονομική ενίσχυση είναι μία από τις πολλές τέτοιου είδους ενισχύσεις. Αυτή η 

κίνηση όμως ήταν ιδιαίτερα σημαντική, αφού ρύθμισε ένα από τα χρόνια εφιαλ

τικά προβλήματα της Διοικήσεως του Νοσοκομείου. Ενώ ειλικρινών ευχαρι

στιών αποτελεί και η πίστωση 8.000.000 δρχ. που δόθηκε στο Ίδρυμα για την 

προμήθεια τριών μηχανημάτων Τεχνητού Νεφρού. Αφού με την προμήθεια αυτή 

μηδενίζεται η λίστα αναμονής και μαζί η ταλαιπωρία δέκα τριών Νεφροπαθών 

του Νομού μας. Αυτά σύμφωνα με το ακόλουθο άρθρο που φιλοξενήθηκε στις 

σελίδες της Σημαίας και έχει ως εξής:

Γενικό Νομαρχιακό 

Νοσοκομείο Καλαμάτας.

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ 

Προς τον Υφυπουργό Υγείας 

Κ. ΝΙΚΟ ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟ

Το έκδηλο ενδιαφέρον του συμπα
τριώτη μας Υφυπουργού Υγείας Πρό
νοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
ΝΙΚΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΥ, προ- 
κειμένου να εξασφαλιστεί η εύρυθμη 
λειτουργία του Νοσοκομείου και βελ
τιωθεί η παροχή Υγείας στον Νομό 
μας, φανερώνει η αποστολή εκτάκτου 
οικονομικής ενισχύσεως 177.000.000 
δρχ. για να τακτοποιηθούν οι οφειλές 
προς τρίτους.

Η ιδιαίτερη αυτή φροντίδα του κ. 
Υπουργού προς το Νοσηλευτικό 
Ίδρυμα της πόλεώς μας, ρύθμισε ένα 
από ετών χρονίζων εφιαλτικό πρό
βλημα της Διοικήσεως του Νοσοκο
μείου.

Επίσης με προσωπική παρέμβαση 
του κ. Υπουργού διετέθη πίστωση 
8.000.000 δρχ. για την προμήθειαν τρι
ών μηχανημάτων τεχνητού Νεφρού, 
προκειμένου να μηδενιστεί η λίστα ανα
μονής εκ 13 νεφροπαθών του Νομού 
μας.

Ο Πρόεδρος και το Δ.Σ. του Νοσο
κομείου Καλαμάτας εκφράζουν τις ειλι
κρινείς ευχαριστίες τους προς τον κ. Νί
κο Αναστασόπουλον και εύχονται επι
τυχίαν στον ευαίσθητον τομέα της υγεί
ας του Ελληνικού Λαού.

Ο Πρόεδρος του Δ.Σ.
ΣΟΛΩΝ ΚΑΝΤΗΣ

Πηγή: Σημαία, αρ. φύλλου 25047/5-1-1993, σελίδα 1.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ευχαριστήρια ανά  
έτος για τις έκτα
κτες οικονομικές 
ενισχύσεις.

1993 2/46=0,043=4,3% 2/46=0,043=4,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/46=0,043=4,3% 2/46=0,043=4,3%

Πίνακας 69: Συγκεντρωτικός πίνακας ευχαριστιών, που αφορούν το Υπουργείο
Υγείας για τις έκτακτες οικονομικές ενισχύσεις, κατά τα έτη 1986-2000.

Ποσοστό τέλος 4,3% (2/46) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τα 

ευχαριστήρια που αφορούν τις ευχαριστίες προς το Νοσοκομείο από διάφορους 

φορείς για την συνεργασία του. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα 

φιλοξενούνται σε ποσοστό 4,3% (2/46), στην εφημερίδα του «Θάρρους», ενώ 

στις δύο άλλες εφημερίδες Ελευθερία και Σημαία, δεν συναντάμε παρόμοια άρ

θρα -  δημοσιεύματα (Πίνακας 70). Πρόκειται για ευχαριστίες που έχουν εκφρά- 

σει διάφοροι τομείς για το Ίδρυμα Καλαμάτας, σχετικά με την προσφορά του 

και την συμμετοχή του σε διάφορες εκδηλώσεις, σεμινάρια, ημερίδες κ.λ.π. Ξε

χωριστές είναι οι ευχαριστίες του ΤΕΙ Καλαμάτας, Τμήμα Διοίκησης Μονάδων 

Υγείας και Πρόνοιας, προς τον Πρόεδρο του Ιδρύματος για την παρουσία του, 

στα πλαίσια Ημερίδας με θέμα «Οι Μονάδες Υγείας στο κατώφλι του 21ου αιώ

να» καθώς και για τον χαιρετισμό που απηύθυνε στην Ημερίδα. Το σχετικό δη

μοσίευμα παρατίθεται παρακάτω, και φιλοξενήθηκε στις σελίδες του «Θάρ

ρους».

ΤΟ ΤΕΙ ΕΥΧΑΡΙΣΤΕΙ ΤΟΝ ΠΡΟΕΔΡΟ 

ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ
Το ΤΕΙ Καλαμάτας (τμήμα Διοίκησης Μονάδων Υγείας και Πρό
νοιας), ευχαριστεί τον Πρόεδρο του Νοσοκομείου Καλαμάτας Πανα
γιώτη Πατταδόττουλο για την παρουσία του στην ημερίδα με θέμα 
«Οι μονάδες υγείας στο κατώφλι του 21ου αιώνα», καθώς και για το 
χαιρετισμό που απηύθυνε στην ημερίδα.

Πηγη; Θάρρος, αρ. φύλ. 29997/8-6-1999, σελίδα 10.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ευχαριστήρια ανά 
έτος για την συμ
μετοχή και συνερ
γασία που επέδειξε 
το Γ,Ν.Ν.Κ.

1999 2/46=0,043=4,3% 2/46=0,043=4,3%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/46=0,043=4,3% 2/46=0,043=4,3%

Πίνακας 70: Συγκεντρωτικός πίνακας ευχαριστιών, που αφορούν το Νοσοκομείο 
για την συμμετοχή και την συνεργασία που επέδειξε, κατά τα έτη 
1986-2000.

Συμπερασματικά τα ευχαριστήρια που έχουν φιλοξενηθεί στον τοπικό τύ

πο ευχαριστημένων πολιτών διαφόρων φορέων όσο και τα ευχαριστήρια και από 

την πλευρά του Νοσοκομείου προς τους πολίτες και διάφορες εταιρείες, έχουν 

μεγάλη σημασία. Πρώτα απ’ όλα γιατί υμνούν και εξυμνούν τοις υπηρεσίες που 

προσφέρει το Ίδρυμα. Και επιβεβαιώνουν προς το προσωπικό του Ιδρύματος 

απαρτίζεται από εξαίρετους επιστήμονες και μοναδικούς ανθρώπους με ξεχωρι

στές ευαισθησίες για κάποιους ευπαθείς τομείς ασθενών όπως η μονάδα των Νε

φροπαθών. Επίσης εξυμνούν τις αξιόλογες προσπάθειες που καταβάλλουν άν

θρωποι και εταιρίες είτε με την προσφορά αίματος είτε με την προσφορά ακρι

βών μηχανημάτων. Όλα είναι άξια ευχαριστίες και επαίνων αφού έχουν ως σκο

πό την βελτίωση των υπηρεσιών υγείας.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ

Στην ενότητα αυτή θα ασχοληθούμε με τις ερωτήσεις που έχουν τεθεί από 

βουλευτές του Νομού Μεσσηνίας και άλλοτε αρμόδιους φορείς, στην Βουλή 

σχετικά με σημαντικά θέματα που ταλαιπωρούν το Νοσοκομείο Καλαμάτας. 

Προβλήματα τα οποία όλοι γνωρίζουν όμως καμμιά απόφαση δεν λαμβάνεται 

για την λύση τους.

Ποσοστό 40% (4/10) την δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις ερωτή

σεις αφορούν αυτές που ασχολούνται με την ελλειπή στελέχωση του Νοσοκο

μείου Καλαμάτας. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται 

στις σελίδες της Ελευθερίας σε ποσοστό 10% (1/10), στην Σημαία σε ποσοστό 

30% (3/10) ενώ στο Θάρρος δεν συναντούμε παρόμοια δημοσιεύματα. (Πίνακας 

71). Πρόκειται για ερωτήσεις που έχουν κατατεθεί στον Υπουργό Υγείας και 

αφορούν το πρόβλημα της ελλειπούς στελέχωσης του Νοσοκομείου Καλαμάτας. 

Και επισημαίνεται ότι εξαιτίας της έλλειψης προσωπικού και υποδομής των κλι

νών παρατηρείται το φαινόμενο σε καθημερινή βάση, αρκετά περιστατικά να 

διακομίζονται με ασθενοφόρα σε νοσοκομεία των Αθηνών και της Πάτρας. Με 

αποτέλεσμα να αυξάνεται το κόστος πολύ αλλά και να εγκυμονεί ο κίνδυνος για 

την ζωή των ασθενών. Έτσι οι εφημερίες των γιατρών βγαίνουν με ζόρι, λόγω 

αυτής της έλλειψης προσωπικού σε συνδυασμό με την ανυπαρξία μονάδας τραύ

ματος και εντατικής.

Αναλογιζόμενος κανείς για την έλλειψη γιατρών κάποιων ειδικοτήτων 

όπως Ω.Ρ.Λ., Ογκολόγου, Νευρολόγου, Νευροχειρουργού, το πρόβλημα γίνεται 

οξύτερο. Όλα αυτά, με περισσότερες λεπτομέρειες, φιλοξενούνται στο ακόλου

θο άρθρο της «Σημαίας» με τίτλο «ελλειπής η στελέχωση των Νοσοκομείων 

μας».
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Ελλειπής η στελέχωση των νοσοκομείων μας.

Με το ζόρι βγαίνουν οι εφημερίες λόγω ελλείψεων γιατρών.

Ο Ι ΣΧ Ε ΣΕΙΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.,

Στην ελλειπή στελέχωση των Νο
σοκομείων Καλαμάτας και Κυπαρισ
σίας, αναφέρεται η ερώτηση που κα
τέθεσε προς τον Υπουργό Υγείας -  
Πρόνοιας, ο Βουλευτής Μεσσηνίας 
της Ν.Δ. κ. Γιάννης Λαμπρόπουλος.

Αφού επισημαίνει ότι καθημερινά 
αρκετά περιστατικά διακομίζονται με 
ασθενοφόρα σε Νοσοκομεία των 
Αθηνών και της Πάτρας, που αυξάνει 
πολύ το κόστος αλλά και εγκυμονεί 
κινδύνους για τη ζωή των ασθενών, ο 
κ. Λαμπρόπουλος αναφέρει ως κύρια 
αιτία της ελλειπή στελέχωση και υπο
δομή των κλινών στα νοσοκομεία της 
Μεσσηνίας και αναρωτιέται:

- Πως είναι δυνατόν να υπάρξει 
υψηλή στάθμη παροχής υπηρεσιών 
υγείας στο Νομό όταν σήμερα πολλά 
εξωτερικά ιατρεία και κλινικές λειτουρ
γούν μόνο με έναν ή και με δύο ειδι
κευμένους γιατρούς και πολλές φορές 
χωρίς κανέναν;

- Όταν στην εφημερία που είναι 
καθημερινή ο ειδικευμένος γιατρός 
εκτελεί ενεργό εφημερία σε 16ωρη 
βάση και 24ωρο τα Σαββατοκύρια και 
τις αργίες;

- Όταν η λειτουργία των κλινικών 
στο εντός ωραρίου διάστημα, τις αργί
ες, τις περιόδους άδειας των γιατρών 
είναι προβληματική και υπάρχει μόνο 
από φιλότιμες προσπάθειες των για
τρών;

- Όταν ένα Νομαρχιακό Νοσοκομείο 
λειτουργεί χωρίς ειδικότητες όπως 
ογκολόγου, Νευρολόγου, Λαρυγγολό
γου, αλλεργιολόγου κλπ αλλά και χωρίς 
μονάδα τραύματος και χωρίς μονάδες 
εντατικής;

- Όταν οι κλινικές που λειτουργούν 
διαθέτουν τα μισά κρεβάτια απ’ όσα 
προβλέπονται με συνέπεια τα περισσό
τερα λοιμώδη νοσήματα αν χρειασθεί 
νοσηλείας, θα πρέπει να μεταφέρονται 
στην Αθήνα;

- Όταν το πρόβλημα των λειτουρ- 
γούντων τμημάτων του νοσοκομείου 
Καλαμάτας είναι και ποιοτικό σε αριθμό 
γιατρών και ποιοτικό... Γιατί η Μεσση
νίας έχει αυτή την αντιμετώπιση ση
μειώνει ο κ. Λαμπρόπουλος, επισημαί- 
νοντας πως πρέπει επειγόντως να λη- 
φθούν μέτρα για τη βελτίωση της παρο
χής υπηρεσιών από τα νοσοκομεία Κα
λαμάτας και Κυπαρισσίας και ερωτά τον 
Υπουργό:

- Εάν πρόκειται να προχωρήσει 
αμέσως στη στελέχωση των ιατρείων 
και των κλινικών των δύο Νοσοκομείων 
με τον αναγκαίο αριθμό γιατρών όλων 
των ειδικοτήτων με ουσιαστικά προσό
ντα και

- Εάν πρόκειται να προχωρήσει 
στη δημιουργία μονάδας τραύματος και 
εντατικής νοσηλείας.

Πηγή; Σημαία. Αρ. φύλ. 27278/13-6-1997, σελίδα 1.

Ενώ λόγω της έλλειψης Νοσηλευτικού προσωπικού τα μηχανήματα αιμο

κάθαρσης παραμένουν αχρησιμοποίητα. Η ειρωνεία είναι πως αν λειτουργούσε 

κανονικά η Μονάδα θα μπορούσε να καλύψει τις ανάγκες των Νεφροπαθών του 

Νομού μας και να μην αναγκάζονται να πηγαίνουν σε άλλα Νοσοκομεία. Με 

σχετικό δημοσίευμα στην «Σημαία» ο βουλευτής Μεσσηνίας διερωτάται γιατί 

δεν εκπαιδεύεται το ήδη υπάρχον προσωπικό στον χειρισμό αυτών των αχρησι-

217



Ο Ι ΣΧ Ε ΣΕ ΙΣ  ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε ΤΟ ΓΕΝ ΙΚΟ  ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

μοποίητων μηχανημάτων παρά προτιμάτε να υποβάλλονται σε αυτήν την ταλαι

πωρία Νεφροπαθείς. Το εν λόγω δημοσίευμα έχει ως ακολούθως:

Ερωτήσεις του Βουλευτή κ. Σαμαρά.

Μένουν αχρησιμοποίητα τα μηχανήματα αιμοκάθαρσης.

Από τον Βουλευτή Μεσσηνίας κ. 
Αντώνη Σαμαρά κατατέθηκαν στη 
Βουλή με ημερομηνία 11-10-88 και οι 
εξής ερωτήσεις!

Στο Γενικό Νοσοκομείο Καλαμάτας 
δεν λειτουργούν όλα τα μηχανήματα 
αιμοκάθαρσης λόγω έλλειψης εκπαι
δευμένου προσωπικού. Οι ασθενείς 
εξαναγκάζονται να νοσηλεύονται στην 
Αθήνα με μεγάλη επιβάρυνση

των ασφαλιστικών οργανισμών που 
ανήκουν κι αντιμετωπίζοντας σοβαρά 
οικογενειακά προβλήματα.

Ερωτάται ο κ. Υπουργός Υγείας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, 
γιατί δεν εκπαιδεύεται το ήδη υπάρχον 
προσωπικό στο χειρισμό αυτών των 
αχρησιμοποίητων μηχανημάτων;

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 23759/16-10-1988, σελίδα 1.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ερωτήσεις ανά 
έτος σχετικά με 
την ελλειπή στελέ
χωση του Νοσοκ. 
Καλαμάτας.

1988 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

1989 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

1997 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

1999 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/10=0,1=10% 3/10=0,3=30% 4/10=0,4=40%

Πίνακας 71: Συγκεντρωτικός πίνακας ερωτήσεων σχετικά με την ελλειπή 
Στελέχωση του Νοσοκομείου Καλαμάτας κατά τα έτη 
1986-2000.

Ποσοστό 10% (1/10) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις ερωτή

σεις αφορούν αυτές που ασχολούνται με την κατάσταση που επικρατεί στην 

Καρδιολογική Κλινική. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα συναντάμε 

στην Ελευθερία σε ποσοστό 10% (1/10), ενώ στις δύο άλλες εφημερίδες Σημαία
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και Θάρρος δεν φιλοξενούνται παρόμοια δημοσιεύματα. (Πίνακας 72). Πρόκει

ται για το θέμα της Καρδιολογικής Κλινικής που προέκυψε μετά την απόλυση 

του Καρδιολόγου κ. Ζόμπολου που εξαιτίας αυτού του γεγονότος διαταράχθηκε 

η ηρεμία της Κλινικής. Σχετικό άρθρο που δημοσιεύεται στα φύλλα της «Ελευ

θερίας», αναφέρει, ως συνέχεια της ερώτησης, πως κατά την διάρκεια της θητεί

ας του κ. Ζόμπολου, έχει επιτελεσθεί «ένα μικρό θαύμα». Επίσης με δική του 

δραστηριότητα τέθηκαν σε λειτουργία η Μονάδα Εντατικής Θεραπείας καθώς 

και οι εγκαταστάσεις για τεστ κοπώσεως. Όλοι είναι πεπεισμένοι για το έργο 

και την προσφορά του κ. Ζόμπουλου αλλά καμμιά λύση δεν έχει παρθεί με συ

νέπεια να δημιουργούνται πολλά προβλήματα. Το εν λόγω άρθρο ακολουθεί με 

τίτλο «Στη Βουλή το θέμα της καρδιολογικής του Νοσοκομείου».

Στη Βουλή το θέμα καρδιολογικής του Νοσοκομείου.

Μέτρα «για την αντικατάσταση της 
ηρεμίας στην καρδιολογική κλινική του 
Νοσοκομείου Καλαμάτας» ζητούν από 
τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας Γ. 
Σούρλα, με ερώτησή τους 10 βουλευ
τές του ΠΑΣΟΚ.

Αφού αναφέρουν την εκτίμηση του 
κόσμου για την δραστηριότητά του, κα
ταλήγουν ότι ο Σπ. Ζόμπολος «δέχεται 
τον τελευταίο καιρό για πρωτοφανή «ε
πίθεση» και καταγράφουν το γνωστό 
ιστορικό με τη συζήτηση στο Δευτερο
βάθμιο Συμβούλιο Κρίσης Ιατρών, την 
απόφασή του και τα όσα ακολούθησαν.

αμερικανοί διέθεσαν σημαντικά ποσά 
για την αγορά σύγχρονου υπερηχογρά
φου. Τέλος ότι σήμερα γίνονται επεμ
βάσεις για τοποθέτηση βηματοδοτών.

Η ερώτηση αναφέρεται στα όσα 
έχουν δημιουργηθεί στο Νοσοκομείο 
με την υπόθεση της απόλυσης του 
καρδιολόγου Σπ. Ζόμπολου, για τον 
οποίο οι βουλευτές αναφέρουν ότι κα
τά την διάρκεια της θητείας του έχει 
επιτελεσθεί ένα μικρό θαύμα». Ση
μειώνουν ότι με δική του δραστηριό
τητα τέθηκαν σε λειτουργία η μονάδα 
εντατικής θεραπείας, οι εγκαταστάσεις 
για τεστ κοπώσεως, σύστημα «χόλ- 
τερ» ενώ με ενέργειές του οι Ελληνο-

Καταγγέλλουν το Δ.Σ. του Νοσοκο
μείου για «βίαιη απόλυσή του» και την 
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου για τα
κτική «Πόντιοι Πιλάτου», και ζητούν από 
τον Υπουργό να απαντήσει σε όλα τα 
σημεία της ερώτησης.

Πηγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 3014/30-10-1991, σελίδα 1.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ερωτήσεις ανά 
έτος σχετικά με 
την Καρδιολογική  
Κλινική.

1991 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

Πίνακας 72: Συγκεντρωτικός πίνακας ερωτήσεων σχετικά με την Καρδιολογική
Κλινική κατά τα έτη 1986-2000.

Ποσοστό 30% (3/10) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις ερωτή

σεις αφορούν αυτές που ασχολούνται με τους χώρους και την αξιοποίηση των 

κτιριακών εγκαταστάσεων του Ιδρύματος της Καλαμάτας. Αναλυτικότερα τέ

τοιου είδους ερωτήσεις φιλοξενούνται στην Σημαία σε ποσοστό 20% (2/10) στο 

στο Θάρρος σε ποσοστό 10% (1/10) ενώ στην Ελευθερία δεν φιλοξενούνται πα

ρόμοια δημοσιεύματα. (Πίνακας 73). Πρόκειται για ερωτήσεις που έχουν υπο

βληθεί στο Υπουργείο Υγείας και αφορούν την απαράδεκτη κατάσταση που επι

κρατεί στους χώρους του Νοσοκομείου καθώς και ερωτήσεις για την αξιοποίηση 

των κτιριακών εγκαταστάσεων του Ιδρύματος.

Τα κυριότερα προβλήματα αναφορικά με τους χώρους και τις κτιριακές 

εγκαταστάσεις αντιμετωπίζει η μονάδα του Νεφρού σε τέτοιο βαθμό που η ανα

γκαιότητα της μετεγκαταστάσεώς της σε καινούργιο χώρο έστω και σε λυόμενο 

κτίριο είναι επιτακτική. Όμως το θέμα έχει κολλήσει στα γρανάζια της γραφειο

κρατίας χωρίς κάποιος να παρεμβαίνει για την οριστική λύση του.

Το θέμα έχει κατατεθεί και στην Βουλή με σχετική ερώτηση Μεσσήνιου 

Βουλευτή. Το σχετικό άρθρο της ερώτησης γης την τύχη της μονάδας του Νε

φρού, φιλοξενείται στην εφημερίδα της «Σημαίας». Στο εν λόγω δημοσίευμα 

αναφέρεται χαρακτηριστικά. Το περιμένει ο υπουργός. «Μπλόκα νεφροπαθών 

στους διαδρόμους του συγκεκριμένου βουλευτικού γραφείου», για να πάρει μια 

θέση για την λύση του προβλήματος. Το εν λόγω δημοσίευμα έχει ως ακολού

θως:
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ΑΝΑΓΚΑΙΑ Η ΜΕΤΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΤΗΣ ΜΟΝΑΔΑΣ 

ΤΕΧΝΗΤΟΥ ΝΕΦΡΟΥ

Τονίζει με ερώτησή του στη Βουλή ο κ. Λευτέρ. Παπανικολάου.

Από το Βουλευτή κ. Λευτέρη Πα- 
πανικολάου υπεβλήθη στη Βουλή για 
τον Υπουργό υγείας -  Πρόνοιας η 
ακόλουθη ερώτηση:

Είναι γνωστό το θέμα που έχει δη- 
μιουργηθεί στο Νοσοκομείο Καλαμά
τας, όσον αφορά την αναγκαιότητα 
της μετεγκαταστάσεως της μονάδας 
του τεχνητού νεφρού σε λυόμενο κτί
ριο.

Στο υπόγειο του νοσοκομείου η 
υπάρχουσα μονάδα δεν έχει δυνατό
τητα επεκτάσεώς της με αποτέλεσμα 
πάνω από είκοσι ασθενείς με νεφρική 
ανεπάρκεια να μετακινούνται σε Τρί
πολη και Αθήνα.

Επιπροσθέτως υπάρχει αδυναμία 
εξυπηρετήσεως ημεδαπών και αλλο
δαπών νεφροπαθών ασθενών κατά 
την διάρκεια του θέρους.

Ανάστατη είναι η κοινή γνώμη, διό
τι δια λόγους καθαρά και μόνο γρα
φειοκρατικούς, ταλαιπωρείται ένας 
μεγάλος αριθμός συμπατριωτών μας, 
γεγονός που έχει και οικονομικές 
προεκτάσεις.

Επί μήνες παρατείνεται η μετεγκα
τάσταση χωρίς ουσιαστικούς λόγους 
υπαιτιότητι του Υπουργείου Υγείας -  
Πρόνοιας και είναι γνωστές πρόσφα
τες κινητοποιήσεις του Συλλόγου αλλά 
και των ιδίων των Νεφροπαθών, που 
φάνηκε ότι εδόθη η λύση στο πρό
βλημα, αλλά μόνο υποσχέσεις.

Από τη Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση 
πληροφορούμεθα ότι η εργολαβία είναι 
έτοιμη να προχωρήσει και δεν υπάρχει 
απολύτως κανένα κώλυμα, δεδομένου 
ότι οι αρμόδιες υπηρεσίες της Νομαρχί
ας έχουν προωθήσει τις μελέτες στο 
Υπουργείο Υγείας -  Πρόνοιας πάνω 
από ένα μήνα και απάντηση δεν έχει 
δοθεί ακόμη στο δίκαιο αυτό αίτημα που 
ταλαιπωρεί υγιείς και ασθενείς για λό
γους καθαρά γραφειοκρατικούς.

Ερωτάται ο αρμόδιος υπουργός:
1. Γιατί δεν παρεμβαίνει άμεσα, 

ώστε να λυθεί το χρονίζον αυτό 
θέμα;

2. Γιατί καθυστερεί να υπογράψει 
την τόσο απαραίτητη μετεγκατά
σταση της μονάδας τεχνητού νε
φρού; Περιμένει «μπλόκα» νε
φροπαθών στους διαδρόμους 
του συγκεκριμένου βουλευτικού 
γραφείου το οποίο σκανδαλω- 
δώς ευνοείται από την παρούσα 
Δημοτική Αρχή.

Ασχολούμενοι και γνωρίζοντες άριστα τα 
Δημοτικά πράγματα της πόλεως αναφέ
ρουν ότι η τόσο ωμή παρέμβαση και ο 
επηρεασμός του Δημοτικού Συμβουλίου, 
στην προκειμένη περίπτωση από τον κ. 
Δήμαρχο, ή τον κ. Μωρακέα ή φεύγω») 
είναι πρωτοφανής, πρωτάκουστη, αντι- 
δημοκρατική και υποβαθμίζουσα τον 
θεσμό και λειτουργίας του Σώματος. 
Δημιουργεί σε σοβαρό δίλημμα της τόσο 
αναγκαίας επιλογής του κ. Μωρακέα για 
τη θέση του Προέδρου του Δημοτικού 
Συμβουλίου, επιλογή που ανήκει στα 
μέλη του Δ.Σ. και όχι στον κ. Δήμαρχο.

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 27147/4-1-1997, σελίδα 1.

Επίσης ερωτήσεις έχουν κατατεθεί και για την κατάσταση των κτιριακών 

εγκαταστάσεων του Νοσοκομείου. Αφού ζημιές μικρής έκτασης που προκλήθη- 

καν μετά τους καταστροφικούς σεισμούς, έχει έχουν επισκευασθεί μέχρι σήμερα,
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προκαλώντας προβλήματα στη λειτουργία του Ιδρύματος. Ενώ το σχετικό άρθρο 

με τίτλο «Απαράδεκτη η κατάσταση στο Νοσοκομείο Καλαμάτας» περιλαμβάνει 

και ερωτήσεις σχετικά με την ευχή των λυόμενων που μένουν αχρησιμοποίητα, 

στον περίβολο του Νοσοκομείου και την έλλειψη χώρων για στέγαση μηχανημά

των, όπως υπερηχογράφων, ακτινολογικών μηχανημάτων, δωρεές των ομογενών 

και καλλιτεχνών. Το εν λόγω δημοσίευμα που φιλοξενείται στην «Σημαία» ακο

λουθεί με περισσότερες λεπτομέρειες.

Απαράδεκτη η κατάσταση στο Νοσοκομείο Καλαμάτας. 

Ερώτηση στη Βουλή από τον κ. Σαμαρά.

Από το Βουλευτή κ. Αντώνη Σαμα
ρά κατετέθη στη Βουλή η παρακάτω 
ερώτηση σχετικά με την κατάσταση 
που επικρατεί στο Νοσοκομείο Καλα
μάτας:

Η κατάσταση στο Νοσοκομείο Κα
λαμάτας, 16 μήνες μετά τους κατα
στρεπτικούς σεισμούς, εξακολουθεί 
να είναι απαράδεκτη.

1) Η νέα πτέρυγα του Νοσοκομεί
ου, με λίγες ζημιές που θα ήταν δυνα
τόν να επισκευασθούν εντός δύο μόνο 
μηνών και με δαπάνη λίγων εκατομ
μυρίων, εξακολουθεί να παραμένει 
κλειστή. Όλα αυτά τη στιγμή που οι 
νοσηλευόμενοι στιβάζονται κατά 
απάνθρωπο τρόπο στους διαδρόμους 
της παλιάς πτέρυγας κάτω από συν
θήκες που μειώνουν κάθε έννοια αν
θρωπισμού.

Ερωτάται ο κ. υπουργός Υγείας 
πότε τέλος πάντων θα τελειώσουν οι 
επισκευές της νέας πτέρυγας; Αν μά
λιστα πάρουμε σαν δεδομένη την 
«ταχύτητα» επισκευής της, πότε θα 
κτισθεί το νέο νοσοκομείο που προ
γραμμάτισε ο κ. Φιλιππόπουλος;

2) Οι διοικητικές υπηρεσίες του Νο
σοκομείου μετά την περίοδο του σει
σμού εγκαταστάθηκαν και λειτουργούν 
στο κτίριο της Σχολής των Αδελφών 
Νοσοκόμων που δεν έπαθε ζημιές από 
τους σεισμούς. Αντίθετα, οι αντίστοιχες 
διοικητικές υπηρεσίες της Νομαρχίας 
λειτουργούν σε λυόμενα.

Γιατί δεν μετατίθενται και αυτές σε λυό
μενα εντός του χώρου του Νοσοκομείου, 
ώστε το κτίριο να χρησιμοποιηθεί προς 
νοσήλευαν ασθενών;

3) Η καλλιτέχνης Νανά Μούσχουρη 
μαζί με την ελληνική παρουσία διέθεσαν 
τις εισπράξεις στο ρεσιτάλ της, που δό
θηκε στη Γενεύη, για την αγορά ενός 
υπερηχογράφου για το Νοσοκομείο Κα
λαμάτας. Που θα στεγαστεί όμως;

4) Οι ομογενείς της Αμερικής κατά 
πληροφορίες μου στέλνουν στο Νοσο
κομείο πολύτιμα ακτινολογικά όργανα 
(ακτίνες Λέιζερ).
5) 0 εγγονός του Ίμπσεν, Δανός πρέ

σβης πριν από λίγους μήνες, εγκαι
νίασε στο χώρο του Νοσοκομείου 
πέντε βαρέως τύπου λυόμενα, τα 
οποία μέχρι σήμερα παραμένουν 
κλειστά.

Ερωτάται ο κ. Υπουργός Υγείας αν 
γνωρίζει το σχετικό θέμα.

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 23534/2-2-1988, σελίδα 1.
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Όσον αφορά την αξιοποίηση των χώρων του Νοσοκομείου μετά την μεταφορά 

του στο νέο κτίριο έχει κατατεθεί σχετική ερώτηση στο υπουργείο υγείας. Το 

κτίριο έχει γίνει κέντρο διεκδίκησης πολλών Υπηρεσιών όπως Αστυνομία, ΙΚΑ, 

κ.λ.π. ενώ οι προτάσεις για τη στέγαση Πανεπιστημιακών Κέντρων Υγείας κ.α. 

δίνουν και παίρνουν. Το σχετικό άρθρο της ερώτησης αυτής φιλοξενείται στο 

«Θάρρος» στο οποίο μεταξύ άλλων ερωτάται εάν οι χώροι του παλιού Νοσοκο

μείου θα δοθούν σε μία υπηρεσία ή θα γίνει καταμερισμός των χώρων σε διάφο

ρες υπηρεσίες. Το εν λόγω δημοσίευμα έχει ως ακολούθως:

Ερώτηση για τη χρήση των χώρων του παλαιού Νοσοκομείου.

Ερώτηση στον Υπουργό Υγείας και 
κάθε άλλο αρμόδιο Υπουργό, υπέβα
λε ο Βουλευτής Γιάννης Γιαννακόπου- 
λος σχετικά με τη χρήση των χώρων 
του παλιού Νοσοκομείου Καλαμάτας.

Ειδικότερα στην ερώτησή του για 
το εν λόγω θέμα ο κ. Γιαννακόπουλος 
αναφέρει: Στις αρχές του νέου χρό
νου, θα μεταστεγαστούν όλες οι υπη
ρεσίες του Νοσοκομείου Καλαμάτας 
σε νέο κτήριο. Οι χώροι του παλαιού 
Νοσοκομείου είναι αρκετά μεγάλοι με 
μερικές μικρομετατροπές που θα στε
γάσουν άλλες υπηρεσίες του νομού 
και της πόλης.

Ήδη τους χώρους ζητούν η Αστυ
νομική Διεύθυνση Μεσσηνίας και εντελ- 
λόμενα, ενώ υπάρχουν χώροι να στε
γάσει σχολές του Πανεπιστημίου Πελο- 
ποννήσου, αλλά κυρίως να μετατραπεί 
ο χώρος σ’ ένα χρόνιο κέντρο υγείας -  
νοσηλευτική μονάδα για τις ανάγκες της 
πόλης».

Ο κ. Γιαννόπουλος ερωτά τους αρ
μόδιους Υπουργούς τι πρόκειται να γίνει 
με τους χώρους του παλαιού Νοσοκο
μείου, αν έχει παρθεί σχετική απόφαση 
αν θα δοθεί σε μία υπηρεσία ή θα γίνει 
καταμερισμός χώρων σε διάφορες 
υπηρεσίες.

Πηγη: Θάρρος, Αρ. φύλ. 30148/3-12-1999, σελίδα 3.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ερωτήσεις ανά 
έτος για  την κατα
νομή των χώρων 
του Νοσοκ. Κ αι 
την αξιοποίησή  
τους.

1988 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

1997 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

1999 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/10=0,2=20% 1/10=0,1=10% 3/10=0,3=30%

Πίνακας 73: Συγκεντρωτικός πίνακας ερωτήσεων σχετικά με την κατάσταση των
χώρων του Νοσοκομείου και την αξιοποίηση των εγκαταστάσεων 
κατά την μεταφορά του, κατά τα έτη 1986-2000.

Ποσοστό 10% (1/10) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις ερωτή

σεις αφορούν αυτές που έχουν κατατεθεί για την τύχη των δωρεών -  προσφορών 

σε όργανα ή λυόμενα κτίρια. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φι

λοξενούνται στην Εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 10% (1/10) ενώ στις 

δύο άλλες εφημερίδες δεν φιλοξενούνται παρόμοια δημοσιεύματα, (πίνακας 74). 

Πρόκειται για ερωτήσεις που αναφέρονται στην τύχη των μεγάλων δωρεών, 

καλλιτεχνών και ομογενών του εξωτερικού που συγκεκριμενοποιούνται σε ακρι

βά όργανα και λυόμενα κτίρια. Τι γίνεται με το θέμα αυτό πως αξιοποιούνται αυ

τές οι δωρεές για την αξιοποίηση της εύρυθμης λειτουργίας του Νοσοκομείου; 

Όλα αυτά περιλαμβάνονται στο εν λόγω δημοσίευμα που ακολουθεί.

224



Ο Ι ΣΧ Ε Σ Ε ΙΣ  ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ Μ Ε  ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΜ ΑΡΧΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ.

ΣΟΥΡΛΑΣ ΠΡΟΣ ΦΙΛΙΛΛΟΠΟΥΛΟ: 

«Ραντεβού στην Καλαμάτα» 

για το Νοσοκομείο

«Κόντρα» Φιλιττττόττουλου - Σούρ- 
λα στη Βουλή για το Νοσοκομείο Κα
λαμάτας και κατά τη διάρκεια επίκαι
ρης επερώτησης του ΠΑΣΟΚ για θέ
ματα υγείας.

Αγορεύοντας ο κ. Φιλιτπτόπουλου 
είπε μεταξύ άλλων τα εξής απευθυνό
μενος στον κ. Σούρλα:

Σας ρώτησα για το Νοσοκομείο 
Καλαμάτας και δεν με τιμάτε με απα
ντήσεις. Ήμουν πολύ σκληρός και εί
πα ότι σε δύο ερωτήσεις οι απαντή
σεις των αρμοδίων Υπουργών ήταν 
πανηγύρι, αυτοπυροβολούνται...
. . .Το Νοσοκομείο σταμάτησε και είπα 
βαρειά κουβέντα ότι έχει γίνει χώρο 
σταυλισμού ζώων. Και ερωτώ να μου 
απαντήσετε για να πληροφορηθεί και 
η Καλαμάτα, γιατί κατακρατάτε παρά
νομα τις δωρεές των ομογενών; Γιατί 
στην προεκλογική περίοδο πήρατε 
από το ποσό των ομογενών 150 εκ. 
δρχ., και τα διαθέσατε για τις δημοτι
κές εκλογές; Κάνατε δε και δεύτερη 
λαθροχειρία, πήρατε άλλα 120 εκ δρχ. 
για τις σχολικές ανάγκες, ενώ υπήρχε 
πρόγραμμα ανασυγκρότησης και 
Πρόγραμμα του Υπουργείου Παιδείας 
για τα σχολικά κτίρια...»

Παίρνοντας το λόγο στη συνέχεια ο κ. 
Σούρλας είπε:

«Δεν πρόκειται να αναπτύσσω σε 
επιμέρους παρατηρήσεις και επιθέσεις 
οργανωμένες. Μερικά θέματα ξεφεύ
γουν από την επερώτηση και δεν μπο
ρώ να γνωρίζω εγώ ... Δυστυχώς δεν 
έχω επισκεφθεί το Νοσοκομείο Καλα
μάτας ....

Αν δεν έχω προσωπική επικοινωνία, 
δεν μπορώ να απαντήσω. Εκεί να έρθε
τε κ. Φιλιππόπουλες να τα κουβεντιά
σουμε. Και αυτά τα όσα είπατε έτσι με 
το ύφος που πάντα λέτε, να τα πείτε 
εκεί, θα κάνουμε και συντέντευξη, να τα 
συζητήσουμε και να δούμε που είναι το 
πρόβλημα ενώπιον όλων εκείνων, οι 
οποίοι έχουν την ευθύνη τοπικά. Και 
στο βαθμό που μας ανήκει κι εμάς, θα 
την αναλάβουμε από την κεντρική διοί
κηση».

Π η γ ή :  Ελευθερία, Αρ. φύλ. 3335/25-11-1992, σελίδα 1.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ε ρ ω τ ή σ ε ις  α ν ά  
έ τ ο ς  σχετικά με 
την τύχη των δω
ρεών -  π ρ ο σ φ ο ρ ώ ν

1992 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%
*
Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

Πίνακας 74: Συγκεντρωτικός πίνακας ερωτήσεων σχετικά με την τύχη των δωρεών
- προσφορών, κατά τα έτη 1986-2000.
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Ποσοστό 10% (1/10) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις ερωτή

σεις αφορούν αυτές που ασχολούνται με τις ελλείψεις αναλώσιμων ειδών. Ανα

λυτικότερα τέτοιου είδους ερωτήσεις φιλοξενούνται στην Εφημερίδα της 

«Ελευθερίας» ενώ στο Θάρρος και της Σημαίας δεν δημοσιεύονται παρόμοια 

άρθρο. (Πίνακας 75). Πρόκειται για ερωτήσεις που έχει κατατεθεί στην Βουλή 

για τις ελλείψεις σεντονιών και μαξιλαροθηκών που σημειώνονται στο Νοση

λευτικό Ίδρυμα της Καλαμάτας. Σχετικά με το θέμα αυτό δημοσίευμα στην 

«Σημαία» αναφέρει πως οι ασθενείς στο Ίδρυμα Καλαμάτας κατά την εισαγωγή 

τους πρέπει να έχουν μαζί τους πλέον και είδη Ιματισμού τα κλιβανοσκεπάσματα 

και είδη καθαριότητος. Μέχρι και γάζες οινόπνευμα και επιδέσμους αναγκάζο

νται να αγοράζουν. Το εν λόγω δημοσίευμα με περισσότερες λεπτομέρειες ακο

λουθεί.

Ερώτηση στη Βουλή για τις ελλείψεις στο Νοσοκομείο. 

Από το Βουλευτή κ. Νίκο Αναστασόπουλο.

Ερώτηση στη Βουλή προκάλεσε το 
χθεσινό δημοσίευμα της «Σημαίας» 
για τις σοβαρές ελλείψεις σεντονιών 
και μαξιλαροθηκών που παρατηρού
νται στο Νοσοκομείο Καλαμάτας.

Οι αναμορφωτές της Δημόσιας Υγεί
ας και Πρόνοιας (!!!), Κρεμαστινός , 
Φαρμάκης και Σκουλάκης υποχρεώ
νουν πλέον τους ασθενείς κατά την ει
σαγωγή τους στα Νοσηλευτικά Ιδρύμα
τα της Χώρας να έχουν μαζί τους κλινο
σκεπάσματα και είδη ιματισμού.

Την ερώτηση κατέθεσε ο Βουλευ
τής Μεσσηνίας της Ν.Δ. κ. Νίκος 
Αναστασόπουλος, συνοδεύοντάς της 
με το δημοσίευμα της «Σ».

Προκειμένου να υποβληθούν σε νο
σηλεία στο συγκεκριμένο Νοσοκομείο 
τους αναγκάζουν να αγοράζουν από το 
ελεύθερο εμπόριο (γάζες, οινόπνευμα, 
επιδέσμους κ.λ.π.)

Ολόκληρη η ερώτηση του κ. Ανα- 
στασόπουλου είναι:
«Οι ασθενείς στο Νοσοκομείο Καλα
μάτας κατά την εισαγωγή τους πρέπει 
να έχουν μαζί τους πλέον τα είδη ιμα
τισμού, τα απαραίτητα κλινοσκεπά
σματα και είδη καθαριότητας!!!»

Σας επισυνάπτω και σχετικό δημοσί
ευμα της ημερήσιας εφημερίδα «ΣΗ
ΜΑΙΑ» Καλαμάτας.

Θυμίζουμε πλέον υπανάπτυκτη χώ
ρα της Κεντρικής Αφρικής.

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 26760/20-9-1995, σελίδα 1.
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Ερωτήσεις ανά 
έτος για τ ις ελλεί
ψεις αναλώσιμων 
ειδών.

1995 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/10=0,1=10% 1/10=0,1=10%

Πίνακας 75: Συγκεντρωτικός πίνακας ερωτήσεων σχετικά με τις ελλείψεις
Αναλώσιμων ειδών στο Νοσοκομείο Καλαμάτας, κατά τα έτη 
1986-2000.

Συμπερασματικά οι ερωτήσεις που δημοσιεύονται στον τοπικό τύπο, το

ποθετούν και ξανατοποθετούν τα προβλήματα που αφορούν το Νοσοκομείο Κα

λαμάτας και τα οποία δημιουργούν ταραχή στην ομαλή λειτουργία του. Οι ερω

τήσεις αυτές αφορούν συνήθως προβλήματα τα οποία χρειάζονται άμεση λύση. 

Στα πιο πολλά η αντιμετώπισή τους είναι γρήγορη αρκεί να βρεθεί κάποιος 

υπεύθυνος να ασχοληθεί και να ενδιαφερθεί για την αντιμετώπισή τους. Ας ελ

πίσουμε στην αποτελεσματικότητα των δημοσιευμάτων αυτών. Με μια γρήγορη 

λύση των προβλημάτων ώστε να επέλθει ηρεμία και η εύρυθμη λειτουργία του 

Ιδρύματος, το οποίο έχει τόσα πολλά να προσφέρει.
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ΕΝΟΤΗΤΑ - ΠΡΟΤΑΣΕΙΣ

Στην ενότητα αυτή θα παρουσιάσουμε τις προτάσεις που εκδηλώθηκαν 

από διάφορες πλευρές, σχετικά με την μελλοντική αξιοποίηση του παλιού Νοσο

κομείου, όταν το ίδρυμα μεταφερθεί στο νέο του χώρο τον Αντικάλαμο. Ενώ θα 

παρουσιαστούν και προτάσεις σχετικά με την επίλυση σοβαρών προβλημάτων 

όπως είναι η κυκλοφορία έξω από το Νοσοκομείο και η λειτουργία της Μονάδας 

Τεχνητού Νεφρού (Μ.Τ.Ν.).

Ποσοστό 76,4% (13/17) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με προτά

σεις αφορούν αυτές που αναφέρονται στην μελλοντική αξιοποίηση του παλιού 

Νοσοκομείου. Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην 

εφημερίδα της Ελευθερίας σε ποσοστό 17,6% (3/17), στην Σημαία σε ποσοστό 

11,7% (2/17) και στο Θάρρος σε ποσοστό 47% (8/17).(Πίνακας 76). Πρόκειται 

για μια πληθώρα προτάσεων αφού εν όψει της μεταφοράς του ιδρύματος στο νέο 

κτίριο, είναι πολλοί αυτοί που εκφράζουν ενδιαφέρον για τους χώρους του Νο

σοκομείου. Το θέλουν ΕΚΑΒ, ΙΚΑ, Πανεπιστήμιο, Αστυνομία κ.λ.π. Οι πιο 

πολλές συμφωνούν -  συγκλίνουν υπέρ της παραμονής των χώρων του παλιού 

Νοσοκομείου στον χώρο της Υγείας και της διατήρησης του χαρακτήρα του. 

Όπως δήλωσε χαρακτηριστικά, σε δημοσίευμα που ακολουθεί και φιλοξενείται 

στο «Θάρρος», ο Δήμαρχος της πόλης θα πρέπει να συνεχιστεί η παροχή υπηρε

σιών στον τομέα της Υγείας και Πρόνοιας και για το λόγω μεταξύ άλλων, εκ 

στόματος του κυρίου Δημάρχου, προτάθηκε να λειτουργήσει ο χώρος ως δημο

τικό Γηροκομείο, Κέντρο Υγείας, χώρος προσωρινής στέγασης του Β' ΚΑΠΗ, 

χώρος για κοινωνικό ξενώνα και χώρος για κέντρο κακοποιημένων γυναικών. 

Όλα αυτά παρουσιάζονται αναλυτικότερα στο σχετικό άρθρο που ακολουθεί:
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Χώρος υγείας και το Β' Καπή στο παλιό Νοσοκομείο.

Την άποψη ότι δεν θα πρέπει να 
αλλάξει ο χαρακτήρας του κτιρίου που 
στεγάζεται μέχρι σήμερα το Νοσοκο
μείο Καλαμάτας, εξέφρασε χθες ο Δή
μαρχος της πόλης Παν. Κουμάντος. 
Όπως είπε στο συγκεκριμένο χώρο 
θα πρέπει να συνεχιστεί η παροχή 
υπηρεσιών στον τομέα Υγείας και 
πρόνοιας και για το λόγο αυτό τάχθη
κε υπέρ της χρήσης του ως χώρου 
αντιμετώπισης θεμάτων υγείας και 
της στέγασης του Β' ΚΑΠΗ, σε συν
δυασμό με τη δημιουργία σταθμού 
ηλικιωμένων.

Ο κ. Κουμάντος διευκρίνισε ότι στο 
σταθμό ηλικιωμένων λειτουργούν στο 
εξωτερικό) θα μπορούσαν να φιλοξε
νούνται ηλικιωμένοι για χρονικό διάστη
μα κάποιων ωρών, προκειμένου όσοι 
έχουν αναλάβει τη φροντίδα τους στο 
σπίτι, να μπορούν να αξιοποιήσουν τον 
ελεύθερο χρόνο τους.

Τέλος, διαφώνησε με την πιθανότητα 
παραχώρησης του χώρου για άλλες 
χρήσεις.

Πηγή: Θάρρος, Αρ. φύλ. 30206/16-2-2000, σελίδα 4.

Άλλες προτάσεις συνηγορούν στην αξιοποίηση του Νοσοκομείου ως πο

λιτιστικό και επιστημονικό κέντρο, δηλαδή στην δημιουργία ενός «Επιστημονι

κού Πάρκου» που θα στεγαστούν οι επιστημονικοί φορείς καθώς και μονάδων 

χρονιών παθήσεων. Οι προτάσεις αυτές είναι ανάλογες με τις σκέψεις που επι

κρατούν και στο Δ.Σ. του Νοσοκομείου ενώ η τελική απόφαση αναμένεται από 

την Κυβέρνηση. Οι περισσότεροι από τους Δημοτικούς Συμβούλους τάχθηκαν 

υπέρ της άποψης στο κεντρικό κτίριο να στεγαστεί η βιβλιοθήκη και να ανατεθεί 

σε ειδικό μελετητή η εκπόνηση μελέτης για τις ανάγκες που θα προκόψουν, μετά 

την μετεγκατάσταση του Νοσοκομείου. Περισσότερες λεπτομέρειες σχετικά με 

τις προτάσεις αυτές στο άρθρο ακολουθεί και φιλοξενείται στην Εφημερίδα της 

«Ελευθερίας» με τίτλο « Ένα σωρό απόψεις για το μέλλον του Νοσοκομείου».
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Ένα σωρό απόψεις για το μέλλον του Νοσοκομείου.

Να συνεχίσουν να εξυπηρετούν 
τον τομέα Υγείας οι υπάρχουσες κτι- 
ριακές εγκαταστάσεις του Νοσοκομεί
ου Καλαμάτας, όταν το ίδρυμα μετα
φερθεί στο νέο του χώρο τον Αντικά- 
λαμο.
Την επιθυμία αυτή εξέφρασε το Δημο
τικό Συμβούλιο Καλαμάτας στην προ
χθεσινή του συνεδρίαση, ομόφωνα 
κατά τον τύπο, αλλά ουσιαστικά με 
την αποχή του Γιώργου Σπίνου, Χρή
στου Μαλαπάνη και Γρηγόρη Μασού- 
ρα -  που δήλωσαν «απών» όπως και 
την αποχώρηση του Γιώργου Νταγιό- 
πουλου από την ψηφοφορία για το 
συγκεκριμένο θέμα.

Ο Χρ. Μαλαπάνης δήλωσε απών, κα
θώς -  όπως είπε -  το θέμα έρχεται 
πρόχειρα και χωρίς καμμία προεργα
σία από τη Δημοτική Αρχή, σημειώνο
ντας ότι δεν θα πρέπει υποχρεωτικά οι 
μελλοντικές χρήσεις του χώρου να πε
ριστρέφονται γύρω από την Υγεία και 
παρατηρώντας ότι θα ήταν σκόπιμο να 
ανατεθεί από το Δήμο μελέτη για την 
ιδανικότερη εκμετάλλευση των εγκατα
στάσεων του Ιδρύματος. «Θα μπορού
σε, ας πούμε, το κεντρικό κτίριο να 
στεγάσει τη Δημόσια Βιβλιοθήκη» ήταν 
η άποψη που εξέφρασε ο επικεφαλής 
της μείζονος μειοψηφίας.
Ανάλογη θέση πήρε και ο σύμβουλος 
της πλειοψηφίας Γ. Σπίνος, που «είδε» 
ως χρήση του χώρου τη δημιουργία 
ενός «επιστημονικού πάρκου», στο 
οποίο θα στεγαστούν οι επιστημονικοί 
φορείς της πόλης και παράλληλα θα 
αναπτύσσεται η έρευνα.

Πάντως, ο Δήμαρχος Παναγής 
Κουμάντος διαφώνησε με τη στάση του 
Χρ. Μαλαπάνη, τον οποίον κατηγόρη
σε για «ατυχή προσπάθεια προεκλογι
κής εκμετάλλευσης του θέματος». 
Πρόσθεσε, ότι δε νοείται δραστική αλ
λαγή, μιας και ο χώρος - που, όπως 
είπε, «αγόρασε ο Κωστόπουλος και - 
έφτιαξε ο Ψαρρέας» - είναι συνδεδεμέ- 
νος με τον τομέα της Υγείας.

ΣΤΗΝ ΥΓΕΙΑ
Εισηγούμενος το θέμα, ο πρόεδρος του 
Σώματος Γιώργος Αντωνόπουλος πρό- 
τεινε να παραμείνουν τα κτήρια του πα
λιού Νοσοκομείου στον τομέα της Υγεί
ας, λέγοντας ότι θα μπορούσε ο χώρος 
αυτός να εξυπηρετήσει - προσωρινά 
έστω - τόσο το Αθθ όσο και το Βθθ ΚΑ- 
ΠΗ Καλαμάτας, αλλά και άλλες ανάγκες 
υγείας.
Ανάλογη πρόταση έκανε κι ο σύμβουλος 
της μείζονος μειοψηφίας Παναγιώτης 
Ηλιόπουλος - προσθέτοντας ότι θα εξυ
πηρετούσε η λειτουργία ενός Κέντρου 
Υγείας που θα ανακούφιζε το νέο Νοσο
κομείο. Παρατήρησε όμως ότι πρέπει να 
ληφθεί ως δεδομένο η παραμονή στο 
χώρο του παλιού Νοσοκομείου της Σχο
λής Νοσοκόμων, αλλά και των ασθενο
φόρων του ΕΚΑΒ, γεγονός που απομα- 
κρύνει τη δυνατότητα για άλλες χρήσεις.

«Πολυδύναμο ιατρείο» ήταν η 
θέση του Π. Καρατζέα, αναβολή του θέ
ματος για να εκφράσει κι ο ιατρικός Σύλ
λογος Μεσσηνίας άποψη, απε ο Π. 
Αδαμόπουλος, να ληφθεί υπ' όψιν η πα
ραμονή της Σχολής Νοσοκόμων και του 
ΕΚΑΒ, ζήτησε ο Γ. Λαφαζάνος, γηροκο
μείο και ξενώνα κακοποιημένων γυναι
κών πρότεινε ο Γιάννης Μπάκας, πα- 
μπελοποννησιακό γηροκομείο, κέντρο 
υγείας, ανακούφιση υπηρεσιών ΙΚΑ, 
εναλλακτικό του καινούργιου νοσοκο
μείο, ήταν η άποψη του εκπροσώπου 
της Δημοκρατικής Αγωνιστικής Κίνησης 
Γιάννη Χιώτη.

Στην όλη συζήτηση, πάντως, 
καταγράφηκε και ο προβληματισμός του 
Δημ. Γιαννημάρα για τη γειτνίαση του 
νέου Νοσοκομείου με τους πυλώνες 
υψηλής τάσης της ΔΕΗ - ένας από τους 
οποίους βρίσκεται πολύ κοντά στην πε- 
ρίφραξή του.

Πηγή: Ελευθερία. Αρ. φύλ. 6188/17-2-2000, σελίδα 1.
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Ενώ και η πρόταση της δημιουργίας ενός σταθμού ηλικιωμένων και εφό

σον λειτουργήσει ικανοποιητικά τότε θα μετατραπεί σε οίκο ευγηρίας, είναι προς 

συζήτηση. Τέλος ακούστηκε και η άποψη της χρησιμοποίησης των εγκαταστά

σεων του παλιού Νοσοκομείου, ως δεύτερου Διοικητηρίου. Εκεί θα στεγασθούν 

όλες οι κρατικές και περιφερειακές υπηρεσίες και με αυτόν τον τρόπο λύνεται το 

πρόβλημα στέγασης και καλύτερης λειτουργίας της Δημόσιας Οικονομικής 

Υπηρεσίας (Δ.Ο.Υ.). Η πρόταση αυτή με περισσότερες λεπτομέρειες φιλοξενεί

ται στο «Θάρρος», σε πρωτοσέλιδο δημοσίευμα και έχει ως εξής:

Με αφορμή το πρωτοσέλιδο δημοσίευμα του «Θάρρους» για τη στέγαση

της Δ.Ο.Υ.

«Να χρησιμοποιηθεί ως δεύτερο διοικητήριο το παλιό Νοσοκομείο.

Προτείνει ο Π. Νίκας, ενώ μιλά για γραφειοκράτες που περιφρονούν αποφάσεις.

Η χρησιμοποίηση του κτιρίου που θα 
οτεγασθεί το Νοσοκομείο Καλαμάτας, 
αυτό θα μεταφερθεί στο νέο, ως Διοι
κητήριο, για τη στέγαση των περιφε
ρειακών υπηρεσιών, που με δηλώσεις 
του στο «Θάρρος» ο βοηθός Νομάρ
χη Παναγιώτης Νίκας με αφορμή που 
δόθηκε από πρωτοσέλιδο δημοσίευμα 
τους «Θάρρους» στις 7 Νοεμβρίου 
σχετικό με το πρόβλημα που έχει δη- 
μιουργηθεί και αφορά το χώρο που 
στεγάζεται η Δημόσια Οικονομική 
Υπηρεσία για την ανάπτυξη του συ
στήματος TAXIS.
Ο κ. Νίκας στις δηλώσεις του κάνει 
λόγο για «κάποιους γραφειοκράτες, 
που περιφρονούν κεντρικές πολιτικές 
αποφάσεις και περιφρουρούν τους 
χώρους του Διοικητηρίου σαν να είναι 
ιδιοκτησία τους.»

ΤΟ ΠΑΛΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ 
Ακολούθως ο κ. Νίκας παρατήρησε ότι 
η Νομαρχιακή αυτοδιοίκηση έχει τη 
διάθεση να εξυπηρετήσει τη δημόσια 
Οικονομική Υπηρεσία. Και από τον 
αείμνηστο Παναγιώτη Φωτέα έχει γίνει 
συγκεκριμένη πρόταση: Να φύγουν 
από τον 5° όροφο του Διοικητηρίου οι

Υπηρεσίες της Περιφερειακής Διοίκησης 
και της Τ.Υ.Δ.Κ., ώστε εκεί να στεγασθεί 
η Διεύθυνση Γεωργίας και στη συνέχεια 
η Δ.Ο.Υ. να επεκταθεί και στο 2° όροφο. 
Έτσι δεν θα υπήρχε κανένα πρόβλημα 
με την ανάπτυξη του συστήματος 
TAXIS. Αυτή η λύση όμως ποτέ δεν 
υιοθετήθηκε», σημείωσε.

Ο Βοηθός Νομάρχη τόνισε ότι μελε- 
τάται η μετακίνηση κάποιων υπηρεσιών 
της Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης στα 
κτίρια της υπηρεσίας Εγγείων Βελτιώ
σεων, τα οποία στεγάζονται πίσω από 
τις εγκαταστάσεις του Ινστιτούτου Ελαί
ας και Οπωροκηπευτικών, στην οδό 
Λακωνικής.

Τέλος ο κ. Νίκας κατέθεσε και τη δι
κή του πρόταση για τη στέγαση κά
ποιων υπηρεσιών.

Έτσι πρότεινε του κτίριο του Νοσο
κομείου, όταν το Ίδρυμα μεταφερθεί 
στο νέο χώρο που βρίσκεται μεταξύ 
Αντικαλάμου και Σπερχογείας, να χρη
σιμοποιηθεί ως δεύτερο Διοικητήριο. 
Εκεί να στεγασθούν όλες οι κρατικές και 
περιφερειακές υπηρεσίες , ενώ ένα κτί- 
ριο να χρησιμοποιηθεί ως Κέντρο Υγεί
ας. Με τον τρόπο αυτό λύνεται οριστικά 
το πρόβλημα της Δ.Ο.Υ. Καλαμάτας.

Πυγή: Θάρρος, αρ. Φύλ. 297830/12-11-1998, σελίδα 7.
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Όλες αυτές οι σκέψεις θα εξετασθούν και θα συζητηθούν από το Δ.Σ. του 

Νοσοκομείου η τελική όμως τύχη του Ιδρύματος θα κριθεί από τον Περιφε

ρειάρχη και τελικά την Κυβέρνηση. Το μόνο σίγουρο είναι, πως το κτίριο του 

παλιού Νοσοκομείου θα παραμείνει στον χώρο της Υγείας. Και πριν την λήψη 

οποιαδήποτε απόφασης για το μέλλον των χώρων του παλαιού Νοσοκομείου θα 

πρέπει να θεωρηθεί ως δεδομένο η παραμονή στο χώρο του παλαιού ιδρύματος, 

την Σχολής των Νοσοκόμων, της υπηρεσίας των ασθενοφόρων του ΕΚΑΒ, που 

απομακρύνει την δυνατότητα για άλλες χρήσεις. Ύστερα λοιπόν από σύσκεψη 

υπό της Προεδρία του Περιφερειάρχη που πραγματοποιήθηκε στην Τρίπολη και 

αφού ελήφθησαν υπόψη όλες οι προτάσεις αλλά και ορισμένοι περιορισμοί που 

υπαγόρευαν τη διατήρηση του χαρακτήρα του ιδρύματος πάρθηκε η τελική από

φαση της δημιουργίας «Πάρκου Υγείας» το οποίο θα περιλαμβάνει Κέντρο 

Υγείας, τομέα ΕΚΑΒ Καλαμάτας, Σχολή Νοσοκόμων, Γηροκομείο, Μονάδα 

Χρονιών Πασχόντων (καρκίνος, λευχαιμία, εγκαφαλικά κ.α.). Επίσης θα υπάρχει 

τμήματα του ΟΚΑΝΑ και θα φιλονεξηθούν υπηρεσίες των ασφαλιστικών τα

μείων (ΙΚΑ, ΟΓΑ, ΤΈΒΕ ... Δώστε αν υπάρχει αλληλοεξυπηρέτηση ενώ τέλος 

θα τεθούν στην διάθεση του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού (ΕΕΣ) κάποιοι χώροι. 

Το παλιό Νοσοκομείο, παραμένει τελικά στον χώρο της υγείας, διατηρώντας τον 

χαρακτήρα του. Στο δημοσίευμα που ακολουθεί και φιλοξενείται στην «Σημαί

α», αναφέρονται με περισσότερες λεπτομέρειες οι αποφάσεις που πάρθηκαν 

σχετικά με το παλαιό Νοσοκομείο.

Πάρκο υγείας το Παλιό Νοσοκομείο.

Την ομόφωνη απόφαση να γίνει 
«πάρκο υγείας» το κτίριο του παλαιού 
Νοσοκομείου Καλαμάτας κατέληξαν 
στη σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε 
χθες, στην Τρίπολη ο Γενικός Γραμμα
τέας της Περιφέρειας Πελοπόννησου κ. 
Αντώνης Ματσίγκος, ο Νομάρχης 
Μεσσηνίας κ. Δημήτρης Δράκος, ο Δή
μαρχος Καλαμάτας κ. Παναγής Κου- 
μάντος και ο Πρόεδρος του Νοσοκο
μείου κ. Παναγιώτης Παπαδόπουλος. 
Και δεν είναι μόνο αυτό. Όπως ανακοι
νώθηκε, η Μεσσηνία έχει επιλεγεί από

Ειδικότερα μετά τη σύσκεψη, ο κ. 
Ματσίγκος μας είπε, ότι συμφωνήθηκε 
το παλιό κτίριο του Νοσοκομείου να γί
νει «πάρκο υγείας» που θα περιλαμβά
νει: Κέντρο Υγείας για την πόλη και την 
ευρύτερη περιοχή Καλαμάτας, το ΕΚΑΒ 
και όλη την υπηρεσία μεταφοράς ασθε
νών και του Νοσοκομείου), υπηρεσίες

το Υπουργείο Υγείας -  Πρόνοιας, να γί
νει νομός -  πιλότος στον τομέα της 
υγείας, με την εφαρμογή των μεταρ
ρυθμίσεων.
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των ασφαλιστικών ταμείων ΙΚΑ, ΤΕΒΕ, 
ΟΓΑ, κ.λ,π.) ώστε να υπάρχει και αλ- 
ληλοεξυπηρέτησή τους, τους συλλό
γους που έχουν σχέση με υγεία - πρό
νοια (ΑΜΕΑ, Νεφροπαθών, Τυφλών, 
Διαβητικών κ.λ.π.), ο ΟΚΑΝΑ Οργανι
σμός καταπολέμησης Ναρκωτικών),

τον Ερυθμό Σταυρό, ενώ θα παραχωρη- 
θεί και μια αίθουσα εκδηλώσεων για την 
εξυπηρέτηση όσων συλλόγων και φορέ
ων στεγασθούν εκεί.

Επίσης θα δημιουργηθεί ένα Γηρο
κομείο δυναμικότητας 50-60 ατόμων, 
κατ’ αρχήν και εάν υπάρχει δυνατότητα 
αργότερα, θα επεκταθεί.

Πηγή: Σημαία, Αρ. φύλ. 28250/7-9-2000, σελίδα 10 & 3.

Με την απόφαση της δημιουργίας Πάρκου υγείας» στις εγκαταστάσεις 

του παλιού Νοσοκομείου επιτυγχάνεται και η διατήρηση του κοινωνικού ιστού 

και οι οικονομικές δραστηριότητες δεν θα διαταρακτούν και θα εξακολουθήσουν 

να έχουν εμπορική -  επαγγελματική δράση συνέχεια. Επίσης οι επιπλέον ιατρι

κές υπηρεσίες αναβαθμίζουν και το Νέο Νοσοκομείο αφού το αποσυμφορίζει 

από τα μικρά περιστατικά και αυξάνουν τον χρόνο ζωής τους δημιουργούνται 

και επιπλέον θέσεις εργασίας. Ενώ ένα ακόμα συν είναι πως με τη μετατροπή 

του Νοσοκομείου σε «Πάρκο Υγείας» θα εξαλειφθούν οι κίνδυνοι. Το υπάρχον 

Νοσοκομείο να μετατραπεί σε κέντρο υποδοχής υπόπτων και περιθωριακών 

στοιχείων. Όλα αυτά σύμφωνα με δηλώσεις του Προέδρου του Νοσοκομείου 

που φιλοξενούνται στο ακόλουθο άρθρο της εφημερίδας του Θάρρους με τίτλο 

«Στο χώρο της υγείας το παλιό νοσοκομείο».

Στο χώρο της υγείας το παλιό Νοσοκομείο.

Την πρόταση για την τροποποίηση 
του οργανισμού που θα υποβάλει στο 
Υπουργείο Υγείας, συζήτησε στην 
προχθεσινή του συνεδρίαση το Διοικη
τικό Συμβούλιο του Νοσοκομείου Κα
λαμάτας. Η συζήτηση θα συνεχιστεί 
στην επόμενη συνεδρίαση, αφού αξιο
λογηθούν οι προτάσεις που έχουν κα
τατεθεί και συμπληρωθούν από τα μέ
λη του Διοικητικού Συμβουλίου.

Στην εισήγησή του ο Πρόεδρος του 
Δ.Σ. Τάκης Παπαδόπουλος μεταξύ 
άλλων τόνισε: Η εφαρμογή ενός
σύγχρονου Οργανισμού θα δώσει νέα 
πνοή λειτουργικότητα και αποτελεσμα-

τικότητα στην παροχή αναβαθμισμένων 
παροχών υγείας στους πολίτες. Γ ί αυτό 
ο νέος Οργανισμός, που θα προβλέπει 
νέες θέσεις εργασίας, πρέπει να έχει 
αντιστοίχηση με τις εκπαιδευτικές βαθ
μίδες, να είναι αποτελεσματικός και 
χρήσιμος και για πολλά χρόνια. Οι 
όποιες αναμορφώσεις χρειαστούν στο 
μέλλον, θα γίνουν χωρίς δογματισμούς 
και με βάση τις εμπειρίες που θα απο
κτηθούν από την εφαρμογή του Οργα
νισμού στο νέο Νοσοκομείο».

Το παλιό Νοσοκομείο.
Ακόμα το Δ.Σ. ψήφισε ομόφωνα την
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Εισήγηση του Προέδρου για την αξιο
ποίηση του υπάρχοντος Νοσοκομείου. 
Η απόφαση θα υποβληθεί στον 
Υπουργό Υγείας, για να συνεκτιμηθεί 
στην απόφαση που θα πάρει η πολιτι
κή ηγεσία του Υπουργείου. Με την εν 
λόγω απόφασή του το Δ.Σ. του Νοσο
κομείου ανοίγει διάλογο με τους φορείς 
της Μεσσηνίας, για να αναβαθμιστεί το 
ΕΣΥ στο νομό μας. Για το θέμα αυτό ο 
κ. Παπαδόπουλος Σημείωσε: Με την 
αξιοποίηση του υπάρχοντος Νοσοκο
μείου και τη μετατροπή του σε Κέντρο 
Υγείας, ΕΚΑΒ, μονάδες χρόνιων πα
θήσεων, γηροκομείο, αναβαθμίζεται το 
ΕΣΥ στο νομό μας. Ο κοινωνικός ιστός

και οι οικονομικές δραστηριότητες δεν 
διαταράσσονται και θα εξακολουθήσουν 
να έχουν εμπορική - επαγγελματική 
δράση και συνέχεια. «Οι επιπλέον ια
τρικές υπηρεσίες αναβαθμίζουν και το 
νέο Νοσοκομείο, αφού το αποσυμφορί- 
ζουν από τα μικρά περιστατικά και αυ
ξάνουν το χρόνο ζωής του, ενώ δη- 
μιουργούνται νέες θέσεις εργασίας και 
θα χρειαστούν νέες συστάσεις υπηρε
σιών και νέων Οργανισμών. Είναι πε
ποίθησή μου, ότι οι Βουλευτές, ο Νο
μάρχης, ο Δήμαρχος, το Επιμελητήριο 
και όλοι οι φορείς θα στηρίξουν τη με
γάλη αυτή προσπάθεια».

Πηγη: Θάρρος: Αρ. φύλ., 30152/ 8-12-1999, σελίδα 4.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Προτάσεις ανά 
έτος σχετικά με 
την αξιοποίηση  
του παλιού Νοσο
κομείου.

1989 1/17=0,058=5,8% 1/17=0,058=5,8%

1998 1/17=0,058=5,8% 1/17=0,058=5,8%

1999 1/17=0,058=5,8% 1/17=0,058=5,8% 4/17=0,058=5,8% 6/17=0,352=35,2%

2000 2/17=0,117=11,7% 1/17=0,058=5,8% 2/17=0,117=11,7% 5/17=0,294=29,4%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 3/17=0,176=17,6% 2/17=0,117=11,7% 8/17=0,47=47% 13/17=0,764=76,4°/

Πίνακας 76: Συγκεντρωτικός πίνακας προτάσεων σχετικά με την αξιοποίηση
των χώρων του παλιού Νοσοκομείου Καλαμάτας, κατά τα έτη 
1986-2000.

Ποσοστό 17,6% (3/17) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις προ

τάσεις αφορούν την αντιμετώπιση του προβλήματος της κυκλοφορίας έξω από 

το Νοσοκομείο. Αναλυτικότερα τέτοια δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην Ελευ

θερία σε ποσοστό 11,7% (2/17) και στο Θάρρος σε ποσοστό 5,8% (1/17) ενώ 

στην Σημαία δεν συναντούμε παρόμοια δημοσιεύματα. (Πίνακας 77). Πρόκειται
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για ένα πρόβλημα που έχει απασχολήσει κατά καιρούς τόσο το Σωματείο των 

εργαζομένων του Ιδρύματος όσο και τους πολίτες οι οποίοι επανειλημμένα έχουν 

προτείνει την λύση της τοποθέτησης φωτεινών Σηματοδοτών. Το αίτημα της το

ποθέτησης φαναριών στην κεντρική είσοδο καθώς και απαγορευτικής πινακίδας 

στάθμευσης στην είσοδο της 10ης παρόδου Αθηνών, είσοδο και έξοδο ασθενο

φόρων, φιλοξενείται σε δημοσίευμα του «Θάρρους» με τίτλο «τοποθέτηση ση

ματοδοτών» και έχει ως εξής:

ΤΟΠΟΘΕΤΗΣΗ

Την τοποθέτηση φωτεινών σημα
τοδοτών στο Νοσοκομείο Καλαμάτας 
ζητά το Σωματείο Εργαζομένων στο 
Νοσηλευτικό Ίδρυμα με έγγραφό του 
προς την Αστυνομική Διεύθυνση Μεσ
σηνίας (Τμήμα Τροχαίας) και το Δήμο 
Καλαμάτας.

Στο εν λόγω έγγραφο μεταξύ άλ
λων αναφέρονται τα παρακάτω: Η κε
ντρική είσοδος του Νοσοκομείου στην 
οδό Αθηνών, έχει γίνει αιτία κατά το 
παρελθόν, σοβαρών ατυχημάτων και 
μάλιστα θανατηφόρων, ενώ πρόβλημα 
παρατηρείται και στην είσοδο της 10ης

ΣΗΜΑΤΟΔΟΤΩΝ

παρόδου Αθηνών, απ’ όπου εισέρχονται 
αρκετά αυτοκίνητα και συχνά ασθενοφό
ρα, με προορισμό τα λυόμενα, απ’ όπου 
στεγάζονται τα εργαστήρια του Νοσοκο
μείου. Ακόμα παρκαρισμένα αυτοκίνητα 
δυσκολεύουν την είσοδο και περιορίζουν 
την ορατότα κατά την έξοδο στην οδό 
Αθηνών.

Τέλος, το Σωματείο ζητά την τοπο
θέτηση φωτεινών σηματοδοτών στην 
κεντρική είσοδο του Νοσοκομείου και 
την τοποθέτηση της απαγορευτικής πι
νακίδας στάθμευσης στην είσοδο της 
10ης παρόδου Αθηνών.

Πηγή: Θάρρος, Αρ. φύλ. 29426/21-5-1997, σελίδα 10.

Κάποια εποχή υπήρχαν κίτρινοι σηματοδότες που αναβόσβηναν λίγο πριν 

και λίγο μετά την είσοδο του Ιδρύματος. Την επανατοποθέτηση και επαναλει

τουργία των σηματοδοτών αυτού ζητάει και η Διεύθυνση του Νοσοκομείου με 

έγγραφο που φιλοξενείται στην «Ελευθερία» με τίτλο «Σηματοδότες στο Νοσο

κομείο», για την εξασφάλιση της εύρυθμης λειτουργίας του Νοσοκομείου όπως 

λέει η Διευθύντρια και δίκιο έχει. Αφού στο σημείο αυτό έχουν σημειωθεί πολλά 

θανατηφόρα ατυχήματα.
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Σηματοδότες στο νοσοκομείο.

Μόλις πριν λίγες ημέρες γράψαμε 
για τις επιτόπου στροφές των Ταξί 
στην Αθηνών, μπροστά σο Νοσοκο
μείο. Είχαμε ξεχάσει κι εμείς ότι υπήρ
ξαν κάποια εποχή κίτρινοι φωτεινοί 
σηματοδότες που αναβόσβηναν λίγο 
πριν και λίγο μετά την είσοδο του 
Ιδρύματος.

Την επανατοποθέτηση και την επα
ναλειτουργία των σηματοδοτών αυτών 
ζητεί, λοιπόν, η Διευθύντρια του Νοσο
κομείου Ευγενία Κωνσταντοπούλου, με 
έγγραφό της προς τον Δήμο Καλαμά
τας. «Για την εύρυθμη λειτουργία του 
Νοσοκομείου» λέει η διευθύντρια και δί
κιο έχει να ζητεί τους σηματοδότες. Τώ
ρα αν θα τους υπολογίζει κανείς, αυτό 
είναι άλλο ζήτημα.

Πηγη: Ελευθερία, αρ. φύλ. 5120/21-11-1998, σελίδα 2.

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Προτάσεις ανά 
έτος για το πρό
βλημα της κυκλο
φορίας-

1997 1/17=0,058=5,8% 1/17=0,058=5,8% 2/17=0,117=11,7%

1998 1/17=0,058=5,8% 1/17=0,058=5,8%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/17=0,117=11,7% 1/17=0,058=5,8% 3/17=0,176=17,6%

Πίνακας 77: Συγκεντρωτικός πίνακας προτάσεων σχετικά με το πρόβλημα
της κυκλοφορίας έξω από το ΓΝΝΚ, κατά τα έτη 1986-2000.

Τέλος ποσοστό 5,8% (1/17) των δημοσιευμάτων που σχετίζονται με τις 

προτάσεις αφορούν αυτές που αναφέρονται στην Μονάδα του Τεχνητού Νεφρού 

(Μ.Τ.Ν). Αναλυτικότερα τέτοιου είδους δημοσιεύματα φιλοξενούνται στην 

Εφημερίδα του Θάρρος σε ποσοστό 5,8% (1/17) ενώ στην Σημαία και την Ελευ

θερία δεν συναντάμε παρόμοια δημοσιεύματα (Πίνακας 78). Πρόκειται για προ

τάσεις που αποβλέπουν και αποσκοπούν στην βελτίωση της κατάστασης που 

επικρατεί την Μονάδα και στην καλύτερη κατά επέκταση εξυπηρέτηση των 

ασθενών. Μια τέτοια περίπτωση, αποτελεί η πρόταση για την αγορά και εγκατά

σταση μιάς γεννήτριας στην μονάδα του Νεφρού. Αφού ένα από τα κύρια προ

βλήματα που αντιμετωπίζει η Μονάδα είναι αυτό της ηλεκτροδότησής της, σε
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περίπτωση δαπάνης του ηλεκτρικού ρεύματος. Υπάρχει βέβαια, ήδη μια γεννή

τρια για την αντιμετώπιση του προβλήματος αλλά δεν επαρκεί για την απρόσκο

πτη λειτουργίας της Μ.Τ.Ν. Η λύση που προτείνεται είναι η αγορά μιας δεύτερης 

γεννήτριας. Η σχετική πρόταση φιλοξενείται σε δημοσίευμα του θάρρους με τίτ

λο «θα αγορασθεί γεννήτρια για την Μ.Τ.Ν.»

Θα αγορασθεί γεννήτρια για την Μονάδα Τεχνητού Νεφρού.

Η ηλεκτροδότηση της νέας Μονά
δας Τεχνητού Νεφρού σε περίπτωση 
διακοπής του ηλεκτρικού ρεύματος 
είναι το πρόβλημα που καλείται να 
αντιμετωπίσει η Νομαρχιακή Αυτοδιοί
κηση Μεσσηνίας, προκειμένου να γίνε
ται απρόσκοπτα η λειτουργία της Μο
νάδας. Αυτό δήλωσε χθες το μεσημέρι 
ο Νομαρχιακός Σύμβουλος Στάθης 
Αναστασόπουλος.

Η γεννήτρια που έχει το Νοσοκο
μείο Καλαμάτας δεν επαρκεί για να

εξυπηρετήσει τις ανάγκες και αυτής της 
Μονάδας και έτσι πρέπει να αγορασθεί 
μία δεύτερη.

Ο κ. Αναστασόπουλος παρατήρησε 
ότι σε περίπτωση που η γεννήτρια δεν 
μπορεί να αγορασθεί από το ποσό που 
προκύπτει από την έκπτωση κατασκευ
ής του έργου, τότε θα καταβληθούν 
προσπάθειες ώστε τα έξοδα να τα κα
λύψει η Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση με 
δικούς της πόρους.

Πηγή: Θάρρος, αρ. φύλ. 29617/28-2-1998, σελίδα 9

Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Προτάσεις ανά 
έτος για την βελ
τίωση της Μ.Τ.Ν.

1998 1/17=0,058=5,8% 1/17=0,058=5,8%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 1/17=0,058=5,8% 1/17=0,058=5,8%

Πίνακας 78: Συγκεντρωτικός πίνακας προτάσεων σχετικά με την βελτίωση 
και αντιμετώπιση των προβλημάτων της Μ.Τ.Ν., κατά τα έτη 
1986-2000.

Συμπερασματικά οι προτάσεις που δημοσιεύονται στον τοπικό τύπο, ανα

φορικά με την αντιμετώπιση προβλημάτων της Μ.Τ.Μ. και της κυκλοφορίας
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φαίνεται πως δεν είναι οι πλέον αποτελεσματικές αλλά δίνουν μια πνοή ανακού

φισης. Ενώ αναφορικά με την αξιοποίηση των εγκαταστάσεων του παλιού Νο

σοκομείου όλες σχεδόν οι προτάσεις συνέπεσαν με την τελική απόφαση της 

κυβέρνησης δηλαδή της δημιουργίας «Πάρκου Υγείας» με την λειτουργία 

Κέντρου Υγείας τομέα ΕΚΑΒ Γηροκομείου και Μονάδας χρονιών πασχόντων. 

Η εξέλιξη αυτή είναι πολύ θετική αφού βγάζει τους Καλαματιανούς από την 

ταλαιπωρία να μεταβαίνουν για το παραμικρό στο νέο Νοσοκομείο και από την 

άλλη υπηρεσίες κοινωνικής πρόνοιας θα ανακουφίσουν τις ευπαθείς ομάδες και 

την τρίτη ηλικία.
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ΕΝΟΤΗΤΑ: ΣΤΑΤΙΣΤΙΚΑ

Στο κεφάλαιο αυτό θα ασχοληθούμε με τα συγκεντρωτικά στοιχεία που 

ανακοινώνονται είτε σε τρίμηνη είτε σε ετήσια βάση και συμβάλλουν στην αξιο

λόγηση της επιστημονικής και νοσηλευτικής δραστηριότητας του νοσοκομείου. 

Ενώ παρέχουν μια πλήρη εικόνα της ποιότητας και ποσότητας των παρεχόμενων 

υπηρεσιών. Δια του τρόπου αυτού, δίνεται η ευκαιρία στο ευρύ κοινό έστω και 

με την ψυχρή γλώσσα των αριθμών να εκτιμήσει του έργο του Ιδρύματος της 

Καλαμάτας.

Όσον αφορά τα δημοσιεύματα που σχετίζονται με τα στατιστικά στοιχεία 

του έργου του Νοσοκομείου Καλαμάτας φιλοξενούνται στην εφημερίδα της 

Ελευθερίας σε ποσοστό 50% (2/4), στην Σημαία σε ποσοστό 25% (1/4) (Πίνακας 

79). Μια τέτοια περίπτωση δημοσιευμάτων σχετικά με τις δραστηριότητες του 

Νοσοκομείου και την προσπάθεια που καταβάλλεται στον χώρο της Υγείας, 

αποτελεί ο τριμηνιαίος και ετήσιος απολογισμός της δραστηριότητας του Ιδρύ

ματος Καλαμάτας του έτους 1992. Το Γενικό Νομαρχιακό Νοσοκομείο Καλαμά

τας (ΓΝΝΚ) είναι γεγονός ότι αντιμετωπίζει πολλά προβλήματα που οφείλονται 

κυρίως στην στενότητα χώρου και στην έλλειψη προσωπικού κάποιων βασικών 

ειδικοτήτων. Παρόλα αυτά όμως σημαντικό ανθρώπινο έργο προσφέρει το Νο

σηλευτικό Ιδρυμα της Καλαμάτας όπως προκύπτει μέσα από την ετήσια έκθεση 

του έτους 1992, Αναλυτικά στοιχεία και πίνακες της κίνησης των κλινικών ερ

γαστηρίων των εσωτερικών και εξωτερικών ιατρείων καθώς και στοιχεία για την 

αξιολόγηση των χειρουργικών επεμβάσεων της διακομιδής ασθενών στην Αθή

να, την σοδειά της Μαιευτικής κλινικής και πολλά άλλα θα ακολουθήσουν. 

Αναδεικνύοντας με κάθε λεπτομέρεια το ανθρώπινο έργο που πραγματοποιήθηκε 

με στόχο την πρόληψη και την σωστή αντιμετώπιση των προβλημάτων υγείας 

και των ιατρικών περιστατικών.
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ΚΙΝΗΣΗ ΚΛΙΝΙΚΩΝ

ΧΡΟΝΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ: 1/1/1992 έως 31/12/1992

ΠΑΘΟΛΟΓΙΚΟΣ ΤΟΜΕΑΣ ΝΟΣΗΛΕΥΤΗΚΑΝ ΑΠΕΒΙΩΣΑΝ ΗΜΕΡΕΣ
ΝΟΣΗΛΕΙΑΣ

ΜΕΣΟΣ
ΟΡΟΣ

ΗΜΕΡΩΝ
ΝΟΣΗΛΕΙΑΣ

ΚΑΛΥΨΗ
ΚΛΙΝΙΚΩΝ

1 Α' ΠΑΘΟΛΟΓΙΚΗ ΚΛΙΝΙΚΗ 1919 136 7.783 4.1 56
2. Β' ΠΑΘΟΛΟΓΙΚΗ ΚΛΙΝΙΚΗ 1900 111 6.971 3,6 63
3. ΚΑΡΔΙΟΛΟΓΙΚΗ ΚΛΙΝΙΚΗ 1932 55 6.037 3,0 55
4. ΠΑΙΔΙΑΤΡΙΚΗ ΚΛΙΝΙΚΗ 2055 - 3.964 2,0 54
5. ΠΡΟΩΡΑ 257 - 360 1,4 11
ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟΣ ΤΟΜΕΑΣ
1. Λ'ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΗ 1.307 19 6.072 4,5 79
Β' ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΗ ΚΛΙΝΙΚΗ 1.395 13 4.621 3,4 65
ΟΡΘΟΠΕΔΙΚΗ ΚΛΙΝΙΚΗ 1267 10 5.619 4,3 81
ΟΥΡΟΛΟΓΙΚΗ ΚΛΙΝΙΚΗ 945 3 2.386 3,2 62
5. ΟΦΘΑΛΜΟΛΟΓΙΚΗ ΚΛΙΝΙΚΗ 590 - 2.547 4,0 81
6. ΓΥΝΑΙΚΟΛΟΓΙΚΗ -  ΜΑΙΕΥΤΙΚΗ ΚΛΙΝ. 1705 - 4.733 2,8 65

ΣΥΝΟΛΑ 15.272 347 51.093 _____ ΙΑ_____ 61

Πίνακας I. Συγκεντρωτικός πίνακας της κίνησης των κλινικών του Νοσοκομείου Καλαμάτας κατά το χρονικό έτος 1992.
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Με βάση τα στοιχεία του παραπάνω πίνακα καταλήγουμε στις εξής παρατηρή

σεις: α) Στους δύο αυτούς τομείς που αντιμετωπίζουν κατά κύριον λόγον τα σο

βαρά περιστατικά νοσηλείας ή θνησιμότητα βρίσκεται στο χαμηλό ποσοστό της 

τάξης του 23%.

β) Ο μέσος όρος ημερών νοσηλείας 3,3 κατά ασθενή είναι λίαν ικανο

ποιητικός, γιατί υποδηλώνει την ταχεία ανάρρωση των ασθενών.

Και γ) το μειωμένο ποσοστό 61% καλύψεως των κλινών δικαιολογεί από

λυτα την απόσυρση των ράντζων.

ΚΙΝΗΣΗ ΕΡΓΑΣΤΗΡΙΩΝ 

ΧΡΟΝΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ: 1/1/92 ΕΩΣ 31/12/92

ΕΡΓΑΣΤΗΡΙΑΚΟΣ ΤΟΜΕΑΣ

1. ΜΙΚΡΟΒΙΟΛΟΓΙΚΟ ΑΝΑΛΥΣΕΙΣ 31.533

2. ΒΙΟΧΗΜΙΚΟ ΑΝΑΛΥΣΕΙΣ 231.128

3. ΠΑΘΟΛΟΓΟΑΝΑΤΟΛΙΚΟ ΑΝΑΛΥΣΕΙΣ 1.032

4. ΜΕΣΟΓ. ΑΝΑΙΜΙΑΣ ΑΝΑΛΥΣΕΙΣ 1.032

ΑΚΤΙΝΟΓΡΑΦΙΕΣ 640

ΥΠΕΡΗΧ/ΣΕΙΣ 2.021

ΑΙΜΟΛΗΨΙΕΣ 4.064

ΣΤΑΘΜΟΣ ΑΙΜΟΔΟΣΙΑΣ ΜΕΤΑΓΓΙΣΕΙΣ 3.981

ΔΙΑΦ. ΑΝΑΛΥΣΕΙΣ 52.854

7. ΑΙΜΑΤΟΛΟΓΙΚΟ ΑΝΑΛΥΣΕΙΣ ΑΙΜΑΤΟΣ 53.452

8. ΜΟΝΑΔΑ ΤΕΧΝΗΤΟΥ ΝΕΦΡΟΥ -  ΑΙΜΟΚΑΘΑΡΣΕΙΣ 8.016

ΣΥΝΟΛΟΝ 419.650

Πίνακας II. Συγκεντρωτικός πίνακας της κίνησης των εργαστηρίων του Νοσο

κομείου Καλαμάτας κατά το έτος 1992.
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ΑΞΙΟΛΟΓΗΣΗ ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΩΝ ΕΠΕΜΒΑΣΕΩΝ

ΧΡΟΝΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ: 1/1/92 ΕΩΣ 31/12/92

ΕΡΓΑΣΤΗΡΙΑΚΟΣ ΤΟΜΕΑΣ ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΕΣ

ΕΠΕΜΒΑΣΕΙΣ

Α' ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΗ 309

Β' ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΗ 532

ΟΡΘΟΠΕΔΙΚΗ 535

ΓΥΝΑΙΚΟΛΟΓΙΚΗ 535

ΟΦΘΑΛΜΟΛΟΓΙΚΗ 291

ΟΥΡΟΛΟΓΙΚΗ 51

ΣΥΝΟΔΟΝ 2.253

ΑΝΑΙΣΘΗΣΙΟΛΟΓΙΚΟ ΓΕΝΙΚΕΣ - ΠΕΡΙΟΧΙΚΕΣ

ΤΜΗΜΑ ΑΝ ΑΙΣΘΗΣΕΙΣ

ΣΥΝΟΛΟΝ 2.018

Πίνακας ΠΙ: Συγκεντρωτικός 7τίνακας χειρουργικών επεμβάσεων στο Νοσοκο

μείο Καλαμάτας κατά το έτος 1992.

Με βάση τον παραπάνω πίνανα παρατηρούμε πως έγιναν 2.253 επεμβά

σεις χειρουργικές εκ των οποίων οι περισσότερες στην Ορθοπεδική και Γυναικο- 

λογική κλινική 535 σε αριθμό και οι υπόλοιπες στις άλλες κλινικές.
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ΚΙΝΗΣΗ ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ - ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ ΙΑΤΡΕΙΩΝ 
ΧΡΟΝΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ: 1/1/92 ΕΩΣ 31/12/92

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ ΕΞΕΤΑΣΘΕΝΤΕΣ
ΑΣΘΕΝΕΙΣ

(ΠΑΘΟΛΟΓΙΚΟ Α + Β) 19.430
ΚΑΡΔΙΟΛΟΓΙΚΟ 5.926
ΠΑΙΔΙΑΤΡΙΚΟ 13.152
ΔΕΡΜΑΤ ΟΛΟΓΙΚΟ 3.631
ΠΝΕ ΥΜΟΝ ΟΛΟΓΙΚΟ 4.309
ΝΕΦΡΟΛΟΓΙΚΟ 1.111
ΨΥΧΙΑΤΡΙΚΟ 3.398
ΟΔΟΝΤΙΑΤΡΙΚΟ 3.290
ΩΤΟ-ΡΙΝΟ-ΛΑΡ/ΚΟ 1.298
ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ (Α+Β) 15.087
ΟΡΘΟΠΕΔΙΚΟ 13.069
ΟΥΡΟΛΟΓΙΚΟ 13.069
ΟΥΡΟΛΟΓΙΚΟ 2.839
ΟΦΘΑΛΜΟΛΟΓΙΚΟ 4.924
ΓΥΝΑΙΚΟΛΟΠΚΟ 3.419 94.883
ΚΕΝΤΡΟ ΥΓΕΙΑΣ ΜΕΣΣΗΝΗΣ
ΠΑΘΟΛΟΓΙΚΟ 27.688
ΠΑΙΔΙΑΤΡΙΚΟ 4.888
ΟΔΟΝΤΙΑΤΡΙΚΟ 5.997
ΕΜΒΟΛΙΑ 1.493 40.066
ΚΕΝΤΡΟ ΥΓΕΙΑΣ ΜΕΛΙΓΑΛΑ
ΠΑΘΟΛΟΓΙΚΟ 26.250
ΟΔΟΝΤΙΑΤΡΙΚΟ 5.150
ΕΜΒΟΛΙΑ 341 31.731
ΣΥΝΟΛΟΝ 166.680

Πίνακας V: Συγκεντρωτικός πίνακας της κίνησης των εσωτερικών και εξωτερι

κών ιατρείων του Νοσοκομείου Καλαμάτα κατά το έτος 1992.
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Σύμφωνα με τα στοιχεία του παραπάνω πίνακα εξετάσθηκαν συνολικά 

166.680 κάτοικοι του Νομού Μεσσηνίας εκ των οποίων οι 94.833 στο Νοσοκο

μείο και οι υπόλοιποι στα Κέντρα Υγείας της Μεσσηνίας και του Μελιγαλά.

Άξιον προσοχής είναι πως κατά το έτος 1992 α) Το Κέντρο Άμεσης Βο

ήθειας (ΚΑΒ) πραγματοποίησε με ασθενοφόρα 590 διανομικές εκτός Νομού 

προς αντιμετώπιση βαρέων περιστατικών. Ποσοστό διακομισθέντων 3,7%. Επί

σης ανταποκρίθηκε σε 3.550 κλίσεις εντός Νομού.

β) Απεφοίτησαν ευτυχώς από την μέση νοσηλευτική σχολή του Νοσοκο

μείου 40 νοσηλεύτριες οι οποίες θα καλύπτουν τις ανάγκες του Νοσοκομείου και 

των ιδιωτικών κλινικών, εξασφαλίζοντας συγχρόνως και την επαγγελματική τους 

αποκατάσταση. Επίσης γ) η κοινωνική υπηρεσία επιλήφθηκε 2.131 πράξεων 

κοινωνικού περιεχομένου.

Και δ) στην Μαιευτική κλινική γεννήθηκαν 843 νεογνά, εκ των οποίων τα 

700 με φυσιολογικό τοκετό και τα υπόλοιπα 143 με καισαρική τομή. Όλα αυτά 

τα στοιχεία είναι ενθαρρυντικά ως ένα βαθμό και αποδεικνύουν πως διατηρείται 

μία ποιότητα στις παρεχόμενες υπηρεσίες του Νοσοκομείου. Οι ανακοινώσεις 

και οι διαβεβαιώσεις από την Διοίκηση του Νοσοκομείου Καλαμάτας, πως θα 

ληφθούν νέα μέτρα που θα εξασφαλίζουν την εύρυθμη και πιο αποτελεσματική 

και αποδοτική λειτουργία του Ιδρύματος φαίνεται πως είχαν βάση, υλοποιήθη

καν ως ένα βαθμό. Αφού σύμφωνα με την ετήσια έκθεση της Νοσηλευτικής 

δραστηριότητας του Νοσοκομείου Καλαμάτας του έτους 1998 οι ιατρικές πρά

ξεις που εκτελέστηκαν ήταν εκατοντάδες και η προσφορά του Νοσοκομείου με

γάλη. Σχετικό δημοσίευμα φιλοξενείται στις σελίδες του «Θάρρους». Οι αριθμοί 

στην περίπτωση αυτή μιλούν μόνοι τους. Σε ένα δωδεκάμηνο

♦ εξετάστηκαν 105.860 κάτοικοι του Νομού.

♦ Έγιναν 2.214 χειρουργικές επεμβάσεις εκ των οποίων οι 601 στην 

ορθοπεδική και οι 589 στην Μαιευτική -  Γυναικολογική και οι 

υπόλοιπες σε άλλες κλινικές.
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♦ Επίσης πραγματοποιήθηκαν 837.130 εξετάσεις διαφόρων ειδών, εκ 

των οποίων οι 695.270 πραγματοποιήθηκαν στο Βιοχημικό Εργα

στήριο και οι υπόλοιπες 141.860 στο Αιματολογικό Εργαστήριο.

♦ Νοσηλεύτηκαν 16.460 ασθενείς σε όλες τις κλινικές εκ των οποίων 

οι περισσότεροι στις δύο παθολογικές κλινικές, στην Καρδιολογική 

και στην Ορθοπεδική κλινική. Οι παραπάνω ασθενείς κάλυψαν κα

τά μέσο όρο τω 60% των κλινών του Νοσοκομείου ενώ σε ποσοστό 

100% ανέρχεται η κάλυψη και των άλλων κλινικών. Ενώ ο μέσος 

όρος των ημερών νοσηλείας είναι τρεις ανά ασθενή.

♦ Τέλος έγιναν 788 συνολικά διακομιδές ασθενών σε διάφορα άλλα 

Νοσοκομεία από 34 ειδικευομένους γιατρούς και 26 οδηγούς και 

τραυματιοφορείς.

Σε αυτά θα πρέπει να προστεθούν και οι υπηρεσίες που παρέχουν και τα 

Κέντρα Υγείας και τα Περιφερειακά Ιατρεία, τα οποία βρίσκονται υπό 

την εποπτεία του Νοσοκομείου. Το εν λόγω δημοσίευμα με όλες τις απα

ραίτητες λεπτομέρειες και τίτλο «Μεγάλη η προσφορά του Νοσοκομείου 

Καλαμάτας ακολουθεί.

Εκατοντάδες χιλιάδες ιατρικές πράξεις το 1998.

ΜΕΓΑΛΗ Η ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Πολλά τα προβλήματα που αντιμε
τωπίζει τη Γενικό Νομαρχιακό Νοσο
κομείο Καλαμάτας. Οφείλονται κυρίως 
στη στενότητα χώρου και όλοι, διοίκη
ση, επιστημονικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό, αδημονούν για τη μετε
γκατάσταση του Ιδρύματος στα νέα, 
σύγχρονα κτίρια, έξω από το Ασπρό
χωμα.

Χθες ο Πρόεδρος του Διοικητικού 
Συμβουλίου του Ιδρύματος παρουσίασε 
τον απολογισμό για το 1998.

Οι αριθμοί μιλούν μόνοι τους. 
Σε ένα δωδεκάμηνο: 
Νοσηλεύτηκαν 16.460 ασθενείς.
Έγιναν 2.214 χειτουργικές επεμβάσεις. 
Στα εξωτερικά ιατρεία εξετάστηκαν 
105.860 άτομα.

Παρά τις δυσκολίες και τα προβλή
ματα η προσφορά τους Νοσοκομείου 
στους κατοίκους της Μεσσηνίας είναι 
μεγάλη.

Στο Βιοχημικό εργαστήριο πραγμα
τοποιήθηκαν 513.497 εξετάσεις και αι
ματολογικό 141.860. Σε αυτά θα πρέπει 
να προστεθούν και οι υπηρεσίες που
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παρέχουν και τα Κέντρα Υγείας και τα ρεσίες στους κατοίκους της Μεσσηνίας
περιφερειακά ιατρεία, τα οποία βρίσκο- υπόσχεται ο Πρόεδρος του Ιδρύματος
νται υπό την εποπτεία του Νοσοκομεί- για το 1999 και γι’ αυτό έχει συγκεκρι- 
ου. Καλλίτερες και περισσότερες υπη- μένο σχέδιο και προτάσεις.

Πηγή: Θάρρος, Αρ. φύλ. 29939/27-3-1998, σελίδα 1 & 5.

Στο τέλος και αυτού του έτους ο Πρόεδρος του Ιδρύματος υπόσχεται 

ακόμα καλύτερες υπηρεσίες στους κατοίκους της Μεσσηνίας. Όμως κάποια πε

ριστατικά που σημειώνονται κατά καιρούς δημιουργούν ερωτηματικά και απο

ρίες, σχετικά με την υποσχόμενη ποιότητα των υπηρεσιών και την ετοιμότητα 

την οποία διατυμπανίζει η Διοίκηση του Νοσοκομείου. Ο λόγος για το γεγονός 

των 14 διακομιδών που έγιναν σε μια μέρα από το Νοσοκομείο της Καλαμάτας 

προς άλλα Νοσοκομεία της περιφέρειας και της Αθήνας. Το γεγονός επιβαίωσε 

στην «Ελευθερία» και η Διοίκηση του Νοσοκομείου εκφράζοντας τον εντυπω

σιασμό της. Αφού δεν συνέβη κάτι έκτακτο ούτε υπήρξε κάποιο πρόβλημα ώστε 

να δικαιολογεί έναν τόσο μεγάλο αριθμό διακομιδών μέσα σε μια μέρα. Ίσως να 

οφείλεται είπε ο Πρόεδρος θέλοντας να δικαιολογήσει τα αδικαιολόγητα, στο 

γεγονός πως τα ασθενοφόρα του Νοσοκομείου, εξυπηρετούν και τις διακομιδές 

των ιδιωτικών κλινικών της Καλαμάτας. Το εν λόγω δημοσίευμα με περισσότε

ρες λεπτομέρειες και τίτλο «14 διακομιδές σε μια μέρα» ακολουθεί.

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

«14 διακομιδές σε μια ημέρα»
Έφτασαν τις 14 διακομιδές που έκα
ναν προχθές τα ασθενοφόρα του Νο
σοκομείου Καλαμάτας προς άλλα νο
σοκομεία της περιφέρειας και της Αθή
νας.

διακομιδών μέσα σε μία μόνο ημέρα:

σιασμό που προκαλεί ένας αριθμός 14

Το γεγονός επιβεβαίωσε στην «Ε» ο 
Πρόεδρος του Ιδρύματος Παναγιώτης 
Παπαδόπουλος αν και χαρακτήρισε 
την αύξηση αυτή ευκαιριακή, αποδεχό
μενος ταυτόχρονα όμως τον εντυπω-

«Είναι αξιοπερίεργο, αλλά δεν μπορώ 
να πως ότι συνέβη κάτι έκτακτο, ή 
υπήρξε κάποιο πρόβλημα στο Νοσοκο
μείο μας. Σημειώστε πάντως ότι εμείς 
εξυπηρετούμε και τις διακομιδές των 
ιδιωτικών Κλινικών της Καλαμάτας. Γι’ 
αυτό ίσως προέκυψε ο εντυπωσιακός 
αυτός αριθμός, χωρίς να έχει υπάρξει 
κάτι το εξαιρετικό, όμως μας είπε ο 
πρόεδρος του Νοσοκομείου.

Πηγή: Ελευθερία, Αρ. φύλ. 6031/10-8-1999, σελίδα 1
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Εφημερίδες Ελευθερία Σημαία Θάρρος ΣΥΝΟΛΑ
Δημοσιεύματα ανά 
έτος στατιστικών 
στοιχείων του έρ
γου του Νοσοκο
μείου Καλαμάτας.

1992 *4=0,25=25% *4=0,25=25%

1993 %=0,25=25% *4=0,25=25%

1999 *4=0,25=25% *4=0,25=25% 2/4=0,5=50%

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2/4=0,5=50% *4=0,25=25% *4=0,25=25% 4/4=0,1=100%

Πίνακας 79: Συγκεντρωτικός πίνακας δημοσιευμάτων που σχετίζονται με
στατιστικά στοιχεία του έργου του Νοσοκομείου κατά τα έτη 
Καλαμάτας κατά τα έτη 1986-2000.

Συμπερασματικά τα στατιστικά στοιχεία που δημοσιεύονται στον τοπικό 

τύπο κάνουν ευδιάκριτη την μεγάλη προσφορά του Νοσοκομείου και την βελτί

ωση των υπηρεσιών στο πέρασμα του χρόνου. Διακρίνεται μια αξιόλογη προ

σπάθεια για υψηλές υπηρεσίες Υγείας. Ενώ αξιέπαινη είναι και η αυτοθυσία, ο 

ζήλος και η αυταπάρνηση με την οποία εργάζεται το ιατρικό και Νοσηλευτικό 

προσωπικό. Έργο αξιέπαινο αν αναλογιστεί κάποιος και τις σοβαρές ελλείψεις 

που έχει να αντιμετωπίσει το Νοσοκομείο.
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Μ ΕΡΟΣ Γ

ΔΙΑΠΙΣΤΩΣΕΙΣ

Σε όλους είναι γνωστή η δύναμη και ο ρόλος των MME και ιδίως του τύπου στην 

ζωή μιας τοπικής κοινωνίας ποικίλου περιεχομένου δημοσιευμάτων των 1986 -2000 της 

ζωής και της λειτουργίας του Νοσοκομείου Καλαμάτας. Από τα συγκεντρωτικά στοιχεία 

της παρούσας έρευνας βγαίνουν τα εξής συμπεράσματα για ί) τον τοπικό τόπο και ii) το 

Νοσοκομείο Καλαμάτας.

i) ΓΙΑ ΤΟΝ ΤΥΠΟ 

Σύνολο δημοσιευμάτων ανά κατηγορία.

1) Καταγγελίες : 99 18,5% (99/535)

2) Ευχαριστήρια: 46 8,6% (46/535)

3) Δωρεές -  Προσφορές : 30 5,6% (30/535)

4) Ασφάλεια -  Εργασία Εργαζομένων: 46 8,6% (46/535)

5) Διακηρύξεις -διαγωνισμοί-προκηρύξεις: 28 5,2% (28/535)

6) Επιστολές: 63 11,7% (63/535)

7) Ανακοινώσεις: 47 8,8% (47/535)

8) Διοικητικά: 36 6,7% (36/535)

9) Χώροι: 15 2,8% (15/535)

10)Συνεδριάσεις -  Συσκέψεις: 18 3,4% (18/535)

11 )Προτάσεις: 17 3,2% (17/535)

12)Οικονομικά: 23 4,3% (23/535)

13)Σεμινάρια -  Ημερίδες: 12 2,2% (12/535)

14)Πρωτοπορίες: 4 0,7% (4/535)

15)Ερωτήσεις: 10 1,9% (10/535)

16)Ατυχή περιστατικά: 5 1% (5/535)

17)Καθαριότητα: 10 1,9% (10/535)

18)Εκδηλώσεις: 22 4,1% (22/535)

19)Στατιστικά: 4 0,7% (4/535)
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ϊ)

Σύμφωνα με τα στοιχεία του παραπάνω διαγράμματος παρατηρούμε πως οι δημο- 

ιεύσεις που αναφέρονται στις καταγγελίες και διαμαρτυρίες κατέχουν την πρώτη θέση 

τα δημοσιεύματα που φιλοξενούνται στο τοπικό τύπο σε ποσοστό 18,5% (99/535). Δια-
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σοστό 18,5% (99/535). Διαμαρτυρίες καταγγελίες με ποικίλα περιεχόμενα κυρίως 

για έλλειψη προσωπικού, έλλειψη επαγγελματισμού, έλλειψη καθαριότητας. Ενώ 

ως δεύτερα σε αριθμό δημοσιεύματα αφορούν αυτά που σχετίζονται με τις δια

φόρου είδους επιστολές από διάφορους φορείς προς ποικίλους αποδέκτες που 

αποβλέπουν στην λύση διαφόρων προβλημάτων. Εξίσου σε υψηλά ποσοστά βρί

σκονται και τα δημοσιεύματα που αφορούν τα ευχαριστήρια και την Ασφάλεια -  

Συμπεριφορά εργαζομένων, με ποσοστό 8,6% (46/535). Τα υπόλοιπα δημοσιεύ

ματα που ανήκουν στις άλλες κατηγορίες παρουσιάζουν μικρότερα ποσοστά. Με 

πιο μικρά στις κατηγορίες που αναφέρονται στα ατυχή περιστατικά. Αυτό είναι 

πολύ θετικό. Ενώ μικρά ποσοστά συναντάμε και στα δημοσιεύματα με τις πρω

τοπορίες του Νοσοκομείου Καλαμάτας, καθώς και στην κατηγορία που αναφέρε- 

ται στα στατιστικά στοιχεία σχετικά με το έργο του Νοσηλευτικού Ιδρύματος. Ας 

ευχηθούμε τα ποσοστά αυτά να αυξηθούν αφού σχετίζονται με την καλύτερη 

ποιότητα της Δημόσιας Υγείας.

β) Σύνολα δημοσιευμάτων ανά Εφημερίδα:

Ελευθερία: 48,8% (261/535)

Σημαία: 23,1 % (124/535)

Θάρρος: 28%  (150/535)
Θάρρος 

28%

■ Ελευθερία

■ Σημαία 

□ Θάρρος

Σημαία 
23%

Διάγραμμα 2: Κυκλική απεικόνιση του συνόλου των 
δημοσιευμάτων ανά εφημερίδα κατά τα έτη 1986 - 2000
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Παρατηρούμε πως στην Εφημερίδα της ελευθερίας δημοσιεύεται ένας με

γάλος αριθμός δημοσιευμάτων σε ποσοστό 48,8%. Ενώ στο Θάρρος δημοσιεύο

νται άρθρα σε ποσοστό 28% φέρνοντας την εφημερίδα του Θάρρους δεύτερη σε 

δημοσιεύσεις και τελευταία έρχεται σε δημοσιεύσεις η εφημερίδα της Σημαίας με 

ποσοστό 23,1%.

γ) Αριθμός δημοσιευμάτων

54
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1986 1987 1988 1989 1990 1991 1992 1993 1994 1995 1996 1997 1998 1999 2000 

ΔΗΜΟΣΙΕΥΜΑΤΑ ΕΦΗΜΕΡΙΔΩΝ ANA ΕΤΟΣ

Ραβδόγραμμα 1: Διαγραμματική απεικόνιση του αριθμού των δικαιωμάτων 
ανα εφημερίδα κατά τα έτη 1986 - 2000

■ Ελευθερία 
□ Σημαία
■ Θάρρος

Σύμφωνα με τα στοιχεία του παραπάνω διαγράμματος συμπεραίνουμε 

πως τα περισσότερα δημοσιεύματα τόσο στην Ελευθερία όσο και στο Θάρρος και 

την Σημαία δημοσιοποιούνται το έτος 1999. Έτος σημαντικό και σημείο αναφο

ράς αφού είναι το έτος πριν την μεταφορά του παλαιού Νοσοκομείου στο νέο 

κτίριο στον Αντικάλαμο Καλαμάτας. Ενώ τα λιγότερα δημοσιεύματα παρατη

ρούνται στο έτος 1986 λίγο μετά τους καταστροφικούς σεισμούς.

η) ΓΙΑ ΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ

α) Ανεπαρκές επιστημονικό Νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό. Αλλά κυρίως 

ελλείψεις ιατρών σε βασικές ειδικότητες όπως Ω. Ρ. Λ., Παιδιάτρου, Νευρολό-
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β) Μέσα από την πληθώρα των ευχαριστηρίων, από ασθενείς προς το Νοσοκο

μείο και το προσωπικό κυρίως της καρδιολογικής κλινικής συμπεραίνουμε πως 

το νοσοκομείο στελεχώνεται από καταξιωμένους επιστήμονες με υψηλό το αί

σθημα της ευθύνης και ανθρωπιάς.

γ) Το νοσοκομείο δεν διαθέτει τα απαραίτητα μέτρα για την προστασία της ζωής 

και της ακεραιότητας των ασθενών, συνοδών καθώς και των γιατρών.

Αφού ο καθένας περνά στους χώρους του νοσοκομείο, κυρίως τις βραδινές ώρες 

χωρίς κανένα έλεγχο.

δ) Άξιον προσοχής είναι πως στα νοσοκομείο εφαρμόζονται καινούριες μέθοδοι, 

εφαρμογές για την βελτίωση της ποιότητας των υπηρεσιών υγείας. Σημειώνονται 

πρωτοποριακές επεμβάσεις χωρίς προηγούμενο μερικές φορές, σε κανένα επαρ

χιακό ή μεγάλο νοσοκομείο.

ε) Αυτό που παρατηρείται επίσης από την έρευνα είναι η στενότητα των χώρων 

και η ακαταλληλότητα των κτιριακών εγκαταστάσεων.

στ) Με υψηλό το αίσθημα ευθύνης και ευαισθησίας η διοίκηση του νοσοκομείου 

με την συμμετοχή των γιατρών οργανώνουν Σεμινάρια-Ημερίδες για την ενημέ

ρωση του κοινού και εμπλουτισμού των δικών τους γνώσεων. Ενώ και το κοινό 

να είναι ενήμερο για κάποια θέματα αλλά και οι ίδιοι να φρεσκάρουν τις γνώσεις 

τους.

ζ) Τέλος το Νοσοκομείο αποτελεί πηγή έλξης πολλών προσφορών -  δωρεών από 

καλλιτέχνες, ομογενείς καθώς και προμηθευτικές εταιρείες λύνοντας πολλές από 

τις ανάγκες του, όπως σε τεχνολογικό εξοπλισμό.

ΠΡΟΤΑΣΕΙΣ 

ΓΙΑ ΤΟΝ ΤΥΠΟ

α) Να μην εξυπηρετεί πολιτικές σκοπιμότητες

β) Να μην διαστρεβλώνει την πραγματικότητα αλλά να την παρουσιάζει έτσι ό

πως έχει, όποιο και αν είναι το κόστος. Να είναι αντικειμενικός και να μην κιτρι

νίζει.
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ΠΑΡΑΡΤΗΜ Α

(1) Αλεξανδράκης Σπυρίδων: Ο Σπυρίδων Αλεξανδράκης γεννήθηκε στον 

Κάμπο Αβίας κατά το έτος 1807. Εγκαταστάθηκε στην Καλαμάτα και κα

τόρθωσε εκ του μηδενός δουλεύοντας επί 15 χρόνια ως απλός υπηρέτης 

κοντά σε έναν πλούσιο έμπορο της Καλαμάτας, του οποίου το όνομα δεν 

έχει σωθεί να δημιουργήσει, ασχολούμενος κυρίως με το εμπόριο ξυλείας 

και αλευριού να δημιουργήσει σημαντικότατη περιουσία σε ακίνητα αλλά 

και σε μετοχές της Εθνικής Τράπεζας της Ελλάδος. Ο Αλεξανδράκης πέ- 

θανε τον Φεβρουάριο του έτους 1871 χωρίς παιδιά και σύζυγο σε ηλικία 

70 ετών περίπου. Μετά τον θάνατό του με Δημόσια Διαθήκη που συντά

χθηκε από τον τότε συμβολαιογράφο Καλαμάτας Στροβοσκιάδη Πανάγο 

με αριθμό 54276 στις 19 Οκτωβρίου 1970 δώρησε την περιουσία του που 

ανερχόταν στο υπέρογκο ποσό των 2.797.8000 δρχ. για την ίδρυση Γηρο

κομείου και την συντήρηση του υδραγωγείου του Αλμυρού και του Ελλη

νικού Σχολείου στον Κάμπο.

(2) Μόνιτορ - οξόμετρο: Ιατρικό Μηχάνημα που μετρά κορεσμό και τους 

καρδιακούς παλμούς αξίας 7 εκατομμυρίων.

(3) LASER C02: Μηχάνημα για Μαιευτική -  Γυναικολογική χρησιμοποίηση.
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ΒΙΒΛΙΟΓΡΑΦΙΑ

Εφημερίδα: «Ελευθερία»

Εφημερίδα: «Σημαία»

Εφημερίδα: «Θάρρος»
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έτος 1877, ΑΘΗΝΗΣΙ 1878 (εκ του τυπογραφείου της φιλοκαλίας). 
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